REV. MANUEL SANCHEZ

The Office of the Vicar for Clergy of the Archdiocese of Los Angeles
issued the following statement on February 9, 2017

MONSIGNOR MANUEL SANCHEZ

On December 12, 2016, a decree was issued finalizing a trial under church law in which
Rev. Msgr. Sanchez responded to the accusations brought against him by individuals
who alleged misconduct when they were minors many years ago. The allegations were
heard in an ecclesiastical trial presided over by legal experts from outside the
Archdiocese of Los Angeles. Two accusers participated in the process while others who
had reported misconduct declined to participate. The decision of the ecclesiastical trial,
which was reviewed by the Holy See, found Msgr. Sanchez not guilty in the two matters
it had reviewed.

Msgr. Sanchez has been out of ministry in the Archdiocese since 2000 and is living
outside of the United States. He has no faculties to minister in the Archdiocese of Los
Angeles and the decree provides that he cannot minister in this Archdiocese without
applying for and receiving direct permission to minister, which will be granted, if at all,
only in the sole discretion of the Archbishop. |

This announcement was intended for posting on February 9, 2017 and was
inadvertently not posted. We apologize for the oversight.

DOCUMENTS PRODUCED BY THE ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES 2013
PURSUANT TO JCCP 4286 SETTLEMENT AGREEMENT
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Vicar for Clergy Database
Clergy Assignment Record

Rev Msgr Manuel Sanchez Ontiveros
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Current Primary Assignment

Birth Date 3/2/1930

Birth City Iznalloz, Granada, Spain
Diaconate Ordination

Priesthood Ordination 6/12/1954

Diocese Name Archdiocese of Los Angeles
Date of Incardination 9/15/1976

Religious Community

Ritual Ascription Latin

Ministry Status Retired with No Faculties
Seminary Diocesan Major Seminary of Granada
Ethnicity Spanish

Language(s) Fluency

Spanish Native Language

Fingerprint Verification and Safeguard Training

Date Backgfound Check
Safeguard Training

Assignment History
Assignment . :
Retired with No Faculties, Faculties removed by decree on 1/26/2007.
Living Privately '
Sacred Heart Catholic Church, Pomona Pastor Emeritus, Retired
Sabbatical, Pontificia Universidad de Salamanka, Madrid
Prelate of His Holiness, Elevated
Sacred Heart Catholic Church, Pomona Pastor, Active Service
Sacred Heart Cathalic Church, Pomona Adminiétrator, Active Service

St. Helen Catholic Church, South Gate Associate Pastor (Parochial Vicar),
Active Service

Our Lady-of Perpetual Help Catholic Church, Los Nietos Associate Pastor
(Parochial Vicar), Active Service

Beginning Date Completion Date

1/26/2007
7/1/2000
2/1/2000
11/15/1995
~ 6/6/1995
5/1/1980
1/3/1977

10/1/1975

2/13/1975

Age 79
Deanery 23

7/1/2000
5/15/1996

1/31/2000
4/30/1980
1/2/1977

9/30/1975

RCALA 009263

CCl 007417



RCALA 009264

St. Paul High School, Santa Fe Springs Education-Teacher/Faculty, Active 7/1/1971 2/12/1975

Service
Our Lady of Perpetual Help Catholic Church, Los Nietos Resident, Resident 7/1/1971 2/12/1975
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REDACTED

Thursday, July 6. 10 a.m.

_REDACTED  _ = ____ reported that their daughter, REDACTED who is now twenty-
four, told them three or four months ago that at a youth retreat about four
‘'years ago, when she went to confession to Father Manuel Sanchez, he asked her

_ to sit on his lap, and he touched her inappropriately during the confession.

REDACTED js now in counseling, and she reported this matter to her parents as a
result of her being in counseling. ~She now attends REDACTED '

She also I'éported that on the same occasion, Father Manuel Sanchez also did the
same thing to a girl namedREPACTED. who was seventeen at-the time. REDACTED g now
married and lives in REDACTED

There was just one incident. - However, she has been reluctant to go to church
since that time.

REDACTED

There were also incidents involving two seventh grade girls who attended the
parish school. Father Manuel Sanchez asked each of them to sit on his lap
during confession. This happened two years ago. Sister REDACTED', the school
principal was aware of this incident. REDACTED gave me permlssmn to talk to
Sister REDACTED about this matter.

RIREDACTED REDACTED REDACTED
REDACTED
REDACTED
REDACTED
REDACTED
REDACTED
REDACTED

‘They have not ta]ked to any priests about this matter except to a priest who
came from Spain last summer.

Everything in the parish is malfunctioning. The only thing Father Sanchez
thinks about is money.

They do not know where the money goes. He has put in beautiful windows in
the church, but he has charged the parish several times for them. He
overcharges.

30849
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Father Sanchez only wants money.

REDACTED

REDACTED was aware REDACTED were coming to the Chancery Office.
REDACTED- have all the information about what is going on in
ihe parish. -

REDACTED_ _ “have béen'in the parish since 1982. They want the situation

in the pa.rfSh to corrected. -
. They feel they would sue if the Church were not invoived.

They spoke with people from another parish were Father Ménuel Sanchez
served, and they found out that he was not well received in that parish either.

Father Sanchez itreats the church like a business.

REDACTED

The parish seems to belong to the Sanchez family. All his family came and
stayed for a month.

He seems to be squeezing the poor by asking $150 for quinceneras.

REDACTED feels she has to lie becausé when people call up he asks her to say
she is not there. If there is money involved, he is always there.

People have left the parish because of the way he has treated people.

Last year a priest came from Spain for the Encuentra Latina, and he could not

stay in the rectory because Father Sanchez's brother was staying there. The
community was angry about this.

Other ladies apart from his immediate family members have stayed in the -
rectory. ‘

REDACTED  was not sure if she had talked to Sister REDACTED about the incident

with the seventh grade girls. She was sure Sister REDACTED knew about the
. incident. REDACTED  djd talk to her about what REDACTED had revealed o her
about Father Sanchez.

REDAGTED REDACTED
REDACTED REDACTED REDACTED
REUAGIED REDACTED

REDACTED 's main concern is for Father Sanchez. They want him to get

help and change. Their second priority is for the community. They would not
like to see a scandal in the community.

30850
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People have been going to bishop Arzube about the situation there, but nothing
happens. Father Manuel Sanchez has an organization that protects him.

_REDACTED asked that this information not be given to Father Sanchez,
and I promised that no information would be give without their consent. I also
RsEasgCtTh%t I would need to meet with their daughter REPACTED and with Sister

The last thing they would want would be to be excluded from the community.

Al Gy

30851
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sisterREDACTED

Friday, July 7. 11 a.m.

I met with SistepREDACTED

REDACTED had “**°children in school and now has = . The family is
very. strict--so striet that the children were not allowed to go to the school
Disney night.

. About two years ago, REDACTED  came to. Sister: to. say‘ that some time previous
" to her visit, about Easfer, Father Sanchez had asked each of her sixth grade
girls to sit on his lap dumng confession and that he hiad fondled them.

REDACTEDREDACTED

Sister ﬂunks she mentioned it to ______ who was her superwsor at the
time.

She did tell her Community.

sisterREDACTED i» who belongs to the samé¢ community, was the

interpreter for the interview. Presently she'is in N.J. on a splmtual renewal
course. She will return to Sacred Heart and will work with the """ PRogram.

Sister REDACTED

.is a friend of the REDACTED’
Currently there are five sister in the house--three in school and two in REDACTED,

Three of the sisters have left in. the last three years because they were unable
to work with Father Sanchez.

‘Sister will leave a year from Septembér, and the Community will not be able to
replace her.

She would not be surprised if the allegations were true. Father Manuel is
impossible to work with. He insisis that people be allies or enemies,

The staff meetings were very heated, and she agrees that Father Chris Ponnet
would have been a bit less aggressive and heated.

Manuel is obsessed with the windows and getting the money for them.

He has no interest in the school whatsogever.

30852
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SACRED HEART SCHOOL gs. REDACTED
1263 SO. HAMILTON BLVD.
POMONA, CALIFORNIA 91766

July 7, 1989

Dear Monsignor Curry,

I take this opportunity to thank you for you time today and also your kind
attention during my meeting with you.

T have two questions I would like you to answer. Do I say anything to the

REDACTEDfamily about what has come up about the confessional situation?

If Father Manuel asks me anything in the near future before he goes to Spain,
what do I =ay? :

Sincerely, =
REDACTED REDACTED

REDACTIREDACTED 7

P.S. The REDACTED zgdress is:

REDACTED

30838
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Meeting with sr.REDACTED |, July 11, 1989

sr. REDACTED | the principal of Sacred Heart School came to see
me and we discussed the allegation that Father had molested
two seventh=-grade children in the context of Confession.

The family in question had ™™ children in the school and
now hasg ™™, ag of June 1987. About two years ago, the mother

" came to Sr. REDACTED to say that Father, some months previous

at about Easter time, had asked the two girls to sit on his

lap during Confession. She thinks she told REDACTED , who

was then her supervisor. She told the community. Sr. REDACTED
REDACTED : was the parish sister and was the interpreter for
the interview. She is in New Jersey on a spiritual renewal,but
she will be at Sacred Heart with the REPACED program in gang
ministry later on in the summer. Sr. REDACTED was very friendly
with the REDACTED

There are five sisters in the house, three for the school and two
for the FFPACTP program. Three sisters have gone in the last three
years because they could not work with Father Manuel. Sister will
leave a year from September, and the community has no one to
replace her. She would not be surprised if the allegations were
true. Father Manuel is impossible to work with. He turns people
into allies or enemies. She thinks Father Chris Ponnet could have
been a little less heated at the staff meetings they had.

Father Manuel is obsessed with the windows and with the money he
gets for them. He has no interest in the school.

Cee Arrhcdes ok

JNEErS cEw wTth
Se. REDACTED ﬂﬁi@L

REDACTED
Se’

30844
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REDACTED came to see me at my office., Sr.REDACTED
"Is principal of the school and Sr.REDACTED works in the parish in the
REDACTED program. She used to be the parish sister. The girls who
accused Father Sanchez were from thef™ ™0 family. The parent came
to see Sr. in June 1987. The incident supposedly took place about
Easter.

Recently, the two °™Pgirls returned to the school to say that
their cousin, REDACTED , aged 13, had run away with a
2l-year-old man. Mrs.REDACTED accused the girls of lying about
her daughter. ‘TherebacTep family now has taken all their children
out of the school. All this happened in September 1989.

Sr. recommended I contact REDACTED . At our early meeting,
Sr. Anthony had mentioned that therebacier family was very strict
in the sense that they would not even allow their children to
participate in the Disneyland outing for the school children.
However, the two girls in question were rebellious in that they
had boyfriends who would be waiting for them outside the school
gates and were quite troublesome at school.

Sr. was most concerned about having enough to finish the kinder-
garten and the reading lab given by theREPACTED famjily and Mr. REDACTED
Sr. REDACTED noted that Father Sanchez tends to turn away from people
when he feels they are threatening his power. They were very
concerned that the phones were not answered and emergencies were
not being taken care of.

CEE ArracdeD
foR 1 NTeRU(E W

-REDACTED

wett REDACTED
Free—

arasir—
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MEMORANDUM
July 13, 1989

TO: Archbishop Mahony
FROM: Monsignor Thomas Curry
RE: Sacred Heart, Pomona

The situation regarding Father Manuel Sanchez is
distressing and puzzllng.

REDACTED

I met with Sister REDACTED , the principal of the

school, and she confirmed that two years ago a mother -had

come to her to complain that Father Sanchez had asked her

daughters to git on his lap during confession. For

several reasons, none of which seemed to clear to me, she
. did not report the matter at the time.

REDACTED REDACTED

REDACTED REDACTED

REDACTED

REDACTED
30840
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REDACTED

. REDACTED _ I spoke with REDACTEDREDACTED

who was the school supervisor at the time the molestation
of the two schoolgirls supposedly took place, and she tco
-doubted the incident. She was aware of many difficulties
regarding the school, but she also thought Sister REDACTED
was dealing with many of her own personal problems.

REDACTED REDACTED

At this stage, -taking the. situation as a whole, I have

decided to suspend judgment while I pursue and. investigate
In my estimation, Father Sanchez.does

the matter further.

not pose any immediate threat to parishioners, and.
therefore I do not see a need “to remove him from the

parish. However, I do need to continue to try to clarify
the situation.

- R

- 159

30841
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F TUESPAT F % JP
REDACTED Y

ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORMIA $0015-1194
(213) 251-3200

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
. (213) 281-3284

August 7, 1989

Sister REDACTED . Principal
Sacred Heart School

1263 South Hamilton Blvd

Pomona, CA 91766
Dear Sister REDACTED _ __

————

Many thanks for youf letter of July 7 giving me the address of
REDACTED For several reasons, I have not contacted her, but am
following up gradually on the matters we discussed.

Father Sanchez is on vacation during August, and I am leaving until
September 1. '

on my return I would very much like to meet with Sister REDACTED
REDACTED _ ., and with you, if you are available, and I will be in touch
with you early in Septenber.

I very much appreciate your kindness to me and your assistance.
Sincerely yours in Christ,
(Rev. Msgr.) Thomas J. Curry .

Vicar for Clergy
REDACTED

30837
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Father Manuel Sanchez
September 27, 1989

REDACTED and T met with Father Manuel Sanchez today for about
an hour. We presented to him the too situations involving allegations of
improper behavior on his part--the allegation by two schoolgirls that he asked
them to sit on his lap during confession and REDACTED REDACTED
REDACTED

Father Sanchez vehemently denied any impropriety on his part. I told him I had
not investigated the allegations about the two schoolgirls, that the matter had -
come to my attention and that'I had asked Sister RE:DACTFD to see me.REDACTED

REDACTED )

REDACTED
REDACTED

RE DACTE D REDACTED
i
]
' REDACTED
‘ REDACTED
We asked Father to see Dr. R,EDACIED 10 help him with the trauma of these
‘allegations in his life, and he readily agreed. REDACTED

REDACTED

2 - ~r -~

REDACTED

We agreed that Father would see Dr. ~ 1 and that I would be in touch with

“him shortly.

30855
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CO PY
ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET ‘

LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015-1194
(213) 251-3200

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
(213) 251-3284

November 20, 1989

Dr. REDACTED
REDACTED

Dear Doctor REDACTED

I received the attached letter, and I am meeting with Father Manuel
this Wednesday morning to discuss it.

I will be in touch with you soon.

Peace.

(Rev. Msgr.) Thomas J. Curry
Vicar for Clergy

REDACTED

Enclosure

30831
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“June 1, 1989

Rev. Msgr. Thomas J. Curry
Vicar for Clergy

1531 West Ninth St.

los Angeles, CA 90015-1194

Deir Msgr. Cuﬁry:
Greetings to you and my best whshes for your Ministry to the Clergy.

My name is REDACTED  and I am presently the Youth Minister at my
parish of Sacred Heart in Pomona.

First of all Msrgr. Curry I wish to ask that this letter be kept
confidential for your eyes alone because I do not wish to cause any-
one any unnecessary distress. Lo . '

I am having a very difficult time understanding the situation here

at Sacred Heart and I would greatly appreciate the opportunity to
meet with you privately. I chose to speak with you because you seem
like the only objective person to share my concerns with. ‘

Fr. Manuel Sanchez and Fr. Chris Ponnet do not know of thié letter, nor
of my request. I would Tike it to remain this way.

The following is where I can be reached:
"REDACTED

Thank van fav vnir +ima anAd may God's grace be with :you‘ . -

REDACTED

- RCALA 009278
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Cf

ARCHDIOCESE OF LO(S ANGELES
153) WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015-1194
{213) 251.3200

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
(213) 251-3284

June 27, 1989

REDACTED

EDACTED
Dear Ms. R :

Thank you for your kind letter of June 1, 1989.

May I most respectfully invite you to write to me with regard to
the difficulties you are experiencing at Sacred Heart.

I assure you that I will respect the confidentiality.of this matter
and that T will respond to your letter.

I look forward to hearing from you.

Sihcergmy yours, in-Christ,
. T ( ) /') .

'tiiX6uwﬂr'7 </c&/

(Rev. Msgr.) T@omas J. Cur
Vicar for Cldrgy

CCI 006770
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July 5, 1989

Rev, Msgr, Thomas J. Curry
Vicer of Clergy

1531 West Ninth St. -
Los Angeles, CA 90015-119

Dear Msgr, Curry:

‘The Peace of Christ be with you, and thank you for your
regponsge on June 27th, 1989,

I was somewhat disappointed, because I did not get the
meeting date end time that I requested. :

In your letter you encouraged me to write down specific
events which have caused my concern. In eddition to

this, you stated that it would be kept confidential, I
thenk you for this, because keeping my letters confidentigl
has given me some peace of mind.

I have chosen not to be specific at this time, and rather
would like for you to recongider giving me the opportunity
to meet with you for the following two reasons.

1) Another parish leader from my community shared his

gsimilar concerns with the Regional Bishop and the con-

fidentiality of the concern was not regpected. A copy

of the letter sent was given to the Pastor, and nothing
resulted except hurt feelings, and more frustration,

2) I will be leaving for a 3 week vacation from July 8th
to the 3lst and, I would not. be available to defend my
statements,

Now I will give you a (hopefully brief) summation of my
relationship with the Pastor, Fr. Manuel Sanchesz Ontiverros.
I have known him since the age of thirteen and began to
work for him eg e part-time receptionist at the age of six-
teen. I stopped working in the rectory six and a half years
leter when I beceme part of the parish staff with the

status of the Youth Minister. T am presently 23 years old
end Fr, Manuel has been a good friend, cousellor, and a
father figure for most of my life. I truly love the man
and I believe that my concern for his well-being at all
levels comes from that love.

————————

I strongly urge you to consider my concern as well ag
anyone else from this parish of Sacred Heart, because I
feel that if Fr, Manuel's needs are not met soon then
there may bg & bigger problem within the community, then

Flamsvaan AT e

REDACTED o ’
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Meeting with REDACTED July 11, 11989

REDACTED the principal.of Sacred Heart School came to see
me and we discussed the allegation that Father had molested
two seventh-grade children in the context of Confession.

The family in guestion had five children in the school and

now has two, as of June 1987. About two years ago, the mother
came to Sr. Anthony to say that Father, some months previous

at about Easter time, had asked the two girls +a =i+ ~n hig

lap during Confession. She thinks she told REDACTED .+ who
was then her supervisor. She told the community. REDACTED
REDACTED was the parish sister and was the interpreter for
the interview. She is in New Jersey on a spiritual renewal,but
she will be at Sacred Heart with the SAYA program in gang

ministry later on in the summer. REDACTED was very friendly
with the REDACTED,

There are five sisters in the house, three for the school and two
for the SAYA program. Three sisters have gone in the last three
years because they could not work with Father Manuel. Sister will
leave a year from September, and the community has no one to
replace her. She would not be surprised if the allegations were
true. Father Manuel is impossible to work with. He turns people
into allies or enemies. She thinks Father Chris Ponnet could have
been a little less heated at the staff meetings they had.

Father Manuel is obsessed with the windows and with the money he
gets for them. He has no interest in the school.

See Arrhcdes ok
fEERY (Ew T
REDACTED ANO
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REDACTED _ and REDACTED came to see me at my office. REDACTED _
is principal of the school and REDACTED works in the parish in the
SAYA program. She used to be the parish sister. The girls who

accused Father Sanchez were from the RA™ family. The parent came
to see Sr. in June 1987. The incident supposedly took place about

Easter.

REDACTED

Recently, the two girls returned to the school to say that
their cousin, REDACTED » aged 13, had run away with a
2]1-year-old man. Mrs. REDACTED accused the girls of lying about
~her daughter. The "™ family now has taken all their children
out of the school. All this happened in September 1989.

T recommended I contact REDACTED . At our early meeting,

REDACTED had mentioned that the ™ family was very strict
in the sense that they would not even allow their children to
participate in the Disneyland outing for the school children.
However, the two girls in question were rebellious in that they
had boyfriends who would be waiting for them outside the school
gates and were quite troublesome at school.

Sr. was most concerned about having enough to finish the kinder-—
garten and the reading lab given by the REPA™®® family and Mr. REDACTED
Sr. ™™ noted that Father Sanchez tends to turn away from people
when he feels they are threatening his power. They were very
concerned that the phones were not answered and emergencies were
not being taken care of.

CEE ArthcdeD
foR  INTERUIEW
wetd REDACTED

Frei—=

U
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Conversation with Father Chris Ponnet, July 6, 1989

Some weeks ago, the REACED had talked to him about what they were
going to see me about. Mrs. ™ came to Chris when she heard
from her daughter that molestation had taken place. Mrs. %™,

is a receptionist and she talked to Father Chris about it one
evening. She said their daughter had stopped coming to church
and they had become aware of the allegation in the last few
months. At the time she brought it to him in confidence and

he was overwhelmed that she had talked to him. He thought she §
would be happy he was leaving. When he came [to the parish],
Mrs. "™ was in charge of the adult Sunday CCD. While she was
away, he and the other CCD Director made some radical changes

in the program and she found that she was out when she came back.
So he was surprised that she would confide in him. He has heard
rumors, but there was nothing to substantiate them. Someone at
first Confession said they were uncomfortable with Father Manuel.
REDACTED never saw anything. He has heard a few things about the
lady in the parish, i.e., REDACTED . She is around a lot.
She is in charge of the sacristy. Father Chris's concern is that
Father Ignacio Sanchez told her not to be reading at the Spanish
Mass. She was hired to run the Amnesty program. The Youth
Minister may have some more insight into this.

Father Manuel tends to spend a couple of hours in her office.

CCI 006774
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REDACTED

REDACTED

REDACTED
REDACTED

REDACTED

- - .

REDACTED REDACTED was about 17 at the time.

There was another incident with two . seventh-grade girls about two
years ago. St. Anthony, the principal, knows about this. They
claim that Father asked the two seventh-grade girls to sit on

his lap during Confession. Mrs. RO hag talked to Sr. REDACTED
about this. :

They also raise the issue of REDACTED ; who used to clean the
church. Everyone knows that she is the mujer del padre. The
organization Apoyo Familiar en Cristo knew the problem with REDACTED
REDACTED and REDACTED know because REDACTED
the husband of REDACTED , called them to say that he would kill
himself. Father Manuel gave tapes to the REDACTED to show that
REDACTED was pursuing him and that she was a crazy woman. REDACTED g
now secretary of the Amnesty class. She has a desk, phone, etc.
She has a private phone number. Thelr main concern is that Father
Manuel can be saved, but cannot be saved while she is close to him.
Almost everybody in the community knows about this problem. They
have not talked to any priest, except some priest from Spain last
summer. - '

Everything in the parish is non-functioning. ©Now he only talks
about money, money, money. They do not know where the money from
the Festival goes. He has put in windows--beautiful--but he has
charged it to the parish several times. He overcharges because
he keeps charging for things. He only wants money.

Mrs. " yorks as a Receptionist on Tuesday, Friday, and Sunday
from 9 to 3:30. Their daughter knows they were coming to see me.
They have been in the parish since 1982 and they want the situation
to be corrected. They could sue for $100,000 if this were not the
Church. They spoke to people from another parish and the people
told them Father Manuel did not do well there. He treats the church
like a business. They pushed for a Spanish Mass in St. Joseph, but’
his brother said no. The parish seems to belong to the Sanchez
brothers and the family. All his family came there for a month one

CCI 006775



year. He seems to be sgueezing the poor. Charges $150 for
a quincienera. :

As receptionist, Mrs. ™ gays she has to lie because he says
he is not there. But if there is money involved, he is always
there. People have left because of the way he has treated them.
He treats people badly. He invited the priest from Spain for
Encuentro Latino and the priest could not get a room in the
rectory because his brother was there. He had to drive to lead
the Encuentro and the community was mad about this. The family
stays in the rectory, and one or two ladies stay there who
were not of his family. Mrs. REPAYTED does not remember when she
found out about the seventh graders. She told Sr. REDACTED about
her daughter. 8he is a friend of Sr. REDACTED _ Later she said
she could not remember if she had talked to Sr. REDACTED and she
does not recall who told her about the seventh graders.

The parents talked to their daughter about the faith, since she
was not going to go to church. About one o'clock in the morning
some time ago, she told her mother about this incident.

They also brought up the named of a woman called REDACTED This is
the last name of a woman who is the wife of Father Manuel's
accountant. Someone told REDACTED |, who is a friend of Mrs.

REDACTED  that Father Manuel touched Mrs. REPACTED improperly. Apparently,

Mrs. REDACTED +51d the woman this.

Their main concern is that he can change and that he needs help.
Their second priority is the community. They would not like to
see a scandal in the community. Mrs. FEPACTED was not sure about

talking to Sr. REDACTED about the seventh grade girls, but she told

her about her daughter roughly two months ago.

People have been going to Bishop Arzube, but this has rebounded

on them. They are concerned that Father Manuel has an organization

that protects him. The last thing they want is to be excluded
from the community. :

RCALA 009285
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Mr. and Mrs. REDACTED

’ Thursday, July 6. 10 a.m.

REDACTED
REDACTED REDACTED

REDACTED

She also reported that on the same occasion, Father Manuel Sanchez also did the -
same thing to a girl named REPATED who was seventeen at the time. REDACTEDjs pow
married and fives in Modesto.

REDACTED

REDACTED

There were also incidents involving two seventh grade girls who attended the
parish school. Father Manuel Sanchez asked each of them to sit on his lap
during confession. This happened two years ago. Sister REDACTED the school
principal was aware of this incident. Mrs. "™ gave me permission to talk to
Sister REDACTED about this matter. '

REDACTED cleans the church. Everyons knows she is the mujer del
padre. REDACTEDind REDACTED who are in-charge of the Apoyo Familiar
de Christo know of this problem. REDACTED 3 husband,

found out about this relationship and calleéd the REDACTED; and said he was
contemplating suicide.

When this matter was brought to Father Manuel Sanche's attention, he gave-
tapes of telephone conversations to the REDACTED; tg show that REDACTED
was pursuing him and to prove that she was crazy.

REDACTED is now secretary to the Ammesty Program. She has an office,

desk, and phone, ete. She also has Father Sanchez's private phone number.

Mr. and Mrs. ™ feel Father Sanchez can be saved but not with REDACTED
around.

They have not talked to any priests about this matter except to a priest who
came from Spain last summer.

Everything in the parish is malfunctioning. The only thing Father Sanchez
thinks about is money. '

They do not know where the money goes. He has put in beautiful windows in
the church, but he has charged the parish several times for them. He
overcharges.

CCl 006777
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Father Sanchez only wants money.

Mrs. "™ works in the parish office three times each week, on Tuesday,
Friday, and Sunday from 9-3:30.

REDACTED, was aware Mr. and Mrs. ™™ were coming to the Chancery Office.

REDACTED g REDACTED have all the information about what is going on in
the parish.

Mr. and Mrs. © " have been in the parish since 1982. They want the situation
in the parish to corrected. T

They feel they would sue if the Church were not fnvolved.

They spoke with people from another parish were Father Manuel Sanchez
served, and they found out that he was not well received in that parish either. -

Father Sanchez treats the church like a business.

They asked him to push for a Spanish mass in St. Joseph's, but his brother,
Father REDACTED made him say no to this. :

The parish seems to belong to the Sanchez family. All his family came and
stayed for a month. : ,

He seems to be squeezing the poor by asking $150 for quinceneras.

Mrs. ™77 feels she has to liec because when people call up he asks her to say
she is not there. If there is money involved, he is always there. 3

People have left the pari‘Sh because of the way he has treated people.

Last year a priest came from Spain for the Encuentra Latina, and he could not
stay in the rectory because Father Sanchez's brother was staying there. The
community was angry about this. ' .

Other ladies apart from his immediate family members have stayed in the
rectory. :

Mrs. "™ was not sure if she had talked to SisterREDACTED about the incident
with the seventh grade girls. She was sure Sister . knew about the
incident. Mrs. ™ did talk to her about whatREDACTED had revealed to her
about Father Sanchez.

REDACTED

Mr. and Mrs. "“™ main concern is for Father Sanchez. They want him to get
help and change. Their second priority is for the community. They would not
like to see a scandal in the community.
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People have been going to bishop Arzube about the situation there, but nothing
happens. Father Manuel Sanchez has an organization that protects him.

Mr. and Mrs. ™" asked that this information not be given to Father Sanchez,

and I promised that no information would be give without their consent. I also

said that I would need to meet with their daughter REDACTEDgng with Sister
REDACTED

The last thing they would want would be to be excluded from the communi{y.

CClI 006779



Sister REDACTED

Friday, July 7. 11 a.m.

I met with Sister REDACTED

Mrs. REDACTED  had five children in school and now has two. The family is
very strict--so strict that the children were not allowed to go to the school
Disney night.

About two years ago, Mrs. REDACTED bame to Sister to say that some time previous
to her visit, about Easter, Father Sanchez had asked each of her sixth grade
girls to sit on his lap during confession and that he had fondled them.

Sister thinks she mentioned it toREDACTED who was her supervisor at the
time.

She did tell her Community.
Sister REDACTED , who belongs to ths zame community, was the

interpreter for the interview. Presently she is in N.J. on a spiritual renewal
course. She will return to Sacred Heart and will work with the SAYA PRogram.

EDACTED,
Sister REDACTED {5 a friend of the = ...
Currently there are five sister in the house--three in school and two in SAYA.

Three of the sisters have left in the last three years because they were unable
to work with Father Sanchez.

Sister will leave a year from September, and the Commumty will not be able to
replace her.

She would not be surprised if the allegations were true. Father Manuel is
impossible to work with. He insists that people be allies or enemies.

The staff meetings were very heated, and she agrees that Father Chris Ponnet
would have been a bit less aggressive and heated.

Manuel is obsessed with the windows and gettmg' the money for them.

He has no interest in the school whatsoever.

RCALA 009265
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Pather Chris Ponnet

July 6, 1989 (Telephone Conversation)
FatherREDACTEDhad left a message on my tape tao say that he wished to speak to
me before my appointment with the "™, 1 called him after the appointment.
Mrs. REDACTED' had seen him some weeks ago to tell him that her daughter had fold
her that a molestation had taken place, and that her daughter had stopped
coming to church. : ' '

Chris was overwhelmed that Mrs. "™ had talked to him, as he thought she
would be happy that he was leaving. During the year while Mrs. "= had been
away, he had make changes to the CCD program that excluded her from it, and
on her return she felt she had been thrown out. She was in charge of the -
adult CCD program, and the decision was mads not to have it meet on Sunday
morning. He was surprised Mrs. " would confide in him.

He had heard rumors, but there was nothing io substantiate them. Someone at
Firsi Confessions had mentioned being uncomfortable with him, but he knew
nothing more. He never saw anything.

REDACTED has besn around a lot and he has heard some rumors about her.
She has now been hired to run the Amnesty Program. The Youth minister might
have more to say on this. (REDACTED is the Youth minister and has asked for
an appointment. I asked her to write to me.)

RCALA 009299
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On Wednggggy, July 26, Father REDACTED . and I met with REDACTED
“and Mrs . ‘ ’

REDACTED

REDACTED The same thing happened to her friend who
is younger. The triend is now married, and REPACTED has not contacted her
about this. She is Mexican, and RERACIEP thinks this would hurt her marriage if
this came to her husband's attention, as he would believe that more happened.
"Mexican men want their women ito be very clean.”

REDACTED

REDACTED
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" SACRED HEART SCHCOL REDACTED
1263 SO. HAMILTON BLVD. :
POMONA, CALIFORNIA 91766

July 7, 1989

Dear Monsignor Curry,

I take this opportunity to thank you for you time today and also your kind
attention during my meeting with you.

I have two questions T would like you to answer. Do I say anything to the

REDACTED family about what has come up about the confessional situation?

If Father Manuel asks me anything in the near Ffuture .before he goes to Spain,
what do I say?

"Sinrerelv. — -

REDACTED

p.5 REDACTED
REDACTED

address is:
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MEMORANDUM

July 13, 1989

TO: Archbishop Mahony
FROM: Monsignor Thomas Curry

RE: Sacred Heart, Pomona

The situatién regarding Father Manuel Sanchez is
distressing and puzzling. .

REDACTED REDACTED

NnCUAU | CU They also claimed
that he did the same thing to two sixth grade schoolgirls
about two years ago and that the school princinal knay of

~ this incident.REDACTED

REDACTED

I met with Sister REDACTED , the principal of the
school, and she confirmed that two years ago a mother ‘had
come to her to complain that Father Sanchez had asked her
daughters to sit on his lap during confession. For
: several reasons, none of which seemed to clear to me, she
N did not report the matter at the time.

REDACTED
REDACTED . After discussing
Lie Jnatter with sister 777 I decided not to contact the

parent of the two schoolgirls yet. The incident allegedly
took place two years ago, and the parent has not brought .
the matter up since. Before contacting her, I want to
talk to another Felician sister who was the interpreter
for the interview two years ago. She will be available
next week.

-REDACTED

T cheéked with Father Chris Ponnet, and while he was aware
of the REDACTED concerns, he had never seen any evidence of
sexual impropriety. Today I discussed the matter at

- RCALA 009293
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‘léngth with REDACTED (who spent five vears with Manuel

Sanchez), and while he, like Chris Ponnet, agrees that

‘Manuel may have difficulties managing the parish, he never

saw any signs of impropriety. I spoke with REDACTED

- who was the school supervisor at the time the molestation

of the two schoolgirls supposedly took place, and she too
doubted the incident. She was aware of many difficulties
regarding the school, but she also thought Sister REDACTED
was dealing with many of her own personal problems. '

It seems to me that if what Mr. and Mrs ™™ allege were

factual, especially the allegation that Father Sanchez has

been involved with several women, a priest in the parish
could not but have some indications of a problem.

At this stage, taking the.situation as a whole, I have
decided to suspend judgment while I pursue and investigate
the matter further. In my estimation, Father Sanchez .does
not pose any immediate threat to parishioners, and
therefore I do not see a need to remove him from the
parish. However, I do need to continue to try to clarify
the gituation.

RCALA 009294
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ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA $0015:1194
(213) 251-3200 :

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
(213) 251-3284

July 13, 1989

ws. REDACTED™

Many thanks for your letter of July 5, 1989. I appreciate your
willingness to write to me.

~On your return,. please call if you wish and I will certainly speak
to you. I will be in the office until August 8 and then will be
away until September 1.

Sincérely yours in Christ,

(Rev. Msgr.) Thomas J. Curry
Vicar for Clergy

CCl1 006786



On Wednesday, July 26, Father REDACTED and I met with REDACTED
: and Mrs REDACTEDv . . ) :

- REDACTED

REDACTED . The same thing happened to her friend who
is younger. The friend is now married, andREPACTED hag not contacted her
about this. She isREPACTED ang REDACTED thinks this would hurt her marriage if
this came to her husband's attention, as he would believe that more happened. .
*REDACTED men want their women to be very clean.” .

REDACTED

REDACTED REDACTED

RCALA 009296
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On Wednesday, July 26, Father REDACTED _ and I met with REDACTED y and

REDACTED
Mrs .

REDACTED

REDACTED The same thing happened to her friend who
is younger. The friend is now married, and REDACTED has not contacted her
about this. She isREPACTED 553 REDACTED thinks this would hurt her marriage
if this came to her husband's attention, as he would believe that more
happened. 'REDACTED men want their women to be very clean."

This incident has damaged her faith in the church. She saw the Church ag her
second family.

REDACTED

FEORTTED REDACTED
REDACTED

oGy
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REDACTED

REDACTED

Dear Ms.

Following up on our meeting earlier this summer, I asked Father Sanchez ’7%
contact a therapist whom I trust and admire, and Father has found him most
helpful. However, he has no memory whatsoever of the incident you mentioned
to Father REDACTED andmft our meeting, and he is puzzled and distraught by it.

At the suggestion of the therapist, [ am writing to see if you would be willing
to meet with Father Sanchez at your convenience. The purpose of the meeting
would not be for confrontation or to embarrass or.accuse anyonesbut rather for f’w'j‘f"}")
¢ clarification. For this reason, I would suggest that the therapist be present :
/gdand that Father "*°*“™ and I attend, since we both spoke to you earlier: If
.you would like to have either or both of your parents present, that would also
be entirely agreeable to all. - ‘

I know this is a painful issue for all concerned, and I certainly do not wish to .
prolong the matter. A\However, a meeting might be useful in helping to bring
clarity to all parties.)\ I would appreciate it if you could write me or call me at

' you convenience.

With thanks for yourjconsideration of this request and wishing you God's
‘blessings in your ]if7, I remain -

| promh sy Wﬁ

Wﬁ% . v / 4

REDACTED

REDACTED | A Cone £ S

22 cc 4 REDACTED

NV
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ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
(1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA-P0015-1194
{213) 251-3200

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
(213) 251-3284

August 7, 1989

Sister REDACTED_

Sacred Heart School

1263 South Hamilton Blvd
Pomona, CA 91766

Dear Sister REDACTED

—y ——

Many thanks for youi' letter of July 7 giving me the address of
Mrs. REDACTED,  For several reasons, I have not contacted her, -but am
following up gradually on the matters we discussed.

Father Sanchez is on vacation during August, and I am leaving until
September 1. ‘

On my return I would very much like to meet with Sister REDACTED
REDACTED | and with you, if you are available, -and I will be in touch
with you early in September. :
I very much appreciate your kindness to me and your assistance.
Sincerely yours in Christ,

I

(Rev. Msgr.) 'Thomas'J. Curry .- d
‘ Vicar for Clergy

REDACTED
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Father Manuel Sanchez
September 27, 1989

Father REDACTED and I met with Father Manuel Sanchez today for about
an hour. We presented to him the too situations involving allegations of
improper behavior on his part--the allegation by two schoolgirls that he asked
them to sit on his lap during confession and the alleoatinn hwREDACTED

REDACTED :

Father Sanchez vehemently denied any impropriety on his part. I told him I had
not investigated the allegations about the two schoolgirls, that the matter had
come to my attention and that I had asked Sister REDACTED {5 gee me. He asked
about the name of the person making the second afieoaticn  and wa mevwa that to
him. He knew RE[**ED " He
also said that her parents (he knew Mrs. ™ was not REDACTED mother) were

very active in the parish and stated they were very good friends of his.

REDACTED

REDACTED

We asked Father to see Dr.REPACTED 4 help him with the trauma of these
allegations in his life. and he readilv asreed. Fathar an cavaral ancacicne

mentioned thatREDACTED
REDACTED

We agreed that Father would see Dr. REDACTEDand that I would be in touch with
him shortly. ' :
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ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015.1194
(213) 251-3200

(213) 251-3284

November 2, 1989
_REDACTED

Dear REDACTED .

Following up on our meeting earlier this summer, I asked
Father Manuel Sanchez to contact a therapist whom I trust
and admire. Father did so and has found him most helpful.
However, Father has no memory whatsocever of the incident
-you mentioned to Father REDACTED and me at our meeting, and
he is puzzled and distraught by it.

At the suggestion of the therapist, I am writing to see if
you would be willing to meet with Father Sanchez at your
.convenience. The purpose of this meeting would not be for
confrontation or to embarrass or accuse anyone, and I would
suggest that the therapist be present and also that Father
REDACTED and I attend, since we both spoke to you earlier.

If you would like to have either or both of your parents
present, also, that would be entirely agreeable.

The purpose of the meeting would be for clarification only,
and I would appreciate it if you could write me or. call me
at your convenience. I also want to make it .very clear that
whether you wish you come to such a meeting is very much
your choice.

I know this is a painful issue for all concerned and certainly
do not wish to prolong the matter, but I do think such a
meeting could be useful in helping to bring clarity to all
parties.

With thanks for your consideration of this regquest, and
wishing you God's blessings in your life, I remain

Sincerely yoursyin Christ,
iy ; J -
R IR P AN
f / -t 1

{(Rev. Msgr.f Thomas Il curry
Vicar for Clexgy

- RCALA 009301
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MEMORANDUM
DATE: November 7, 1989
FROM : Mongignor Curry
TO: File - Manuel Sanchez
RE:
REDACTED
REDACTED REDACTED
REDACTED

REDACTED

CONFIDENTIAL

~ RCALA 009302
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REDACTED

November 8, 1989

Rev. Msgr. Thomas Curry
Vicar of Clergy

1531 West Ninth St.

Los Angeles, CA 90015-1194

Rev. Manuel Senchez O.

Pastor of Sacred Heart Church
1215 S. Hamilton Rlvd.

Pomona, CA 91766

Dear Msgr. Curry and Fr. Sanchez:

. The Peace of Christ be with you both.
REDACTED
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REDACTED

¥4 copy of this letter has been sent to Msgr., Thomas J. Curry
eand Rev, Manuel Sanchez O,
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Novembér’2o, 1989

pr. REDACTED
REDACTED

Dear Doctor

REDACTED

" RCALA 009305
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ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015-1194
{213) 251-3200

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
(213) 251-3284

I received the attached letter, and T am meeting with Father Manuel
this Wednesday morning to discuss it.

I will be in touch with you soon.

Peace.

(Rev. Msgr.) Thomas J. Curry
Vicar for Clergy

REDACTED

Enclosure
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REDACTED . SACRED HEART CHURGH
, ' 1215 South Hamilton Boulevard -

POMONA, CALIFORNIA 91766

r‘,if “afge
‘ i

REDACTED
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ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015-1194
© 7 (213) 251-3200 '

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
-(213) 251-3284

November 29, 1989

Rev. Manuel Sanchez

~ Sacred Heart Church

1215 South Hamilton Blvd.
Pomona, CA 91766

Dear Father Manuel:

Many thanks “for meeting with Father REDACTED and me last Wedﬁesday.
I realize the session was a difficult one for all of us, and not least
for you; however, I did feel it was very productive.

REDACTED

REDACTED
REDACTED
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Rev. Manuel Sanchez

REDACTED

(Rev. Msgr.) Thomas J. Curry
' Vicar for Clergy

cc: Archbishop Mahonv

REDACTED
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-ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET
LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015-1.154
{213) 251-3200

OFFICE OF VICAR FOR CLERGY
(213) 251-3284

November 30, 1989

Ms. REDACTED
REDACTED

Dear Mg . REDACTED.

Thank you for your letter of November 8, 13589 regarding
Father Manuel Sanchez. Since you provided him with a
copy, Father REDACTED _ and I met with him on
November 22, 1989.

I am sure you will understand that my obligation to :
confidentiality precludes me from discussing the contents
of our meeting, but I do believe it was both helpful,
positive, and productive for all concerned.

I would like to commend you for your courage and forth-

" rightness in writing your letter. Oftentimes when people
have a difficulty, they remain silent. While none of us
likes to be the subject of a critical letter, I do think
we would all prefer to be told what others feel about us,
rather than have them talking behind our backs.

Please know that I will be most concerned to do  everything
I can for the welfare of Sacred Heart Parish and the
people who serve it.

Wishing you God's blessings, I remain

Sincerely yours in Christ,

(Rev. Msgr.) Thomas J. Curry
Vicar for Clergy

RCALA 009309
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MEMORANDUM

November 30, 1989

TO: Archbishop Mahony
FROM: Monsignor Thomas Curr’iw

RE: Father Manuel Sanchez

- REDACTED

When REPACTED and T met mthh_un, I simply kept confronting him until he
he heard me finally, and we did make some progress. He relates very
well to Dr. REDACTED and I am hopeful that he can be helpful to Manuel.

While there are definite problems in the parish, I do think he does
much good work. This parish has a history of unstable administration
since Father "™™°™® the founding pastor, retired in 1972. I would lke
to work with Manuel to see if we can improve his ministry there. -

;W—~ | ng;:;@ﬁ

/

v Pl
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- ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
1531 WEST NINTH STREET ’
LOS ANGELES, CALIFORNIA 90015-1194

(213) 251-3200
OFFICE OF VICAR FOR CLERCGY
(213) 251-3284

REDACTED
December 5, 1989
pr. REDACTED | 7 - /T

- ——-:——;i———iw
REDACTED g ’ / R Ve
7 / Py

Enclosed is copy of a letter I recently wrote to Father Manuel

Sanchez, and also copy of a letter hoth he AnA T vamaivad from
REDAREDACTED

As the letter to Father Sanchez states, Father REDACTED . and

I had a long conversation with him,- and while it was a difficult
meeting, I think it was also 'a productive one. I very much hope
he will continue to work with you on the matters we have raised

with him over the course of several meetings.

Since I have begun to look into this matter, there have been
allegations that Father Manuel acted improperly -in Confession
with two eighth_garade children some years ago, and we had an

allegation from g REDACTED i A~
REDACTED

pevause VL Lne uncertainty and ditficulties surrounding

RCALA 009311

these allegations, I simply have no way of verifying their truth -

or falsehood, and I would prefer to focus on the other issues
that have also surfaced, all of which deal with Father Manuel's
management style and ability to communicate with others.

My principal contacts have been with the ™™ fanily, who made
the original complaint; with the staff of the school; with
Father Chris Ponnet; and with Father Sanchez himself. I am
most sincere in my comments to Father Sanchez that there are
many good things happening in Sacred Heart Parish, and that

it is indeed a well-functioning and busy parish.

However, from all my contacts both with him and others, I do
-see a need for Father Manuel to communicate better with people.
He can be so focused on his own concerns that people can

leave a conversation with him feeling utterly frustrated and
defeated. I tend to suspect that much of the trouble he is

CCi 006802
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pr. REDACTED | ‘ L

ekperiencing at present arises out of this sense of
frustration and defeat that others feel in talking
to him.

‘I would like to meet with you in the near future, and will
call you soon to see if we can set un a time when you and
I, and perhaps Father REDACTED " also, can meet for
lunch and some discussion.

Looking forward, then, to seeing you soon, I remain
Sincerely yours in Christ,

(Rev. Msgr.) Thomas‘J. Curry
Vicar for Clergy

REDACTED

Enclosures
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Msgr. Manuel Sanchez O.
Sacred Heart Catholic Church
1215 South Hamilton Blvd.
Pomona, Ca. 91766

Rev. Msgr. Gabriel Gonzales February 8, 2001
Vicar for Clergy : ‘

Dear Gabriel:

I am sending you some papers that in my opinion could help me to be out of the
chaos I am in now. Should the Archdiocese know all these things, I would hope that
they would not condemn me as they did. Please be free to show these papers to His
Eminence Cardinal Roger Mahony

Sincerely yours in Christ,

Manuel Sanchez O '

5,

~
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Deposition of Msgr. Manuel Sanchez

After serving the Church as a priest for 53 years, some false accusations have been
made against me that have the ability to destroy my life and reputation. I think
that I have been treated unjustly and unfairly by my Archbishop and the Clergy
Misconduct Oversight Board. Twenty or so years ago, Msgr. Curry, at that time
Vicar for Clergv. informed me of certain allegations against me made by a

REDACTED I'was told only a portion of her allegations and prohibited by
Msgr. Cwrry from contacting her. Never was I informed of the whole content of her
claims against me by the Chancery. Now the Chancery is condemning me without
giving me a fair opportunity to defend myself. I have been deprived of all my
privileges of exercising and practicing as a Catholic priest “urbi et orbe,” anywhere
in the world. '

Twenty years ago, the above charges against me were reviewed by The Vicar for
Clergy and the Archbishop; and apparently, they considered that these accusations
against me were completely irrelevant. I wanted to confront my accuser,
REDACTED  at that time; however, she disappeared from my parish,

and I was advised by the Vicar for Clergy not to try to contact her.

See Document #1 and Document #2. I didn’t know about those two documents
which had been written 20 years ago until my lawyer, Mr.REDACTED  pecently
turned over copies to me. Should the Chancery have advised me of all these
allegations against at the time they were made, I would have had the opportunity to
defend myself. These allegations are completely false and heinous. The copies of
two of those documents that are included in this deposition will be analyzed later.

In order to take seriously any accusation, you have to know the credibility of the

person from whom the charges are coming.. Mrs."™"™ in Document #1, said so
many lies about me and my ministry that that I have no doubt that she was afraid
that if I found out abeut them, the truth would have ceme to light. She convinced
the Vicar for Clergy not to show her testimony to me. To me, it should be clear to
everyone that her stories were built npon sand. If the Vicar for Clergy believed her,
he should have convinced her to make these allegations in my presence. Among
other things, Mrs."” " had accased me of REDACTED

REDACTED . I'testified at that time, as well as now, that I never asked
any girl or woman to sit on my lap in or outside of the confessional. T emphasize
that should the Vicar for Clergy have believed any of the accusations included in
Document 1 or 2, he should have insisted that Mrs.”"™ testify in front of me and

~not grant her desire to keep her allegations secret. Because of this action on the part
of the Vicar for Clergy, I assumed at that time that the case had been satisfied.

w

- RCALA 009314
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REDACTED

Was it appropriate for Detective REDACTED; to present this case of Mrs.
without analyzing her credibility and knowing the circumstances in which the
accusations took place?

Let me innumerate some of the incredible things told by Muys. *™ to Msgr. Curry.
She claimed that she was working three days a week in the parish from 9AM to 7:30
PM; this is not true. She never worked there at all. She said that I was opposed to
Spanish Masses at St. Joseph Parish in Pomona. I would have been most happy to
accommodate her, but I had nothing to do with that parish whatsoever. My opinion .
is that Mrs.™ " was very angry at me because I prohibited her from the
inappropriate methods and extravagances she wanted to display in the prayer
group: for example, having all the participants fall down during prayers when she
claimed to be using “special powers.”

She claimed that I wanted only money from the people and I was a bad
administrator. Did anyone from the Chancery go and check out the parish and the
addition of the new buildings which I constructed during the time that I was Pastor
without asking for any financial help whatsoever from the Diocese?

REDACTED was limitedly involved in the parochial school, and she claimed that
she was a very close friend of Sister REDACTED, Principal of Sacred Heart School.

The testimony of Sister REDACTED regarding the alleged accusation of the girls in the
school was dismissed by SisterREDACTED the School Supervisor at that time,
who investigated the charges and found them lacking any credibility. Also, Father
Chris Ponnet and Father REDACTED |, both Assistants at Sacred Heart, also
came to the same conclusion. Should any of the accusations by the girls have been
found to have any veracity, each one of the afore mentioned persons would have had
the obligation to netify me.

The parents and the principal were against me because I did not sufficiently
support the school, according to them. ,Having under twenty students from the
community in the parochial school and more than 1,500 in the CCD Program for
Public School children, I had to care for both proportionately. I was net giving all
the money to the school because I was constructing rooms to accommeodate all of the
students; as well as, the seven hundred parents that were receiving a Catholic
education as it is the will of The Holy See.

The remainder of Mrs. ¥, accusations can be proven counterfactual.

I built nine offices and seven meeting halls, one with the capacity for three hundred
people, without asking for one cent from the Diocese. Mrs. ™ and her husband
claim that I was not well-received in the other parishes where I sexrved. Could she
prove that I did a poor job in Los Nietos Parish in Los Angeles and Saint Helen’s
Parish in South Gate? Actually, I have served the community of Sacred Heart for
thirty years. Ilove that community, and I have all the indications and a whole wall
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filled with commendations to indicate that the community has always respected and
loved me in return.

- Now, let’s come to the present time and put my case up to date. I have been accused
" by this man, REDACTED . that I brutally sodomized him over 24 years ago in the

sacristy here in Sacred Heart Church. He claims that this incident occurred when I
was completely vested just before going to say the Mass. Obviously, no one believed
this wild tale. Logistically, it would have been quite impossible to have been alone
with him in that place. There are three doors leading into this room which are
invariably open to the public, and the sacristy is always filled with altar servers,
readers and Ministers of the Eucharist.

On March 27, 2006, Mr.REPACTED, came to the church very anxious to manifest and
to try to revive his case against me. Almost two years had passed since he made his
allegation. When he came to the sacristy, he didn’t recognize me nor did I recognize
him. As a matter of fact, he asked me at that time if I was Father Sanchez. He
obviously wanted to reinforce his “cause.” He brought with him fewer than ten
people who, according toREDACTED REDACTED | had been paid
$100.00 each for demonstrating with him. She knew REDACTED  when she was
working for the school, and she has a son the same age as”=>*“"®>who knew him
when they were in parochial school together. His name is REDACTED REDACTED

REDACTED REDACTED. and REDACTED . agree that REDACTED . 'was a troublemaker.
REDACTED .confronted him on March 27%. She later told me that she said to him,
“How do you dare say that about Father Sanchez? I know you, and I know that
Father Sanchez is not capable of melesting anybody.” My son, ™ 7, knows you, as
well.” ™™ is willing to testify on my behalf is necessary.

Along with the people who came with Mr. REPACTED were several of the girls who had
attended Sacred Heart School with him. They claim that I asked them to sit on my
lap in the confessional some twenty-four years ago. I demanded that Msgr. Cox,
Viear for Clergy at that time, hire a detective to investigate and clarify this
accusation immediately. The Chancery hired REDACTED for this
assignment. Ten months passed before Mr.REDACTED was able to obtain any
information from these girls. He informed me by telephone that they refused to
coeperate with him, At that point, his opinion was that they had no case against me.
In my naiveté, I insisted that he continue to try to contact them and clear up this
matter. Should I have not been certain and secure in my innocence, I would not
have insisted on several occasions that Mr. REDACTED; continue his investigation.

REDACTED rwas one of the girls
who was in Sacred Heart School at the same time with the gn'ls who accused me.
They had asked her to join them in the accusation against me. She vehemently
refused to do so. She reported to me in person that the reputation of these girls was
highly suspect. " offered to get together a group of other former female
classmates who were also in schoel with Mr. REDACTED . to testify that I never asked
any of them inside or outside the confessional to sit in my lap.
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On those occasions when I was accused by Mr. REPACTED the Chancery Office
suggested that I might wish to go to Spain and “rest” for a while. I preferred to stay
and defend my honor and my reputation. My feelings remain the same with the
accusations made against me by the women friends of Mr.REDACTED

‘What can I do to defend myself against these false accusations which have
completely robbed me of my dignity as a priest and as a man? I have been denied
my privileges here and throughout the world. I have been treated as though I am
guilty without having the possibility of defending myself. As a priest, I have spent
my entire life serving the people. What will my community of Sacred Heart, where I
have spent thirty years, think of me? When I go back to Spain, what am I supposed
to say to my family and fellow priests? '

I cannot imagine how my punishment can be ]ustlﬁed in the eyes of the Church
without any verification whatsoever.

/ Z(; f/fwk/og%/ﬁg’@ﬁ?' @ February 8; 2007
“\ ., . '

Manuel Sancltz

‘ RCALA 009317
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Father Sanchez only wants money.

REDACTED

Mrs. works in the parish office three times each week, on Tuesday,
Friday, and Sunday from 9-3:30.

REDACTED

REDACTED was aware Mr. and Mrs. were coming to the Chancery Office .

REDACTED ang REDACTED _ have all the information about what is going on in
the parish,

Mr. and Mrs.”™™ " ‘have been in the pavish since 1982. They want the situation
in the parish to corrected.

_They feel they would sue if the Church were not invalved .

Thay spoke with people from another parish were Father Ménuel Sanchez
served, and they found out that he was noi well received in that parish either.

Father Sanchez treats the church like a business,

~LThey asked him to push for a Spanish mass in St. Joseph's, but his brother,
Father REDACTED wade him say no to this. :

The parish seems to belong to the Sanchesz family. All his family came and
stayed for a month. :

He seems to be sgueezing the poor by asking $150 for quinceneras.

Mrs.  feels she has to lie because when peaple call up he asks her to say
she is not there. If there is money involved, he is always there.

Paople have left the parish becauss of the way he has ti‘eated people.

Last year a priest came from Spain for the Encuentra Latina, and he cauld not
stay in the rectory because Father Sanchez's brother was staying there, The
community was angry about this.

Other ladies apart from his immediata family members have stayed in the
rectory.

Mrs. “™™ was not sure If she had talked to Sister REDACTED about the incident
with the seventh grade girls. She was sure Sister _ knew about the
incident. Mrs. ™ ™ did talk to her about what REDACTED had revealed to her
about Father Sanchez.

RE DA('%-D'ZE?EB’ REDACTED
REDACTED

REDACTED

Mr. and Mrs. < " wain eancern is for Father Sanchez. They want him to get

help and change. Their second priority is for the cammunity. They would not
like to see a scandal in the community. ‘

30850
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Peaple have been going to bishep Arzube about the situation there, but nothing
happens. Father Manuel Sanchez has an organization that protects him.

REDACTED

asked that this mfurmauon not be given te Father Sanchez,
210 promised that no ormation Ve WILHOUTL THeir &5 COnEanT .

said that I wculd need f REDACTED :
REBACTES eed to meet Wit REDACTED and with Sister

The last thing they would want would be to be excluded from the comnium‘ty.

elis: Fot
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EBEMORANDUN

July 13, 1983

Archbishup Mahony

sonsignor Thomas Curry

Sacred Heart, Pomona

The situation regarding Father NManuel Sanchez is
distressing and puzzling.

REDACTED

Thig past week & Mr., and Mrs. from Sacred Beart met
it h it REDACTED - - e o
R:ﬁ;ﬁh e and clailmed REDACTED
__BEP&A.QIE“[.) e e e . They alsc claimed

that he did the same thing to two sixth grade schoolgirls
about two years ago and that the school principal knew of
this incident. They complained that he was behaving
inappropriately with several women, and they made pumercus
complaints about the management of the parish.

I met with Sister REDACTED _ the principal of the A

school, and she confirmed thal two years ago & mother -had

come to her to complain that Father Saichez bhad asksd her

daughters to sit on his lap during confession. For

several reasons, none of which seemed to clear to we, she
N did not report the matter at the time.

T have written to Mr. and Mrs. 5o and asked them to have
REDACTED contact me, and assured her that I would be
willing to meet with her at her convenience and in the
presence of family member if she wished. After discussing
the matter with Sister REDACTED 7 decided noft to contact the
parent of the two schoolgirls yet. The incident allegedly
tock place two years agoe, and the parent has not brought
the matter up since. Before contacting her, I want to
talk to another Felician sister who wag the interpreteyr
for the interview two vears ago. She will be available
next week.

I am very concernad and puzzled. Mr. and Mrs REDACTE mada &

very serious allegation, but they made so many othezs

charges that it is difficult to sort fact from gossiwp.

They seemed far more upset about Father Sanchez's .

manpagement style, his fimancial management, and the now
 famous windows, than about what they allege happened to
REDACTED .

I checked with Pather Chris Ponnet, and while he was aware
oF Lhe REDACTEDT goncerns, he bad never seen any evidence of
sexual impropriety. Today I discussed the matter at

30840
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length with REDACTED (who .spent five years with Manuel
Sanchez}, and while he, lLike Chris Fonnet, agrees that
Manuel may have difficulties managing the parish, he never
saw _any signs of impropriety. I spoke with REDACTED

who was the school supervisor at the time the molestdTion
of the two schoolgirls supposedly took place, and she too
doubted the incident. She was aware of many dirficulties

regarding che school, but she also thought Sister Anthony
was dealing with many of her own personal problems.

Tt seems to me that if what Mr. and Mrs " allege were
factual, especially the allegation that Father Sanchez has
REDACTED . a_priegt in the parish
could not but havs some indications of a problem.

at this stage, taking the situation as a whole, I have
danided to suspend judgment while I pursue and investigate
the matter further. In my estimation, Father Sanchez does
not pose any immediate threat to parishioners, and
therefore I do not see a need te remove him from the
parish. However, I do need to cantinue te try to clarify
the situation,.

RCALA 009321
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Fo whom it may concern: T February 6, 2007

We, REDACTED , testify that we have knewn Father Manuel
Sanchez for the last 28 pears, We are well known in Sacred Heart in Pomona,

as we are the founders of grupo “Apoyo Familiar Cristiano” in that Parish,

This is an arganization that helps the married couples te have g better relationship
through better communication. WE were very inspired by the tireless efforts of Father
Sanchez to form catechism classes for the parents of the CCD children. More thar 700
parents were atfending these instruction classes when we moved fo El Paso, Texas a
Sfew years aga.

Four of aur children were attending the parochial school at Sacred Heart during the
same period as were the girls who accused Father Sancher of molesting them. M ly
daughters will testify that Father never invited them or anyone they knew inside or
outside of the confessional to sit on his lap. They cannot imagine how those girls can
make suckh outlandish statements. '

During the same period as these girls were in school, our san™*>°™ w5 serving as an
altar boy for mare than seven years, He will festify that he never witnessed any
miseppropriate conduct with any one aof the altar boys, certainly including himself.

My family knew Father Sanchez very well as we got together several times g week to
work on the various religious programs of the community.

REQACTE D vwas only temporarily involved with the parochial school. She was a
very close friend of Sister REDACTED the principal of Sacred Heart School, Father
Sanchez told us that the principal changed the master key of the school classrooms to
prevent kim from using these facilities for the different groups of the parish
community. He was forced to call Sister REDACTED: provincial to be abie 1o have use of
the key. We knew, at that fime, that the principal, the PTC and the parents of the kids
of the school didn't like Father Sanchez because of his various building projects for
the benefit of the rest of the community. : :

We can attest to the fact that REDACTED was never working as a secretary of the
parish as she claimed. She was involved with the Pragyer Group and was reprimanded
several times by the Pastar becanse she didn’t follow the rules of the Archdiocese.
Mzrs, was also involved in the program for adult education and was discharged
Sfrom that job by Father Chris Ponnet who maintained that she was not doing her job

praperty,

We are aware of her entire testimony, and we are sure that it has absolutely no
credibility. She also stated thatREDACTED

REDACTED

RELUAG 1 ED) If all her statements were true, why did
she ask the Vicar for Clergy not to inform Father Sanchez of her testimony? If Mrs.

RCALA
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R_EDACTED was so-confident of her accusations, why didn’t she take her complaints directly to
Father Sanchez? REDACTED and her entire family disappeared from the

community from the moment she made these accusations, and no one was able to be in
touch with her from that time on.

My wife and I had a close relationship with Father Chris Ponnet, Father ™™™
ACTED nd FatherREDACTED  FatherREPACTED e five years in the parish.

None of these priests nor any of the parishioners ever made any claims of misconduct
about Father Sanche to the best of our knowledge.

If necessary, we are ready to travel from El Pase to Los Angeles to swear that these
statements are frue. o

. We can be contacted af the following address:
REDACTED

REDACTED  (firmado)

REDACTED ]
REDACTED . (firmado)
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This is a list of the women who will testify on my behalf. ~
REDACTED REDACTED

----------------------
----------------------

----------------------

These women will swear that they were in the parochial school at the
same time as REDACTED a4 his friends, the girls who have accused
me. They are certain that I never asked them or anyone they knew to
sit on my lap for any purpose whatsoever inside or outside the
confessional.

REDACTED was an altar server for more than eight years in
Sacred Heart Church at the same time as Mr.XEPACTED ¢Jaimed to be in’
the school. He will testify that he never saw any inappropriate behavior
between Father Sanchez and any of the boys serving in the church. He
is ready to testify to this ctatement hy telephomne or in person. His
telephone number i:REDACTE D '
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CONFIDENTIAL

Clergy Misconduct

Complainant: REDACTED

Reported: April 23, 2003
Message from Fr. REDACTED

Place of Incident: Sacred Heart Church approx. 1978-81
Pomona, CA

Allegation Against: “My Mother said his name was Fr. Sanchez”
Described as a “Mexican man” - Could not describe as young or
old. ' -
REDACTED described himself “ I was very young in grades 2 to 4. T was about 7 to 10 years
old. My Mom was a teacher and my Dad was a Civil Engineer. I was too scared to tell
my parents. My Dad would have ripped his head off. I always knew where it
happened(Sacred Heart Church, Pomona). It was in the back room where you took the
left over bread and wine. I always had to have attention.
- Abuse Described:
The actual abuse was “he would come up from behind...he would grab me and I grab
him...he would put his thing inside me” (Do you mean his penis? ) Yes. In summertime -
we had on shorts and he had on robes...I was very scared,. I was very scared...even now
when I go to a men’s restroom...I look at other men’s penis. I argue with myself
inside...I have urges inside. Idon’t desire it. ' :

Other data: » '
REDACTED, said that he “was kicked out of Sacred Heart in grade 5”. I went to public school.
I tuned into a gang member. [ went to jail in 7% grade. I’ve been out of jail for 5 years.

I hated anything to do with authority. I’ve tried to kill myself.

I’'m not driving, [have five years probation for Fraud (in jail for). I have sentencing for
spousal abuse coming up. Ihave to do Anger Mangaement. I have two little girls and a
little boy. I work a lot.

Counseling Request

1. REDACTED 5 required to have anger management.

2. He has done drugs. He hasn’t used for two years. Does not know 12 step
programs. , o

. He is very anxious on the phone. Difficult to gather information.

o2
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He is not able to drive. Counselor will need to be in pI‘O‘{lml'CV to his home.
Suicidal ideation in the past. Possible attempts.

Reports Post Traumatic Stress and sexual molestation.

Fears publicity.

Wants to know if other victims by this priest. Will get back to him. At this time
do not know of any. Police also would tell you if there are others. If you know
anyone encourage them to come forward.

CCl 006817
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("Zlergy,Misconduct ) T
Complainant: REDACTED
' Reported: April 23, 2003

Message from Fr. [REDACTED

Place of Incident:  Sacred Heart Church approx. 1978-81
Pomona, CA

Allegation Against: “My Mother said his name was Pr. Sanchez”
Described as a “Mexican man” ~ Could not describe as young or
old. '

REDACTED described himself “ I was very young in grades 2 to 4%, T was about 7 to 10 years
old. My Mom was a teacher and my Dad was a Civil Engineer. I was too scared to tell
my parents. My Dad would have ripped his head off, I always knew where it

. happened(Sacred Heart Church, Pomona). It was in the back room where you took the
left over bread and wine. I always had to have attention.

Abuse Described:

The actual abuse was “he would come up from behind. .. he would grab me and I grab
him...he would put his thing inside me” (Do you mean his penis? ) Yes. In summertime
we had on shorts and he had on robes...I was very scared,. I was very scared...even now
when I go to a men’s restroom...I look at other men’s penis. I argue with myself
inside...I have urges inside. I don’t desire it. '

Other data: :
REDACTED;aid that he “was kicked out of Sacred Heart in grade 5”. I went to public school.
I turned into a gang member. I went to jail in 7" grade. I’ve been out of jail for 5 years.
I hated anything to do with authority. I’ve tried to kill myself, '

I’'m not driving. Ihave five years probation for Fraud (in jail fér). I have sentencing for
spousal abuse coming up. Ihave to do Anger Mangaement. I have two little girlsand a
little boy. I work a lot.

Counseling Request
1. REPACTES js required to have anger management.

2. He has done drugs. He hasn’t used for two years. Does not know 12 step
programs. ' '

.- He is very anxious on the phone. Difficult to gather information. -

W
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He is not able to drive. Counselor'will need to be in proximity to his home.

Suicidal ideation in the past. Possible attempts.

Reports Post Traumatic Stress and sextial molestation.
Fears publicity.

- Wants to know if other victims by this priest. Will get back to him. At this time
* do not know of any. Police also would tell you if there are others. If you know

anyone encourage them to come forward.
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Office of 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles . Vicar for Clergy Wilshire Califarnia

(213) 637-7284 Boulevard - 90010-2202

Information has been presented claiming that Monsignor Manuel Sanchez may have committed a
delict against canon 1395, in accord with the provisions of canon 1717 and under my authority as
Vicar for Clergy, I hereby decree the opening of a canonical preliminary investigation.

T hereby designate Reverend REDACTED .M., I.C.L., as canonical auditor to assist in

conducting the investigation. He has the authority to subdelegate this responsibility and involve
other investigations to assist in this investigation.

In the course of conducting this investigation, the auditors are reminded of their duty to respect
the rights and reputation of all involved and to respect the canonical requirements of secrecy
attached to such an investigation.

Given this 12 day of May in the Year of Our Lord 2003 at the Curia of the Archdiocese of Los
Angeles in California. ‘ '

yere qued cLosme
ngA Cox, J.2D. L S
or Clergy - W :

REDACTED o el /g_{/o/aﬂ |

Archdiocesan Seal

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  San Fernando  San Gabriel  Sap Pedro  Santa Barbara
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Office of . 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar for Clergy Wilshire California
(213)637-7284 Boulevard ©0010-2202
May 23, 2003

Monsignor Manuel Sanchez
REDACTED

Dear Monsighor Sanchez:

I would much prefer to pass along this news in person rather than by means of a letter. Given
that yow are residing in Spain during your retirement, it is necessary that I write.

- We have received a complaint from a Mr. REDACTED  alleging that in approximately the
years 1978-1981, you engaged in misconduct with him. He claims to have been between the
ages of 7 to 10 years old during this period. Obviously, this is a very serious charge.

I would very much like the opportunity to communicate the information presented by Mr.
REDACTED gpecifically and directly, and to give you the opportunity to respond. Ideally, it would
be best for us to meet here in Los Angeles. It may be that you are planning to visit soon, in
which case we can schedule an interview. If you are not going to be here in the near future, I can
arrange to have an official from the Archdiocese of Granada meet with you to explain the nature
of the allegation and to interview you about it. »

Would you please be so kind as to telephone me at your earliest-convenience so we can discuss -
the best way to proceed.

Again, I regret that it was necessary to contact you by mail rather than to see you in person. You
are in my prayers. :

Yours in Christ

Monsagnor Cralg A.Cox, J.C. .
Vzeir for Clergy

Pastoral Reglons:  Our Lady of the Angels  San fernando  San Gabriel  San Pedrc  Santa Barbara
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Ofiice of 3424 - Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar for Clergy Wilshire Catifornia
. . (213) 637-7284 Boulevard 90010-2202
June 16, 2003

Monsignor Manuel Sanchez
Scared Heart Church .
1215 South Hamilton Boulevard
Pomona, CA 91766
Dear Manuel:

You asked for a response to your letter of June 11, 2003. Irealize that I can only vaguely appreciate
the tremendous anxiety that this recent accusation has caused for you. You are not alone in this kind
of agony. In such trying circumstances, I wish that it were possible for me'to drop all of my other
responsibilities and attend solely to you and to the other priests who have been accused of
misconduct. That would be the ideal, but it is an impossible ideal. Please know that the delays
reflect my human limitations, not any lack of interest or concern.

Understandably, you have a tremendous sense of urgency and wish to clear your good name.- I

understand that. In this matter, however, acting speedily is not as important as acting wisely. We

have not been able to schedule the meeting to take your formal response as quickly as both you and I

~ wished because we needed to have both FatherREDACTED and myself present. Again,I
apologize because I know this delay contributed to your anxiety.

I also wish that T could have dropped everything else when you arrived on-Monday June 9, but I'was
just leaving my office for a meeting with the Cardinal and 40 provincials and major superiors of
religious orders. I was responsible to help run that meeting, I could not abandon that responsibility
to see you at the time. Iregret that my lack of availability at that moment contributed to your anxiety.

The recommendation that you might consider meeﬁng with one of our therapists was in no way an
implication of guilt. Rather, it was a pastoral effort to support you. An accusation of misconduct is
terribly traumatic for anyone, We offer the-assistance of a therapist to all of our priests and deacons

accused to offer them a tool for coping with the stress and trauma of an accusation. That was the sole

purpose of the invitation to visit with a counselor. Many of our accused priests have done so and
found it tremendously helpful to them. Irenew that invitation.

" Manuel, I feel very powerless in these circumstances. I do my best, and I am well aware that my best
is terribly inadequate in this time of crisis. I ask that you forgive me for any way I have not served
you well. You and all those priests and deacons who have been accused are in my prayers.

Yours in Christ, ,

St //Y\L/
Monsigner€raig A. Cox, T.CD.

Viedr for Clergy.

Pastoral Regions:  Qur Lady of the Angels ~ San Fernando  San Gabriel SanPedro  Santa Barbara
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SMsge. Manuel Sanche; ©, L1 9
Sarred Beart Catholic Chureh JUN L Z b3
1215 South Bamilton Boulebary BY:
Pomona, Californiz 91766 —
Dear Msgr. Cox: June 11, 2003

I sincerely hope that you will find a few minutes in your busy time schedule
to read and respond to this letter. It would not be honest on my part if I
didn’t show you my grave disappointment and my deep resentment with the
way that.you are treating my defamation case. ‘

You must remember that several times I have shown my admiration for you
and the courage that is involved being able to accept a job like yours in the
Archdiocese that entails so much responsibility. I know that you are dealing
with very delicate matters; nevertheless, I feel that I am entitled to my ownt
personal attention as a priest.

With the confidential letter that you sent me in Granada and the
conversation I had with you in Camarillo, we wese in agreement that

this was a very sensitive and serious matter that should be taken care of
immediately from both you and me. You can be sure that I took it very
‘seriously to the point that I could hardly sleep the following nights. I want
to face the situation and deal with it 2s soon as possible. I get the
impression that you don’t have the same attitude toward this very sensitive
matter. Should I be in Granada with my family, I would return immediately
to face and solve this problem. :

IN PLAIN .SIMPLE ENGLISH, THESE ARE MY COMPLAINTS.

-+ 1. It has been very hard for me to talk to you, and several times these
appointments have been cancelled by you.

2. It1s obvious that you do not have the same urgent attitude toward
solving my dilemma with the false accusations with which I have
been charged. :

3. I directed my priest brother in Granada to open the confidenti

letter that you sent there, and he informed me that its contents
were potentially very precarious to my reputation. I tried to share
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that with you immediately, and I got the impression that you agreed

with me.

- 4. I proceeded to attempt to talk to you, and finally we made an appoint-

ment for Wednesday the 4th at 11:00 AM which you cancelled.

5. You said that we would meet the following week in your office.
However, at the cathedral on Sunday the 8th, you told me that it was
URGENT that we meet on Monday the 9th but no time was offered.

6. This past Monday, I had to cancel my promise to 2 long time and very
dear friend who needed my presence for a very setious operation in the
hospital in order to attend the meeting with you in the Chancery.

7. Because I did not hear from you, I called your secretary and gave her my

cell phone number and then preceded to your office on Monday morning
carrying a deposition to be ready for my meeting with you. Your
secretary informed me that you would not be able to receive me as
you were too busy with the Cardinal. Apparently, you have many other
serious problems to deal with the Archbishop when you didn’t even a
minute to talk with me. -

8. I was instructed to leave my deposition. I was not able to obtain 2 .
letter from my accuser or any réference as to the substance of the
accusation when I asked your secretary to obtain it from you.

9. When I called on Tuesday the 10th, I was told that there had been
a suggestion from your office that I should seek therapy for my distress.
It occurs to me that therapy carries the suggestion of guilt. Than further
angers me.-

I made it very clear to you how upset I was and how miich I desired to deal
with that problem immediately. Frankly, the support and the encouragement
I have needed from you has not been forthcoming. You have made me feel
abandoned. '

In spite of the fact that you made me believe that this was the most crucial
of predicaments, you have shown little interest in solving this problem.
Every day, I search the newspapers for 2 reference or a photograph of
myself with the accusation of an abusive priest.

Yog;ﬁin Churist,

; /(/ f’@c&/\t//__/;g f; u,’
ék, .

(Msgr. Manue{ Sanchez b)
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CONFIDENTIAL

Office of the Los Angeles 3424

MEMORANDUM Vicar for Canonical Services California Wilshire

(213)637-7888 90010-224 Boulevard
TO: _~" Cardinal Mahony REDACTED

~ FROM: ‘REDACTED
" SUBJECT: Preliminary Investigation — Mgsr. Manuel Sanchez
DATE: 27 June 2003

On 23 April 2003 Sr.REDACTED  received a report from Fr.REDACTED  (Sacred Heart in
Pomona) of an allegation of child sexual abuse committed by a “Father Sanchez” against the
complainant, REDACTED _  The abuse allegedly took place in the sacristy of Sacred
Heart over a period of several weekends when """ "was about 10 years old (placing it in the
early 1980°s). '

After Sr."**°™ obtained basic information about the complainant and the allegation, I traveled
with Dr. REDACTED to Sacred Heart Parish, where we interviewed complainant on 1 May. He
told what seemed to be a plausible story, even though many details were rather vague. The
complainant’s emotional lability (my word, not Dr. "*?*°™*® T mean the ease and rapidity with
which he moved from courage to worry to anger to hope to threats, etc.) and his volubility
-precluded attempts to clarify certain details that seemed important to me, particularly in regard to
the time of year and day of the alleged incidents, and to their progression.

Another particular concemn of mine was that he had to leamn the name of his abuser from his
mother. While he first told her about ten years ago that he had been sexually abused, he said that
he blamed it on someone else since it would have broken her heart to learn that the abuser was a
priest of the parish. Having been expelled from the parish school around 5 grade (for disruptive

_behavior in response to the abuse, as he sees it), he stopped going to church and became heavily '
involved in gang activity. He has served roughly ten years cumulatively in jail and prison. Itis
only in the past year or so that he started coming back to church; and it was then that he asked his-
mother who the priest of the parish was when he was in the parish school. ‘

Thad assembled a group of nine photos of Hispanic priests including one of Msgr. Manuei
Sanchez from the Tidings archives that made him look younger. did end up selecting his
photo. ' ‘

It was not until 17 June 2003 that Msgr. Sanchez, Msgr. Craig Cox and I could schedule a
common time for an interview. Manuel categorically denied any inappropriate activity with any
child, including the cornplainant, whose name he did not recognize. It would be fair to say that
Manuel was flabbergasted at the allegation. He offered to obtain old parish bulletins that would
provide the names of associate pastors and guest priests in residence during the pertinent time
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period, and provided the name of the school principal, who still lives in the Archdiocese. He was
very cooperative in the interview, and I had no more reason to doubt his sincerity than I did
~ initially in the case of the complainant. '

Subsequently, I obtained the parish school records of the complainant and his older brother for
the two years that they attended, namely September 1980 through June 1982. Iinterviewed by
telephone both Felician Sisters who were the school principal, each for a different year. [
traveled again to the parish earlier this week to inspect the physical plant more closely and to talk
with those who could give me the kind of details that would corroborate or not the information I
had from both the complainant and the accused. :

As matters stand now, I have formulated the following opinions:

1) That the alleged abuse occurred cannot be ruled out, but neither is there convincing
evidence that 1t did occur.

2) Ifthe alleged abuse did occur, it is more likely that a certain guest pnest from Mexico
was the perpetrator.

My reasons for the first opinion are basically that (1) while the Mass schedule and physical
layout would have created some opportunity for a perpetrator to act, it would not have been a
“safe” time and place so to act, and (2) I now have reasons to suspect the credibility of the
complainant. Ihave learned from Sr. ****“™that so far, he is still trying to “bargain” about the
psychological help we can provide him, and supposedly one of the offenses he was charged with
was fraud. He has apparently told her that when he tried to report the abuse to the police, it took
. him several hours before anyone became interested enough to take the report. I certainly place no

credence in the identification of Msgr. Sanchez’ photo, since I now know that Manuel continues
to reside and say Mass there, so that the complainant would have had plenty of opportunity to
observe him (his younger photo does not look that different from his current one). In fact, if
REPACTER 4id see Manuel about the parish, then his identification of the photos seems more like part
of a con job. In any event, ... would have to be pressed more on several of the details of his
account. Finally, as™ " has already told us that he lied once (to his mother) about the identity
of the perpetrator and has also admitted to his father being physically abusive toward all his
family (even to the point of criminal conviction), it is entirely possﬂale he is still identifying the
‘wrong person. ‘

My reasons for the second opinion are that (1) the summer of 1981 seems the most likely time for
the abuse to have occurred, (2) Father™"*“™™" was the only Hispanic priest at the parish for the
two full summer months, and (3) if either of the REDACTED was guilty, why have there
been no allegations from anyone else about either?

In conclusion, I recommend that this case be shelved as inconclusive until such time as more
information is forthcoming. A follow up interview of the complainant would be in order, but I
think that should wait until he indicates that he wants to press the case. In the meantime, it
Would probably not be a bad move if Msgr. Sanchez’s lawyer hired a private investigator.

Copy Msgr Craig Cox, Vicar forClergy 097\%0"’”"’( W % CAne f@' IZ’
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' £
AR _HDIOCESE OF LOS ANGELES - ” o 2 17/{2
CHILD ABUSE AND NEGLECT 77 et £
NON-MANDATORY REPORTING FORM ) A
Date of this report to Public Authority:  July 23,2003
Name of Public Authority: Pomona Police Department - FAX (909) 620-2259
Date of this Report to Archdiocese: April 23,2003
Complainant: o ‘ REDACTED
Current Address:
| Telephone:
Date of Birth:
-Alleged Perpetrator .
Name: “My mother said his name was
' * Fr. Sanchez.”
Name of possible witnesses: None givén.
Reported Date of Incident: . 1978-1981

Reported Circumstances of Incident(s):

Victim reported incidents happened was in the back room where you took the left over
bread and wine at Sacred Heart Church, Pomona. Occurred in 1978-1981, grades 2™ to
4™ later victim reported, “I was age 8. It lasted six months.”

Reported Type of Abuse or Neglect: '
“He would comc up from behind. He would grab me and I grab him. He would put his
thing inside me.” (Do you mean penis?) “Yes.”

Comments: :
REDACTED reported that he had gone to the police station in Pomona to report his abuse but

gave no date.

Ciihmnittad by tha A -nb Al cese OfLOS Anoeles

REDACTED
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i

REDACTED ' 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Wilshire California
. . Bouievard 90010-2202

July 23, 2003

Chief Fred Sanchez

Pomona Police Department -
490 W. Mission Blvd
Pomona, CA 91766

Re: ° Non-Mandatory Report of Alleged Abuse
Dear Chief Sanchez:

Attached is a report concerning allegations of abuse received from an alleged victim and
asserted to have occurred in Pomona, California. This Form of Report is being submitted
pursuant to our reporting policies for any allegations of abuse involving current adults
who indicate they were minors at the time of the alleged abuse and reflects a newly
adopted report format. We would appreciate any comments you might have on this form
itself.

As noted in the attached, the complainant reported that he has already reported the matter
to your Department. ‘ : :

If you have any questions, please contact me. I have just undertaken full-time
responsibilities as General Counsel and look forward to a continuing positive and

professional relationship with the various agencies concerning these issues.

Very truly yours,
REDACTED

Enclosure

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels ~ San Fernando  San Gabriel  San Pedro.  Santa Barbara

CCl1 006828
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bee: Rev. Msgr. Craig Cox, Vicar for Clergy

REDACTED
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* TRANSMIT MESSAGE CONFIRMATION REPORT *
FRFE R RRRAFTRR X KRR RRFTRHFIERRRRRIR IR K
" NAME:
TEL -
. DATE:O7/23/03 ° 16:23 - i
TransmiT REDACTED DURATION|PAGE| SESS | RESULT .
TYPE: MEMORY TX MODE E-144 00's@e 03 651 oK
N
3424 Wichlre Blvd., Los Angeles, CA 90010 \
Phone « (213) 637-7568 FAX 7 (213) 5378608 N . -
Ay , Archdiocese
— e —— of Los Anageles
To: - Chief Fred Sanchez/Pomona P.D. From: REDACTED
(S08) 8202259 Pages Including -
Fax: c 3
over pags:
Phone: . Datea: JU|Y 23, 2003
Re: (==
O Urgent 0 Far Raviaw (O Please Comment [ Please Reply D Please Recygle -

# Comments:.

CONFIDENTIALITY NOTICE

This transmission is intendsd ortly for the use of 1he ndividual or =ntity 1o which 2 Is acaressed and may contain information that is privileged
and confidentiy). i the reader of the message i nul the intendued revisient, you are heraby notiied that any disclosurs, distnbution, or copying
of this information is strletly prohibited. 1f you have racelved his ransmission in arror, pleass notfy us immedlately by talaphone, arnd retum
the original document to us ut the above addrass via the United States Puslal Service
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, REDACTED 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Wilshire California
Boulevard 90010-2202
REDACTED

July 23, 2003

Chief Fred Sanchez
Pomona Police Department
490 W. Mission Blvd
Pomona, CA 91766

Re:  Non-Mandatory Report of Alleged Abuse

Dear Chief Sanchez:

Attached 1s a report concerning allegations of abuse received from an alleged victim and
asserted to have occurred in Pomona, California. This Form of Report is being submitted
pursuant to our reporting policies for any allegations of abuse involving current adults
who indicate they were minors at the time of the alleged abuse and reflects a newly

adopted report format. We would appreciate any comments you might have on this form
itself.

As noted in the attached, the complainant reported that he has already reported the matter
to your Department. ’

If you have any questions, please contact me. I have just undertaken full-time
responsibilities as General Counsel and look forward to a continuing positive and
professional relationship with the various agencies concerning these issues.

Very truly yours,
REDACTED

Enclosure

Pastoral Regions:  Qur Lady of the Angels  San Fernando  San Cabriel  San Pedro  Santa Barbara
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. ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
CHILD ABUSE AND NEGLECT
NON-MANDATORY REPORTING FORM

Date of this report to Public Authority:  July 23, 2003 .

Name of Public Authority: Pomona Police Department -REDACTED
Date of this Report to Archdiocese: Apnl 23,2003

. REDACTED
Complainant: ;
Current Address:
Telephone:
Date of Birth:

Alleged Perpetrator ‘ :
Name: ' “My mother said his name was
‘ Fr. Sanchez.”

Name of possible witnesses: None given.
Reported Date of Incident: 1978-1981

Reported Circumstances of Incident(s): :

Victim reported incidents happened was in the back room where you took the left over
bread and wine at Sacred Heart Church, Pomona. Occurred in 1978-1981, grades 2™ to
4" later victim reported, “I was age 8. It lasted six months.”

Reported Type of Abuse or Neglect:
“He would come up from behind. He would grab me and I grab him. He would put his
thing inside me.” (Do you mean penis?) “Yes.” '

Comments: :
REDACTEDreported that he had gone to the police station in Pomona to report his abuse but

gave no date.

Submitted bv the Archdincese of Los Angeles:
REDACTED
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Clergy Misconduct
Complainant: REDACTED
Reported: April 23,2003

Message from Fr. REDACTED

Place of Incident:  Sacred Heart Church approx. 1978-81
Pomona, CA .

Allegation Against:  “My Mother said his name was Fr. Sanchez”
Described as a “Mexican man” ~ Could not describe as young or
old. '

REDACTED described himself “ I was very young in grades 2 to 4™, Iwas about 7 to 10 years
old. My Mom was a teacher and my Dad was a Civil Engineer. I was too scared to tell
my parents. My Dad would have ripped his head off. I always knew where it
happened(Sacred Heart Church, Pomona). It was in the back room where you took the
left over bread and wine. I always had to have attention. '

- _Abuse Described:

The actual abuse was “he would come up from behind. ..he would grab me and | grab
him...he would put his thing inside me” (Do you mean his penis? ) Yes. In summertime °
we had on shorts and he had on robes...I was very scared,. I was very scared.:.even now
when I go to a men’s restroom...I look at other men’s penis. I argue with myself
inside...I have urges inside. I don’t desire it. '

Other data:
REDACTED said that he “was kicked out of Sacred Heart in grade 5”. I went to public school.
I turned into a gang member. I went to jail in 7* grade. I’ve been out of jail for 5 years.

I hated anything to do with authority. I've tried to kill myself.

I'm not driving. I have five years probation for Fraud (in jail for). T have sentencing for
spousal abuse coming up. [have to do Anger Mangaement. I have two little girls and a
little boy. I'work a lot. ' —

Counseling Request
.1. REPACTED s required to have anger management. . ,
2. He has done drugs. He hasn’t used for two years. Does not know 12 step
programs.

3. He is very anxious on the phone. Difficult to gather information.

CC1006833
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He is not able to drive. Counselor will need to be in proximity to his home.
Suicidal ideation in the past. Possible attempts.

Reports Post Traumatic Stress and sexual molestation.

Fears publicity.

Wants to know if other victims by this priest. Will get back to him. At this time
do not know of any. Police also would tell you if there are others. If you know
anyone encourage them to come forward.

R e

REDACTED

/ﬂ;/wévzﬁ‘ R0
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Therapist for REDACTED

1. 6/6/03 Dr. " called """ with Name/mumber of Dr. REDACTED
REDACTED

2. 6/18/03 Dr. ™ called "™ with Name/number providence Hospital
for tattoo removal. v

3. 6/25/03 REDAC]'?EDREDACTED called with names of therapist — Dr. REDACTED 1,
Pomona

4. 7/9/03 Dr. " called Wlth names of therapists — Dr. REDACTED
REDACTED

5. 7/8/03 S spoke with "= about therapists.

6. 7/15/03 Sr. spoke with Dr.REPACTED e g willing to see REPACTED

7. 7/17/03 St called ™™™ No return call.

8. 7/18/03 Sr. called left message no return call.

9. 7/22/03 Sr. calledREPACTED |eft message no return call.

10. 7/23/03 Sr. called Told REPACTEPy REPACTED 1o willing to

see him. REPACTED gaid he would call and make appointment.

Gj/;q-/,') T/ e (e TRLAELHI~ AL RO Lo et g SEGCE
REDACTED sgenerney T0.LK PESSACE

REDACTED ~

7/ oK

e REDACTED
IR WW/&W
Mjbﬂaiﬂé;/ ,%? G aéZ%th

REDACTED
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May 1, 2003
REDACTED

RE:
Pho
Pag

Subject in his late twenties, married with children and was quite sincere and
distraught. Related abuse for approx 6 months when he was 8 yrs of age.

History of family domestic violence father was violent towards all of the family.
He beat REPACTED with g belt. He physically abused his wife and was arrested and
spent time in Jail. Father was alcoholic. Parents are now divorced.

Subjeét related a life of violence, gang membership, incarceration CYA and
prison (10yrs) as an adult. ,

He identified father S. as his abuser. He has been suicidal in the past. He
slashed (deeply) his right wrist, and states he has placed a gun in his mouth.

Action Plan:

1. Assist "™ with counseling.
Area: Pomona

REDAZ

2. He is very concerned for his younger brother ( " 25) who is an abuser of
drugs and wishes our assistance although he acknowledges that his
brother has resisted help and has stolen fromREPACTED when he ( was
in the home of REPACTED

3. He wishes fo confront Father S. to ask him “why?”

4. Our office will contact Catholic Psychological Services in Pomona for
recommendations for mental health services. '

- .

oLttt S .
/ REDACTED

7 REDAC:I:ED PR o % . REDACTED

Al - y REDACTED ez
. A4 -

e s /:/lp 7

T ener

‘
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SUSPECTED CHILD ABUSE REPORT A. Case ldentification

To be completed by Investigating CPA

To be Completed by Reporting Party Victim Name:
Report No./Case Name:
Date of Report:
B. Victim
NAME/TITLE REDACTED ]
1
Jj

ADDRESS REDACTED

PHONE DATE OF REPORT BIRTHDATE SEX RACE
REDACTED ﬁ7§,~ / PR REDACTED |- oy Y
C. Call o WerK

ey ooy REDACTED -+ iR orep PATETNE

D. Other Parties ) T

NAME (LAST, FIRST, MIDDLE) . ADDRESS

PRESENT LOCATION OF

-,

NAME OF CHURGH OR SCHOOL
. Sncreo ool CM /‘QOW‘?”A'

ADDRESS AT TIME OF INCIDENT

DATE/TIME OF INCIDENT /' { ~1 2 PLACE OF INCIDENT (Check One) Occurred L | Observed ]
1 |98 9/ (t7) C e i : - " sene
TYPE OF SEXUAL ABUSE: M /V,Qr
\ )
f/‘w’—/yé" i & dg S%g;,‘..,,é AN s
ro- £ /vu-s/L‘

& [

NARRATIVE DESCRIFTION:

F, Perpetrator Information

‘ REDACTED
Signed Sﬁ/ﬁz

/;}7//5 :

RCALA 009346
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1. Unknown date of his reporting to Pomona Police.

2. Hereportedto Dr." " and Sr."™™® in separate conversations that he had
waited at the police department for several hours The police were not interested
in his report an d made him wait.

3. REDASTED spid in phone call that before 6/18/03 he had contacted Pomona and
L.A.P.D. about his abuse. He was annoyed-that he had had to wait that he had
been contacted byREDACTED : office as a potential for

- RCALA 009347
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FILE OR CASE #

SURVIVOR THERAPY RECORD

survivor REDACTED THERAPIST

DATE INITIAL MEMO AND TREATMENT PLAN SENT:

DATE INITIAL TREATMENT PLAN AND RELEASE RECEIVED

START THERAPIST PROGRESS REPORTS DATE

PROGRESS REPORT #1 REQUEST SENT

PROGRESS REPORT #2 REQUEST SENT

PROGRESS REPORT #3 REQUEST SENT

PROGRESS REPORT #4 REQUEST SENT

?ROGRESS REPORT #5 REQUEST SENT

PROGRESS REPORT #6 REQUEST SENT

FINAL SUMMARY REQUEST SENT

SURVIVOR EVALUATION REQUEST SENT

Therapist Address:

REDACTED
An .

8.0

Qvuéq/o/ﬁ*fz, R o073
J a7

RECEIVED

RECEIVED

_RECEPWED

RECEIVED

'RECEIVED

RECEIVED

RECEIVED

RECEIVED

REDACTED

- RCALA 009348
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0

OFFICE OF ASSISTANCE MINISTRY

TO: Dr. REDACTED _Ph.D. ;
FROM:  Sistet REDACTED, SHCJ, MS
’ Coordinator
RE: REDACTED

DATE: July 24, 2003

Thank you for agreeing to provide service to the above-named individual. Iam enclosing
the following: Archdiocesan Guidelines for Pastoral Outreach to Victim-Survivors of
Clergy Sexual Misconduct, Survivors of Clergy Abuse Initial Treatment Plan, Patient
Release Form, and the Psychotherapeutic Service Provider Information Form.

So that my Office can monitor the progress of those we refer for counseling, we ask that
you please cooperate with the following:

1. Initial Treatment Plan:

Please complete and return the attached form by the third visit. It has been
designed for efficient time management. Remember to include a copy of your
Release of Information form for our records.

2. Progress Reports:

We require you to complete progress reports every four months. My Office will
send you a short form for this purpose when it is time for a progress report.

3. Final Summary Report:

This form will be sent to you Vvhcn you notify my Office you are planning to
terminate treatment

4. Con fidentiality:

We understand the importance of confidentiality if you are to develop and
maintain a healthy alliance with your patients. However, I do ask that you:

CC1 006840



 July 23, 2003
REDACTED

Dear REDACTED

This is to follow up our conversation about the therapists in your area who are available to see
you for therapy.

Dr. REDACTED

REDACTED

1.
RECACTED

Dr.
REDACTED

S e v

Dr. REPACTED willing to see you even though his tape says that he is not taking new patients until

September. He has agreed to see you for therapy starting now if you so wish.

The tattoo removal is done at Providence Holy'Cross Medical Center in Micsion Hills. Call
Sister REDACTED  at Department for Tattoo Removal CliniREDACTED

Please have the therapist you choose call me for verification of their license and to make a
contract with us to pay for your therapy.

If you have any questions about therapy please call me.

Sincerely yours,

Sr. REDACTED

Enclosure: Tattoo Article

RCALA 009350

CCI 006841



RCALA 009351

Therapist for REDACTED
1. 6/6/03 Dr. o called®EPACTER, yith Name/number of Dr. REDACTED
Réohefp 7"
2. 6/18/03 Dr. " called "*PA°TEP with Name/number providence Hospital
for tattoo removal. : : ‘
3. 6/25/03 Dr. " called with names of therapist — Dr.REDACTED i
PomonaREDACTED
4. 7/9/03 D™ called with names of therapists — Dr. REDACTED
REDACTED
5. 7/8/03 St.REPACTED < ke with REPACTED byt therapists. ,
6. 7/15/03 Sr. spoke with Dr. REDACTED He s willing to see "E2"C EC
7. 7/17/03 St. called "™ No retumn call.
8. 7/18/03 Sr. called left message no return call.
9. 7/22/03 Sr. calledREPACTEP Jeft message no return call.
10. 7/23/03 Sr. called . ToldREDACTED Ty REPACTED ;o willing to.
see him. FEPASTED said he would call and make appointment.
11.7/23/03 Sr. ™ called Dr. REDACTED o ffice about scheduling an
appointment with . ‘
12. 7/23/03 Sr. wrote to Dr. REPACTED ahout making appointment with
REDACTED ,
13. 7/23/03 Sr. "™ vt in writing Dr.REPACTED [y REPACTED 14 Dr.
REDACTED

numbers and Providence Hospital number.

CCl 006842
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. . . . L
. . ) . Office of - o T 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar fof Clergy . . Wilshire : California
(213) 637-7284 Boulevard ' 90010-2202

~ November 7,2003

Monsigﬁor Manuel Sanchez

REDACTED

Dear Monsignor Sanchez:

Thank you very much for your letter of November 6, 2003. I regret that Mr. "®**°™did not
serve you well. Others have indicated happiness with his assistance. You are in very good hands
with M, REDACTED )

Enclosed is a copy of our Archdiocesan policy on legal fees. Should you need a loan, I will be
‘happy to assist you in securing one. It is vital for the interest of an accused priest that the lawyer
not be paid by the Archdiocese. If the Archdiocese pays, the attorney is our lawyer, and the
Archdiocese is the client. If that is the case, there can be conflicts of interest which do not serve
the accused priests well.

Should you need a loan to secure the services of Mr. * -, and should you be exonerated as you
fully expect to be, there is a provision by which the loan can be forgiven.

Finally, it is nearing the time when Mr. ™. can most productively interview you. You have
previously indicated not only an openness, but a strong desire for such an interview. I would
hope that after your consultation with Mr."*>*“™you will be able to make yourself available for
such an interview. = '

I am well aware this has been an extrémely difficult time for you. And I also know how
frustrated you are that we have not been able to you bring this matter to a full closure. You are in
my prayers that the Holy Spirit strengthen you in this time of such a heavy cross.

Yours in Christ,

“ /
(i
i /@jlm/lgACox JCD

Monsigro
V'_cgf@r Clergy

enclosure

ce: Mr. REDACTED

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  San Fernando San Gabriel  San Pedro  Santa Barbara

foa
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Policy on Assistance for Priests with Legal Fees
January 21, 2003 o '

If a priest is under criminal investigation or charged with violation of criminal laws, the cost of
the legal assistance that he needs is his personal responsibility.

Criminal Defense Subsequent to an Arrest or Indictment:

When épricst has been arrested or indicted for a criminal offense, if he is unable to fund his

. defense using personal resources, he is expected to make use of the services of a public
defender. B

Representation During a C_riminai Investigation:

If a priest becomes aware that he is under criminal investigation but has not yet been arrested
or indicted, the services of a public defender are not available to him. In situations where his
own resources are inadequate to fund representation by a criminal attorney while under
investigation, the Archdiocese will consider a request for a loan to the priest up to a cap of
$75,000. To apply for such a loan, the priest must provide financial documentation verifying
his inability to fund this representation with his own resources. The application will be

reviewed by the Moderator of the Curia, the Vicar for Clergy and the Chief Financial Officer
and a group of three pastors. If approved, the loan will be extended provided at the same
interest rate used to provide loans to parishes and other Archdiocesan entities.

The preceding policy applies solely to incardinated priests. The responsibility of assisting
priests belonging to religious orders or societies of apostolic life or those incardinated in other
dioceses belong to their own superiors or bishops.

- RCALA 009353
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. Msgr. Manuel Sanchez Ontiveros

REDACTED
‘November 6, 2003
Dear. Msgr. Cox:
T went to see Mr, REPACTED  gne of the lawyers that was recommended by the

Archdiocese to handle sensitive legal assistance to the priests. I was highly disappointed
by the neglect with which he treated my case. :

Not being able to talk to you, I called Msgr. Gonzales to inquire of the possibility of
ron m“&';"?ébnther attorney. Msgr. Gonzales said there was no problem in contacting M.
REDA whose name also appears on the recommended list given to me

Yesterday, I met with him at 2:00 PM at his office st REDACTED in Los
Angeles. I was very impressed by his manner and the way that he handled my case.

At the end of the meeting, the questién arose as to who would pay his fee. I had no
money and no checks with me. 1had always had the impression that these legal fees
would be paid by the Archdiocese. Mr. ™™™ suggested that I should request a loan for

$5,000.00 from the Archdiocese for his retainer.

I sincerely hope that there will be no problem whatsoever in obtaining this money. Ido
not expect to have to consider this a loan, as no one will ever be able to judge me guilty
of such a heinous crime. After serving the Church for almost fifty years, I think that it
would be appropriate that this matter be taken care of by the Church and not by me.

May I depend upon your taking care of sending this fee to Mr."**“™ or what do you
expect as my responsibility in making cerfain that he receives this money immediately?

I would appreciate your prompt response to this letter. |

Yours sincerely,

Msgr. Manuel Sancﬁeg_
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- ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
CHILD ABUSE AND NEGLECT

Complainant: REDACTED Case: REDACTED G an cher

REDACTED called on 11/11/03 at 9:30 a.m. He was very angry; He said that he had received
a letter from the Archdiocese about getting a lawyer (ref. "**°™ letter 10/30/03
Proceeding No. 4286). See attached copy.

Initially REPACTED was pleasant and talked of going back to Church. He said he was going
to go to Assumption Parish in Claremont to pray. He framed his words around his
relationship with God.

I thought he was another survivor with a similar name. He told me not to call him
REDACTED My name is ™" He seemed labile, crying while talking . Very angry and
attacking continually talking. :

- He said that “you haven’t dene anything to help me”. “I asked you to get my brothers
tattoos removed. I asked you to get treatment for my brother. You haven’t done
anything to help me”. : ’
REPAT e tried to help you. We got you many therapists who would work with you. You

did not go. We got you the phone # and name of a hospital to get the tattoos removed.

PR continued yelling angrily repeating the above., Conversation was not possible. He

said he was going to talk with REDACTED | It was impossible to speak with "™ so

the phone was laid aside and he continued shouting in rage.

» - REDACTED
After the conversation with __.___.

T had a short conversation with REPACTED {5 process what had transpired.

] called Assumption Parish and asked for the Pastor. He was away and there were no
priests at the Rectory. I felt there was a duty to warn since ™" was so angry and had
said he was going to that Parish. The Pastor called when he returned the next day, "™
had not gone to the Parish Rectory. - ‘
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REDACTED

October 30, 2003

REDACTED

Re:  The Clergy Cases I
Judicial Council Coordination Proceeding No. 4286

Dear Mr. REDAC;I'ED

- We represent the Archdiocese of Los An geles. We understand that you informed
the Archdiocese that you were the victim of childhood sexual abuse. Thank you for
bringing this matter to our attention. .

We take these allegations very seriously and would encourage you to undergo
- counseling provided without cost to you. If you wish counseling, please contact
SisterREDACTED _of the victim assistance ministry at REDACTED

If you intend to pursué legal action against the Archdiocese, you should consult
promptly with an attorney. '

-Sincerely,

REDACTED

338143
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mr. REDACTED

Page 2
October 30, 2003

REDACTED

bece
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MEMORANDUM -
TO: ~Cardinal Roger M. Mahony
FrROoM: REDACTED
RE: ' Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board

Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: ' November 12, 2003

The Clergy Misconduct Oversight Board discussed the case of Monsignor Manuel Sanchez on
October 22, 2003. Msgr. Sanchez is a retired Hispanic pastor emeritus, age 73, who was
ordained in 1954 and incardinated in the Los Angeles Archdiocese in 1976.

In April, 2003 Sr. REDACTED received a call from a concemned priest
relating that a 32 year old man told him he had been abused by Msgr. Sanchez in 1981-82 at the
age of 7-10 years when he was an altar boy. He said that Msgr. Sanchez would approach the boy
from behind while in the sacristy and caress his face, press his body against the boy, expose
himself and have the boy hold his penis. He said that the boy told him that Msgr. Sanchez
attempted anal intercourse but was stopped by him. The boy said that this occurred on weekends
over a period of 7-8 weeks. Msgr. Sanchez was confronted and strongly denies the allegations

- and wants to meet personally with the complainant.

Prior complaints had been made about Msgr. Sanchez in 1989. At that time it was alleged that he
had asked several teenage girls to sit on his lap during confession and that he then fondled or
touched them inappropriately. There were also concerns that Msgr. Sanchez was having an affair
with an adult member of his parish staff. Msgr. Sanchez was confronted about these accusations
at the time and strongly denied them. There were also a number of other problems at the parish.
Msgr. Curry and Fr.REPACTED spoke to the people involved and concluded that nothing of
significance really happened. No psychological assessment of Msgr. Sanchez was made and no
action was taken at the time.

Msgr. Cox directed REDACTED  the investigator hired by the Archdiocese, to investigate
the allegations. Mr."™"“™ made an interim report to the Board at its October 22™ meeting. He
stated that his review of the C-File showed that counseling had been offered to the young man
through Dr. REDACTED  and Sister ***“™ and that he had been interviewed by Father ™
REDACTEDand Dr, " . M, FFPCTe spoke to the young man by telephone on October 15, 2003.
He was immediately informed by the young man that he was represented by counsel and Mr.
REDACTED ,. . .

did not pursue the conversation further.

Msgr. Sanchez has retained attorney REDACTED 1o represent him and is eager to cooperate.
He is not living at the parish and is not involved in parish activities.
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Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez
November 12, 2003
Page 2

Recommendation: It was the consensus of the Board that Msgr. Sanchez undergo a :
psychological assessment, that his activities be restricted — i.e., that he not be involved in public
ministry — pending the results of the assessment, and that Mr."**“™ investigate the matter
further and report his finding to the Board. It was also the consensus of the Board that there is no
need to notify the parish until the Board considers the case further.
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REDACTED

November 14, 2003

" Monsignor Craig A. Cox, J.C.D.
Office of the Vicar for Clergy
3424 Wilshire Boulevard
Los Angeles, Ca. 90010-2202

Dear Monsignor Cox:

" Thank you very much for your promﬁt response to my letter of November 6, 2003,

Yes! As von mentioned, I need a loan from the Archdiocese for §5,000.00 to pay Mr.
“REDACTED g, taking care of my case. According to a general agreement, he will
provide no legal services until the initial retainer of $3,500.00 has been paid in full to

him., I do not have such an amount of money at this time, but I want very much that -

" this case be treated in the most appropriate manner and without any delay.

REDACTED  has given me a very good impression. I think that I am in good
- hands as you said in your letter. .

Following your advice, I called Mr. ™ to find out his opinion about being
- interviewed by Mr."""*“". He said it was not'necessary for me to repeat the
deposition that I made on June 9, 2003, I signed this deposition in your presence,
and I reaffirm that I told the truth. -

I would like to note that, according to my accuser, his mother told him that a
“Mexican priest” was his molester. No one has ever confused me with that
nationality; Iam a Spaniard born in Spain.

Would it be possible for your office to send me a check at the above address for the
§5,000,00 as T have promised Mr."™*“"™ that he will receive the initial retainer for
$3,500.00 this coming week? I thank you for your kind cooperation.

Sincerely in Christ,

(Msgr. Manuel Sanchez)
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REDACTED _
REDACTED
REDACTED

December 1, 2003

Msgr, Craig Cox
. Vicar for Clergy
3424 Wilshire Boulevard
Los Angeles, CA 90010-2241

RE: Misgr. Manual Sanchez
Dear Msgr. Cox:

This letter is in response to our recent conversation regarding my client, Manual
Sanchez. As you are aware Msgr. Sanchez has articulated great concern in writing to you
with regard to accusations of misconduct. He has expressly denied any wrongdoing, It is
his desire to meet with you or any representative of the archdiocese to put to rest these
allegations.

Despite his clear wish to meet and discuss these matters, I have explained to him
that such a meeting is not possible until I have been provided the information contained
in his confidential file. Only after I have had a reasonable opportunity to acquaint myself
with this matter can we schedule an interview. '

Please provide a copy of his confidential file to my office at your earliest
opportunity. In the interim, you may continue to rely upon his previous written denals.
Once the archdiocese completes an independent investigation I am convinced that this -
good man’s reputation will prevail and the concerns will prove to be unfounded.

- Please feel free to contact me should you have any questions. Thank you for your
attention to this matter.

Very truly yours,
REDACTED

e

REDACTED R

P '
CC: Msgr. Manual Sanchez ' ‘ § DEC 3 - zuus
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Office of 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar for Clergy Wilshire Californla
(213) 637-7284 Boulevard 90010-2202

December 22, 2003

Monsienor Manuel Sanchez

REDACTED

Dear Monsignor Sanchez:

This is to acknowledge your letter of December 21, 2003. I did receive your earlier letter and am
processing the loan application. Please be patient. When the check for your loan is issued, I'will
send it to Mr. "™ since you will be in Spain. It would be helpful if you could arrange with Mr.
REDACTED ap authorization to have that check deposited to your account since you will be not be
present to sign it.

Indeed, my time in the last few weeks has been devoted almost entirely to legal matters. This
affects the allegation against you as well as similar allegations against many other priests. I
know that you fzel your case is not being given sufficient attention. AllT can do is assure you is
that this work with our attorneys does impact the allegations against you, and that in addition I
have dome a fair amount of independent work on your case. That work has not yet come to
fruition, but I have kept work on your case on the front bumer.

I regret that it will not be possible to resolve all of the problems related to the accusation made
against you before you leave on Decernber 28. The State Legislature extended the statute of
limitations for civil claims through December 31, 2003. Not until several days after that deadline
will we know whether the man in question has indeed followed through and filed a lawsuit.
Similarly, until that deadline passes we will not know whether any publicity will emerge
concerning his claim.

Manuel, I can only dimly imagine how hard this is for you. I certainly understand your desire to
have this laid to rest post haste. If our roles were reversed I would feel the same wurgency. I
simply ask that you please be patient. :

1 presume you will be at the same address in Spain that I used to write to you earlier. If thereis
any change of address or phone, please let my office know. Peace be with you!

Yours in Christ,
o //"\) / ? // N
I <y St P

Monsigger Craig A. Cox, }CD.
/16 or Clergy

Pastoral Reglons:  Our Lady of the Angels ~ San Fernando  San Gabriel  SanPedro  Santa Barbara
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SHlggr. Manuel Sanches @rrtihtmﬁ ' . o
REDACTED | DECg2 22003 !
" Rev. Msgr. Craig A. Cox, J.C.D. December 21, 2003

Office of the Vicar for Clergy '
3224 Wilshire Boulevard
Los Angeles, Ca. 90010-2202

Dear Monsignor Cox,

Here is the bill from Mr.REDACTED  for his services rendered in my case for the
molestation accusations against me.

I cannot understand how it is possible with the amount of work that he did for me.
The only thing that I know for sure is the time that I spent with him which is as
follows: !
1. One call to him to ask if he would like to take my case. Duration two minutes.
2. Only one visit to his office. Duration approximately one hour. ’
3. Two telephone calls each lasting ten minutes. I am sure that one of them was,

among other things, to tell me that he was sending me his bill to forward to

the Chancery.

Tn the letter that you sent to me in Spain, you informed me that one very grave
allegation was against me. As you well know, I took this matter very seriously from
the beginning, and I will not rest until I see the end of this accusation. Last week,
Mr.®“" told me that he would inform you to put an end to all this matter. He said
that it was about time to lay this episode to rest.

T will go to Spain December 28th, and I would like to resolve all these problems
before leaving. I sincerely hope that you will have five minutes to read this letter
and send me the total amount of Mr. ">"“"5, bill that is for $13,046.12 which
includes the $3,500.00 that I had to borrow to meet his request for a down payment.
I am well aware of the policy of the Chancery Office that should I be convicted of
this allegation, I must stand the entire cost of the legal fees.

Please allow me to quote your letter of November 7, 2003. “Should you need a loan,
I will be happy to assist you in securing one. Should you need a loan to secure the
service of Mr, """ and should you be exonerated as you fully expect to be, there is
a provision by which the loan can be forgiven.” Based on that, I was asking to
secure a loan from the Chancery in my letter of November 14, 2003.

ST T e e ST e I TS e e e s Y TS s L o

CC1 006854



You have never responded fo that letter and I am not even sure that you received it.
In addition to this letter, I left two messages with your secretary asking you to get in
touch with me.” I heard nothing from you. Ileft a third message with your secretary
in which I asked her to write a note for you asking if you received my letter of
November 14th and if you intended to respond to it. In case you didn’t receive it, I
am sending you a copy of that letter. 1 am assuming that your secretary called these
messages to your attention. '

Probably, you have been so very busy with other more important cases that you
could not spare one minute to communicate with me either directly or through one
of your secretaries. Only you know how much stress youn are under dealing with so
many cases of sexual molestation by the priests of the Archdioceses. You have my
admiration and prayers for the stresses of your very difficult and delicate job.
Nevertheless, after serving as a priest in this area for thirty-two years, I feel that my
case deserves a little more attention from the Archdiocese.

I wish you the best of the Christmas holidays.

Sincere/ly yours in Christ,

/'\//L(

H
I

Manuel Sanchez \

" RCALA 009364
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MEMORANDUM
TO: “Cardinal Roger Mahony
REDACTED
FROM:;
RE: Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board
Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: - 22 December 2003

The Clergy Misconduct Oversight Board discussed the case of Monsignor Manue! Sanchez on
December 10, 2003. We sent you an earlier memorandum on this case dated November 12,
2003. As noted therein, the complaint involves the alleged molestation of a young boy i in the
sacristy at.Sacred Heart Parish in Pomona in 1881-82.

REDACTED  the retired FBI investigator retained by the Archdiocese, conducted a very thorough
investigation. His report is attached. While it is not my intent to attach the investigator’s report
as a matter of course, in this case | did want you to see an example of Mr.REPACTED wark " As the
report indicates, Mr."***“™ interviewed a number of people - laity, religious and priests. We
asked him to investigate not only the new complaint of abuse of a minor boy, but also other
complaints that had been raised against Monsignor Sanchez for misconduct or boundary
violations with minors and with an adult in past years.

Mr. REDACTED does not find any evidence of anything other than boundary violations with regard to
the previous complaints related to the contact Monsignor Sanchez had with minor girls. There is
evidence that he was a highly affectionate person and that at times he may have expressed this
affection innocently but without understanding how it might be uncomfortable or offensive to
others. With regard to the past allegation of an inappropriate relationship with an adult woman,
this allegation has greater credibility, although there is no certainty as to exactly what may have
happened. After discussion, the members of the Clergy Misconduct Oversight Board are
satisfied that there was no need to do any further investigation related to that particular issue.

Mr.REDACTEDreport details the information he obtained concerning the new allegation of
misconduct with a minor boy. From this information, it appears that the alleged misconduct is
highly improbable. There are elements of the charge that are not consistent or that strain
credibility. The alleged abusive activity supposedly took place in the sacristy on Sundays.
However, the investigation reveals that there are many people present in or passing through the
sacristy on Sundays. In view of this, itis very unlikely that a perpetrator would engage in the
activity being complained of for fear of being caught in the act. :

After a thorough discussion, the CMOB fou ere is insufficient evidence to establish the
v truth of the allegation and-recommend that the file be closed uniess new relevant information is
received. Monsianor Sanchez is retired and the Board doas not recommend the removal of,

faculties or any restriction placed on his ability-to help out occasionally in his refirement.
it
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Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez

Page 2
However, the Board does recommend that the Vicar for Cleray meet with i anchez
and discuss the concerns about fully and completely respecting ministerial boundaries, put him

under obedience to fully abide by Archdiocese regulations on maintaining prapsr houndaries,
and warn him that any future violation of such boundaries will result in a prohibition of public ~
ministry.  ~— - o

Thank you.

cc: Msgr. Craig A. Cox
Attachment
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January 21, 2004

REDACTED

Re:  Clergy Cases1
REDACTED'

car

The following priests are still in active ministry:

. REDACTED

Manuel Sanchez

We would appreciate it if we could receive your client’s claimants questionnaires for the
above mentioned priests as soon as possible.

Sincerely,

REDACTED

REDACTED

JAN 2 3 7004

370221\l
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Statement for Weekend Masses at Sacred Heart, Pomona
January 31 — February 1, 2004
Regarding Monsignor Manuel Sanchez -

I am Monsignor Alexander Salazar, Vice Chancellor of the Archdiocese of Los Angeles. Our
Archbishop, Cardinal Roger Mahony, has asked that I make an important announcement here at
Sacred Heart Parish this weekend.

As you know from news reports, many lawsuits were filed in.the month of December that allege
sexual abuse of minors on the part of different priests, brothers, mms and laypersons working for
the Church. These filings are public records, available to the media and to any other person who
wishes to obtain the information.

You probably are not aware that your Pastor Emeritus, Monsignor Manuel Sanchez, was named
as a defendant in ones of these lawsuits. We expect that. there will be news reports referring to
Monsignor Sanchez and this lawsuit in the coming weeks. We wanted you to learn this
information from us first rather than through secular news sources.

The alleged incidents relate to approximately 1981 when Monsignor Sanchez was serving as
Pastor here at Sacred Heart. When the complainant contacted us in April 2003, we arranged for
him to be intérviewed immediately. When informed of the complaint, Monsignor Sanchez
firmly denied any sexually abusive conduct with the person who complained or with any minor.

.Using the services of a professional investigator, a former FBI agent, a very thorough

investigation was undertaken. The results of that investigation were presented to our Clergy
Misconduct Oversight Board. That Board consists of thirteen persons, eleven of whom are lay
people. The Clergy Misconduct Oversight Board has reviewed the case and concluded that the
evidence did not support the charges. The Board recommended that there be no restrictions
placed on the ability of Monsignor Sanchez to continue ministering at Sacred Heart or in any
other place during his retirement.

Cardinal Mahony is committed to assuring that children and young people are safe. He has
firmly pledged that, when it is determined that a priest has engaged in sexual misconduct with a
minor, he will be permanently removed from ministry. That pledge has been implemented. The
fact that a lawsuit has been filed, however, does not mean that Monsignor Sanchez has acted in
an abusive fashion. All people, priests included, must be presumed innocent until there is proof
to the contrary. At the same time, the Church takes allegations of this sort seriously -- precisely
because we want to uncover the full truth and then act in accord with the truth. After all, Jesus
himself stated that it is the truth that sets us free. Therefore, we will continue to seek all
available information. :

We also will continue to keep you informed of developments: Finally, I ask that you please pray
for everyone involved -- people who have been harmed by sexual abuse, for Monsignor Sanchez
and for priests, and those conducting the mvest1gat10ns Thank you for you kind attention. May
God bless you!

[N
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Declaracion para las misas del fin de semana
Iglesia de Sagrado Corazon de Jesiis en Pomona
31 de enero — 1 de febrero, 2004
Respecto al Monsefior Manuel Sanchez

Me llamo Monsefior Alexander Salazar, Vise-Canciller de la Arquidiécesis de Los Angeles.
Nuestro Arzobispo el sefior Cardenal Rogelio Mahony me ha pedido dar un anuncio importante
aquf en la parroquia del Sagrado Corazén este fin de semana.

Quizas ya se han dado cuenta a través de noticias en los medios de comunicacién que muchas
demandas se presentaron en el mes de diciembre alegando que algunos sacerdotes, religiosos y
religiosas y laicos que trabajan por la Iglesia han abusado de menores de edad. Estas demandas
existen en forma de documentos publicos, disponibles a los medios de comunicacién y a
cualquier otra persona que desee obtener dicha informacién.

Probablemente no estén ustedes enterados que su Pastor emérito, el Monsefior Manuel Sanchez,
ha sido nombrado como demandado en una de las demandas. Se espera que haya varios reportes
en las noticias con respecto al Monsefior Sanchez y las demandas en las proximas semanas. )
Queremos que ustedes reciban esta informacion de nuestra parte y no por medio de las fuentes
seglares de noticias.

Este supuesto incidente se remonta al afio 1981, aproximadamente, cuando el Monsefior Sénchez
servia como Pastor aqui en el Sagrado Corazén. Cuando el demandante se comunicd con
nosotros en el mes de abril del 2002, acordamos para una entrevista con ¢l inmediatamente.
Cuando le informamos al Monsefior Sanchez de 1a acusacidn, €1 firmemente negd en lo absoluto
cualquier mala conducta sexual con la persona que lo acusaba y con persona menor alguna.

A través de los servicios de un investigador profesional, un ex agente del FBI, una investigacién
de fondo se logrd. Los resultados de esa investigacion fueron presentados a nuestra Comisién de
Supervisién de Casos de Mala Conducta del Clero. La Comision consiste de trece personas, de
los cuales once son laicos. La misma Comision estudié el caso y determiné que la evidencia no
soporta la acusacién. La Comisién recomendé que no haya limitacién alguna sobre la capacidad
del Monsefior Sinchez como ministro tanto en la parroqma del Sagrado Corazon, como en otro
lugar alguno durante su jubilacién.

El Cardenal Mahony se ha comprometido a cuidar que los nifios y jévenes estén seguros. Elha
prometido firmemente que, cuando se haya determinado que un sacerdote ha participado en mala
conducta sexual con un menor, ese sacerdote sera removido permanentemente del ministerio.
Esa promesa ha sido implementada. Sin embargo, el simple hecho que se presenta una demanda
no significa que el Msgr. Sanchez ha actuado de manera abusiva. Toda persona, inclusive un
sacerdote, debe ser considerada inocente hasta que se presente prueba al contrario. A la vez, la
Iglesia toma vy recibe cualquier acusacion en serio — precisamente porque queremos hacer todo
para descubrir la plan verdad y responder de acuerdo con la verdad. Después de todo, sabemos
que Jests mismo declaré que es la verdad que nos haré libres. Por lo tanto, continuamos en
bisqueda de toda informacidn a nuestro alcance.

Ademés seguiremos manteniendo al dia a esta comunidad con respecto a este asunto. Por
Giltimo, les suplico que recen por todas personas involucradas — por quienes fueron dafiadas por
el abuso sexual, por los sacerdotes, y por los que conducen las diferentes investigaciones. Les
agradezco amablemente su bondadosa atencién. jQue Dios los bendiga!
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: Office of . 3424 Los Angeles
Archdiocese of LosAngeies Vicar for Clergy Wilshire Califorria

(213) 637-7284 Boulevard 00010-2241

TO: Presbyterate of the Archdiocese

FROM: Monsignor Craig A. Cox, Vicar for Clergy

RE: Priests in Active Service Named in Lawsuits

DATE: 1 February 2004

My brothers,

As you know, many lawsuits were filed in the month of December alleging sexual abuse of minors

on the part of priests, brothers, religious and others working for the Church. These filings are

public records, available to the media and to any other person who wishes to obtain the

information. Being named in a lawsuit, however, is not of itself proof of misconduct. Therefore,
among those named are a number Of priests who, for many different and weighty reasons,

" continue in their assignments and remain in good standing.

After intense consultations that involved these priests, the Council of Priests, as well as others, we
~ concluded that the best course of action was for us to inform the parishioners of the parishes

- where these priests continue to serve that their priest had been named in a lawsuit. We concluded
that being open and bringing accurate information directly to our parishioners was wise and
necessary. This was a painful decision, especially for the priests involved.

Therefore, I wanted to inform you that over the last several weekends, announcements were made
in the parishes where these priests continue to serve. At this difficult moment, and with the

consent of those listed, I want to communicate to you the names of these brother priests. They

are: FatherREDACTED
REDACTE

= _. and Monsignor Manuel Sanchez.

T ask that you please keep them in your prayers as they deal with the allegations made in these
lawsuits. Clearly, supporting one another in our Presbyterate is not at odds with having a
profound empathy for those who were harmed by the evil of sexual abuse, especially those who
were abused by a priest. Thus, I ask that you keep all victims of sexual abuse in your daily prayer.
Thank you.

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels ~ Sanfernando  SanGabriet  San Pedro  Santa Barbara
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Menr. Manuel Sanches O.
REDACTED
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REDACTED

The Rev. Msgr. Craig Cox
Vicar for Clergy

3424 Wilshire Boulevard
Los Angeles, Ca, 90010-2241

March 23, 2004
Dear Msgr. Cox:

Here are the comments that I sent toREDACTED  after reading the accusations

~concerning my case. I would greatly appreciate your personal reflection regarding
this letter. So far, Mr."**"°™ has given me no féedback on this scenario which I
consider to be of the utmost relevance. My opinion is that these comments also
would be useful to you in further understanding my case. With this information, I
proved that my accuser evidently confused me with someone else.

I didn’t hear from you about two subjects which are very important to me, I wrote a
letter to you concerning the payment that the lawyer expects from me, and I have
received no reply from you as of this time. My second concern, which has not been
responded to in any manner, is my grievance against the Catholic Directory for not
including my photograph as a fifty-year jubilant with the group of Archdiocesean
priests who are celebrating this momentous event.

I would like to know if jfou received either of these letters. Perhaps, they have been
lost in a sea of paperwork. I was told by the editor of The Catholic Dlrectory that
your office was responsxble for not including me.

Isincerely hope that you can spare some of your very valuable time for me.

Yours in Christ,

CC1 006862
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Dear Mr. ™, These are some of my comments to this document.
I sent a note to Msgr. Cox asking for the money that I owe
you. I hope that he will respond to me soon with a positive

answer. I’ll call you soon.

Sincerely,

- (Manuel Sanchez)
March 11, 2004

COMMENT TO THE SUPERIOR COURT ACQUISITION
AGAINST MANUEL SANCHEZ

Page1l Ido not belong to any religious order. According to my Curriculum Vitae,
I came from Granada, Spain in 1071, and I am abd always have been a
a secular priest, not a religious one.

Page 4 - b. January 1962, I was in Spain teaching in the Minor Seminary. Inever
was I assigned to a Catholic Seminary in Washington, D.C.

Page 4 - ¢. I was never transferred to Japan to be a missionary for the Claretians
or any diocese. In 1971, 1 was teaching Spanish in Saint Paul High
School in Santa Fe Springs with my residence in Our Lady of
Perpetual Help Church in Los Nietos, California.

PageS.  Everythingis false. Never was I molesting any child or being advised
about any wrong doing by the Chancery or private citizens with
students. Since I went to Pomona, California in 1977 until the present
time, I have never worked in any other parish. The Archdiocese never
advised me or let met know about any malpractice in my ministry. I am
innocent of any charges of child molesting.

My accuser is either telling lies or has confused me with another priest.
I don’t remember him as being an altar boy because I always had a lady
in charge of the altar boys.

Page 6. This horrendous accusation of which he has accused me never took
8-1 place. If he is sincere, he has confused me with another priest.

CC1 006863



11 I don’t know if he is sincere in accusing me. I insist that I never ever
did anything inappropriate to any child in my whole life. If my
accuser is in his right mind, he certainly confused me with another

person.

13 It is completely wrong; nothing like that ever took place in my life.

Page 7. Defendants couldn’t know because nothing like that ever took place

14 at least to my knowledge from me or from anyone else I know.

17 Iagree that the Defendants had a duty to protect the minor plaintiff
and all the children, and I was aware of that advise and took it
seriously. , -

Page 8. No one knew about the sexual abuse of the plaintiff by me because it

19 never took place to begin with. Other minor “victims” of the
perpetrator?...where are they? No one has any knowledge of them
except the plaintiff apparently.

Page9 Icertainly agree and they did.
22

23 The perpetrator’s dangerous and explosive tendencies......why is it
that no one knew about that..... the perpetrator included.

Page 10 1 deny categorically that there is any truth or merit to this statement.
27

29-34 Ideny all these accusations as completely false and malicious.

P’age 11 When did the plaintiff the fraud of the Defendants? Why didn’t he
36 speak out before?

38 The “prowling perpetrator” sought out the vulnerable and inexperienced
plaintiff? When? Where? Was the plaintiff so naive and untrained by
his mother that he was incapable of looking for help from such a monster?

Page 12 How could the Defendants exercise their fiduciary duty toward something
40 they knew nothing of or that did not exist?

47 The plaintiff had not been able to help other minors from frand. What
fraud? Why did he nof name at any time minors that might be molested
by this “perpetrator” and thus protect them from this agony?

RCALA 009373
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Page 15
61

Page 15
66
Page 16
Page 20
1-13
115

Page 22
127

128

129

130

132

136

Page 24
137

142

Page 25
143

144

Defendants harbored, concealed and aided the perpetrator after the
perpetrator had committed a felony. What felony? Where is the proof
of that irresponsible statement?

There was no known report of any suspected sexunal abuse of a minor.
Defendants couldn’t know because the plaintiff is making a false

statement.

I deny categorically such a vicious statement.

FALSE 100%! VICIOUS!

I'was never transferred to any other parish or school. The plaintiff
is not well informed. I never molested any child in my entire life.

They didn't move me at all.

Equally false! I was always in Pomona, and no one has ever proven
that I was molesting a child.

No reason why I should not continue my normal life as a priest when
I am innocent of all the allegations. Sooner or later the truth will prevail.

COMPLETELY FALSE! No child has been molested by me.
The plaintiff is wrongly informed about all my life and my ministry.
He doesn’t know me at all. Ihad always the same employer...the

Archdiocese of Los Angeles.

FAISE! ITHAVE NEVER BELONGED TO ANY RELIGIOUS ORDER.
I have never worked ountside Pomaona since 1977,

TOTALLY FALSE!

TOTALLY FALSE!

FALSE!

'RCALA 009374
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. Office of 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles the Archbishop Wilshire California
- . (213) 637-7288 Boulevard 90010-2202
December 8, 2004

His Eminence
Cardinal Joseph Ratzinger
Congregation for the Doctrine of the Faith
Piazza del S. Uffizio, 11
00120 Vatican City

Your Eminence:

Over the last several weeks, in accord with the provisions of Sacramentoruum sanctitatis tutela, 1
have forwarded a number of cases to the Congregation for the Doctrine of the Faith in which
there is at least a “semblance of truth” to allegations of sexual abuse of minors lodged against
some of our priests. '

These sad cases, however, do not reflect the entire reality of our experience here in the
Archdiocese of Los Angeles. There are a number of our priests accused of sexual abuse who,
after a thorough investigation in accord with canon 1717, have been vindicated. In these cases,
both our Archdiocesan Review Board and the those conducting the preliminary investigation
concur that the evidence either totally exonerates the priest or does riot substantiate the claim.

Therefore, in order to provide a more complete picture of our experience, by means of this letter I

wish to inform you and the members of the Congregation of these cases in which the search for
truth has led to the-vindication of the priests’ good name.

REDACTED

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  SanFernando  San Gabriel  SanPedro  Santa Barbara
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D

1l . accused of misconduct in 1978-1981, mves‘aga’non
etermined that thew was msufﬁc1ent ev1dence to establish the truth of the allegation.

Announcements communicating these findings have been made in the parishes of four of the five

priests, and an appropnate way to commumcatc the finding for the fifth priest remains to be
finalized.

I trust this will be helpful for you and the members of the Congregation for the Doctrine of the
Faith. Furthermore, should you receive any inquiries about these cases, some of which have
received attention in the media, you will have this information on file.

Please note that, despite being cleared by our canonical investigation, civil lawsuits for damages
still are filed against some of these priests. Our aftorneys will use the exonerating information i -
defense of these claims as necessary.

Finally, several other preliminary investigations which are currently tending toward the
exoneration of the priests are still underway. IW111 be sure to report to you developments in
these cases as well

Please be assured of my prayers. Iremain,

Yours in Christ,

Archbishop of Los Angeles*n California

CCl 006867
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. Office of . 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar for Clergy Wilshire California
(213)637-7284 Boujevard - 20010-2202

December 13, 2004
Personal and Confidential

. Monsignotr Manuel Sanchez
Sacred Heart Parish

1215 S. Hamilton Boulevard
Pomona, CA 91766-2850

Dear Monsignor Sanchez:

Please know that you continue to be in my prayers during this very difficult time. Itis times like
these we know the wisdom of St. Paul when he experienced his powerlessness but found the
grace of God in his weakness (2 Corinthians 12:9- 10). So may the grace of Christ fill you and
strengthen you in this time of trial.

As you know, we are endeavoring to reach equitable settlements to the many lawsuits filed
against the Archdiocese of Los Angeles. As you may not know, as part of the settlement process
in southern California, the judge has required that the Archdiocese as well (as other dioceses and
religious orders) prepare “proffers” or summaries of the contents of most of the accused priests’
clergy and confidential files. The Archdiocese recently completed the process of having the

- proffers it prepared reviewed and verified by the judge.

Cardinal Mahony is now consulting with his advisors, especially our Presbyteral Council, on the
wisdom of making these proffers available for review by our Catholic people. Currently, it is his
intent to proceed with making this information available in some form, especially since some
victims have indicated that the release of this kind of information can be helpful to their healing
process. Release of such information also responds to the call from so many of our Catholic
people for greater openness about how complaints of sexual misconduct with minors have been
handled. Thus, our sense is that there will be great value in taking the initiative now to release
these documents ourselves, allowing us to do so in a constructive context and with appropriate
explanation. '

The Cardinal has asked that I write to each person for whom we have prepared proffers and to
enclose for your review a copy of the proffer related to you. As you can see, for the most part the
proffer includes information on your dates of birth and ordination as well as your assignment
history. When applicable, the proffer also includes information on when any kind of sexual
misconduct was reported to Archdiocesan authorities. This relates to the critical legal question

of “notice.” It also sketches the actions taken by officials of the Archdiocese in response to any
complaints,

Pastoral Regions:  Our Lzdly of the Angels  San Fernando  San Gabriel - San Pedro  $Sanfa Barbara ’ st O
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Letter to Priest Regarding Proffers
Page 2 of 2

Out of respect for your rights, the Cardinal did not want to release this proffer without first
communicating our thinking to you and allowing you to review the proffer. Certainly, if any of
the infoimation in our files is erroneous, we would very much appreciate receiving corrected
information from you. ‘

Also, if you have any comments or questions, please feel free to phone MrREDACTED =
one of the attorneys most familiar with the proffers. atREDACTED  You are also welcome to

-phone me on December 20, 21, or 22 atREDACTED I am not available from December 14-
19 due to duties that take me outside the Archdiocese.

Again, please know that you are in my prayers, especially during this Advent season of hope.
May these wonderful days of the liturgical year be a time of healing and renewal for us all!

Yours in Christ,

Monsignor Craig A: Cox, J C];Vu%)
Vicar for Clergy

enclosure
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PROFFER RE FATHER MANUEL SANCHEZ ONTIVEROS -

~

Description

3/2/30 Bom in Granada, Spain.

6/12/54 | Ordained in Granada, Spair. ,

71171 Teaching assignment at St. Paul High School, Santa Fe Springs. In

Residence at Our Lady of Perpetual Help Church, Los Nietos, with

faculties of an Associate Pastor. )

2/13/75 Associate Pastor at Our Lady of Perpetual Help Church, Los
Nietos. o

10/1/75 Associate Pastor at St. Helen Church, South Gate.

9/15/76 Incardinated into the Archdiocese of Los Angeles.

1/3/77 .| Administrator at Sacred Heart Parish, Pomona.

5/1/80 Pastor at Sacred Heart Parish, Pomona.

2/1/00 Retires.

- 128 -

CC1006870



R S ' RCALA 009380

. Office of 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar for Clergy Wilshire California
(213) 637-7284 Boulevard 90010-2202

September 14, 2005

Personal and Confidential

Monsignor Manuel Sanchez

c/o Sacred Heart Parish

1215 South Hamilton Boulevard
" Pomona, CA 91766

Dear Monsignor Sanchez:

I am writing to give you advance notice of a major article that we expect to be published in the
Los Angeles Times in the coming days or weeks. We do not know the full extent of what the
article or articles will cover, but we have strong indications that it will feature a discussion of
~“priests accused who.remain in ministry.” Tt is even possible that this dimension of the story will
be run as a “sidebar” complete with pictures of the priests still serving and listing their current
assignments. . '

The Cardinal and I wanted you to be aware that the reporter working on the story inquired about
you, so that you would have this advance notice in the event this story does refer to you.

Obviously, I am sure that this possibility you may be receiving further publicity is unwelcome
news. Please know that my office stands ready to provide any support you may need at this time.
If you believe you would benefit from.some sessions with a counselor ot referral to a spiritual
director, please do not hesitate to let me know. I will soon be sending news of another day of
‘recollection being offered for those who have been publicly accused, and your participation in
that is most welcome. '

Please feel free to contact me if you have any questions
I will keep you in my prayers, along with all the others who have been harmed by abuse and
accusations of abuse. May the grace and peace of Jesus Christ the great High Priest be with you
at this difficult time!
Yours in Christ,
OGO
Monsighef Creig A. Cox, 1CD.
for Clergy

Pastoral Regions: ~ Our Lady of the Angels San Fernando  San Gabrie!  San Pedro  Santa Barbara
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REDACTED i 34-._?.-’1 Los Angeles

Lo ; T e
Archdiocese of Los Angeles \_/\«xlan-.re Caiifornia
Boulevard ©001C-2241

October 7, 2005

REDACTED

Dear REDACTED
Recently Cardinal Mahony received authorization from the Congregation for the Doctrine
of the Faith authorizing him to conduct a penal trial in the matter of certain allegations
againstRED""CTEMD , a priest of the Archdiocese of Los Angeles,
regarding misconduct covered under Canon 1395, §2; and Sacramentorum sanctitatis
tutela, Article 4. : '

Tn Cardinal Mahony’s absence, I am authorized to request your assistance in obtaining
the services of three canon lawyers to form a panel of judges for the trial. Ifit is atall
possible, it would be very helpful if at least one member of the panel, to serve as Praeses,
could be from one of the westernmost States, excluding those living within the Province
of Los Angeles.

. Ithank ybu for all of your efforts on behalf of the Archdiocese of Los Angeles in these
regrettable matters. May the Lord continue to bless you in your ministry at the Bishops’
Conference.

Sincerely-in Christ,
REDACTED

Copy: Cardinal Ro ger Mahony, Archbishop

Pastoral Rezions:  Gur Lady of the Angels  San Fernaido  San Gabriel SanPedro Santa Barbara

DETR
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++% JOB STATUS REPORT ** E AS OF MAR 24 2006-1'3:40

FPAGE. 01
ARCHDIOCESE . LA
JOB #445
DATE TIME ’ TO/FROM MODE MIN/SEC PGS STATUS
001 3724 13:38 REDACTED 01217 002 OK
FAX COVER PAGE
ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
3424 WILSHIRE BOULEVARD
Lo ANGELES, CA 900102241 US.A.
PAX No. (213) 5376807 |
TO Msgr. ManuelfSSanchez EROM Msgr., Cralg A, Cox, J.C.D.
FAX NO. 310-377=R878 PAGES two =-including -sover
PHONE NO. . DATE Friday, March 24, 2006
RE ' ce
___URGENT ,__FORREVIEW _ PLEASE COMMENT __ PLEASE REFLY
COMMENTS!
CONFIDENTIALITY NOTIGE

This transmigsion is intended only for the use of the individual or enfity to which it is addressad and
may contain information that ig privileged and/er confidential. If the reader of the mesgage is hot
the intended recipient, you are hereby notified that any digclosure, distribution or copying of this
information is strictly prohibised. I you have recelved this transmizgion in errer, please notify us
immediately by telephene, end return the original document to us at the cbove address via the

United States Postal Service.
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From Monsignor Manue!l Sanchez March 24, 2006
Sacred Heart Parish, Pomona -

310 541 - 6267
REDACTED

[ would like to read a brief statement to you; it is highly emotional for me.

As most of you may know, two years ago, I was accused of one case of child
molestation by a young man that supposedly happened more than twenty-
four years ago in the Sacristy of this parish immediately before the Mass,
The charge is 100% untrue. It is well known to everybody that the
Archdiocese will not allow any priest to continue exercising his ministry if
there is any doubt as to the veracity of such an accusation. The Chancery
Office immediately investigated the charges against me through a detective
and could find no foundation whatsoover for the charge. For this reason, [
have continued to serve as a priest. Nevertheless, this charge has not yet
been crased from my record. That has caused great sorrow to me and to my
family in Spain. As you can imagine, this has been a nightmare.

Last Sunday immediately before coming to the altar to scrve the Mass, [ was
approached in the Sacristy by my accuser, Aller he asked me if I was Father
Sanchez, ho became very aggregsive and abusive in the presence of the altar
boys and girls and the Euchatistic Ministers. He said that he would come to
Sacred [leart Church every Sunday to distribute flyers of his accusation.

My position has not altered. I am not guilty of such a heinous crime. The
motivation of this young man for his allegation is not yet clear. It is a matter
to be dealt with by my lawyer and the Archdioceses.

I repeat to you with God as my witness that I do not know this young man,
and I am completely innocent of this claim of totally immoral and repugnant
behavior. If I am here with you instead of being in Spain, it is because [
want to defend mysclf and the Church against so many unjust accusations
that have been maliciously directed against the priests who are unable to
defend themselves against the infamous crime of child molestation.

- May God bless all of you.

CCl 006874



TO Msgr. ManuslSSanchez

FAX COVER PAGE

 ARCHDIOCESE OF LOS ANGELES
3424 WILSHIRE BOULEVARD
Los ANGELES, CA 900102241 U.S.A.

FAX No. (213) 8376607

- Fax No. REDACTED

FROM Msgr. Craig A. Cox, J.C.D.

PAGES +wn ——includid ng cover

PHONE NO. DATE Friday, March 24, 2006
RE cc
___URGENT ___FORREVIEW __PLEASE COMMENT __ PLEASE REFPLY
COMMENTS!
CONFIPENTIALITY NOTICE

This transmission is intended only for the use of the individual or entity fo which it is addressed and
may contain information that is privileged and/or confidential. Tf the reader of the message is not
the intended recipient, you are hereby notified that any disclosure, distribution or copying of this
information is strictly prohibited. I you have received this transmission in error, please notify us
immediately by telephone, and return the original document fo us af the above address via the

United States Postal Service.
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I would like to read a brief statement to you.

As most of you may know, I was accused of one case of child molestation
by a man who claimed that I abused him twenty-four years ago. That charge
is 100% untrue. When the accusation was made, the Archdiocese
immediately responded and assigned a former Special Agent of the FBI to
investigate the allegation. The results of that investigation were reported to
the Clergy Misconduct Oversight Board, made up primarily of lay persons.
The Board concluded that the evidence did not support the charges and that I
would be able to continue serving in priestly ministry without any

* restrictions. On the weekend of February 1, 2004, an announcement was
made here at the parish informing you of that conclusion.

Last Sunday, I was approached in the sacristy by my accuser, a person
whom I did not know. He asked if I was Father Sanchez and I indicated that
I was. There, shortly before Mass was to begin and in the presence of the
altar servers and Bucharistic ministers, he very strongly accused me. He
also said that he would come to Sacred Heart Church every weekend to -
distribute flyers of his accusation.

I repeat to you, with God as my witness, that I am completely innocent of
this claim of totally immoral and repugnant behavior. Being the object ofa
false accusation is a cause of great sorrow to me and my family in Spain.
Yet in today’s world, despite beéing cleared by a careful investigation, there
is little a priest can do to defend himself. While I am highly emotional, I am
at peace because I know the truth and my conscience is clear.

Some priests did abuse children, and that is reprehensible. Therefore, T also
ask your prayers for those who were harmed by abuse, whether from a priest
or anyone else. If my accuser returns, please treat him with Christian charity
and let Father ™™™ know of his presence. I love this parish community.
Being able to continue serving you in my retirement is a grace. I ask your
prayers for me and I assure you of my love and prayer for you. May God
bless all of you!

Monsignor Manuel Sanchez
March 25-26, 2006
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e S ETEL
Article Display Date:
Man alleges priest raped him

-26 years later,

By Jannise Johnson, Staff Writer
Inland Valley Daily Bulletin

POMONA - When a Pamona bay needed help 26 years ago deallng wlth emotional problems bmught on by a physically abusive father, he
did what many would do: seek the help of a priest.

That decision, he said, drastically altered his life for the worse.

Mark Gallegos, 34, passed out fliers and spoke to members of the media as well as parishloners Sunday morning at Sacred Heart Church,
1215 S, Hamilton Blvd. Gallegos said he hoped those attending Mass would get his message: The church does lithe to nothing to heip
survivors of priest abuse.

"I think these priests think they are above the law," Gallegos said.

Gallegos alleges he was raped when he was 8-years-old by the Rev. Manue! Sanchez.

Sanchez still works at the church and interacts with ¢hildren, Gallegos said,

The rape, he sald, occurred sometime after h_e went to Sanchez for help about afleged physical abuse by his father,
"He raped me in my gown," he said of the attack. "I ran out bleeding and ran to a (nearby) park crying.”

Gallegos said he then confided in a nun, but she allegedly beat him with 2 paddle and calied him a liar.

Feeling he had nowhere left to go, Gallegos sald his life began to slide away from him littie by fittle,

He ran away from home several times, went to juvenile hall before he was 13 and eventually joined one of Pomona's rmost notorious
street gangs.

G:[‘ldegos was jolned Sunday morning by a handful of friends and family members, Including his wife, Patricia, and two of their three
chiidren

Mary Grant, regional director of the Survivors Network of those Abused by Priests (SNAP), also attended to show support for Gallegos,

Carolina Guevara, spokeswoman for the Archdiocese of Los Angeles, sald an independent panel reviewed allegations two vears ago made
by Gallegos against Sanchez,

After finding no credible evidence to support the claims, Sanchez was allowed to return to work at Sacred Heart Church, Guevara sald,
“We do very thorough lnvestiéatlons because we are concerned about the safety of our children,” Guevara sald,

Gallegos said he Is more at peace with the afleged abuse, after he confronted Sanchez March 19 in the sacristy of the church, Sanchez
reactéed emotionally to the accusation, Gallegos said,

"He started crying," Gallegos sald, "He put his head down and walked away. He set me free by not denying it.”

However, Sanchez read a brief statement dedaring his innocence during a Sunday service. |

In the statement hé denounced the accusations as "100 percent untrﬁé."

"I repeat to you, with God as my witness, that I am cornp'leteiy innocent of this claim of totaily immoral and repugnant behayior," the

http://www.dailybulletin.convportlet/article/html/fragments/print_article.jsp?article=3642487 1 V3 /30 F6: =+
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statement sald,

Galiegos filed a civil lawsuit in 2003 that alleges church officials consbired to cover-up abuse by Sarnichez, according to a statement by
SNAP. The lawsuit is pending.

Jannise Johnson can be reached by e-mall at jannise.johnsonor by phone at (909) 483-5318.

= 2 BIZT20067 v

om/portlet/article/html/fragments/print article jsplarticle=3642487 -
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Office of the 3424 Los Angeles

Vicar for Canonical Services Wilshire California
Archdiocese of Los Angeles Phone: (213) 637-7888 Boulevard 90010-2241

Fax: {213) 637-6888

DECREE

" New information has come forward indicating that Monsignor Manuel Sanchez may have
committed a delict against canon 1395. An earlier preliminary investigation begun on 12 May
2003 and concluded on 10 December 2003 failed to uncover sufficient evidence to sustain a
similar allegation involving a different victim. Now two new claimants have come forward.
Therefore, in accord with the provisions of canon 1717, in accord with REDPACTED for
Canonical Services, I hereby decree the opening of a new canonical prehmmary investigation. -

I hereby designate Mr. REDACTED as auditor to conduct the investigation. He has the
authority to subdelegate this responsibility and to involve other investigators to assist in this -
investigation. In the course.of conducting this investigation, the auditors are reminded of their
duty to respect the rights and reputation of all involved and to respect the canonical requirements
of secrecy. attached to such an investigation.

leen this 11 day of April in the Year of Our Lord 2006 at the Cuna of the Archdlocese of Los
Angeles in California.

REDACTED

ARCHDIOCESAN SEAL

REDACTED

Ecclesiastical Notary

Pastoral Regions: ~ Our Lady of the Angels  San Femando  San Gabriel  San Pedro  Santa Barbara
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FIGLt, i, $3g7sd Heart F;”iﬂ%éﬂ‘ﬁ&%t ‘anxPh;otect Kids, Fr. Manuel Lnchez Molested Us Too
Dear Parishioners: ' : - .
As abuse victims of your parish priest, Father Manue| Sanchez, we are deeply saddened to be here today-/‘ v
don't want to disrupt your Sunday mass, but it's urgent that you know that more victims have come forwa
who say Father Manuel Sanchez molested them as children. We believe that children are needlessy beir
placed at risk of abuseé at your parish by Father Manuel Sanchez who is stil working here, ’
Father Manuel Sanchez abused both of us here at your parish. We don't want to see one more child suffer t
horror of being sexually abused by Father Manuel Sanchez and other trusted authority figures.

Two weeks ago, a man REDACTED visited Sacred Meart Parish and hsndéd out !eéﬂets warnin

B CTED

parishigners here that Father Manuel Sanchez raped when he was an eight year old boy.REDA told a nun,

REDACTED . at Sacred Heart School that Father Sanchez was abusing him. Buf instead «
reporting the crimes fo police, the nun beat™ ™ and accused the 8-year old boy of lying.
Because of 0 courage, we have found the strength to come forward knowing that we are not alone to b

blamed for the abuse we sufferd at the hands of this Pedophile predatory priest. We hqw no longer have t
suffer in shame and silence despite church officials who covered-up Father Manuel Sanchez's crimes,
We beg vou to help us heal and protect kids by calling Cardinal Roger Manhony and demand that he:
4 ~immediately remove Father Manua! Sanchez from ministry
~turn over Father Manuel Sanchez's personal file to prosecutors, and A
~—go to every parish where Sanchez worked and publicly urge victims and withesses to call ‘poli'ce, no
church officials. ' .

We also urge you to talk to former parishioners and piarish staff now living elsewhere. This is especially
important because sometimes abuse victims or thier families move away after experiencing abuse. Victims
should be nofified that they aren't isolated cases. Witnesses, wherever they now reside, should be assurec-
that their information could help law enforcement protect Kids. ' ’ '

Sincerely,
REDACTED

Sadly, Cardinal Roger Mahony's refusal to remove Father Manusl Sanchez and reach out to victims proves
bnee again that he cannot be frusted to safeguard children or help victims heal from molesters working in his
archiocese, , ' :
Somewhere in this parish is a litile boy or girl being molested by an uncie, teacher, coach or step-father. When
hese children see adults they trust and respect supporting a known or aceused child molestor in their church,
hey will stay trapped in shamne, silence and isolation.

I you or someone you know is a victim of clergy abuse
*lease know that you are not alone and that help.is available. Contact the LAPD clergy abuse hotline @

113-847-5358 and also SN.AP (Survivors Network of those Abused by Priests) (626) 418-2930 or
ngrantsnap@earthlink.net  website: SNAPnetwork,org C

e ALSO THE NEW. SEXUAL ABUSE HOTLINE OF s
H.E.L.P (Helping Everyone Lost by Pedophiles)
(909) 659-5742 or E-mail: markgallegos_help@msn,com

CCl 006880
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REDACTED A= 1B 2006 10:33AM  P3

FRDH;_: Sacred Heart Church Pomona

AYUDANOS A ACERCARNOS A 1.OS HERIDOS Y A PROTEGER A LOS NINOS
EL PADRE MANUEL SANCHEZ ABUZO DE NOSOTROS TAMBIEN

Queridos Feligreses:

Como Vietimas de abuso de un padre de esta parroquia, Padre MANUL], SANCIIEZ
estamos muy tristes de estar aqui hoy dia, no queremos Interrumpir su misa del domingo,
pero es urgente que ustedes sepan que hay mas victimas que han sido molestados por el
padre Mnuel Sanchez cuando eramos nifios, o

Nosotros creemos que los ninos estan siendo expuestos a ser abusados por el Padre
Manuel Sanchez que todavia irabaja en esta Iglesia Fr.MANUEL SANCHEZ. abuso de
nosotras dos agui en tu Iglesia. Nosotras no quersmos ver que otro nino sea abusado por
el padro Sanchez y otras figuras en quienes confiamos. '

Hace dos semanas, un hombre llamado REDACTED visito la Iglesia Sagrado
Corazén y expueso ha otros feligreses que el Padre Maruel Sanchez abuso de el coandn

- el era un nino de 8 afios. En ese entoneegREDACTED le dijo a la hermana REDACTED
ett la Iglesia Sangrado Corazén que Fr. Manuel Sanchcez abuso de el Pero en vez de
reportar el crimen a fa Polcia la monjal le gtito y le dijo que hera un mentiroso,

Debido al valor deREPACTE yeramos & hacer canocer que nosotros no nos sentimos
culpables de haber suftido el abuso de manos de este Padre Deprerador
Nosotras ahora ya no tenemos que suffit nuestra desonrra en silencio a pesar de que lag
autoridades de 1a Iglesia encumbren los crimenes del Padre Sanchez Por decadas, .
Nosotras les rogamos que nos ayuden s curar las heridas ¥ & proteger a los ninos Llamando
al Cardena) Roger Mahony y exigiendo que:
l  El Padre Sanchez sex Expulsado mmediatamente del Ministerio
2 Revisar los archivos personales de Sanchez para seguir un proceso legal y
3 Deiracada Iplesia donde el Padre Sanchez trabajo y publicar insistiendo que lag
A victimas y testigos lamen a la Polcia Y no alag personas que trabajan en la Iglesia.
Tambicn Jes pedimos hablar con anteriores feligreses y otros trabajadores de la jglesia
que ahora viven en otros fugares. Esto es especialmente importante por que a veces las
victimas de abuso y Jos familiares se van a vivir lejos después de ser abusados, Las
victimas deben de ser notificados de que ellos no son casos arslados. testigos donde seq
que residan deben de estar Seguros que su informacion ayudara a la aplicacién de la
fuerza de ley protegiendo a los ninos.

Tristemente, El Cardenal Mzhoni rechaza a que el padre Sanchez sea expulsado
de laiglesia y de localizar a mas victimas lo que prueva una vez tnas que el ho es
confiable para salvaguardar a los nifios o ayudar a las victimas a recuperarse de los

~ desgenerados que trabajan ent su Arquidideesis. ' ,

En algun lugar de esta parroquia hay un pequefio nifio 4 nifia que esta siendo
molesiado por un tio, profesor, entrenador ¢ padrasto, cuando estos ninos ven a adulios
en quien ellos creen y respetan apoyando a alguien acusado de abusar ninos on Ia i glesia,
entonces ellos se sentiran atrapados en la vergiienza, silencio, desolacién,

Sinceriv :

REDACTED
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Phone Calls Received.on
‘Tuesday, April 11, 2006

Msgr. Sanchez would like to speak to you concerning his current legal situation.

His attorney is out of town for three weeks, and Msgr. Sanchez does not want to

“muddy” the waters of this situation. He is very frustrated and worried about what

is going to happen next. (He called on Monday as-well to see if Msgr. Gonzales

would at least call him back and received no word.) His el phone number is
REDACTED . ﬁ%/wﬁf

REDACTED

RCALA 009392
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MEMORANDUM

TO: Cardinal Roger M. Mahony
FROM: REDACTED

RE: Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board
Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: November 28, 2006

The Clergy Misconduct Oversight Board returned to the case of Monsignor Manuel Sanchez on
October 25, 2006 and November 15, 2006. I've attached copies of two previous memos
concerning Monsignor Sanchez, dated November 12, 2003 and December 22, 2003.

Msgr. ‘Sanchez is now 76 years of age and lives in retirement in Palos Verdes. His faculties have
not been removed and he says Mass from time to time at Sacred Heart Church in Pomona and
possibly in other parishes.

Fliers were distributed at Sacred Heart on Sundav. March 26, 2006. They were signed by two
women, REDACTED who claimed they were abused by
Monsignor Sanchez when they were minors. REDACTED  the plaintiff in the Superior Court
case filed in 2003 and the person whose complaint was investigated byREDACTED and ‘
* considered by the Board in November and December of 2003 (as stated in the memos referred to
above), was referred to in the flyer and was present and assisted in passing out the fliers. REPACTED
REDACTED f SNAP was also present. Further, Mr. REPACTED oo fronted Monsignor Sanchez the week
. before, on March 19, 2006, and accused him of molesting him when he was eight years old. Mr.
REDACTED claimed that Morisignor Sanchez reacted emotionally to the accusation and started
crying — that he put his head down and walked away without denying the charges. A witness to
the confrontation denies that this occurred. The accusations of Mr.REDACTEDand the
demonstration at Sacred Heart Church on March 26 were reported in the local press. -

A new canonical preliminary investigation was opened andREDACTED was designated as
auditor to conduct the investigation. He reported to the Board on October 25, 2006 and
November 15, 2006. He stated that he had made several atterpts to interview the two women
but had been unsuccessful in obtaining their cooperation thus far. However, he obtained the
names of some other women who may have been fondled by Monsignor Sanchez when they were

CCl 006884



Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez
November 28, 2006
Page 2

minors. Mr. REDACTED ig pursuing his investigation to interview Ms. REPACTED 214 M.
REDACTED and to identify, locate and interview the other women and will keep the Board advised
~ of the progress of his investigation.

In addition to the two new accusations and the possibility of others, a review of the file discloses
that additional information has been provided about the claims of Mr. REDACTED ince the Board
considered his case in 2003. REDACTED M, REDACTED attorney, submitted a mediation
brief which sets out the allegations in greater detail. When the case was presented to the Board,
it was believed that all of the incidents complained of occurred in the sacristy on Sundays and
that this was highly imiprobable due to the many people present in or passing through the sacristy
at that time. The brief, however, states that the abuse took place in the sacristy and other places
on church grounds and that the alleged rape occurred in a separate room where the wine is kept
along with a lot of chairs. This account is more plausible.

Mr, REDACTED (¢laim was first reported to Fr. REDJACTE_D - atSacred Heart. Mr. REPACTED ¢
interviewed by Fr. REDACTED  and Dr. REDACTED  ghortly thereafter on May 1, 2003. Mr
"R sought to interview him in October, 2003, but did not proceed after he learned that Mr.
REDACTED v represented by counsel. As yet, Mr.REDACTED hag not been interviewed by our

auditor. A request will be made to Ms, REDACTED, penmt Mr. REDACTED 44 interview Mr.
REDACTED

The members of the Board discussed the case at length and expressed concern that the
investigation should be pursued vigorously to obtain complete information from all complainants
and witnesses. In the interim, it was the consensus that Monsignor Sanchez’s faculties be
suspended pending the results of the mvestlga’aon that he undergo a psychological assessment
(which has never been conducted), and that the pastors of parishes in which he has acted or may
@s SUpply priest be advised that he is not permitted to engage in ministry. It was also the
consensus that no further announcement need be made in Sacred Heart Parish af this time.

cc:  Msgr. Gabriel Gonzales
D? . % W&«m
Cohcin” A -

i

2 7 /{/N.« Mﬂé
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Decree

As Bpiscopal Vicar for the Clergy duly appointed by the Archbishop of Los Angeles in
California, in conformity with the norms of Canon 479 §2 of the Code of Canon Law,
and acting in the name and at the direction of His Eminence Cardinal Roger M. Mahony,
I hereby issue the following decree that any and all Archdiocesan faculties formerly
entrusted to Reverend Monsignor Manuel Sanchez are hereby revoked.

This action is being taken with due regard for the pastoral needs of the Christian faithful
as the investigation progresses inte allegations of possible sexual misconduct brought
against Reverend Monsignor Manuel Sanchez. The matter is pending now before the
Clergy Misconduct Oversight Board of the Archdiocese of Los Angeles.

Given the seriousness of the allegations, the provisions of this decree are both necessary
and prudent pending the conclusion of the investigation and the resolution of this matter.
At the same time, this decree should in no way be construed as a judgment of guilt
conceming the allegations. Rather, this decree is a temporary measure intended to protect
the rights and reputation of all involved, as well as to avoid any scandal to the Christian
faithful. '

Given this 26™ day of January in the Year of Our Lord 2007, at the Curia of the
Archdiocese of Los Angeles in California.

Reverend Monsignor.Gabriel Gonzales
Enisconal Vicar for the Clerev.

REDACTED

SEAL

CC1 006886
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MANDATE

In accordance with canon 1481 of the Code of Canon Law, I, The Reverend
Monsignor Manuel Sanchez O., hereby appoint REDACTED J.C.D,J.D. to be my
canonical advisor, advocate and procurator in all matters pertaining to my canonical
status in the Archdiocese of Los Angeles, California, and to any investigation, legal
process or action of any kind involving allegations of sexual abuse brought against me,
including any recourse taken from any such process ot action.

Date: /3 3 2007

/ | /f,{/,qp%‘gw/‘é

Reverend Mons1gnor M uel-Sanchez O.

I accept the appointment set forth in the above Mandate of Reverend Mon31gnor Manuel
Sanchez O.

Date: February Z“z . 2007
REDACTED
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Office of 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles . Vicar for Clergy Wilshire California

(213) 637-7284 Boulevard 90010-2202.

March 3, 2007

Mbnsignor Manuel Sanchez

 REDACTED

Dear Monsignor Sanchez,

I have received the mandate jmu sent naming Mr. REDACTED as your canonical Advo-
cate/Procurator. ‘ ‘ ’

. This is the first that T am hearing of you hiring Mr.EPATEP services, and I do want to make
certain that you are aware that the Archdiocese does not automatically pay for such services;
rather, previous authorization from this office is required. At present, there is no such au-

. thorization for your case. Therefore, Mr.® ™ has been informed that no bills concerning

. charges that he might levy in your regard should be sent to this office but that he should bill
- you directly. - o » : A -
Since you have exercised your right to retain canonical counsel by hiring Mr. FEPATTED should
you find yourself unable to afford the fees that he might charge for his services, the Archdio-
"cese will assist you in finding a qualified local canonist who will, at no cost to you, provide
‘counsel suited to your present needs. - ‘

. If you have any questions or concerns regarding this matter, please do not hesitate to contact
me. Inthe meantime, I assure you of my prayerful good wishes. -

Sincerely yours in Christ,
Monsignor Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy :

W e BB Pastoral Regionss: *--Our-bady'of the Angels ' &7Sin Ferhafido 7-Sah'Gabriel  Saf Pedio®  SaitaBaibara «71& tatis

Fooosila
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RECERIVEL]
MAY 3 - 2007

BY:

MSGR. GABRIEL GONZALES

DEAR GABRIEL:

1 HOPE YOU HAD A 600D REASON FOR NOT
COMMUNICATING WITH ME OR MR. ™™™ FoR
ALMOST THREE MONTHS. |

SINCERELY IN CHRIST,

;‘!‘ {; // / . \
/ (/u_ awf.)%&é/z 4/7L @

' MANUEL SANCHEZ 0. -
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The Rev. Msgr. Manuel Sanchez O.
Sacred Heart Catholic Church
1215 South Hamilton Bivd,
Pomona, Ca. 91766

Bishop Gabino Zabala ‘
Saint Gabriel Pastoral Region

Dear Bishop Zavala: | May 1, 2007

I most sincerely regret having to send a letter of this nature to you, but I
think that the circumstances leave me no choice. I have been gravely
humiliated from the treatment that I have received by the Church
suspending me a Divinis.

This is the document that Bishop Joe Sartoris asked me to leave for him
and, after reading it, he returned it with a letter saying, among other
things, “I have read all the material that you gave me. Your innocence
certainly comes through.” Bishop Sartoris is the only priest, that .
knowing my situation, has said something positive related to my

- canonical situation in the Archdiocese of Los Angeles.

Following is the accusation of my supposed misconduct, I can swear in
front of God that I am telling the complete truth. I defy the Clergy
Misconduct Oversight Board to.investigate or allow me and my lawyer
to clarify the facts and establish the truth. The hands of my lawyer
have been completely tied due to the lack of any response to his
petitions. I think that you, as my regional bishop, have the right to
know all about my case.

Canon Law 1717 has been totally ignored. The conduct of the
Personnel Board and the Vicar for Clergy is not acceptable in my
opinion. They have demonstrated a complete lack of good manners and
Christian charity. Ihave been dismissed from the Priesthood Ministry
in an ignominious manner without giving me any opportunity to defend
myself. Apparently, they did not even remotely speculate that those
accusations could be pure fantasies or prefabrications by the people that
kave accused me.

CC1 006892



These are the three possible allegations that could be influencing thé
Personnel Board:

1. REDACTED accusation of brutal sodomy more than 24 years
ago in the sacristy of Sacred Heart Church in Pomona before the

10:30 Mass when I was already vested.
2. The case of REDACTED
REDACTED

3. Four or five women accused me of asking them to sit on my lap
when they went to Confession as teenagers.

When I was called to the Chancery on Saturday, February 3, 2007, the

~ case of Mr. REDACTED (was not even mentioned. After an investigation by
a detective, the Clergy Misconduct Board had determined about three
years ago that there was no credible evidence to support Mr. REDACZED
claim. At that time, Msgr. Cox had suggested that I could go to my
home in Spain until this matter was settled, but I preferred not to just
disappear from public view. I told Msg. Cox that I would prefer to
remain in Pomona to continue saying two or three Masses on Sunday to
fill the great need in the Church for a declining priesthood, as well as, to
defend myself and my reputation. '

Now, regarding the accusation by Ms. ™ the case was resolved as you
‘can see in the accompanying document. I cannot imagine why this case
was even mentioned after the Vicar for Clergy, Bishop Thomas Curry, -
gave no credibility to the claim. In addition, REDACTED  my pest
collaborator during 20 years of parish work for the formation of the
leaders of my community of Sacred Heart, is ready to come from El
Paso, Texas to testify that everything that I said about Ms."™ ™ is true.
He can speak with authority as he knew her family very well.

Concerning the accusation of the four or five women that were
interviewed over a period of nine months by Detective Eusebio

REDACTED ~ Isuspect that they are friends of Mr. "EPACTED who have
been paid to testify to augment his case. These women were present at
Sacred Heart Church on March 19, 2006 when Mr. REPACTED namme to
manifest against me in his own interest. I have a witness that will testify
that Mr.REPACTED save each of his demonstrators the sum of $100.00 for
their participation, Mr.REPACTED promised the people on that day that

RCALA 009402
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he would come every Sunday to demonstrate against me. However, due
to the fact that he was met with antagonism by the parishioners, he has
not returned in the past 13 months. And, contrary to what these women
claim, I have been told by a reliable source that they are acquainted
with each other and did attend classes together at Sacred Heart
Parochial School in Pomona. :

Immediately after my encounter with Mr.REPACTED apd his

demonstrators at the church door on March 19, 2006, I requested that

. the Chancery hire a detective to inquire about the allegations of the
women who made these false claims of molestation against me. I was
completely confident that this defamation would be quickly dismissed.
REDACTED was hired by the Chancery, and I was naively
under the impression that he would look for the truth on my behalf as
well. After visiting them several times, REPACTED - raported to me that
the women maintained their silence. He gave me the impression that the
girls had no interest in testifying against me. I cannot begin to state the
shock that I felt after hearing the damning testimony of REDACTED gt the
meeting with Msgrs. Gonzales and Meyers.

According to REDACTED , the testimony of these women was the
determining factor for the Clergy Oversight Misconduct Board to
advise the Cardinal to put me out of the Ministry. Consequently,
without taking into account Canon 1717, Juris Canonici of the Church,
or without advising me of the severity of what possible crimes I may

have committed, the Cardinal suspended me A Divinis on February 3,
2007.

My lawyer says that he cannot comprehend the way that the various
institutions within the Catholic Church are proceeding in my case.
More detailed information on all three of these cases can be viewed in
my written declaration.

After three months of written requests from my lawyer and myself for a
copy of the nature of the accusations, the silence has been deafening.
The Vicar for Clergy, Msgr. Gabriel Gonzales and his aide, Msgr.
Michael Meyers have repeatedly promised to keep me apprised of my

CC1 006894
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situation. Neither by telephone nor in writing have these petitions been
forthcoming. :

I find this attitude lacking fraternal courtesy and acceptable education .
I wonder how they can possibly justify that they are acting in good
conscience keeping me for so long in a crippling limbo. In the very
Ieast, they could say: : : A
A. We are not allowed to communicate with you or your lawyer.
B. You have to wait until your case is prepared for presentation.
C. Your case is so grave that you will waste your time trying to
defend yourself because we think that you are guilty.

I think that I have not been treated in a-Christian way by the Church
that I have been serving for 53 years with great love during my
priesthood. Nevertheless, I will always continue loving and serving the
Great Faith in which I was born.

Furthermore, no one, absolutely no one, has asked me or has concerned
himself about whether or not I have a place to live in these difficnlt
circumstances. My feeling was that it was better not to remain at the
‘rectory in Pomona. It continues to be most difficult for me to sleep at
night, and I am considering going to a psychiatrist for help. I do not
want to go to Spain because I do not know what to say to-my brother
who is a priest, REPACTED  and to the rest of my family: I intend to
stay here in Los Angeles to defend my innocence. The Archdiocese
apparently doesn’t show any interest in solving this problem.

- The only communication that I have received from the Viear for Clergy
was that, if I want to use the services of Mr. REDACTED ¢ my canon -
lawyer, I will have to pay him myself. I know that Mr. " °*"™° has been
paid by the Diocese on other occasions.

Why this silence and inhuman way of proceeding so contrary to the
times in which we live? I even wondered if it could be remotely possible
that my critical and defensive attitude of my community of Sacred

Heart School could have contributed to this trauma. The Cardinal told
me pérsonally and then later by a written communiqué that I was one of
the best priests of the Archdiocese and that was the reason why he
named me a monsignor. ~
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" I asked myself if it has been prohibited for REDACTED to
communicate with me.. Apparently, REDACIED has been so busy in his
pastoral work that he didn’t even have five minutes to call after my .
request to phone me regarding this matter. I wonder also if the Clergy
Misconduct Oversight Board is afraid to antagonize SNAP, and
therefore it is forced to believe all the accusations against the priests. I
have learned that Mr.REDACT_ED belongs to that commission in Pomona;

* Can you imagine how I must feel in my present situation? Please think
for a moment that you have been accused of asking some women to sit
on your lap which you never ever did either in the Confessional or
outside it. You go to the institution that you have been serving for so
‘many years expecting that they will hear you, defend you and protect
you. Instead of being offered any of the preceding expectations that you
look for, you are not only denied a/l of them, but You are thrown out of
that institution without giving you the opportunity of defending yourself
in any manner whatsoever. You have to be blind in both eyes not to see
that this is against the Gospel, and that this attitnde is completely
contrary to the Christian principles that Our Catholic Church is
supposed to profess, to defend and to practice. ‘

I consider myself so innocent regarding those allegations that I would
deem myself guilty if I do not act to demand justice. Should I put my
case in the Hands of Divine Providence alone, I would feel that I am
failing myself. T have every RIGHT to be heard.

Sincerely in Christ, -

Manuel Sanchez O.
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‘MAY 2, 2007

'CARDINAL ROGER M. MAHONY

SORRY ! I REALIZE THAT THIS IS NOT THE BEST WAY TO
COMMUNICATE WITH YOU, BUT ENCLOSED YOU WILL FIND
- MY LETTER TO BISHOP GABINO ZAVALA, MY REGIONAL
'BISHOP OF SAN GABRIEL.

[ HAD A MEETING WITH HIM ON MAY 1, 2007 TO DISCUSS

MY ACTUAL SITUATION IN THE ARCHDIOCESE. 1 HOPE

- THAT THERE WILL BE & BETTER SOLUTION TO MY CASE.
- INTHE EYES OF GOD, ] CAN SWEAR THAT I &AM 100%

INNOCENT OF MY OF THESE CHARGES AGAINST ME.

- SINCERELY IN cmus*r

. «"

f /Lu,’w %,w%e ?

/MANUEL SANCHEZ
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" Your Eminence: ' May 18, 2007

| hope that you will read this letter. in it, my feelings concerning
your Decree of Suspenso a Divinis are reflected in an honest and
sincere way.

1 sincerely expect that my situation will be resolved as soon as
possible. | reaffirm my inhocence with an ever-growing sense of
frustration and disappointment in the way that the Office of the
Vicar for Clergy is handling my case.

Sincerely yours in Christ,

/ ?0 //ME WMZM&’

Manuel
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THE REV. MSGR. MANUEL SANCHEZ ONTIVEROS
SACRED HEART CATHOLIC CHURCH
1215 SOUTH HAMILTON BOULEVARD
POMONA, CALIFORNIA 91766

Msgr. Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy

Dear Gabriel: May 18, 2007

I regret having to be so strong with you; but after almost four months of
not being able to communicate with you, I think that I have every right
to express my feelings to you concerning my case. I ask myself: Is the
putpose of the Office of the Vicar for Clergy to defend the priests of the
Chutch or is its objective to condemn without due process of Canon
Law?

May I quote directly from the dectee issued by your office on January 26,
2007? “This decree should in no way be construed as a judgment of guilt
concetning the allegations.” Normally, you declare someone guilty and
then he is punished. In my case, I was punished to the maximum with
Suspenso a Divinis without being declared “guilty.” Is this the new rule
coming from the Vatican? ' '

I reiterate once more that I am one-hundred percent innocent with
regard to the accusations that you brought against me to the Clergy
Misconduct Oversight Board. I have been disgracefully treated with a
complete lack of respect for the position that I have so proudly held in
this diocese for the past 32 years. '

It is more than obvious that you didn’t treat me according to the
Christian principals of the Gospel. Please read Saint Matthew, Chapter
18, Verse 15. Couldn’t you have solved this problem speaking directly to
me? It was as easy as a phone call from me this Thursday, May 17, 2007,
directly to Mrs. ™™ She told me that she was very sorty for whatever
she said to Msgt. Curry in the Chancery. She said that she was under a
great deal of stress for what was happening in Sacred Heatt School and
in the prayer group of my patish. She is now convinced that her
daughter was telling lies because, she maintains that het daughter has
been a liar all of her life. She promised to send me a FAX next Monday,
May 21, 2007, detailing her conversation with me. She gave me the

CCl1 006899



telephone number with which she can be reached. When I receive this
FAX, I will send a copy to you.

You took for granted the validity of Mrs."***°T*® accusation and turned it
over to the Clergy Misconduct Oversight Board without taking into
consideration the comments and conclusions by Msgr. Cutry which are
clearly defined in my personnel file in the Archdiocese. You did not
“allow me to defend myself; you completely tied the hands of my lawyer
to advocate my case. Neither you, nor youtr secretary, did not have the
smallest courtesy to be in touch with me. You made me think that my
honor and my reputation mean nothing for you when, after serving my
Church for fifty-three years, I was thrown out without the most remote
possibility of defending myself.

Where should the priests of this Diocese go when they have been falsely
accused? I have been denied by you access to the setvices of a lawyer
accorded me by Canon 1717 of the Juris Canonici of our Church. I have
been so disconsolate and depressed to the point that I have been forced
to seek psychological therapy to try to understand how it could be
possible for your office to be so callous and unfeeling.

May I expect that you, in your obviously very over-burdered schedule,
will read this letter and do me the favor of tesponding in one way or
another? Three days ago I requested from your secretary that you return
my phone call. I am still waiting.

I am sorry if I am very strong in this letter. I think that the reputation
and honot of a priest who has been serving faithfully for so many years

deserves a modicum of respect from you and your office.

Sincerely in Christ,

(Manuel Sanchez)

CC: Cardinal Roger Mahony
Bishop Gabino Zavala
(My Regional Bishop)

RCALA 009409
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THE REV, MSGR. MANUEL SANCHEZ ONTIVERO

SACRED HEART CATHOLIC CHURCH RECEIVED
1215 SOUTH HAMILTON BOULEVARD _
POMONA, CALIFORNIA 91766 MAY 2 1 zon7
BY:
Msgt. Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy
Dear Gabriel: May 18, 2007

I regret having to be so strong with you; but after almost four months of -
not being able to communicate with you, I think that I have every right

to express my feelings to you concerning my case. I ask myself: Is the
purpose of the Office of the Vicar for Clergy to defend the priests of the
Church ot is its objective to condemn without due process of Canon
Law? '

May I quote directly from the decree issued by your office on January 26,
2007? “This dectee should in no way be construed as a judgment of guilt
concerning the allegations.” Normally, you declare someone guilty and
then he is punished. In my case, I was punished to the maximum with
Suspenso a Divinis without being declared “guilty.” Is this the new rule
coming from the Vatican?

I reiterate once more that I am one-hundred percent innocent with
regard to the accusations that you brought against me to the Clergy
Misconduct Oversight Board. I have been disgracefully treated with a
complete lack of respect for the position that I have so ptoudly held in
this diocese for the past 32 years.

It is more than obvious that you didn’t treat me according to the
Christian principals of the Gospel. Please read Saint Matthew, Chapter
18, Verse 15. Couldn’t you have solved this problem speaking directly to
me? It was as easy as a phone call from me this Thursday, May 17, 2007,
directly to Mrs.” . She told me that she was very sorry for whatever
she said to Msgr. Curry in the Chancery. She said that she was under a
great deal of stress for what was happening in Sacred Heart School and
in the prayer group of my parish. She is now convinced that her
daughter was telling lies because, she maintains that her daughter has
been a liar all of her life. She promised to send me a FAX next Monday,
May 21, 2007, detailing her conversation with me. She gave me the
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telephone number with which she can be reached. When I receive this
FAX, I will send a copy to you.

You took for granted the validity of Mrs. *=>"“"" accusation and turned it
over to the Clergy Misconduct Oversight Board without taking into
consideration the comments and conclusions by Msgt. Curry which are
clearly defined in my personnel file in the Archdiocese. You did not
allow me to defend myself; you completely tied the hands of my lawyer
to advocate my case. Neither you, nor your secretary, did not have the
smallest courtesy to be in touch with me. You made me think that my
honor and my reputation mean nothing for you when, after setving my
Church for fifty-three years, I was thrown out without the most remote
possibility of defending myself.

- Whete should the priests of this Diocese go when they have been falsely
accused? I have been denied by you access to the services of a lawyer
accorded me by Canon 1717 of the Juris Canonici of our Church. I have
been so disconsolate and depressed to the point that I have been forced
to seek psychological therapy to try to understand how it could be
possible for your office to be so callous and unfeeling.

May 1 expect that you, in your obviously very over-burdered schedule,
will read this letter and do me the favor of responding in one way or
another? Three days ago I requested from your secretary that you return
my phone call. I am still waiting.

I am sorry if T am very strong in this letter. I think that the reputation
and honor of a priest who has been serving faithfully for so many yeats
deserves a2 modicum of respect from you and your office.

Sin(/:g/:rely in Christ,

f’/_\\ /“
RNV e s-T0 v

(Manuel Sanc}\ez) o L\
CC: Cardinal Roger Mahony

Bishop Gabino Zavala
(My Regional Bishop)
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Your Eminence: | May 18, 2007

I hope that you will read this letter. In it, my feelings concerning
your Decree of Suspenso a Divinis are reflected in an honest and
sincere way. '

1 sincerely expect that my situation will be resolved as soon as
possible. | reaffirm my inhocence with an ever-growing sense of
frustration and disappointment in the way that the Office of the
Vicar for Clergy is handling my case.

Sincerely yours in Christ,

Manuel Sanchez

RCALA 009413
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THE REV. MSGR. MANUEL SANCHEZ
SACRED HEART ROMAN CATHOLIC CHURCH
1215 SOUTH HAMILTON BOULEVARD '
POMONA, CA. 91766

Msgr. Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy

Dear Gabriel, ~ May 23, 2007

1 cannot find any good excuse why you have not been in contact with me. I wonder
why we did not resolve the injustice of my problem a very long time ago.

In my opinion, your job and mission as Vicar for Clergy should be to defend and to
be by the side of the priest in any difficulties or traumas in which he may be
involved. I had the illusion that you would be there for me when I needed help.

I am wondering if you received my letter of May 18, 2007. Could it be lost? That
would be the only adequate teason for the silence. Bishop Zavala and vartious others
received my letter. Ifit should be the case that you didn’t receive your copy, please
let me know and I will gladly send you another.

What could be a good reason for not making contact with me? You make me think
that I am nothing in your opinion, either as a priest or as a human being. In my
Spanish culture, the least thing that someone can do is to answer, either duectly or
indirectly, a request for such important communication.

I contacted Mts.  this past week, and she told me by telephone that she was very
sotty about everything that she said about me in the Chancery when Msgr. Curry was
Vicar for Clergy. She told me that she had mailed a letter with her hand-written
testimony which recanted het previous accusations.

It comes to my mind Luke 18: 1-8 where the widow asks for justice from an unjust
judge several times during many days until she was heard. Pethaps, you can take
five minutes from your overburdened schedule to read this parable from Our Lord.

How many times must I ask you ot your office to be in touch with me or my Canon
lawyer before Jam heard? Maybe, you have expected me to be quiet, to die or to
disappear from this wotld. I promise you that I will not cease looking for justice
until everything has been clarified.

'/7tely yours in Christ,
/
/M p s/ﬁzu«éﬁf

Manuel Sanc ez
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Msgr. Gonzales:: ' August 28, 2007
This is a copy of a letter that I sent to REDACTED to REDACTED
REDACTED as well as,

Cardinal Roger Mahony. I also sent a copy to Mr. REDACTED ' the Canon
lawyer that I retained who was unable to help me because he received no

response whatsoever in the last seven months to his three letters to both you.
and to Cardinal Mahony

Mr.REDACTED asked me for permission to send a copy of the attached
letter to REDACTED he Chair of the Clergy Misconduct
Oversight Board. T gave my consent overwhelmingly. Mr."™ also asked
me if I would be willing to take a polygraph test to prove my innocence of
being a child molester. Of course, I said “Yes!” with a resounding
affirmative response.

This letter reflects my profound feelings of anger at the unjust manner in
which I have been treated by the Archdlocese

As I requested from the Cardinal, I would appreciate it immensely if you
could find one moment in your obviously overburdened schedule to dedicate .
to me. Iam most anxious to know what the Archdiocese expects me to do in
my status as a priest in the future.

I would surely be very indebted to you for any kind of communication that
you might perhaps, in your charity, be allowed to share with me. Both my
lawyers, as well as myself, have been in crippling limbo since last February.

I hope that we do not have to endure another seven months of silence.

Sinc’efely yours in Christ,
RECR’E VED
Ww@ AUG 2 9 2007
(Msgr. Manué\_Sanchez‘) L/
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Dear REDACTED - August 23, 2007

As you are a member of the Clérgy Misconduct Oversight Board, I am
writing to you in great frustration and anger. I hope that I will be able to
discuss this letter with you either by telephone or in person.

I just got home from my vacation in Spain. Some of my friends could
hardly wait to tell me thatREDACTED ; lawsuit against me had been
settled by the Archdiocese for more than one million dollars. Does that
mean that the Cardinal, the Vicar for Clergy and the Clergy Misconduct

- Oversight Board consider me guilty of that horrible crime against that man?

Is this the way to treat a priest? Please allow me to quote directly from a
letter that I received from the Cardinal some time back: “You are one of the
best priests of the Archdiocese, and this is why I made you a monsignor.”
The Archbishop told me that personally in his office and also in 2 hand- ,
written letter which I still retain.

I remember clearly that in the beginning of my nightmarish trauma, the
Board heard the exhaustive details of an investigation by a detective hired by
the Archdiocese and said .. Quote!!!!... “the evidence did not support the
charges.”.... Unquote!!!!... Then I was suspended a Divinis!!!! I have never
understood what happened for them to change their minds? I have been
completely in the dark for so long a time. The Board never heard my
testimony. I was never allowed to be represented by a lawyer which is
against all the laws of the Church and is made very clear in the Canon Law.
I was always under the impression that I was supposed to be considered
innocent until I was proven guilty. Such has not been the case. That isan
undeniable truth. '

I bave said to everyone that I am completely innocent of these vile charges
by REDACTED  IfT assume that he is sincere and not just looking for the
money, has no one ever considered that he confused me with someone else?
During the late 70’s and the early 80’s, we had a lot of priests coming from
Mexico to help at Sacred Heart Church. REPACTED ¢laimad that his abuse
took place in the sumumertime and that his abuser was a Mexican priest. No
one will dare to say that I am a Mexican. I have never deviated from oy
custom of spending my vacation with my family in Spain during the summer
months. From what I was told, he picked out my picture as his abuser after
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someone said that I was the Pastor. He didn’t even know me. I surely didn’t
know him.

My question to you or anyone who will listen is this: How can the
Archbishop and the Vicar for Clergy celebrate the Eucharist in good
conscience knowing that they condemned me behind my back without
giving me any chance to defend myself? They are not so blind not to know
that I am innocent of all these charges against me. I do not intend to sit still
and allow my name as a dedicated priest of fifty-five years to be stained
forever with such malicious injustice. My case has been treated as if we
were in the Middle Ages or under the rules of the Inquisition.

Should I go to the Media with my case so that I will be heard? It looks like
they are pushing me to exactly that, And I will do that if necessary without
hesitation. It is a pity that in our church we should be forced to take these
steps which are not at all beneficial for the case of The Gospel or our
Hierarchy in the Church. . :

Am I a sacrificial lamb in this settlement? How many other priests are in the
same position as I? Is the Hierarchy in the Church attempting to justify the
grave errors made in the past concerning pedophile priests by sacrificing the
innocent priests in the present?

- Could the Board, the Vicar for Clergy or the Archbishop even consider
saving my honor as a priest by making some effort to exonerate me? As far
as I can see, during the last seven months, they haven’t cared if I were alive
or dead. In my humble opinion, this is not either Christian or humane.

Couldn’t they say that, even if a priest did that to Mr.REPACTED 1 cannot be
‘proven at all that Msgr. Sanchez was the abuser? There is not one single
witness nor one shred of evidence regarding that single accusation. REDACTED
in his own deposition, even confused me with a priest who had been 8 years
in Japan, with a Salician, and with a priest who taught for 6 years in
Washington D.C., as well as, a priest who had been in 6 or 7 different
parishes in Los Angeles when none of these things are true. My assignments
in this Archdiocese are all in my personnel files..

REDACTED  has been living in Pomona ever since he accused me of
brutal rape.. The only reason that he picked me out was that Father REPACTED
REPASTE who was at that time in Sacred Heart with me, showed the different
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pictures of the priests at the parish. "> pointed out that I was the Pastor.
‘Should REPACTED eyen have suspected that I was the abuser, didn’t he have
the time in 20 years to come and see me? He didn’t recognize me, and I
surely didn’t recognize him. Does my honor count for nothing against a
drug addict? Tell me! What is the way that an innocent priest has to defend
himself in our church today? '

What is the final reason that the Cardinal and the Vicar for Clergy didn’t
share with me or my lawyer the reasons for condemning me without a
formal hearing? Were they so sure that T was guilty? Were they sharing
their presumed facts with you before they asked you to vote with them in
their condemnation against me? They were acting against the rules of the
Juris Canonici and common law in any civilized country.

They financially rewarded that man even when I told the Vicar for Clergy
several times personally and in writing not to give him one cent from the
Church. Should I have millions, which I surely do not, I would not give him
a penny. ‘ ‘

Does the Archdiocese expect me to pay the $3,500.00 they asked me to give
my lawyer as a retainer? I surely hope they will assume that debt.

Do you personally think that they think I am guilty of that crime? Tt looks to
me now that they do think that I am guilty.

What is my future as a priest in their eyes? Do they give a damn? Do they
expect me to be quiet.... or do they clearly understand that I will takemy
case to Rome with my Canon Lawyer to clarify my case if necessary? In the
interim, I will contact any source I have at my disposal to make sure that my
story heard. Seven months with no reply from the Archdiocese to answer

my queries is six and a half months too long.

- I'feel I have been humiliated to the utmost by the Los Angeles Archdiocese.

Sincerely in Christ,

Mser. Manuel Sanchez O
REDACTED
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Msgr. Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy

Dear Gabriel; . ' December 21, 2007

Here is a copy of the polygraph test that I took on November 28, 2007. If
you need verification of the results, I can have the company that
administered this examination contact you. As a matter of note, I received
the highest possible mai'k which is a ONE thirty being a failing grade.

I would appreciative it very much.if T could count on you to piit this report in
the hands of the CMOB before the next meeting. T would like to request
also that my accusers be asked to take a similar polygraph examination
before the members of the Board render any recommendation that will be
given to the Cardinal. This is the only action that is just to my case.

If the Board wants me to repeat this test, I will do so gladly If necessary, I
will defray all the expenses of the testing for my accusers in a sincere effort
to arrive at the truth. I also will gladly submit myself to an examination by
the apparently highly sophisticated NO LIE MRI that is said to be very
definitive.

You can understand that T am most anxious to clear my name of these
unthinkable allegations against my ethical values, as well as, my vocation. I
am sure that you will agree with me that honor is more valuable than life.
Consequently, I hope that you can have compassion with my position that I
will never cease in an attempt to clear my name of these false and heinous
accusations.

I am including another copy of my deposition dated November 20, 2007. T
requested on the day that my Canon lawyer and I met with Detectwe
REDACTED  in the Chancery that I be given the opportunity to read this
declaration myself as part of the interview. Iwas denied this, and that has
put me at a great disadvantage to defend myself.

Gabriel, I most sincerely wish for you a holiday season filled abundantly
with great peace and joy.

Manuel Sanr%)ez
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' Office of | 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Vicar for Clergy Wilshire California
(213) 637-7284 Boulevard 90010-2202
February 21, 2008

Reverend Monsignor Manuel Sanchez Ontiveros
REDACTED '

Dear Monsignor Sanchez :

1 have received your letter of January 29, 2008, and your comments regarding your
testimony. Your comments will be forwarded to C.M.O.B. for its review.

I know that the current circumstances are very hard for you and this whole process is
-very difficult. I donot know: the status of any other inquiries being made in your case, if
any, but as soon as your documents are ready, I am sure that the Board will consider

the matter

You are neﬂ:her a sacnﬁcral lamb or a leper. Monsignor Gonzales is responsible for the
fair and impartial handling of any case, and for your protecl:lqn must follow meticulous

' procedures so that there can be litde doubt of the process.
Please be assured of our continued prayerful support.
Sincerely in the Lord,

td

Monsignor Michael Me
~ Associate Vicar for Clergy

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels ~ San fernando  San Gabriel

San Pedro  Santa Barbara
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interested Parties:

Pursuantto a request, I conducted a computerized stc}*ophvsioimicai Detection of
Deception Test (a computerized polygraph examination) with examinee Manuel Sanchez,
‘n regards to allegations of improper activity from many years ago.

During a paralinguistic pre-test interview, the examinee and I thoroughly dis cvssed
the rclemm issues (listed below as questions). All terms and words to be used in the
relevant questions were understood by the examinee and then defined by the examinee
to my satisfaction. Examinee stated that he was in good health, had consumed no
unprescribed medicine/narcotics or alcohol recently, had-no pain or discomiort at the
time of the examination, and was well-rested (he saﬁ that he had a full night of sleep the

night before).

At the conclusion of the pre-test interview, an acquaintance test was conducted,
This test was used to prove to both the examinee and to myself that the examinee was
suitable for a polygraph examination. Adequate recordings of the examinee’s physiology
were obtained during this portion of the examination, so the testing continued.

A comparison-question test was then conducted using methods developed and
validated by the U.S. government’s polygraph institute and approved by three national
polygraph organizations. A Lafayette computerized polygraph mstrument was used to
record the cardio/pulse responses, upper and lower respiration, and electrodermal skin
conductance tracings. The instrument was functionality-checked per factory procedure

' for the day of this examination; all functions were qansfactorv Multiple charts were
collected.

£ |g'£r gy ,n’; REDACTED

1 i en "‘i’tllv" {,wmm

vite REDACTED

351t on vaur lap while vou proc

1 N@‘a
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page 2 of 2

&

Manuel Sanchez

if I may be of any further assistance, please do not hesitate to contact me,

Sincerely,

REDACTED
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The Beb. Mizgr. Manwuel Sanches Gutiverns
Sacret Beart Rectorp
1215 So. Pamilton Bouvlebary
Pomona, Californiz 01766

Dear Msgr. Meyers: January 29, 2008

I am sending you a copy of the addendumn that I put together regarding the
questions and answers that were presented in the transcript in the meeting that you
attended in the Chancery on November 20, 2007 with Detective REDACTED
REDACTED  and my Canon lawyer, Mr. REDACTED and me. As you were also
present in the meeting that was held on February 3, 2007, I am assuming that you
have an interest in both sides of this grievous situation,

Reading the commentaries to the transcript of this meeting will give you a clearer
picture of my position and the feeling of impotency that I have with regard to my
current status. I do not think that [ have been treated with either dignity nor
fairness by the Archdiocese. The Suspenso a Divinis that I received last February
was a shocking blow; but the new accusations that I received in November, I learned
only on the day of this meeting.

It was difficult to rebutt some of the questions that Mr.REDACTED presented to me
because I had no written agenda to follow. In addition, Mr. REPACTED gaveral times
referred to a meeting that was held in the Chancery with you and me on January 27,
2007 of which I have no knowledge whatsoever. The result was that I was not up to
par in responding properly. I was lost. For this reason, I wrote this addendum.

Believe me, I feel as though I have been treated like a leper. It is the old philosephy
of... don’t communicate with him...don’t touch him...don’t even look at him.
Apparently, it has been prohibited to be in any kind of fellowship with any priest
who has been put aside....mainly if he has been Suspenso a Divinis. It is a pity; but
that is the reality, and this is the way I feel. I cannot tell you of my frustration!

I have very little hope that anyone is seriously even looking for the truth in my case.
I doubt that the Chancery has any real interest in resolving my situation and fifting
the Suspense a Divinis I feel like a sacrificial lamb that is being offered up publicly
in an attempt to demonstrate the “good intentions” of resolving the child ‘
molestation nightmare in which the Church finds itself. We, the innocent priests,
are paying for the dire mistakes made by the Church allowing the pedophile priests
to remain in active service when they should have been thrown out of the
communities in which they were working.

If you would like to communicate with me, my Email is REDACTED

S/;/ erely in Christ,
et 2ot

Manuel Saéﬁchez ! 5 ]

\_ (
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I thank the Board for éiﬁewing me to present my remarks coneerning
the transeript made in the Chancery on November 20, 20607,

No.1: Page 1: REDACTED  phag stated that I have the right to have a
written copy of the accusations against me.

COMMENT: To date, neither I nor my Canon lawyer has such a copy.
¥t comstituted a very great disadvantage for me and for Mr.N">" "0 pot
Having clear ideas of what Mr. REPACTED  would be asking at this
interview. '

Ne. 2: Page 2: REDACTED and REDACTED claim that
they were molested by me when they were minors. I categorically deny
that I ever touched either of these girls in any possible way. I do not
know either one of them.

COMMENT:

I was in contact several times by telephone with Mr. REPACTED  He told
me that these women said repeatedly that they were not ready yet to
make a charge against me. (THIS IS ONE OF MANY THINGS THAT
MR. REDACTED  FATLED TO MENTION IN THIS INTERVIEW.)
He said on the last occasion that I spoke with him that he thought that
they probably would NOT make any charges against me. The
accusations of REDACTED _ have been
referenced many times by Mr. REPACTED  The veracity of their
accusations is crucial in this case. I'wantyou to read on page 28 of the .
transcript the conversation that Mr.REPACTED - had with =™
REDACTED  wwhen he visited her.....Please take note... THIS MEETING
WITH REPACTEDWAS AT MY REQUEST. I called ™™™ January 28,
2008, and this is what she said to me about this meeting. I think that it
is very very important for the Board to know what was said on this
subject. "***“™is ready to give her testimony to anyone on the Beard at
any time. REDACTED can be reached after 7:30 PM atREPACTED
" She was approached by "=PACTED (sister of REDACTED ) and
asked by her to join a group of women that RFPACTED gaid were getting
together to find something unethical or immoral to use against Father
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Sanchez that would help REDACTED has known - ACTED
REDACTED a5nd REDACTED from the time they were together in Sacred
Heart Parochial School in Pomona. “*“™" told REDACTED T will not join
your group because Father Sanchez would NOT be capable of doing
anything immoral.” I asked her if it was common for any of the priests
(including myself) in the parish to ask any of the girls to sit on their lap
in the Confessional or outside the Confessional. She replied that she
and her sister """ had known me since they were little girls and never
did they sit on my lap nor were they asked to do so by me.

Those women have testified that I touched them inappropriately. If this
were true, should not "EPACTEP haye mentioned this to™>""" ,
immediately when she came to ask her to join her group? Why did it
take Mr. REPACTED  several visits to these women to get their testimonies
if they were so sure of their accusations? Mr. REPACTED  rommented to
me by telephone that, after visiting them several times at my request, it
was his opinion that they would drop their allegations against me. The
testimony of  in its entirety could have thrown a lot of light on the
truthfulness of the accusations of those women against me. Why didn’t
Mr.REDACTED  even mention that very important testimony in my

favor?

No.3: Page 3: I answered YES to Mr.REDACTED question of did I
remember the purpose of the meeting on April 12, 2006.

COMMENT: .

It was a very friendly conversation and delightful lunch that we had.
In the following weeks, Mr.REPACTED - apnd I had several conversations
on the telephone regarding the investigation of those girls who were
manifesting at the door of the church and supporting REDACTED

No. 4: Page 3: Mr. RFPACTED  a5ked me if I had talked to ™™,
REDACTED  before that meeting.

ANSWER: To clarify my answer to this question, I will state that I did
speak to her before this meeting. At the end of page 3 when Mr.
REDACTED  agked me what REDACTED  gaid about the allegations, the
following was my answer: She told me that she was invited to join these
women who were looking for something to accuse Father Sanchez.

" RCALA 009426
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REPCTtold me that they said they wanted to help REDACTED iy pig
case.

No. 5: Page 4: Mr. REDACTED g ta]king about a meeting on January 27,
2007 in the Chancery.

ANSWER: 1 have no recollection of this meeting ever taking place. He
is probably referring to the meeting that we had on February 3, 2007.
This is when they surprised me with my infamous SUSPENSO A
DIVINIS. I have to admit that I was confused on February 3, 2007
because I had no agenda or written accusations in front of me.
'Apparently, no tape was made of the January meeting to which he
referred. :

Ne. 6: Page 4: Concerning REDACTED and REDACTED

REDACTED [ was so astonished at those accusations that I couldn’t get my
thoughts together to give a straight forward and clear answer. Besides
that, I didn’t get together with Mr.REPACTED  op the 27 of January as
he is under the impression. On the 3™ of February, we met in the
Chancery.

No. 7: Page 5, Mr, "EPACTED  gyestion about having that girl
REDACTED ¢ on my lap and fondling her, my answer was, “I don’t
remember your saying that or hearing that.” I resent not having the list
of allegations against on that occasions or even now.

COMMENT; I have never molested or abused a child or a woman or a
man in my entire life inside the Confessional or outside the
Confessional. Certainly, I never ever asked those women to sit on my
lap or touch them inappropriately. The Confessions always took place
in the church but never in a private room. When Mr, REDACTED
referred to a room, I imagine that he was referencing the Confessional
itself. And furthermore, has anyone ever investigated those girls with
the idea of proving that they were or were not telling the truth?

Ne. 7: Page 6: Mr.REPACTED  gnce more referenced the meeting that

took place in January of 2007. Again, I say that I have no recollection
of any meeting having taken place on that date. Mr.REPACTED  gjgo
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referred to certain women who made accusations against me dating
back to 1987 and 1989.

ANSWER: Isaid that I didn’t remember the names of the women he
spoke about; I was confused. Ishould have said that I didn’t know all
of them; I did know some of them. The date was not correct and some
of those names were known by me; some were not. The right answer
should be that I remembered only some of those names.

No. 8: Page 7: Mr. REPACTED a5ked me about whether or not REPACTED

had reported...my question is, “What was reported in that meetmg
aboutREDACTED

COMMENT: I rememberREDACTED ) accusing me
of having an affair withREDACTED ,but I don’t remember Mr.
REDACTED  accusation of "™™°™ saying that she was ever sitting in my
lap and I was fondling her. That accusation is a terrible LIE from
REDACTED ¥ would like that she go through a polygraph examination as [
did to establish the truth once and for all. May I point out once more
the unfairness of having to deal with such delicate matters and not
having any written statement? As it states in the archives of the
Archdiocese, Msgr. Curry Investigated those allegations against me by
interviewing the priests of the Parish, Father Chris Ponnet and Father
REDACTED , the Principal of the Parochial School and her
supervisor. Those allegations were dismissed by Msgr. Curry, the Vicar
for Clergy at that time. '

No. 9: Page 7: Mr.REPACTED  refers to “written reports” concerning
these allegatlons.

COMMENT: Why don’t we have copies of them even at this date?
‘Why are they still hidden from me? How can I defend myself if I don’t
know clearly what are the accusations in these “written reports?”

No. 10: Page 8: Regarding the fact that no recording or no written
report was made at the February 3, 2007 meeting with Msgr. Gonzales,
I have a comment.

COMMENT: I reaffirm that I didn’t hear any mention about
REDACTED accusing me of asking her to sit on my lap or to
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fondling her in any way. Why is nothing written down about that
meeting or that allegation made by her and given to me by Mr.’
REDACTED 2 Apparently, anything that any one of these girls have said
against me, were admitted without any investigation as if they were
true. I highly resent that fact.

No.11: Page 9: Mr.REPACTED  refers once again to a January
meeting....this time he says the meeting took place with Msgr. Meyers.

COMMENT: I repeat that I do not know what meeting he is talking
about. I never had a meeting in January in the Chancery with anyone.
He further states that the purpose of this meeting was to inform me of
all the allegations against me. This never happened. Msgr. Meyers was
not present at this luncheon that the two of us had and at which I said
over and over again that I was pushing the Archdiocese to havea
detective investigate those accusations against me.

No.12: Page 11: Mr.REPACTED  taJks about Mrs. REPA°™EP who was in
Sister REDACTED  time period.

COMMENT: REPACTED  and her son REDACTED  and her daughter
AT were also at the same time in the school. The mother was an
employee, and """ was in the same class as REDACTED . They
have a completely different opinion about REDACTED_ as opposed to
" Mus.REPACTED wwho says that he was a nice boy. On March 19, 2006 when
REDACTED and the girls demonstrated in front of the church,REPACTED
confronted " and told him, “Youn have always been a troublemaker-.
I have known you since you were in the school with my son.” I wish
that someone would take the time to interview REDACTED  apd her
children. She is available every night after 8:00 PM atREDACTED

PLEASE NOTE THAT THE FOLLOWING IS VERY IMPORTANT!
The situation between the parish and the Principal, Sister REDACTED wag
so tense that she changed the master key of the school rooms to prevent
the CCD kids from holding their classes there. I had to call Sister
REDACTED  Provincial and tell her that if she didn’t give me the new key,
I wanted to get rid of her.

You may be asking why this is so important. It is important because it
was during this period that the accusations of these girls took place.
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The parents went to the Police and the Fire Department, as well as, to
the Chancery many times to complain about the safety of the kids, but
they were really complaining about me and the administration of the
Parish. However, the construction was given a complete bill of safety by
all these departments, but I was asked by these officials, ”What kind of
people do you have in the school? Everything is OK.”

It was chaos in the school; the tension was enormous. I was giving 20%
of the ordinary income from the parish budget to the parochial school
when the norm is 10%. There were only 9 or 10 students in the school
who belonged to Sacred Heart Parish. The parents of the students were
very bitter and angry that I was building a much needed new hall and
offices, refurbishing the church and adding stained glass windows....a
Iabor long overdue.

The Vicar for Clergy, Msgr. Curry, analyzed all these complaints by the
girls and their parents; he also spoke with SisterREDACTED | the
Superior of the Principal, and she told him that she doubted the
incidents of the molestations the girls had claimed. Sister REPACTED
succeeded SisterREPACTED | The priests of the parish were also
questioned about any impropriety in my behavior. They said they had
never seen any sign of imprudent conduct either. In a letter to the
Cardinal dated July 15, 1989, Msgr. Curry said, “At this stage, taking
the situation as a whole, I have decided to suspend judgment while I
pursue and investigate the matter further.” This letter is in the
‘Archives at the Archdiocese.

No.13: Page 13: Mr.REDACTED  ta]ks about two more girls who accused
me, according to Mrs.REPACTED i, 1989,

COMMENT: I know that those accusations have absolutely no
credibility. Again they were investigated by Msgr. Curry and the
Superior of Sister REDACTED and were put aside as not being
substantiated. I reaffirm what I said before: I never asked any girl to
sit on my lap with or without evil intentions....inside the Confessional or
inside it. Of course, I consider myself 2 normal man, and semetimes [
have picked up a little gir! or boy who was asking me in public to hold
him or her in my arms or on my lap.
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No. 14: Page 14: Mr.-02CTED 56ks me about complaints made by
young girls. '

COMMENT: I have no doubt that these complaints were directly
connected with my feuding relationship with the students in the
Parochial School. The tension was so bad that the teachers, the parents
and the students would pass me by in the school yard without even
looking in my direction. The school wanted more and more money. I
want to emphasize that there were 1500 students in the CCD Program
and more than 700 parents who also attended weekly instruction classes
in religion. There was a desperate need for the three new halls. (The
new halls, the new offices and the refurbishing of the church were
achieved with money that was donated from the community in the
Sunday Masses collections. Never did I ask or receive money from the
Chancery.) Iwould like to point out that not one boy or girl in the CCD
- Program nor their parents ever made any kind of complaint against me,
including charges of sexnal misconduct, in the more than 23 years that I
was Pastor of that parish.

“When Mr."EPACTED  a5keq if Y knew REDACTED it is written "No
response.” I should have said, “No! Not at all!”

Ne. 15: Page 15: About those girls who accused me of touching them
inappropriately (manosear)...

COMMENT; I repeat that I don’t know those girls, and I never was
touching them inappropriately. Those accusations were made in the
time frame that Sister "*"*°TED wag Principal and were analyzed by
Msgr. Curry and her Superv1sor Sister REDACTED [ knew nothing
about these charges until almost 20 years later. Should they have been
substantiated, certainly the Chancery, the parents or the Principal of
the school would have notified me of these allegations.

No. 16: Page 16: ABout REDACTED

COMMENT: I never met her or talked to her, but I saw her report to
Msgr. Curry about the Principal of the School and its problems when
My, REDACTED sent me a copy from the Archives last year.
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No. 17: Page 19: About REDACTED and her belonging to the Youth

Group.....

COMMENT: Mr."*°T PP knows well 2™ and her mother
REDACTED I remember seeing“">"“""" once or twice at the most.
REDACTED

REUAU | EU 1

want to emphasize the importance of Mr. REPACTED  testimony
conceming REDACTED

Ne. 18: Page 21: Concerning the letters of Mrs. ™ ®and Mr.
REDACTED __

COMMENT: Isenta copy of Mrs." " Jetter both in English and in
Spanish to Mr.REDACTED  my Canon lawyer. I sent a copy of Mr.
REDACTED Jetter both in English and in Spanish to My, REPACTED

No. 19: Page 22: Mr.REPACTED  ,oked me if REDACTED yiaq falsely
accused me.... :

COMMENT: Itis still a great confusion about everything concerning
REDACTED and her accusations against me. I stated that in her
telephone conversation with me from Miami, she was very friendly and
showed repentance of what she had said in the Chancery. I was asking
her, “If you want fo help me in this case; handwrite a letter stating all
these things that you said to me in order that I can present that to the
Chaneery.” One week or so later, is when she wrote the letter “To
Whom It May Concern.” The tone of her words had changed
considerably. Never ever was I telling her what to say in that letter.
The testimony of Mr. REPACTED ahout hier and her activities in thie
commuunity will help a lot to clarify this situation.

I sent a copy of her letter, both in English and in Spanish to Mr. REPACTED

No 20; Page 23: Mr."®PA°TED ; asked me ifREDACTED had accused me
of having an affair with REDACTED

COMMENT: I was momentarily confused. I said that she did not
accuse me of that, but I should have said that she did. However, 1 didn’t
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learn about the full details of this accusation until I was shown Mrs.
REDACTED report in the office of Mr. REDACTED  about a year ago. This
accusation and also REDACTED  accusation were presented in the
Chancery and analyzed by Msgr. Curry. I’ll reiterate that he asked
Father Chris Ponnet and FatherREDACTED  for their evaluations
of these accusations. They told him that they had no knowledge of any
improper conduct of Father Sanchez. '

ConcerningREDACTED T asked Msgr. Curry that I would ask
REDACTED and her husband to-go to another parish because of the scandal
that could be in the community. Msgr. Curry teld me not to be alone
with Mrs.REDACTED  hut that I should allow this couple to remain in.
Saered Heart Parish. I followed his advice from that moment. Both of
- them continue to attend Masses in this parish.

No. 21: Page 24: Let me quote Mr.REPACTED . «Qho REDACTED, paq gaid
that she did it (sat on my lap...)

COMMENT: E will say that this is a terrible LIE. ***°™ never saf in my
lap. I never asked her to do that nor did I allow her to do that. I did
1iot Fub or touch her legs or any part of her body. I will reiterate my
fervent desire: THE SAME AS I WENT THROUGH A POLYGRAPH
TEST, IS IT TOO MUCH TO ASK HER TO DO THE SAME? I will
even pay out of my pocket, if necessary for the NO LIE MRI to clarify
the situation concerning "¥P D, Jies, Otherwise, I feel impotent in not
being able to-defend myself against that absurd accusation against me.

No. 22: Page 25: Mr. RFPACTED a5k me once more if I touchedR=>ACTE"
REDACTED Jeg. .. |

- COMMENT: He’s asking me the same question AGAIN...My answer
is the same that never ever did she sit on my lap, never would I allow or
ask her to do anything of that nature, including touching ANY part of
her body. Concerning REPACTED __office. I reiterate that it was on

the second floor of the Beta Center and . office was on the first

floor of the Beta Center.

Ne. 23: Page 26: Mr.REPACTED  aqked me if " would be able to
hear me when I was visiting the office of REDACTED |,
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COMMENT: As it is normal for any Pastor, I was visiting all the
offices of the parish community frequently. I doubt that anyone would
be able to hear from one office to another...to clear up that point.

I never knew about the accusations of REDACTED i which she claims
that I asked her to sit on my lap and that I touched her inappropriately
on parts of her body. Ilearned this only during this interrogation on
Nevember 20, 2007 in the Chancery. Is she attempting to take revenge
for something that I don’t even know that she is angry about?

Ne. 24: Page 27: About the accusation regarding REDACTED

COMMENT: I reiterate what I said before about the investigation
made by the Chancery and about its results....Msgr. Curry interviewed
my assistants Father Ponnet and Father REPACTED concerning Mirs.
REDACTED | irs. REDACTED They were questioned about
these allegations‘ They told Msgr. Curry that they didn’t know
anything about any inappropriate behavior on my part. The comment
that Msgr. Curry made and which is in the archives of the Archdiocese
was that should there be any veracity in these allegations against Father
Sanchez, the priests of the Parish would knew about these claims.

No. 25: Page 28: It is not clear for me what Mr.REPACTED  aqked at the
beginning of Page 28. If he means did Father Ponnet share with me any
complaint about my conduct with the children during the First
Confession, I will say NO!

COMMENT: Iwill say that Father Ponnet should have communicated
that to me; and even more important, when he met with Msgr. Curry,
he had a golden opportunity to complain about my behavior. Why
didn’t he?

No. 26: Page 28: RegardingREDACTED

COMMENT: Please refer to No. 2: Page 2....Under COMMENT

“Y talked to™ " on January 28, 2008....... 7
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About the statement that it was common practice to have teenagers sit
on my lap, even if they were not offended, my answer to this is that if
other priests were doing this, I NEVER DID.

Neo. 27: Page 29: To expand my answer to the question of whether or
not I put my hand under REDACTED dress..... 3

COMMENT: Irepeat emphatically that I don’t even know this girl,
and she is telling lies. Was she trying to help Mr. REDACTED  Otherwise,
what would be her motivation to say such a terrible lie? Is anyone
investigating her credibility? The testimony of . REDACTED about
those women is very impertant.

No. 28: Page 36: About the letter of Mr.R?*°"™EPand the women who
accused me.....

COMMENT: Idon’t know who theREPACTED are referring to. It would
be easier to ask Mr.REPACTED - gaughters this question.

No. 26: Page 32: About whether or not I helped to write the letter “To
whom it may concern,” .....

COMMENT; I have to admit that I talked to the "*"*°"™" many times
about this terrible situation and the accusations of REQACTED Up
to what point that I influenced them directly or indirectly to say what
they say in the letter, I don’t remember or know. exactly what I said...I
probably mentioned those names because I may have thought that the
REDACTED * daughters might knew REDACTED andREDACTED
REDACTED iy, REDACTED teldk me at the time that he was helped it the
composifion by a very well educated person in El Paso where the
REDACTED are living at the present time. I think that Mr. 5PACTEP hag
interviewed the REPACTED concerning this matter. In my opinion, itis

much more important to ksiow: clearly what is their opinion of
REDACTED

Ne. 27: Page 33: Up. to the time of this interview on November 20, 2007.
My REPACTED  4aid that he had not interviewed REDACTED

COMMENT: REDACTED _ was interviewed by a detective when he
accused me the first time. According to the Chancery, an Oversight
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Board studied the allegations and found that “the evidence did not

support the charges.” To quote further from the article on the Internet,

“The accuser is the only individual to ever come forward with one
allegation against Rev. Sanchez.”

This accusation fromREDACTED s the only accusation that I knew

about until November 20, 2007 when Mr.REPACTED  informed me of the
horrible details of the infamous charges that are pending against me.
How many times was REDACTED  changing his accusations in this
case? Should not someone seriously investigate him? Should he not be
subjected to a polygraph test as Iwas?

My answer to Mr.REDACTED  gyestion of did I recognize and did I
remember REDACTED  my answer is emphatically NO! The first
time that I ever laid eyes on this man was in March of 2006 when he
came into the sacristy at Sacred Heart Church and asked me if I was
Father Sanchez. About this incident and the lies that he told later about
it, I have 8 witnesses whose irrefutable testimony was given to Mr.
REDACTED J¢ will prove that what Mr."=P°TED said about what happened
in the sacristy on that occasion was completely false.

I am very disappointed in the Diocese for not even, to this very moment,
providing me with a written copy of the charges against me. Is it not
just and also necessary for me to have these accusations and someone to
assist me in defending myself? I have been deprived of all these “tools”
and denied my rights for one entire year. This is why I responded so
poorly in the meeting at the Chancery on November 20, 2007. I felt
completely abandoned by the Church. :

Mg, ZH: Page 270 Inreference to the question of my ever being alone
with an altar boy...... '

{3MBIENT: 1 had always a lady in charge of the altar boys. I can say
that there were from six to eight altar servers in the sacristy on
Sundays. The first time that I heard of the allegation from Mr. REDACTED
he had said that I had brutally sodomized him ::

| R v ,—-.:'-;4-,-. Bz x ""““‘S"""‘ "n,_‘ }._9 wFa I“ ﬂﬁ"* ey o= ‘h.?“-‘.
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Obviously, wasn’t aware that there really are always 6to 8
altar servers, about 5 Ministers of the Eucharist and various lectors
present before the Mass. Did I get into one of these closets that is
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described in the transcript and abuse this innocent boy? If someone
believes that this incident happened, he must think that I am extremely
stupid and that that boyREPACTED g extraordinarily sharp
because this accusation got him several million dollars. I, personally,
was under the impression that this case was evaluated by one detecfive
hired by the Archdiocese. Msgr. Cox, the Vicar for Clergy at that time,
found that the charge was without any substantial foundation as it
states in the archives of the Archdiocese. That's zii I knew about M.
REDACTED socugation until November 26, 2667 in : the meeting in the
Chanresry.

To give a “precise” conclusion to this particular question, I have no
recollection of ever being alone with any one of my altar servers in any
wing or candle closets, vestment closets, public address storage closets,
brocm closets or toilets. '

One of the four questions on the polygraph test that I took immediately

after that meeting in the Chancery was, “Itid vou inappropriately touch
or sodomize REDACTED To this question, as well as the remainder,
I responded truthfully and clearly, “NO!”

¥ wounld hi
PALEY \"‘Y E3 "‘“’ 'ihgg .,"‘"5/ REDACTED
REDACTED

io share with the Board the polveraph examination

- hichest, my score was a O
Bioh s “NO DECEF ’EE@N INDICA : eads
“F E hﬁse resems indicate that the examinee was Eeﬁﬁ;gag ke truth when
answering the questions above.” (Copy of complete test included.)

up-"4

e

s

QUESTIONS § @3@’; THE POLYGRAPE TEST
1. You have been accused of bruially sodemizing REDACTED

CFESTION: Did vou ever inappropriately fouch or sodomize
REDACTED

2,REDACTED 445 aceused vou of ha avimg her sit on vour lap in the
1989°s, and she furthermore elaims that vou alsc toucked her on
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Rer bregstis.

QUESTICON: Did you ever ask REDACTED 4 sit om your tap
' while you touched her breasts or her person in

s my)
any way’

accased you of touching her inapprepriately

3, REDACTED has
Iap at your reguest.

as she sat om vour

GUESTEION: Did vou ever invite REDACTED io sit en your
lap and ther proceed to fouch her
inappropriately?

4. REDACTED  hazs accused you of asking her many times to sit on
your lap, and she states further that you have touched her
inappropriately at these times.

 QUESTION: Did you ever invite REDACTED 44 635 op your fap
while youn proceeded to touch her inapprepriately?

I repeat: MY ANSWER TO ALL THESE QUESTIONS WAS A
RESOUNDING, “NO!™

Did anyone ever doubt about the credibility of Mr. REPACTED geopsations
and seriously look for the TRUTH in my case?

M. REDACTED  shonid have known, as he was in charge of my case, that
1 had not received one word from anyone regarding my case including
Msgr. Gabriel Gonzales who had promised Bishop Zavala several times
that he would send me a list of the allegations against me. At that point,
on November 20, 2007, I was totally in limbo. I was ata complete
disadvantage to answer any of Mr.REDACTED  gyestions properly.

I had not been prepared for the apparently NEW accusations that I
would now hear coming from REDACTED  on Page 37.

Is there a good reason why the Diocese didn’t communiecate at all with
me in these terrible circumstances? I greatly resent the way that I have
been treated by the Church that I have been serving for 54 years and
which was supposed to defend and protect me. I have been completely
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abandoned. This is the reality' My depression and stress in these
circumstances went to the point that Thad toge to a psychologlst to look
for the help that I didn’t find in my Church'

Did the Archdiocese or anyone else ever think of the possibility that [
could have been confused for another priest b m gahe
a

ki

su pﬂ \?J&E@Ea Emz he truly was abused by apyone
5. h

J*es?éz' 'amwgﬁ‘w d had been 2 missionary in Japap previous
to coming fo My comm Aceording fo Emwtg I have been in six or
seven different mrmh s in all of which I abused children, and thi
hehavier being known by the Archdiocese, nevertheless, the
Archdiocese &Eﬂ% E’E@EF?Y'EG about . None of these Eﬁnmgs are true!

 am not Mexican; I am not & Salesizn. I was not in Washirgton nor
Japan previcus %f* 5 ey aseignment in Fomonsz. '

Not having my own detective who would be working for me in looking
for the truth, not having a written copy of the accusations against me,
and not being able to have a Canon lawyer during a very critical period
has placed me at a grave disadvantage. I consider myself lke little
David coming up against 2 mammoth Goliath. Am I far from wrong?

£: Tam 78 years old and retired with an excellent record in
the Dlocese of Los Angeles. Msgr. Cox, former Vicar for Clergy,
advised me to retarn to Spain to enjoy my retirement. I told him that I
would stay here to defend my honor and my réputation as a priest.

I can assure you that I will stay here in Los Angeles until my good name
is cleared and my situation is resolved. Ip m‘; rte the Lord of Fustice
that the Clergy Misconduct Oversight B’m W ?% have the courage to
imvesticate and ook for the TRUTH and se,EeE he TRUUTH *w%ﬁ rever it

VERITAS LIVERABIT VOUS!
A VERDAD OS5 HARA LIBRES!
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TO: . Monsignor Gabriel Gonzales

-FROM:" Monsignor Michael Meyers
DATE: Déecember 10, 2008 .
RE: | Call from Mr.REDACTED RE: Ménsignér Manuel Sanchez

-I'told him that we have been bogged down in our process and that we have a big meeting
next week called by the Cardinal to address the issue and make sure that things begin to
be resolved. o

He was thankful for the information and hope that progress might be possible.
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7-6-89 Mr. & Mrs.

RCALA 009441

Msgr Manuel Sanchez Ontiveros (CMOB #064)
Review Dec 22, 2008

REDACTED

met with Msgr Curry, VC, to discuss three allegations of sexual

misconduct by Msgr Sanchez:

1.

.l\)

Inappropriately touched their daughter REDACTED during confession.

¢ The daughter was interviewed 3 weeks later.

e About 3 ¥ years earlier (1986, 20/21 years old), Sanchez asked her to
sit on his lap during confession.

¢ When she did not, he rubbed her leg.

e He touched her leg several times during confession. He always started by
touching a little bit and would continue until she pushed him away.

¢ She felt it was not just a touch, but a sexual overture (my words).

Made two sixth grade girls to sit on his lap during confession. The™ " said
the school principal was aware of this incident.
¢ The principal, St REDACTED -was interviewed and recalled the
allegation very well. In 1987 Mrs ™™™ complained that Sanchez had her
two daughters sit on his lap during confession and fondled them. She
went to the Archdiocese alone once and with Sister REDACTED 3 second time
to report REPACTED a]legations and the alleged affair between Sanchez and
REDACTED Sanchez was very angry at what she had done and tried to get
rid of her. ‘
e Another teacher, Sr. REDACTED recalled that the ™ girls announced
to the school that their 13 year old cousin had run away W{E& a gl year old

man. The 13 year old’s mother called them liars and Mrs remover

her children from the school.

e On 4-28-06, MrsREPACTED  waq interviewed. Her daughter™ ™ now
lives in Mexico and is unavailable for interview. Mrs - remembers
telling the principal about Sanchez fondling™ ™ furing confession. "
came home upset and said that Sanchez made her sit on his lap, then
rubbed her back, legs and tried to touch her breast. Atfirst™  did not

believe it until she saw " come out of the confessional in tears.

Was having an affair with an adult female parishioner

¢ REDACTED met with Curry and expressed concem about an affair she
though Sanchez was having withREDACTED

o REDACTED.nfronted Sanchez about it twice, but he said nothing. Finally
when she confronted him a 3 time he denied it and said REPACTED a5
infatuated with him and that he would encourage the family to worship
elsewhere.

e In aletter of 11-8-89,%P*°TEP expressed esteem for Sanchez bur said he
needed counseling.
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o FEDACTEDag interviewed on 11-7-03. She knew Sanchez very well and

described him as a “touchy-feely” type person. But, she never felt
threatened by him in any way and can now see how someone might take
his actions the wrong way.

5-12-03 REDACTED  galleged that Sanchez forcibly sodomized him 22 years earlier
(@1981) when REDACTED was about ten.
e According toREDACTED ; summary, the mediation documents submitted for
this civil case “make this claim more plausible.”

Sanchez adamantly denies all of the allegations. On 11-14-03 his civil attorney, REDACTED 55
interviewed. He pointed out that Sanchez has denied the first two allegations both verbally and
in writing. “The only allegation that seemed credible was the affair w/REPACTED byt that had
been in the distant past and no good could come to anyone by exposing it now.”*

According to REPACTED cMOB found insufficient evidence to establish the truth of REPACTED
allegation and found it highly improbable that he committed that act; that the allegations
involving the minors, even if true, amounted to possible boundary violations; as Sanchez is
already retired, no removal of faculties or ministerial limitation was recommended; and, that the
case be closed unless new relevant information is discovered.

4-11-06 During a protest at a church in Pomona, REDACTED and "ECTE
REDACTED ¢]aimed Sanchez molested them when they were minors.

1. REDACTED wag interviewed and said Sanchez had her sit on his lap for her first
confession, put his hand under her dress, when his hand reached her pantles
she cried and jumped off his lap.

REDACTED will not be interviewed.

No independent corroboration has been found

A former classmate of the complainant’s was approached by REDACTED gjgter

who told her about Sanchez had abused REDACTED The classmate felt that she

was being recruited to make allegations against Sanchez. The classmate told

the woman that those allegations were contrary to her experiences with

Sanchez. The woman told her thatREDPACTED wag trying to organize other gitls

against Sanchez.

5. On 1-26-07, Sanchez faculties were suspended pending resolution of this
matter

6. The summary by REPACTED refers to, .. the investigation has uncovered
circumstances that tend to impugn the credibility of the two women making
the new allegation....” I have no idea what that evidence may be.

Rl

According to REDACTED there has been no CMOB action on these allegations.

! Sanchez Case Summary by REPACTED ynicown date.
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) Office of the 3424 Los Angeles
Archdio el . Vicar for Canonical Services Wilshire California
cese of Los Angeles Office:  {213) 637-7888 Boulevard 90010-2202
 Fax: {213) 637-6178

TO: File
FROM: REDACTED

RE: " Preliminary Investigation of Msgr. Manuel Sanchez in 2003
DATE: 19 May 2009

On 12 May 2003, Monsignor Craig Cox, then Vicar for Clergy of this Archdiocese, issued a
decree opening a preliminary investigation into certain allegations made against Monsignor
Manuel Sanchez, according to which he may have committed a delict against canon 1395.

The information gathered from this investigation was considered by the Clergy Misconduct
Oversight Board at its meeting of 10 December 2003. The Board concluded that there was
insufficient evidence to establish the truth of the allegation and decided to recommend that the
file be closed unless new relevant information was received.

Accordingly, a new decree closing the preliminary investigation as of 10 December 2003 should
have been issued. However, for whatever reason, such a decree was not issued.

The fact that no further investigation was attempted until new information about other possible
delicts was received in 2006 indicates that the preliminary investigation in 2003 was considered
by all parties to be closed. For this reason a new preliminary investigation was initiated by a
decree dated 11 April 2006 to look into the allegations that surfaced in 2006.

T]ﬁs memorandum hereby acknowledges the absence of a legitimate decree closing the
preliminary investigation of 2003. '

REDACTED

ARCHDIOCESAN SEAL

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  SanFernando  San Gabriel  San Pedro  Santa Barbara
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: Office of ) 2424 Los Angeles i
Archdiocese of Los Angeles the Archbishop Wilshire California
Boulevard - 900106-2202
26 May 2009

His Eminence

William Cardinal Levada, Prefect
Congregation for the Doctrine of the Faith
Piazza Del S. Ufficio, 11

00120 VATICAN CITY

Re: Rev. Msgr. Manuel Sanchez Ontiveros
Your Eminence:

It is with regret that I seek your direction and advice in regard to allegations of sexnal’
misconduct against a priest of this Archdiocese, Reverend Monsignor Manuel Sanchez. These
allegations date all the way back to 1989. As you will see from the history of the case which
follows, it is only recently that the investigation advanced to the point where a complete report
could be made to your Congregation in accord with the provisions of Sacramentorum sanctitatis
tutela Art. 13.

Monsignor Sanchez is presently 79 years old and retired from active ministry since the year
2000. The incidents described below all occurred while he still enjoyed assignments in the
Archdiocese.

In 1989 two allegations of sexual misconduct against then-Father Sanchez were received by ’che
Archdiocese from a female parishioner, one allegingREDACTED

REDACTED . the second alleging thaREDACTED
REDACTED Having learned of these accusations, the parish school principal
reported a complaint that she had received in 1987 from a mother who alleged that Sanchez had
asked her sixth grade daughter to sit on his lap during confession and then fondled her. Nothing
came of the investigation of these matters at the time.

In April 2003 a Mr. REDACTED reported to the Archdiocese that, some twenty years
previously when he was about ten years old, Father Sanchez had sodomized him. On 12 May
2003 a preliminary investigation according to the norm of Canon 1717 was opened. Monsignor
Sanchez was provided competent canonical counsel. Mr, REPACTEDj5ined the civil lawsuits
being filed against the Archdiocese then, thus becoming unavailable for follow up investigation.
The available evidence was presented to our Clergy Misconduct Oversight Board in accordance
with Norm 4A of the Essential Norms. The Board’s recommendation was: “Insufficient

evidence to establish the truth of the allegation” made by MrREDACTED  is dsemed “highly
improbable” that Sanchez committed the act alleged. On 10 December 2003 the nvestigation
was concluded, allowing Msgr. Sanchez to continue to exercise public ministry.

Pastoral Regions:  Ourlady of the Angels  San Fernande  San Gabrizl  San Padio  Santa Barbara
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In April 2006 two women participated in a public demonstration at Sacred Heart Church, where
all alleged incidents occurred and where Msgr. Sanchez was now the pastor emerifus. Both
women claimed that he had sexually molested them as minors. Only one of the women agreed to
be interviewed. She alleged that the priest had asked her to sit on his lap during her first
confession at age seven or eight. Once she did as he asked, he put his hand under her dress.
When his hand reached the edge of her panties, she started to cry and jumped off his 1ap He told
her not to say anything to anyone about what had happened. She also stated that the other
woman demonstrator, who could not be interviewed, had a similar story.

In response, a decree opening a new preliminary investigation was issued on 11 April 2006,
which included revisiting all the previous complaints. Thirty-four interviews were conducted, as
well as a re-examination of the geography of the physical parish plant. As a result four separate
women were located who reported that the accused had them each as a young child sit-on his lap
and touched them inappropriately during sacramental confession. Three more women supported
the allegation that he had young girls sit on his lap in various-settings. One of these women also
reported that, when she was a young girl, he had her sit on his lap during confession, but he did
not touch her and she was not offended. On the other hand six other women stated they never
experienced any inappropriate behavior by the accused when they were students. Three male
classmates of the complainants were located and interviewed, who stated that at no time were
they asked to sit on Sanchez’s lap during confessmn

In the course of the investigation, Msgr. Sanchez was interviewed and informed of each
accuser’s identity and the substance of their allegations. He denied knowing the male sodomy
complainant and denied that allegation. He remembered-some of the gils, but did not remember
the others. He adamantly denied that he ever had a girl sit on his lap-during confession or at any
other time, and he denied ever sexually molesting any girls.

The manner in which Msgr. Sanchez has vigorously defended himself has itself raised questions
about his credibility. Evidence shows, for example, that he was on close terms with the family of
the male complainant and should certainly have known the child. He and/or his lawyer arranged
for him to take a lie detector test to demonstrate his truthfulness, but the expert hired to conduct
the test was not a properly licensed professional and had in fact been indicted for fraudulent
business practices. Monsignor has claimed that the women complainants are engaged in a
conspiracy against him, but evidence shows a majority of them to be making completely ’
independent claims. When given the opportunity to correct the transcript of his canonical
interview, which was audiotape recorded to assure the accuracy of the proceedings, he chose to
revise the substance of several answers and even some of the questions put to him. He even
engaged in witness tampering, such as providing input to a letter written to undermine an
accuser’s credibility.

Given the allegation that REDACTED
REDACTED
REDACTED Given the context of these allegations, his alleged actions with
young girls making their first confession cannot be dismissed as merely an inept but innocent
attempt to make them feel comfortable. The relevant civil penal code would treat his behavior as
a form of sexual assault. From an objective moral standpoint his actions would seem at the least
to be a form of grooming preparatory to engaging in sexual activity at a future date.
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In sum, there appears to be the possibility of two types of reserved delict at stake, sexual abuse of
minors —male and female — by a cleric (Canon 1395 §2) and solicitation to sexual sin in the act
or on the occasion of sacramental confession (Canon 1387).

Regarding the allegation by REDACTED of rape and other sexually oriented behavior, the only
allegation involving a male minor, I am still troubled by the exceptional nature of the cldim in .
comparison with all the other accusations. Despite ongoing publicity in the media and a
vigorous investigation, not a hint of a similar oomplaimt with a male has surfaced. Inthe absence
of other evidence and lacking other accusers, it is unlikely that a trial could reach moral cemtude
about Sanchez’s guilt on this particular point.

On the other hand, there is convincing evidence, despite Sanchez’s protestations to the contrary,
that he engaged in some kind of sexual activity with minor girls that would be prosecutable
under civil law. The added dimension of profaning the Sacrament of Reconciliation is especially
troubling. I am alarmed at the frequency of allegations in recent years in which the sexual abuse
of a minor is connected with sacramental confession.

Accordingly, I am requesting, first, the grant of an exception to prescription for the alleged
delicts at issue. Even though Msgr. Sanchez is now retired, the public damage to the Church’s
mission of holiness is too great to ignore. For this reasomn, I also request that, at the least, the
provisional measures that I have applied be made permanent — that he be forbidden to exercise
public ministry and to maintain any contact with Sacred Heart Parish.

Third, in view of the need to make abundantly clear the duty of all priests to uphold the
sacredness of the Sacrament of Reconciliation and the trust of the faithful in approaching the
sacrament, I request that your Congregation consider the administrative application of further
penalties. I am suggesting that Msgr. Sanchez be forbidden to wear clerical attire and to present
himself publicly as a priest. It may also be appropriate to rescind his appointment as a Prelate of
His Holiness.

Given the gravity of the matter, it may also be appropriate to consider his dismissal from the
clerical state. Ifin your judgment this could only be warranted by way of a judicial trial, I would
ask you to take into consideration that given his current age, the shame that the other penalties
mentioned would cause him, and the extraordinary length of time it is proving to take to conduct
a trial to its conclusion, justice might be better served by your direct application of suitable
penalties short of dismissal from the clerical state.

Documentation for this case accompanies this letter. -
Thanking you in advance for your assistance and keeping you in my prayers, I remain

Fraternally yours in Christ,

His Eminence o I d
Cardinal Roger M. Mahogy
Archbishop of Los Angeles

CC1 006937
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' REDACTED 3428 Los Angeles

Archdiocese of Los Angeles Wilshire Catifornia
Boulevard 90010-2202

|

10 June 2009

His Eminence .

William Cardinal Levada, Prefect
Congregation for the Doctrine of the Faith
Piazza del S. Ufficio, 11

00120 VATICAN CITY =

EUROPE

RE:  Taxa for the Rev. Msgr. Manuel Sanchez Ontiveros case.
Your Eminence,

I am pleased to send the enclosed check in the amount of $500 as payment of the customary taxa
for processing the above-named case.

With gratitude for your kind assistance, I have the honor to assure you of my prayerful best
wishes. :

Sincerely yours in Christ, -
REDACTED

Enclosure

Pastoral Regions:  Our Lady ofthe Angels  San fernando  San Gabriel  San Pedro  Santa Barbara

CC1006938



Check Date:

RCALA 009448

09.Jun.2009 ACCLA Check No. 237280
Inveice Number Invoice Date- Voucher ID Gross Amount Discount Available Paid Amount |
0608 VC 08.Jun.2009 00198914 500.00 0.00 500.00
& i )gﬂ‘}
B ;i
_ ¥, J))f‘*‘ 1N
Vendor Number Name Total Discounts
_ 0000002838 Congregation For The Doctrine $0.00
Check Number Date Total Amount Discounts Taken Total Paid Amount
09 ITT 2009 3500700 $UT00 50000

The Roman Catholic Archbishop of Los Angeles

[FEERannI
EEEL 7t i

Wachavia Bank, N.A,
Greenviile, South Carolina

237280

(A Corporation Sole) &gﬁsog:rrggrg;&m |&Payable HfDesired at
3424 Wilshire Blvd. P 67-1/532
Los Angeles, California 90010-2241 :
“ (213) 637-7691 Date ) Pay Amount
June 9, 2009 $ 500.00%**
Pay #++4ETVE HUNDRED AND XX/ 100 US DOLLAR****
Ovder O REDACTED

CONGREGATION FOR THE DOCTRINE

of the Faith
Piazza Del S Offizio II
00120 Vatican City

REDACTED

THE REVERSE SIDE OF THIS DOCUMERT (U8

SR PEOTESTED.
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REDACTED 3424 : Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Wilshire Califorria
. Boulevard 20010-2202

1 June 2009

Most Reverend Pietro Sambi

Apostolic Nunciature .
3339 Massachusetts Avenue, N. W
Washington, D.C. 20008-3687

RE:  Letter to His Eminence
Cardinal William Cardinal Levada, Prefect
Congregation for the Doctrine of the Faith

Your Excellency:

- Enclosed is a letter addressed to Cardinal William Levada, Prefect of the Congregation for the
Doctrine of the Faith, from Cardinal Roger Mahony.

I would respectfully fequest that you kindly f_orvvard the enclosed letter to the Congregation.

L am very grateful for your assistance in this matter. May the Lord continue to bless you and your
ministry.

Sincerely yours in Christ?
REDACTED

Enclosure

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  Sanfermando  San Gabriel SanPedro  Santa Barbara
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REDACTED 3424 Los Angeles
Archdiocese of Los Angeles Wilshire California
: ’ = Boulevard 90010-2202
1 June 2009

His Eminence

William Cardinal Levada, Prefect
Congregation for the Doctrine of the Faith
Piazza del S. Ufficio, 11

00120 VATICAN CITY

EUROPE '

RE:  Taxa to follow for the Rev. Msgr. Manuel Sanchez Ontiveros Case

Your Excellency,

As customary a taxa for processing the above mentioned case will follow in the amount of $500
payable to the Congregation for Doctrine of the Faith

Thank you for your assistance in this matter.

Sincefcly yours in Christ,
REDACTED

Enclosure

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  SanTemande  San Gabiiel  San Pedro  Santa Barbara
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CONGREGATIO 00120 Citta del Vaticano,
PRO DOCTRINA FIDEI Palazzo del S. Uffizio 9 June 2009

- 186/2009 - 29496

Pror. N

(In responsione fiat mentio buius numert)

STRICTLY CONFIDENTIAL

Your Eminence,

The Congregation for the Doctrine of the Faith has received some
documentation concerning the Reverend Manuel Sanchez, a priest of your
Archdiocese. '

You are kindly advised that the case has been assigned the Protocol Number
186/2009. It would be appreciated if all future correspondence could bear this
indication. ‘ .

This Dicastery will be pleased to inform you of the progress of the case in
due course.

With every good wish, I remain,
Yours devotedly in the Lord,
Fathf Joseph Augustine DINOIA, O.P.
Under-Secretary

His Emmence .
Cardinal Roger Michael MAHONY
Archbishop of Los Angeles

3424 Wilshire Blvd.

Los Angeles, CA 90010

UNITED STATES OF AMERICA

CCi 006942
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3339 MASSACHUSETTS AVENUE, N.W.
WASHINGTON, D.C. 20008-3610

APOSTOLIC INUNCIATURE
UNITED STATES OF AMERICA

No. 13004 June 11, 2009

This No. Should Be Prefixed to the Answer

REDACTED

ARCHDIOCESE OF L.0S ANGELES
3424 Wilshire Boulevard
Los Angeles, CA 90010-2202

Dear FatherREPACTED

In the temporary absence of the Apostolic Nuncio, I acknowledge your kind letter
of June 1, 2009, with enclosure.

Rest assured that the sealed packet addressed to HIS Eminence Cardinal William
Levada, Prefect, Congregation for the Doctrine of the Faith, has been transmitted
through the diplomatic pouch.

With respectful regards and best wishes, I am,
Sincerely in Christ Jesus,
Moo ot 20

Msgr. Alexander Cifuentes Castafio
Chargé d' Affaires, a.f.

CC1006943
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, 12 February 2010
00120 Cizta del Vaticano, .
PRO DOCTRINA FIDEI Palazzo del S. Uffizio
186/2009 - 30971
PROT. N. erssmmeissnsies
(In responsione fiat memza Buivs numers)
CONFIDENTIAL

Your Eminence,

The Congtregation for the Doctrine of the Faith received on 15 June 2009 your
cotrespondence regarding the Rev. Manuel SANCHEZ ONTIVEROS, 2 priest incardinated
into the Archdiocese of Los Angeles, accused of the sexual abuse of minors.

After having carefully examined the Asz of the case, as well as other pertinent
documentation presented to this Dicastery by the accused cleric and his canonical advocate,
this Congregation grants the derogation from prescription fot actions concerning the delict
of sexual abuse of minors. You are thus authotized to initiate 2 penal judicial process to
determine the truth of these allegations. ‘

Your Eminence is kindly requested to nominate a Promoter of Justice to fulfil the
requitements of can. 1721. Durting the penal trial at first instance care should be taken that
the accused is fully awate of allegations and proofs, and that he enjoy the opportunity, via
his canonical advocate, of a proper defence in accordance with can. 1723. On completion of
the above-mhentioned process, the tribunal is asked to forward the 4 to the Congtegation.

S

His Eminence

Roger Cardinal MAHONY

Archbishop of Los Angeles
3424 Wilshite Boulevatd

Los Angeles, CA 90010-2202

UNITED STATES OF AMERICA

CCI 006944
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Due to advanced age of the accused cleric, who steadfastly denies the allegations and
has hifnself requested a canonical tral, the Congregation for the Doctrine of the Faith
would like to advise Your Eminence to proceed expeditiously in this matter.

With prayerful suppott and best wishes, T remain

Yours sincetely in Christ,

Lt Gaed . Loae

William Cardinal LEVADA
Prefect

CCi 006945
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Los Angeles 3424
MEMORANDUM REDACTED Califomg;a Wilshire
_ 00010-224t Boulevard

TO:  Cardinal Mahony
FROM: REDACTED

RE: Sanchez Penal Trial
COPY: REDACTED

DATE: 15 March 2010

Recently, the Congregation for the Doctrine of the Faith authorized you to initiate a penal
judicial process in the case of Rev. Msgr. Manuel Sanchez. - Due to his advanced age, the
Congregation advised that Your Eminence proceed expeditiously in this matter.

Fr. REDACTED of San Francisco-and Fr. REDACTED of Cheyenne have agreed to
serve as judges on the case. Both of these men have experience in these matters and have been
approved for service in other cases.

As for the third member and presiding judge of the furnus, REDACTED  and I thought
REDACTED would be a good choice. Since he is retired, he would have the time
Tiecessary to move the process along. Since he has already served on five trials, usually as the
presiding judge, he is experienced enough to enforce timely action in the matter. He, too, has
expressed his willingness to serve in this capacity.

SinceREPACTED  does not have a degree in canon law, it would be necessary to request an
indult from him to serve as judge. This would seem to pose no problem since such an indult has
already been granted multiple times, and he already has an indult to serve as Judge in our tribunal
in marriage nullity cases as well.

If these names meet with yeusapproval, we would move to the next necessary steps.

g
REDACTED

e Gl Mk

2} W 20/0
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REDACTED Los Angeles 3424

"MEMORANDUM California Wilshire
90010-2241 ‘Bouigvard
TO:  Cardinal Mzhony ‘ R

FROM: REDACTED
RE:  Sanchez Penal Trial
copry: REDACTED

DATE: 15 March 2010

Recently, the Coﬁgregation for the Doctrine of the Faith authorized you to initiate a penal
judicial process in the case of Rev. Misgr. Manuel Sanchez. Due to his advanced age, the
Congregation advised that Your Eminence proceed expeditiously in this matter. .

Fr.REDACTED of San Francisco-and Fr. REDACTED of Cheyenne have agreed to
serve as judges on the case. Both of these men have experience in these matters and have been
approved for service in other cases.

As for the third member and presiding judge of the furnus, REDACTED and I thought
REDACTED -would be a good choice. Since he is retired, he would have the time
necessary to move the process along. Since he has already served on five trials, usually as the
presiding judge, he is experienced enough to enforce timely action in the matter. He, too, has
expressed his willingness to serve in this capacity.

Since REDACTED  does not have a degree in canon law, it would be necessary to request an
indult from him to serve as judge. This would seem to pose no problem since such an indult has
already been granted multiple times, and he alrcady has an mdult to serve as judge in our tribunal
in marriage nullity cases as well.

If these names meet w1th your approval, we would move to the next necessary steps.

CC1 006947
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REDACTED
From: REDACTED
Sent; Thursday, March 18, 2010 10:23 AM
To: REDACTED
Ce: REDACTED
Subject: draft letter plus instructions

Attachments: Sanchez, Itr re trial, 3-19-10.doc

REDACTED

Attached is an electronic version of my draft of a letter to Manuel Sanchez. You will find a signed original on your
desk. If you need to revise the letter, then do so and have either™“"“or Fr. sign it for me.

| am hoping that you will find the letter OK as is, with the possible exception of the last sentence of the 2nd to last
paragraph. If you don't like it, perhaps the best option is simply to drop it and leave everything else as is. The
reason | put it in is that | want the recipients to be aware that as far we are concerned the case is as strong as if's
ever going to be. But if you doubt the wisdom of this course, | will not argue.

" The further idea is that along with the letter we will enclose 1) the CDF's letter so they know exactly what it said,
and 2) the complete acts of the case as we sent them to Rome. has already prepared the copies and had
thern bound. They are in your office in Fr.” hand truck.

See you on the 26th.

REDACTED

3/19/2010

RCALA 009457

CCi 006948



CMOB #+ J64
Considered by CMOB ,
Inactive Date ' 4/7/2009
Case Name  Sacristy
Active Case? [
Priest Name  Sanchez Ontiveros, Manuel
DOB  3/2/1930
Ethnicity Spanish
Diocese  Archdiocese of Los Angeles
Canon State  Prelate of Honor/Chaplain of His Holiness
Religious Order
Incardination  Los Angeles
Date Of Ordination 1954
Clergy Status  Retired with No Faculties
Clergy (Faculties)
" Religions [
Diocesan [ ]
Description
Deacon
DOB
Diocese
. Ethnicity
Ordination
- Status
Date Referred to Vicar  10/22/2003
Date Of Alleged Incident 1981
Alleged Victim  Minor Male
Multiple Victims
Accusers
Investigation Complete
Investigator Name REDACTED
Removed From Ministry [
Date Removed From Ministry
Date Returned To Ministry
- Case Disposition  Substantiated
DispositionComments
Intervention U
Description  Retired pastor emeritus, Hispanic, age 73, ordained 1954, incardinated

1976. In April 2003REDACTED recgjved a call from a concerned priest
regarding a 32 yr. old man alleging abuse by Fr. in 1981-82 at the age of 7
or 10 years when he was an altar boy. Fr. would approach the boy from
behind while in the sacristy and caress his face, press his body against the
boy, expose himself and have the boy hold his penis. Fr. tried anal
intercourse but was unable, at which point the boy stopped him. This
occurred on weekends over a period of 7-8 weeks. Fr. denies allegations.
There were other complaints in 1989.

Monday, November 16, 2009

Page 1 of 3
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[n April 2006, two women appeared at Fr's parish and alleged that he had
abused them as minors. Flyers with the allegations were handed out to the

public. Neither women has filed a formal complaint or lawsuit.

October 22, 2003

December 10, 2003

January 28, 2004

July 13, 2005

April 26, 2006

May 10, 2006

October 25, 2006

November 15, 2006

November 28, 2006

November 29, 2006
January 24, 2007

It was the consensus of the Board that Fr. X undergo a
psychological assessment, that his activities be restricted — i.e.,
that he not be involved in public ministry — pending the results
of the assessment, that the investigator investigate the matter
further and report his findings to the Board. It is also the
consensus of the Board that there is no need to notify the parish
until the Board considers the case further.

There is insufficient evidence to establish the truth of the

allegations. However, in view of the past activities of the priest

and his out-going nature, boundary training and an appropriate
protocol setting forth reasonable restrictions and limitations on
his conduct is warranted.

-Msgr. Cox stated that after Consultation, it was agreed that
announcements will be made this weekend at Fr. X’s parishes
prior to media cover.

Msgr Cox will meet with Father when he returns to Los
Angeles. Case should remain in active file

Two women appeared at Father's parish with a flyer stating that
they had been abused by Father when they were minors. One
claimant is not willing to be interviewed at this time. The other
claimant has not been located. Father denies allegations. Board
requested information on prior complaints.

REDACTED gent a letter to the one known claimant urging her to
agree to be interviewed.

RECACTED

The two women have not agreed to be interviewed
REDACTED ill make another attempt to interview them. If

unsuccessfitl, the™ "™ vill write them letters urging them to
consent to an interview. The Board received information on the

prior 1989 complaints. _ ‘

REDACTED jocated and interviewed one of the women who
was in the recent demonstration. She stated that Fr X had
attempted to fondle her. She also stated that she knew of other

women who had similar experiences. She provided the names of] -

additional individuals who will be interviewed.

The Board recommended that Father X's faculties should be
removed pending further investigation and that he should
submit to a psychological assessment. Father's pastor will be
notified.

Letter sent to Cardinal with Board's recommendations.
Cardinal concurs with Board's recommendations.

Fr has now returned from his travel and the V/C will meet with
him in the near future. Faculties will be removed and he will be
requested to undergo a psychological evaluation

Monday, November 16, 2009

Page 2 of 3
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May 16, 2007

June 20, 2007

November 13, 2007
February 02, 2008

March 25, 2009

April 07, 2009
April 07, 2009

Fr X has hired an attorney who is also a canc. .c. The attorney
has written letters to the V/C alleging that Fr X has been denied
“"due process", Fr X also contacted two Board members, and
has made the same claim. The V/C expressed concern that if the
case was taken to Rome, Rome might require that Fr X be
returned to ministry based on the evidence that has been
accumulated so far. The Board recommended that Fr X should
be interviewed byREDACTED  ajong with those individuals
whom Fr X claims can support his innocence.

The V/C stated that a summary of all the steps taken in this case
will be presented at the next meetingREDACTED __ paq
interviewed one of the individuals identified by Fr X and he is -
setting up interviews with others.

An interview with Fr X was scheduled for November 13 but
was cancelled by his canonical lawyer, A new date has been set
for the interview.

The canonical advocate for Fr X has requested that the Board
delay a decision in this case pending receipt of more
information from the advocate,

The Board concluded that the investigation into the allegations
against Fr Sanchez was both adequate and thorough. The Board
then made the following recommendations concerning Fr
Sanchez:

1.He should not continue to be a priest -

2.He should not participate in any public ministry

3.He should have no access to his former rectory

4.Steps should be taken to determine if he has committed a
crime according to canon law

5.A letter should be written to the bishop where he resides in
Spain explaining the allegations and the actions of the
Archdiocese in response to the allegations

6.The complainants should be contacted and told of the actions
the Archdiocese is taking in response to their allegations

. 7.His former parish should be notified of his change of status.

Cardinal concurs with the Board's recommendations.

A letter containing the Board's recommendations were sent to
the Cardinal.

Follow Up

Follow Up

Date

Legal Proceedings

Legal Proceedings?
~ Court Cases Settled
Response

Response

Sent To Rome? g

Date

O

Canonical Trial U

Canonical Disposition

Page

Date Sent To Rome
" Canonical Trial Date

Monday, November 16, 2009

Page 3 of 3
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Archdiocese of Los Angeles -
Clergy Misconduct Oversight Board

April 3, 2009 ' CONFIDENTIAL--
: Personnel Matter

TO: Cardinal Roger M. Mahony
Archbishop of Los Angeles
REDACTED
FROM

Clergy Misconduct Oversight Board
SUBJECT: Monsignor Manuel Sanchez (CMOB #064)
The Clergy Misconduct 0versight Board (Board) has concluded its review of the
allegations against Monsignor Manuel Sanchez. This report is submitted to both summarize the

case and communicate the Board’s findings and recommendations to you.

In April 2003, 2 man reported to the Archdiocese that Monsignor Sanchez raped him

when he was about 10 years old. In the initial complaint, the man alleged that Sanchez grabbe&fw:.

him from the rear and forced his penis into his rectum. He alleged the rape took place in the -
room where “left-over bread and wine were taken.” The allegation was assigned to a Canonical
Investigator with prior experience as a law enforcement officer. Unfortunately, the complainant
was represented by counsel and could not be interviewed to clarify the location of the rape and
other details of the case. The investigation was concluded in December 2003 and presented to
the Board. The Board concluded that the allegations lacked credibility for several reasons, chief.
of which were the complainant’s extensive criminal history and the improbability that a rape
could occur in a high traffic area like the sacristy. The case was closed and the Board
recommended to the Cardinal that Sanchez temain in ministry. The Cardinal concurred with that
recommendation. This complainant was a plaintiff in the Clergy I lawsuit and he received a mid-
range setéiémest. :

" Tn April 2006, two women participated in a public demonstration at the church where
Sanchez had been the pastor. They claimed that Sanchez molested them when they were minors.
One of the women agreed to be interviewed by the Canonical Investigator. She stated she went
to Sanchez for her first confession when she was about seven or eight years old. She was

- RCALA 00'946‘1'
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.~ Monsignor Manuel Sanchez (CMOB #064) - CONFIDENTIAL--
Page 2 Personnel Matter

nervous when she entered the confessional and did not have anything to confess. Sanchez asked
her to come to his side of the confessional so she did. She went to sit on a chair next to Sanchez,

_ but he told her to sit on his lap. She sat on his lap as he told her, then he put his hand under her

dress. His actions made her even more nervous and scared. When his hand reached the edge of
her panties she started crying and jumped off of his lap. Sanchez became angry with her, told
her she had been bad and needed to go say three Our Fathers and two Hail Marys. He also told
her not to say anything to anyone about what had happened. She said that the other woman in
the demonstration experienced a similar incident during confession. However, the other woman
would not agree to be interviewed. Nevertheless, the investigator located and interviewed the
woman’s former 7% grade teacher. The teacher recalled the woman complaining about Sanchez
touching her after going to him for confession. The teacher said she reported that complaint to
the school principal. .

The investigation into these allegations caused the Archdiocese to review every
allegation that had been made against Monsignor Sanchez. Thirty-four interviews were
conducted into all aspects of the complaints and those interviews shed new light on many of the
earlier complaints. For example, the 2003 rape allegation was discounted at the time due to the
improbability of it occurring in the high-traffic sacristy area. However, in the reinvestigation the
complainant clarified that most of the alleged touching or rubbing occurred in areas around the
church grounds and in the school’s equipment room. The investigator was also able to locate a
room adjacent to the sacristy, which the complainant confirmed to be the room where the alleged
rape occurred.

REDACTED

REDACTED

REDACTED N
REDACTED However, during her interview she offhandedly

mentioned that Sanchez often had young girls including herself sit on his lap. She saw him do
that many times and described it as a common and spontaneous occurrence. She did not view his
actions as inappropriate, but admitted it became more uncomfortable after she turned sixteen.

In 1987, the school principal received a complaint from a school mother that Sanchez had

asked her sixth grade daughter to sit on his lap during confession and then fondled her. The
principal reported the allegation to her superior, but no action was taken. In 1989, after
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becoming aware of the allegation that Sanchez REPACTED.

'the principal communicated the 1987 complaint to the Vicar for Clergy. In the re-investigation,

. the mother was located and confirmed having complained to the school principal about the priest
fondling her daughter on two occasions during confession. The daughter now resides in Mexico
and was not available for interview.

As atesult of the re-investigation, four separate women were located who reported that
Sanchez had them sit on his lap and touch them inappropriately during Confession. Three more
women supported the allegation that Sanchez had young girls sit on his lap in various settings.
One of those women also reported that, as a young girl, Sanchez had her sit on his lap during
Confession, but he did not touch her and she was not offended. In contrast, six women stated
they never experienced any inappropriate behavior by Sanchez when they were students. In
order to test if this was gender specific behavior, three of the complainants’ male classmates
were located and interviewed. All three stated that at no time were they asked to sit on Sanchez’
lap during Confession. '

Tn November 2007, Monsignor Sanchez was interviewed in the presence of his attorney.
He was informed of each accuser’s identity and the substance of their allegations. He denied
knowing the rape victim and denied that allegation. He remembered some of the girls, but did
not remember others. He adamantly denied that he ever had a girl sit on his lap during
confession or at any other time and he denied every sexually molesting any girls.

The Board has reviewed this case several times over the years. Recently, we have spent
many hours over two sessions reviewing the investigation in great detail. The Board’s diversity
including members with experience as mental health care professionals, law enforcement, the
judiciary, abuse victims and their parents, religious and clergy all helped to ensure that every
aspect of this case was fully explored.

By Charter, the Board is responsible for ensuring that all allegations of sexual misconduct
by a priest or deacon are investigated thoroughly. Consequently, the Board’s first duty is to
determine if all reasonable investigative avenues have been pursued and exhausted. We have
considered that aspect of this case and find that this matter has been investigated thoroughly. In
that regard, the Board was profuse in its appreciation for the outstanding work done by
Canonical InvestigatotREDACTED He has eamned the Board’s utmost
confidence in his ability to find the truth and accurately communicate his findings.

With the adequacy of the investigation established, it now becomes the Board’s
responsibility to recommend an appropriate disposition. We have discussed this matter
extensively, ever mindful of our responsibility to the people involved as well as to the Church
itself. In cases such as this it is important to be mindful of the standards under which the Board
must weigh the evidence presented to it. First is the Archdiocesan Policy on Sexual Abuse by
Clergy which defines sexual abuse of a minor as an act(s) of sexual molestation, sexual
exploitation or other behavior by which an adult uses a minor as an object of sexual gratification.
Second is the standard of justice which requires that a sustained allegation must be supported by
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credible evidence leading a reasonable person to conclude that the alleged acts occurred, that the
accused cleric committed those acts and that the acts constitute sexual abuse of a minor.

We are also mindful that Monsignor Sanchez is retired, temporarily prohibited from
exercising public ministry, has been identified as an alleged child molester in several newspaper
articles and that a substantial sum was paid to one of his accusers in response to a civil suit.
However, our duty as Catholics and members of this Board is to review the facts of this case
objectively and make a recommendation of conscience based upon the evidence that has been
gathered. Having done that, we are unanimous in our conclusion that the facts in this case
clearly meet the burden of proof 1equ1red to support the conclusion that Monsignor Sanchez
engaged in the sexual abuse of minors. Consequently, we unanimously make the followmg
recommendations:

Recommendation No. 1:  We recommend that Monsignor Sanchez be removed from

ministry permanently. 9\ conees ~

Recommendation No.2:  We recommend that he be prohibited from maintaining any
' accommodation or other presence in any/r'eetory or church facility.

Recommendation No.3:  We recommend that his permanent removal be announced at any
parish with which he has maintained a priestly relationship.

Recommendation No.4:  Ashe occasionally travels to Spain, we recommend that the
Church in Spain be notified in writing of his permanent removal

from ministry. OL concm

Recommendation No.5:  As many of these aefs occurred during the Sacrament of
Confession, we recommend that a Canonists review this case
thoroughly to determine if a charge(s) should be filed to seek his

- laicization. c;& — Concwt
Recommendation No. 6:  We recommend that the complainants be notified of the

Archbishop’s final decision on this matter. } Copcom—

With these findings and recommendations, the Board concludes this case and closes this file.

REDE\{ES%EECSM ysbmited ; Comerns o f % i [ A}

c: Mons1gnor Gonzales Viear for Clergy E %%
W 2004
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Archdiocese of Los Angeles
Clergy Misconduct Oversight Board

April 3, 2009 '  CONFIDENTIAL--

Personnel Matter
TO: : Cardinal Roger M. Mahony
_ Archbishop of Los Angeles
FROM: REDACTED

Clergy Misconduct Oversight Board
SUBJECT: Monsignor Manuel Sanchez (CMOB #064)
The Clergy Misconduct Oversight Board (Board) has concluded its review of the
allegations against Monsignor Manuel Sanchez. This report is submitted to both summarize the

case and communicate the Board’s findings and recommendations to you.

In April 2003, a man reported to the Archdiocese that Monsignor Sanchez raped him

when he was about 10 years old. In the initial complaint, the man alleged that Sanchez grabbe&g‘é:rf:

him from the rear and forced his penis into his rectum. He alleged the rape took place in the °
roam where “left-over bread and wine were taken.” The allegation was assigned to a Canonical
Investigator with prior experience as a law enforcement officer. Unfortunately, the complainant
was represented by counsel and could not be interviewed to clarify the location of the rape and
other details of the case. The investigation was concluded in December 2003 and presented to
+the Board. The Board concluded that the allegations lacked credibility for several reasons, chief
of which were the complainant’s extensive criminal history and the improbability that a rape.
could occur in 2 high traffic area like the sacristy. The case was closed and the Board
recommended to the Cardinal that Sanchez remain in ministry. The Cardinal concurred with that
recommendation, This complainant was a plaintiff in the Clergy I lawsuit and he received a mid-
range setflénrent. . '

" In April 2006, two women participated in a public demonstration at the church ‘where
Sanchiez had been the pastor. They claimed that Sanchez molested them when they were minors.
One of the women agreed to be interviewed by the Canonical Investigator. She stated she went
to Sanchez for her first confession when she was about seven or eight years old. She was

'RCALA 009465
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nervous when she entered the confessional and did not have anything to confess. Sanchez asked
her to come to his side of the confessional so she did. She went to sit on a chair next to Sanchez,
but he told her to sit on his lap. She sat on his lap as he told her, then he put his hand under her
dress. His actions made her even'more nervous and scared. When his hand reached the edge of
her panties she started crying and jumped off of his lap. Sanchez became angry with her, told
her she had been bad and needed to go say three Our Fathers and two Hail Marys. He also told
her not to say anything to anyone about what had happened. She said that the other woman in
the demonstration experienced a similar incident during confession. However, the other woman
would not agree to be interviewed. Nevertheless, the investigator located and interviewed the
woman’s former 7 grade teacher. The teacher recalled the woman complaining about Sanchez
touching her after going to him for confession. The teacher said she reported that complaint to

the school principal.

The investigation into these allegations caused the Archdiocese to review every
allegation that had been made against Monsignor Sanchez. Thirty-four interviews were
conducted into all aspects of the complaints and those interviews shed new light on many of the
earlier complaints. For example, the 2003 rape allegation was discounted at the time due to the
improbability of it occurring in.the high-traffic sacristy area. However, in the reinvestigation the
complainant clarified that most of the alleged touching or rubbing occurred in areas around the
church grounds and in the school’s equipment room. The investigator was also able to locate a
room adjacent to the sacristy, which the complainant confirmed to be the room where the alleged

rape occurred.

In July 1989, a twenty-five year old woman told the Vicar for Clergy that she had
attended a youth retreat when she was twenty-one years old. At the retreat, she had a face-to-
face confession with Sanchez. During the confession Sanchez asked her to sit on his lap and she
jokingly dismissed the request. However, during confession he began to rub her leg, so she left
the church and did not come back during the remainder of the retreat. In the re-investigation the
complainant was re-interviewed by a Canonical Investigator. The new interview disclosed that
Sanchez touched her leg several times during different confessions. She said he would start by -
touching her leg a little bit at a time and would continue until she pushed him away. These
incidents started when she was about eighteen years old.

In November 1989, a twenty-four year old woman wrote a letter fo the Archdiocese
REDACTED - -~

REDACTED  The complainant was re-interviewed for this mvesugaumREDACTED
REDACTED ) - = -~ Yowever, during her interview she offhandedly
mentioned that Sanchez often had young girls including herself sit on his lap. She saw him do
" that many times and described it as a common and spontaneous ocourrence. She did not view his
actions as inappropriate, but admitted it became more uncomfortable after she turned sixteen.

In 1987, the school princibal received a complaint from a school mother that Sanchez had

asked her sixth grade danghter to sit on his lap during confession and then fondled her. The
principal reported the allegation to her superior, but no action was taken. In 1989, after
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becoming aware of the allegation that Sanchez RE DACT_E D

the principal communicated the 1987 complaint to the Vicar for Clergy. In the re-investigation,
the mother was located and confirmed having complained to the school principal about the priest
fondling her daughter on two occasions during confession. The daughter now resides in Mexico
and was not available for interview. ‘

As a result of the re-investigation, four separate women were located who reported that
Sanchez had them sit on his lap and touch them inappropriately during Confession. Three more
wormen supported the allegation that Sanchez had young girls sit on his lap in various settings.
One of those women also reported that, as a young girl, Sanchez had her sit on his lap during
Confession, but he did not touch her and she was not offended. In contrast, six women stated
they never experienced any inappropriate behavior by Sanchez when they were students. In
order to test if this was gender specific behavior, three of the complainants’ male classmates
were located and interviewed. All three stated that at no time were they asked to sit on S_anchf:z’

lap during Confession.

In November 2007, Monsignor Sanchez was interviewed in the presence of his attorney.
He was informed of each accuser’s identity and the substance of their allegations. He denied
knowing the rape victim and denied that allegation. He remembered some of the girls, but did
not remember others. He adamantly denied that he ever had a girl sit on his lap during
confession or at any other time and he denied every sexually molesting any girls.

The Board has reviewed this case several times over the years. Recently, we have spent
many hours over two sessions reviewing the investigation in great detail. The Board’s diversity
including members with experience as mental health care professionals, law enforcement, the
judiciary, abuse victims and their parents, religious and clergy all helped to ensure that every
aspect of this case was fully explored. ‘ ’

By Charter, the Board is responsible for ensuring that all allegations of sexual misconduct
by apriest or deacon are investigated thoroughly. Consequently, the Board’s first duty is to
determine if all reasonable investigative avenues have been pursued and exhausted. We have
considered that aspect of this case and find that this matter has been mvestigated thoroughly. In
that regard, the Board was profuse in its appreciation for the outstanding work done by
Canonical InvestigatotREDACTED He has earned the Board’s utmost
confidence in his ability to find the truth and accurately communicate his findings.

With the adequacy of the investigation established, it now becomes the Board’s
responsibility to recommend an appropriate disposition. We have discussed this matter
extensively, ever mindful of our responsibility to the people involved as well as to the Church
itself. In cases such as this it is important to be mindful of the standards under which the Board
must weigh the evidence presented to it. First is the Archdiocesan Policy on Sexual Abuse by
Clergy which defines sexual abuse of a minor as an act(s) of sexual molestation, sexual
exploitation or other behavior by which an adult uses a minor as an object of sexual gratification.
Second is the standard of justice which requires that a sustained allegation must be supported by
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credible evidence leading a reasonable person to conclude that the alleged acts occurred, that the
acoused cleric committed those acts and that the acts constitute sexual abuse of a minor.

We are also mindful that Monsignor Sanchez is tetired, temporarily prohibited from
exercising public ministry, has been identified as an alleged child molester in several newspaper
articles and that a substantial sum was paid to one of his accusers in response to a civil suit.
However, our duty as Catholics and members of this Board is to review the facts of this case
objectively and make a recommendation of conscience based upon the evidence that has been
gathered. Having done that, we are unanimous in our conclusion that the facts in this case
clearly meet the burden of proof required to support the conclusion that Monsignor Sanchez
engaged in the sexual abuse of minors. Consequently, we unanimously make the following

recommendations:

Recommendation No. 1:  We recommend that Monsignor Sanchez be removed from
ministry permanently.

Recommendation No.2:  We recommend that he be prohibited from maintaining any
accommodation or other presence in any rectory or church facility.

Recommendation No.3:  We recommend that his permanent removal be announced at any
parish with which he has maintained a priestly relationship.

Recommendation No. 4:  As he occasionally travels to Spain, we recommend that the
Church in Spain be notified in writing of his permanent removal

from ministry.
Recommendation No.5:  As many of these acts occurred during the Sacrament of _
: Confession, we recornmend that a Canonists review this case

thoroughly to determine if a charge(s) should be filed to seek his
laicization.

Recommendation No. 6:  We recommend that the cbmplainants be notified of the
Archbishop’s final decision on this matter.

With these findings and recommendations, the Board concludes this case and closes this file.

Respectfully submitted,
REDACTED

c: Monsignor Gonzales, Vicar for Clergy
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CMOB 064 Summary

Priest Background: This case involves a 79 year old Archdiocesan priest who was
ordained in 1954. He is currently retired with no faculties. His faculties were removed
by decree on 1/26/07.

Complaints:-
Complainant #1 (C1)

In April 2003, C1, a male born in 1971, reported to the Victims Assistance
MinistryREPACTED that in approximately 1981 he had been sexually abused by the priest
(064). In the initial information reported by C1 was documented on a Clergy Misconduct
form and reflects that C1 accused the priest of grabbing him from the rear and put his
penis inside of him. C1 reported that the incident happened in the room where left-over
bread and wine were taken. The initial investigation in this matter was conducted by and
reported to CMOB byREPACTED  Based on a review of the documents from the first
investigation, it appears that the location of the alleged incident was assumed to be the
sacristy.

The first investigation was concluded in December 2003 and subsequently
presented to CMOB. The allegations made by C1 were not substantiated and the
credibility of €1 was in question for several reasons, including, but not limited to,
C1’s criminal past, drug usage, and primarily, because the sacristy was an active venue
during Sunday mornings and completely inhospitable for the activity C1 described.

The case was closed and the priest remained in ministry. C1 was a plaintiff in the
Clergy I lawsuit.

Complainant #2 (C2)

CCl1007427
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REDACTED

Complainant #3 (C3)

REDACTED
REDACTED In subsequent

interviews as part of this investigation, C3 reported that it was common for the priest to
have young girls sit in his lap, including herself. She saw him have girls sit in his lap and
noted that it was part of his “M. O.” with the girls. Regarding herself, she described
sitting on the priest’s lap as a common and spontaneous occurrence. She opined that his
actions never seemed contrived and she did not view them as inappropriate. She
volunteered that she would have to admit that as she got older, about the age of sixteen, it
felt more uncomfortable.

Complainant #4 (C4)

In July 1989, the school principal reported to Vicar for Clergy that in 1987, the
mother of C4, a female born in 1973, complained to her that some time around Easter, the
priest had asked each of her two sixth grade girls to sit on his lap during confession and
then fondled them. In April 2006, the mother of C4 was located and confirmed having
complained to the school principal about the priest having fondled C4 on two occasions
during confession. C4 is married and resides in Mexico and was not available for

5( in::iaorview.
- P ‘ » O
\m&(\w @cﬁ‘\pg% Complainants #5 & #6 (C5 & C6) P Lo
\(LW(\ C5 and C6, females born in 1971 and 1970, respectively, participated during a
public demonstration at the church where the priest was a former pastor and claimed he
Z had molested them when they were minors. C5 was subsequently interviewed and
reported that when she was about seven or eight years old, she went to confession for the
first time in order to make her First Communion. She recalled that when she entered the
confessional she was nervous and did not have anything to confess. The priest asked her
to come around to his side and when she did she noticed a chair to the left side of the
priest. When she went to sit in the chair the priest told her not to sit in the chair, but in
his lap. She sat in his lap as he told her and he put his hand under her dress. His actions
made her even more nervous and scared. When his hand reached the edge of her panties
she started crying and jumped off of his lap. The priest became angry with her, told her
she had been bad and needed to go say three Our Fathers and two Hail Marys. He also
told her not to say anything to anyone about what had happened. CS also reported that
C6 had also experienced a similar incident during confession.

C6 never made herself available for interview; however, her former 7t grade

teacher from 1982-1983, was interviewed and recalled C6 having complained about the
priest after going to confession with him. She made a report to the school principal.

CCI 007428



‘ Investigation:

_ This case was reopened for investigation after the allegations made by C5 & C6
during the public demonstration in April 2006. Extensive investigation was conducted
regarding all aspects of the allegations against the priest and included thirty-four
interviews.

Regarding C1, it is noted that after the initial investigation in 2003, a mediation
document signed by C1 was received which alleged that the priest abused him by doing
the following: '

The priest penetrated C1’s anus with his penis one time.

Fondled C1°s genitals over his clothes on multiple 'occasions.

Fondled C1’s buttocks over his clothes on multiple occasions.

Rubbing his body against C1 on multiple occasions.

Rubbing and massaging C1’s body over his clothes on multiple occasions.
Caressing C1’s face, skin to skin, on multiple occasions.

Giving C1 wine.

e e & e ©®© ¢ ¢

C1 was interviewed in January 2008, and provided a statement reaffirming his
original allegations regarding the sexual abuse. He clarified that “not too much happened
in the sacristy” and that most of the allegations involving touching or rubbing against him
occurred in areas around the church grounds and in the equipment room of the school. C1
stated that he was anally raped by the priest one time and the incident occurred in aToom
located in a room adjacent to the sacristy. Subsequent investigation located a room
adjacent to the sacristy as described by C1.

Regarding allegations of misconduct involving confessions or the priest having
girls sit on his lap, four complaints exist regarding improper behavior with young gitls
during confession, statements from three additional women support allegations about the
priest having young girls sit on his lap, six additional women reported having interacted
with the priest when they were students and never experienced any inappropriate
behavior.

Additionally, three men, two of whom were classmates with C5 and one with C6,
were interviewed. All three reported having gone to confession with the priest, but at no
time were they ever asked to sit on his lap.

Interview with the priest:

On November 20, 2007, the priest was interviewed in the presence of his attorney.

The interview was audio tape-recorded by the investigator and the priest’s attorney, and
later transcribed. '

During the interview, the priest was informed of the identity of each of the
persons who made specific allegations of sexual misconduct against him, the nature of

- 'RCALA 009471

CCI 007429



those allegations and the identity of women who had reported that he had them sit on his
lap as young girls, but were not offended by the behavior. The following points are
noted regarding the priest’s responses:

He did not remember C1 and denied the specific allegations made against
him by C1. ,
He denied knowing C6.

He denied knowing C4’s family and that any parent ever complained
athait hio haharriar ar atbamntad A tallr a4 him

REDACTED

He acknowledged knowing C3, but denied that he ever had her sit on his
lap. = . '
He denied knowing C5.

He did not remember the teacher who claimed she made a report to the
principal regarding an incident involving C6.

He denied ever having any girl sit on his lap during confession or at any
time.

He admitted to providing some input to the letter written in his support by
a married couple.

RCALA 009472
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Memorandum
REDACTED
To:
Monsignor Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy
'REDACTED
From:
Date: February 9, 2009
Subject: Monsignor Manuel Sanchez
Canonical Investigation

Reference: Email fromr"EPACTED  4ated December 26, 2008.

Referenced email outlined several pending issues which were discussed during a
meeting on December 22, 2008 and that needed to be resolved in order to conclude this
investigation.

The purpose of this memorandum is to document that the pending issues have
been resolved as follows:

1. By Bmail dated January 6, 2009REDACTED
~ advised that, according to recordsREDACTED ig the only

plaintiff in regards to Manual Sanchez. Neither REDACTED
REDACTED were found in a database search-of plaintiffs or perpetrator information.

REDACTED advised that a review of settlement
information revealed thaREPACTED settlement was above the median range.

2. By Email dated February 5, 2009, REDACTED ittorney, advised that
she did not have any additional information. '

3. By Email dated January 6, 2009,REDACTED - aEleo advised that
"Sanchez’ file shows Sanchez P and C file&™"“" " file, cortespondence, and
REDACTEDwork product. There is no information solely available to % Therefore,

there is nothing tha’™ " has that the ACC does not have.

CCl 007431
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4. The letter written byREDACTED | was previously translated by the
investigator and it represents an accurate translation; however, the following
information, which was previously reported by Investigative Report dated June 23,
2008, is noted.:

e On September 27, 2007, Sanchez wrote an email t(RED_ACTED )
Chair of the CMOB, in which he stated, “On May 15, 2007, I had a
telephone conversation with ACTED who was at that time in Miami,
Florida. She freely admitted that she had accused me falsely when she
told her story in the Chancery. I asked her to provide me with a
handwritten letter attesting to her admission. She did so immediately,
although the letter is not so strongly worded as was the conversation on -
the telephone. She told me that her step-daughter had been a liar all her
life and continues to be dishonest even now that she is married. She
volunteered to testify by telephone from Santo Domingo, where she
presently resides, to anyone from the Chancery or from the Clergy

R@SKS?ES"“ Oversight Board. She can be reached at this number <EOACTED
* (It should be noted that the letter does not state that the
daughter had been a liar all her life as Sanchez states; however,
Sanchez later did accurately translate the letter which reads, in part, that
REDACTED 1y 1) was not sure that her daughter was telling the truth at the time
because lately she had been telling them things that were not true.).

On September 27, 2007._REDACTED was re-contacted to confirm the

information provided by Sanchez toREDACTED  yia email, REPACTED,

reiterated that what she had told Sanchez was that, with time, she had
doubts regarding whether or not his intentions were malicious, but at no
time did she tell him that she had falsely accused him. She suggested to

Sanchez that possibly through a dialogue between himself and"=PA°T P the

issue could be resolved. :

She continued that she has ho doubts that the incident WitREDACTED and

Sanchez occurred, and what happened ta TP was very traumatic for

her. She never told Sanchez thatREDACTED: had lied about the incident, but
did, in the course of the conversation, tell him that her daughter, like most

children, had, on occasion, not been completely honest with her.

She said Sanchez had called her sisters numerous times attempting to
contact her and when he talked to her, he pressured her into writing a
letter, which she did on the way to the airport. She stated that, based on
the nature of their conversation and what Sanchez is now saying, he is not
acting in good faith.

RCALA 009474
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5, Ttis noted that independent investigation was conducted by Sanchez’ attorney and
he submitted four signed declarations from four women, who attended Sacred
Heart during the same time period asREPACTED gndREDACTED  asserting that they
never experienced any inappropriate behavior on the part of Sanchez. One of the
women,REDACTED  was also interviewed by the investigator in this matter on
two occasions and her statement was consistent with the information provided to
Sanchez’ attorney.

A by-product of reviewing school records to locate boys, who attended school at
the same time asREDACTED , was locating records which revealed that
some of the claims made by two of the women interviewed by Sanchez’ attorney
were not accurate. For exampleREPACTED |, reported that she was a
classmate of REDACTED  during 7™ and 8™ grade ancREPACTED, was her best
friend. She reported having seen"- TP three years ago anc*EPACTEP hever told
her anything about being abused. No school records were located for REPACTED and
pupil classroom attendance records forREDACTED, 7t 5nd 8™ grade, 1982-1983 and
1983-1984. resnectively, did not show any record foREPACTED Records

show that "= >"CTEP sisters, REDACTED attended Sacred Heart School in
1984-1985 and part of the 1985-1986 school year.

REDACTED  wag contacted on February 6, 2009 by telephone in El Paso, Texas.

REUAGIED  guag advised of the result of the records check which did not show her
as a classmate of REDACTED insisted that she attended school at Sacred
Heart and started school at the same time as her sisters,REDACTED

REDACTED  was advised tha®=CA“TE was no longer a student at Sacred Heart for
the 1984-1985 school year. She then stated that the person that she was referring
to in her signed statement was nofREDACTED  but possiblyREDACTED
She was asked if she prepared the signed statement or if it was prepared for her by
Sanchez’s attorney. She advised that the statement was prepared by Sanchez’s
attorney and sent to her for her signature.

To summarize, in the course of this investigation, four complaints exist regarding
improper behavior with young girls during confession, statements from three
additional women support allegations about Sanchez having young girls sit on his
lap, six additional women reported having interacted with Sanchez when they
were students and never experienced any inappropriate behavior.

Additionally, to resolve the pending issues in this matter, three men, who were
former students at Sacred Heart School, two of whom were classmates with

REDACTED and one with "EPACTED yyere interviewed. All three reported having
gone to confession with Sanchez, but at no time were they ever asked to sit on his
lap.
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Msgr Manuel Sanchez Ontiveros (CMOB #064)

Review Dec 22, 2008

REDACTED met with Msgr Curry, VC, to discuss three allegations of sexual

misconduct by Msgr Sanchez:

REDACTED

1. Inappropriately touched their daughte; during confession.

2. Made two sixth grade girls to sit on his lap during confession.

The daughter was interviewed 3 weeks later.

About 3 ¥ years earlier (@1986, 20/21 years old), Sanchez asked her t
sit on his lap during confession.

When she did not, he rubbed her leg.

He touched her leg several times during confession. He always started by
touching a little bit and would continue until she pushed him away.
She felt it was not just a touch, but a sexual overture (my words).

REDACTED said

the school principal was aware of this incident.

The principalREDACTED was interviewed and recalled the
allegation very well. In 1987REDACTED complained that Sanchez had her
two daughters sit on his lap during confession and fondled them. She
went to the Archdiocese alone once and with REDACTED  a second time
to report """ allegations and the alleged affair between Sanchez and
REDACTED  Sanchez was very angry at what she had done and tried to get
rid of her. _ REDACTED
Another teachefREDACTED _recalled that the girls announced
to the school that their 13 year old cousin had run away with a 21 year old.
man. The 13 year old’s mother called them liars andREDACTED remover
her children from the school.
On 4-28-06REDACTED  was interviewed. Her daughte™ """ now
lives in Mexico and is unavailable for interviewREDACTED . remembers
telling the principal about Sanchez fondling™ " during confession®=°T=>
came home upset and said that Sanchez made her sit on his lap, then
rubbed her back, legs and tried to touch her breast. At firs{" " did not

REDACTED

believe it until she saw come out of the confessional in tears.

REDACTED

RCALA 009476
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REDACTED

5.12-03 REDACTED

Sanchez adamantly denies all of the allegations. On 11-14-03 his civil attorney,
interviewed. He pointed out that Sanchez has denied the first two allegations both verbally and

_ alleged that Sanchez forcibly sodomized him 22 years earlier
(@1981) whenREPACTEDwas about ten. '

o According tREDACTED  cymmary, the mediation documents submitted for
this civil case “make this claim more plausible.”

REDACTED

in writing. “The only allegation that seemed credible was the affair w/REPACTED, but that had
been in the distant past and no good could come to anyone by exposing it now,”1

- RCALA 009477

was

According to REPACTED CMOB found insufficient evidence to establish the truth of REDACTED
allegation and found it highly improbable that he committed that act; that the allegatious
involving the minors, even if true, amounted to possible boundary violations; as Sanchez is

already retired, no removal of faculties or ministerial limitation was recommended; and, that the

case be closed unless new relevant information is discovered. :

4-11-06

REDACTED

REDACTED and

During a protest at a church in Pomona,

REDACTED ¢laimed Sanchez molested them when they were minors.

1.REDACTED  was interviewed and said Sanchez had her sit on his lap for her first

confession, put his hand under her dress, when his hand reached her panties
she cried and jumped off his lap.

REDACTED will not be interviewed. :

No independent corroboration has been found

A former classmate of the complainant’s was approached by

Ll el

REDACTED

the woman that those allegations were contrary to her experiences with

sister
who told her about Sanchez had abusedREPACTED The classmate felt that she

was being recruited to make allegations against Sanchez. The classmate told

Sanchez. The woman told her that R***“T*Pwas trying to organize other girls

against Sanchez. .
5. On 1-26-07, Sanchez faculties were suspended pending resolution of this
matter ‘
6. The summary by~ ACTEDefers to, “...the investigation has uncovered
_circumstances that tend to impugn the credibility of the two women making
the new allegation....” Thave no idea what that evidence may be.

According t*EPACTED there has been no CMOB action on these allegations.

© JO:

! Sanchez Case Summary by REDACTEDgknown date, ' T LA SLATED
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Subject: MSGR MANUEL SANCHEZ CMOB #064

From:"EDACTED
Date: Fri, 26 Dec 2008 14:21:16 -0800
ToREDACTED
REDACTED
REDACTED

On Monday 12-22-08, we met to review this case. It was decided that

REDACTED has the canonical lead and that “P°™ would provide investigative support
for this case. We also concluded that the following werk needs to be done before
to conclude this investigation:

~« 1. Double check to make sure that onlyREDACTED was part of the civil suits. If
.'so, was his settlement in the median range?

.~ 2 .FEDACTED attorney needs to be contacted and asked if he found anything we need
to know about.

~" 3. The attorney representing the Archdiocese needs to be contacted to .see if he
found anything we need to know about.

.~ 4. The letter from"™™°™ needs to be translated by someone cother than the accused.

~ 5. We need to ask 2 or 3 boys and 2 or 3 girls who made their first communion at
about the same time as the complainants if Sanchez had just about everyone sit on
his lap or just a few of the girls.

So, the status of this case is returned to Canonical Services for

further investigation. Everyone agreed that the follow-up work could be completed
quickly. So, I will have®™ ™ ask everyone to bring their schedule with them to
the January CMCB meeting so we can agendize a special meeting in February to review
this case.

Thanks,

REDACTED

lofl : 12/26/2008 2:32 PM
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Investigative Report
REDACTED
To:
Monsignor Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy '
REDACTED
From:
Date: June 23, 2008
Subject: Canonical Investigation of Monsignor Manuel Sanchez

Reference: Report Jo:REDACTED Canonical Auditor, dated December 6, 2003,
setting forth the details of canonical investigation of Monsignor Sanchez, which was
conducted as a result of allegations of sexual abuse made byREDACTED  against
Sanchez.

Predication: The canonical investigation of Sanchez was reopened on April 11, 2006
and was prompted by new allegations against Sanchez by two adult femalesREPACTED

REDACTED who, on April 9, 2006, during a public demonstration at

Sacred Heart Church, Pomona, California, claimed they weére molested as minors by
Sanchez. :

Summary of Investigation: On April 12, 2006, the auditor met with Sanchez, at which
time he denied knowinREPACTED or the nature of the allegations they
were making. He also provided the names of REDACTED

REDACTED _who he advised had been recently contacted by someone related

to the two women, who was attempting to recruit them into making an allegation against
him. Tn a subsequent telephone call, Sanchez provided the names o REDACTED
REDACTED as persons who could provide information
on his behalf., He specifically advised that he had been told byREDACTED that
REDACTED had paid people to demonstrate on April 9, 2006. Sanchez requested that
the auditor conduct interviews of the persons he identified.

The persons identified by Sanchez were interviewed. The information provided
by REDACTED revealed that she had been contacted on March 27 or 28, 2006, by
REDACTED the sister of REDACTED | 10 talk to her about the sexual abuse by

RCALA 009479
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‘Sanchez of REDACTED REDACTED  also told her that REDACTED

REDACTED and possibly four or tive other girls had been molested by
Sanchez. REPACTED described the molestation of the girls as Sanchez having them sit on
his lap while he fondled them.REDACTED interpretedREDACTED visit as an attempt to
convince her that the allegations made by REDACTED : were true and to recruit her to
also claim she had been molested by Sanchez. :

REQACTED , in her interview, advised thaREPACTED wag accompanied by
several other persons, including some bodyguards, as part of the demonstration on April
9,2006. She heard from a friend that®*""“T=" had paid his bodyguards $100.00 for their
services.

The others identified by Sanchez provided favorable statements regarding their
own interaction with Sanchez, noting that they had never experienced any inappropriate
behavior from him. The interviews were documented as separate reports and submitted
to the main confidential file+.

On April 15,2006,REDACTED _
was briefly interviewed and acknowledged her participation in the April 9, 2006
demonstration. However, because of another appointment she was not available for a
detailed interview. She advised that she would contact the auditor to arrange an
interview with herself and REDACTED

On April 24, 2006,REPACTED a5 again contacted at her residence. She
advised she was not ready or comfortable with being interviewed at that time, but would
be willing to do so at a later date. She said that she had been in contact withREDACTED

REDACTED  who had agreed to be interviewed, but also at a later date,REDACTED  stated
that she would contact the auditor to schedule a date for the interview once she was

ready.

REDACTED did not provide any statement as to the nature of the abuse which
she was alleging. The only information available describing what was possibly being
alleged was provided by REDACTED on April 15, 2006, when she said she was told
byREDACTED | that the molestation involved Sanchez having the girls sit on his lap
while he fondled them.

A review of the referenced report prepared byREDACTED revealed that similar

allegations accusing Sanchez of having girls sit on his lap and fondling them had surfaced
" during a 1989 inquiry. a

On November 13, 2006REDACTED , provided a
statement regarding her claim of having been molested by Sanchez. She explained that
when she was about seven or eight years old she went to confession for the first time in
order to make her First Communion. She said all of the students were taken from school
1o the church for confession the week before they were scheduled to make their First
Communion. She recalled that when she entered the confessional she was nervous and
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did not have anything to confess. Sanchez asked her to come around to his side and when
she did, she noticed a chair to the left side of Sanchez. When she went to sit in the chair
Sanchez told her not to sit in the chair, but in his lap. She sat in his lap as he told her and
he put his hand under her dress. His actions made her even more nervous and scared.
‘When his hand reached the edge of her panties she started crying and jumped off of his
lap. Sanchez became angry with her, told her she had been bad and needed to go say
three Our Fathers and two Hail Marys. He also told her not to say anything to anyone
about what had happened. When she left the confessional she was crying, but no one
asked her what had happened. She noted that there were teachers and teachet’s aides -
outside who saw her crying.

On November 15, 2006, the auditor reported to the Clergy Misconduct Oversight
Board on this matter. The results of the investigation, to date, were reported and a
summary of allegations that were made against Msgr. Manuel Sanchez in 1989 were also
presented. Those allegations are summatized as follows:

1. Allegation: Msgr. Sanchez asked a girl to sit on his lap during confession
and was rubbing her leg.

Details: On July 6, 1989, REDACTED , a4 her husband advised Msgr.
Thomas J. Curry, Vicar for Clergy, that in about 1986 Sanchez’
inappropriately touched their daughteR=PA°TED On July 26, 1989, Msgrs.
Curry ancREPACTED met withREDACTED  age 24, and her mother.REDACTED
reported that about three and a half years earlier she attended a youth
retreat and had a face-to-face confession with Sanchez. According to

REDACTED Sanchez asked her to sit on his lap and she dismissed the request
jokingly. However, during the confession, he rubbed her leg. She left the
church after that incident and did not return.

2. Allegation: Msgr. Sanchez asked a 6% grade girl to sit on his lap, while he

rubbed her back, legs and tried to touch her breast.
Details: On July 6, 1989, the " also alleged that Sanchez asked two
sixth grade girls to sit on his lap during confession. In response to the
allegation, on July 7, 1989, Msgr. Curry met with REDACTED
the school principal. She reported to Msgr. Curry that in 1987, REDACTED

REDACTED {01d her that some time around Easter, Sanchez had asked each of
her two sixth grade gitls to sit on his lap during confession and then
fondled them.

) REDACTED

Note: On April 28, 2006, was located and interviewed via
telephonREDACTED  said she could not recall the exact dates, but did
remember making a report to the Principal about Sanchez fondling her
daughter®®>*°™ luring confession. She said™  was bom in 1973 and
now resides in Aguas Calientes, Mexico with her husband. She has
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another daughter?EDACTEEi bornin 1975, who was also a student at Sacred

Heart at the same time as REDACTED s also married and lives in
. Zacatecas, Mexico.

She continued that it was a common practice for the school to take the
students to confession during the weekdays and Sanchez would hear their
confessions. It was during a weekday confession, while at school, that
RePASTED L ame home upset and frightened. ™" told her she did not want to go
to confession with Sanchez because he insisted on face-to-face
confessions and then he placed her on his lap. Once she was sitting on his
lap, Sanchez began to rub her back, then her legs and then tried to touch
her breast, but she did not allow him to do so. At first, she did not believe
"= byt later, when she was present with™%% at church for confession,
she observed. coming out of the confessional crying told her
Sanchez had done the same thing again. She immediately went to the
confessional to speak to Sanchez, but he would not come out. Afterwards,
she spoke to the secretary at the school and the Principal and told them
what had happened. She made a request of the Principal that her
daughters not go to confession with Sanchez, but another priest, possibly
REDACTED

;. REDACTED

On November 30, 2006REDACTED . the former
Principal at Sacred Heart School reported she had very good recollection about the
complaint made byREPACTED  regarding her daughter. She noted that it occurred about
the same time period as information which she reported to Msgr. Curry about Sanchez’s
" relationship withREDACTED  She said she was told by several persons, whose
names she could not recall, except forREDACTED that Sanchez had been observed on
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several occasions going to an upstairs room in the Beta Center to visitREDACTED
According to what she was told, Sanchez would go to the center at about 11:00 p.m. and
leave around 3:00 am. or 4:00 a.m.

REDACTED REDACTED

On January 27, 2007, the auditor, in the presence of Msers. Gabriel Gonzales and
Michael Meyers, informed Sanchez of the allegations made byREDACTED accusing him
of having fondled her during confession when she was a child and that the same had
happened to her friend, REDACTED  The auditor also informed Sanchez of the most
recent information fromREDACTED who had accused him of similar
behavior in the past, and of the information reported byREDACTED dbout her sitting
on his lap. Sanchez was not asked to respond, but he did say that he had never had -
anyone sit on his lap, as he was being accused. Sanchez asked the auditor to confirm that

REDACTED ~®ad said the same as the others. He was advised that she reported the
same behavior, but that she was not offended. After advising Sanchez of the allegations
against him, the auditor was excused from the meeting and Msgrs. Gonzales and Meyers
met privately with Sanchez to inform him that his faculties were being revoked.

Later, on the same date, and several days afterwards, Sanchez contacted the
auditor by telephone. Sanchez vehemently asserted that he had not done what he was
being accused of, and that the women who accused him are all acquaintances who had
conspired against him. Sanchez requested thatREPACTED ) ‘be re-
interviewed for information which supports his claim that the statements provided by

REDACTED g others are false and a conspiracy against him.

_ On June 13, 2007, after several attempts to contac1REDACTED by telephone,
she was re-interviewed at her parents’ residence. She acknowledged that she had spoken

- RCALA 009483
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to Sanchez specifically about the allegations made byREDACTED She said

Sanchez told her they had accused him of having them sit in his lap and fondling them.
She said he did not tell her where the incidents occurred or the circumstances. The
information provided by REDACTED was essentially the same as her previous
statement in April 2006. However, she was emphatic in expressing her support for
Sanchez and noted that she was born in 1971 and remembers knowing Sanchez all of her
life. She said she has two brothers and two sisters and they were all in shock when they
heard the allegations against Sanchez. She noted that Sanchez and his brother,
REDACTED were frequent visitors to their home when she was growing up and she never felt
uncomfortable around them. She expressed that she trusted Sanchez to the point that she -
would entrust her own children to be in his care. She emphatically stated that she does
not believe the allegation against Sanchez and what he is accused of doing does not
represent the “Father” she knows.
REDACTED opined thaREDACTED gnq REDACTED were close friends with
REDACTED , because during her conversation with->ACTED i 2006REPACTED t61d her
she had met with ™™™ and he had cried in her arms. REDACTED  was asked if she
specifically knew if theREDACTED were friends wit!R=PACTED. She acknowledged that it
was an assumption on her part because of her conversation with Lorraine.

Tt is noted that in 1989, Sanchez was accused byRE DACTED

REDACTED . of having an affair with a married parishionerREPACTED
REDACTED > mother, is the person with whom Sanchez was allegedly
having an affair.
On July 5, 2007REDACTED , former classmate of "=DACTED and

REDACTED was interviewed. She was not aware of the allegations against Sanchez and
noted that in ber own interaction with Sanchez nothing of an inappropriate nature had
ever occurred. She recalled Sanchez having her sit on his lap on numerous occasions, in
what she described as a church-related setting, with other people present. She estimated
that she was in the sixth grade when Sanchez had her sit on his lap. She did not recall
going to confession with Sanchez, but said that she thought she must have.

She was asked if she was present at a party with"EDACTED andREDACTED about
ten years ago when the topic of them being molested by Sanchez was discussed. She was
emphatic that she did not attend the party and noted that she has not scen any of her
former classmates since 1985. :

On July 6, 2007 ,REDACTED was re-interviewed to determine if she was
personally acquainted with any of the women who had accused Sanchez of molestation or
inappropriate behavior related to him having them sit on his lap. She acknowledged that
she knewREDACTED , from their mutual involvement in the parish youth group, but

noted that was in the Spanish group and she was in the English group, which limited -
their interaction. She said they did talk on occasion, but never about the current topic.
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She was not acquainted wittREDACTED
however, the surnames did sound familiar as families that were active at Sacred Heart.

She said that it was common for Sanchez to have young gitls sit on his lap,
including herself. She saw him have girls sit on his lap and noted that it was part of his
“M. O.” with the girls. Regarding herself, she described sitting in Sanchez’s lap as a
common and spontaneous occurrence. She opined that his actions never seemed
contrived and she did not view them as inappropriate. She added that she would have to
admit that as she got older, about the age of sixteen, it felt more uncomfortable.
REDACTED  os asked if Sanchez ever rubbed her leg while she was sitting on his
lap. She said Sanchez would touch her leg and at that point she would think, “Okay, this
has gone far enough” and jump off. '

On July 7, 2007REDACTED , former Principal at Sacred Heart
School from 1981 through 1983, was interviewed. She stated that in her interaction with.
parents, teachers and students, nothing was ever reported to her about Sanchez.

On July 28, 2007,RED/§CTED contacted the auditor bv telephons tn aﬂ}ﬁ@

the correct name of the former teacher at Sacred Heart waREPACTED  and ncREDAC ED
andREDACTED  should beREPACTED She added that Sanchez was very close to

heREDACTED family and it was rumored that Sanchez paid the tuition at Sacred Heart for
theREDACTED

On August 7, 200REDACTED | former teacher at Sacred Heart School from
1981 through 1983, was interviewed by telephoneREDACTED was advised of the
" ongoing canonical investigation of Sanchez, which was initiated as a result of allegations
made bREDACTED She recalleCREDACTED : being in her fifth grade class and
described him as outgoing, funny, cute and basically a nice little boy. However, he could
at times be a typical fifth grader, and be talking when he shouldn’t. She did not recall
REDACTED ever saying anything to her about any problems with Sanchez.

REDACTED volunteered, without being asked, that she did recall an incident
during confession involving REDACTED  She explained that it was customary for the
teachers to walk the students to the church for confession and afterwards walk them back
to school. One day after returning to the schoolREDACTED _  who was either a sixth
or seventh grader, approached her and asked to talk to her. was upset because
Sanchez had asked her to sit on his lap during confession. She immediately took ot

the Principal, REDACTED  who spoke t¢~ - privately. Afterwards she, "™
REDACTED gpoke tREDACTED and was told that she had confronted Sanchez, asking
him what he was doihg and what he was thinking. REDACTED told her Sanchez’s

explanation was that he was just trying to comfortREDACTED

On July 10, 2007,REDACTED_ _ 1, advised she was classmates with
- REDACTED ' and REDACTED ,but not well.
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She last sawREDACTED ‘in ninth or tenth grade when they all attended

Ganesha High School in Pomona. She was very close friends wittREDACTED  and on
occasion would spend the night at her house. Prior to the interview with the auditor, she
had never heard anything abouREPACTED  having been molested by Sanchez. She said

REDACTED . never said anything to her about being molested and reiterated that she has
not seen her since high school.

Regarding her own experiences with Sanchez, she recalled that on occasion he
would be present on the school campus and during recess she would go and say “hi” to
him and sit on his lap. She also recalled that she started going to confession with him in
about fourth grade and she did not like the screen in the confessional booth, so she would
have face-to-face confessions with Sanchez. She said during confession, Sanchez would
have her sit on his lap. She said Sanchez never did anything that she would have
considered inappropriate and if he had, she would have immediately told her father. She
added that her father was the Physical Education teacher at Sacred Heart.

On September 11, 2007REDACTED  was interviewed by the auditor and

REDACTED regarding the information provided by
REDACTED REDACTED was advised that. according toREPACTED  'she had
immediately taken™""""t0 herRE DACTED , office and reported the incident.
REDACTED " was provided a brief description of the various allegations against

Sanchez, and that a similar complaint involving confession and Sanchez having a girl sit
on his lap, had been reported by a parent to the school principal in 1987.

REDACTED said she had absolutely no recollection of whatREPACTED  gaid
had occurred. :

On October 2, 2007, Father Christopher Ponnet was interviewed about _
information he provided to Monsignor Curry in 1989 in which he said that be had heard
rumors about Sanchez, but they were not substantiated and that someone at First
Confessions had mentioned being uncomfortable with Sanchez. He was asked for the
source of the rumors, what he was told and if he recalled the identity of the person who
mentioned being uncomfortable at First Confessions.

Father Ponnet advised that the rumors were in reference to the mother of two girls
“who had made a report toREDACTED regarding Sanchez’s behavior during
confession. He said the source of the information wasREDACTED  He noted that
REDACTED -andREDACTED  the youth minister, seemed to know specifics about the
accusations.

In reference to First Confessions, he said he could not recall specifically who
mentioned something to him, but speculated that it might have been in reference to the
general rumors that were circulating. He added that he and REDACTED - were in
charge of preparing students for First Confessions and they changed confessions to be
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held in plain public view in the sanctuary area. He was not sure of the exact year that the
change was made, but said it was possibly in May 1989.

Father Ponnet said that while he heard innuendos about misconduct on the part of
Sanchez, he never saw anything directly.

Father Ponnet advised that he was aware of the ongoing investigation, because
three to four months ago, Sanchez called him “out of the blue” and told him someone had
accused him of misconduct. He said Sanchez’s description of the allegations was generic
in nature and Sanchez did not provide any specifics. Sanchez told him that someone
might be contacting him in connection with the investigation. Sanchez asked him if he
had seen anything happen. He told Sanchez that he did not think that it was appropriate
to be discussing the matter with him, or to be giving details. He added that he got the
impression that the purpose of Sanchez’s contacting him was to try to influence his
statement.

Tt is noted that during the course of this investigation, Sanchez has offered names
of witnesses who, according to Sanchez, could in some way substantiate his claims of a
conspiracy against him. The statements provided by some of those witnesses have been
previously noted in this report. Additionally, Sanchez sent letters and email
communications to Monsignor Gonzalez andREDACTED _Chair of the Clergy
Misconduct Board (CMOB), providing information regarding his case. The following is
a summary of some of the information provided by Sanchez and the investigation ‘
conducted to verify his claims:

e On September 24, 2007, Sanchez wrote an email to Monsignor Gabriel
séwcreales asking that he provide the CMOB a copy of a letter written by
REDACTED jn May 2007 containing an apology for defaming him.

On September 26, 2007REDACTED was interviewed and
confirmed that she had talked to Sanchez by telephone in May 2007."
REDACTED; told her that he had been trying to locate her to ask for
forgiveness because he had been too harsh and demanding with her. He
told her that a young man, whom he described as a drug addict who was
only trying to get money from the church, had falsely accused him of
molestation and the previous information involving her daughter,REPACTED
had surfaced. She said Sanchez never mentioned anything about also
having been accused by two women. She said Sanchez appeared very
anguished and was looking for her support.

She felt sorry for Sanchez and told him that maybe she too had done
wrong by reporting him to his supervisor because of the incident involving
REDACTED gnd that she probably should have talked to him directly. She said
that after so many years she has doubts about whether Sanchez’s actions
towards"" were done with malicious intent. She conveyed her
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feelings to Sanchez and wrote him a letter, but at no time did she
apologize for having defamed him. She reiterated that, with time, she has
had doubts regarding Sanchez’s intentions, but at the time of the incident,
she was very angry. She added that ber husband does not share her
feelings regarding Sanchez’s intentions.

e On September 27, 2007, Sanchez wrote an email t(RE[ZACTED }
Chair of the CMOB, in which he stated, “On May 15, 2007, [ had a
telephone conversation witiREPACTED who was at that time in Miami,
Florida. She freely admitted that she had accused me falsely when she
told her story in the Chancery. 1 asked her to provide me with a
handwritten letter attesting to her admission. She did so immediately,
although the letter is not so strongly worded as was the conversation on
the telephone. She told me that her step-daughter had been a liar all her
life and continues to be dishonest even now that she is married. She
volunteered to testify by telephone from Santo Domingo, where she
presently resides, to anyone from the Chancery or from the Clergy
Misconduct Oversight Board. She can be reached at this number!™

REDACTED
On September 27, 2007, REDACTED, \was re-contacted to confirm the
information provided by Sanchez tREDACTED  yia email, REPACTED

reiterated that what she had told Sanchez was that, with time, she had
doubts regarding whether or not his intentions were malicious, but at no
time did she tell him that she had falsely accused him. She suggested to
Sanchez that possibly through a dialogue between himself and®=>*°T=0: the
issue could be resolved.

She continued that she has no doubts that the incident with O and
Sanchez occurred, and what happened tREPACTED a5 very traumatic for
her. She never told Sanchez thaREDACTEDhad lied about the incident, but
did, in the course of the conversation, tell him that her daughter, like most
children, had, on occasion, not been completely honest with her.

She said Sanchez had called her sisters numerous times attempting to
contact her and when he talked to her, he pressured her into writing a
letter, which she did on the way to the airport. She stated that, based on
the nature of their conversation and what Sanchez is now saying, he is not
acting in good faith. :

Sanchez provided an English translation of a letter dated February 6, 2007,
addressed to “To whom it may concern” from former Sacred Heart
parishionerrREDACTED The letter was written in
support of Sanchez and to create doubt regarding the credibility of
REDACTED andREPACTED  The letter specifically states, “Four of our
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children were attending the parochial school at Sacred Heart during the
same period as were the girls who accused Father Sanchez of molesting
them. My daughters will testify that Father never invited them or anyone
they knew inside or outside of the confessional to sit on his lap. They
cannot imagine how those girls can make such outlandish statements.”

On October 22, 2007REDACTED were contacted by telephone
to verify they had written the aforementioned letter, REDACTED
confirmed that she and her husband wrote the letter to provide support to
Sanchez related to the allegations made against him.

REDACTED | was asked about the letter making reference to her children
going to Sacred Heart during the same time period as the girls who
accused Sanchez, and if she was referring t¢REDACTED and

REDACTED She said that she had never heard the names ofREDACTED
and*EPACTED  and was not aware that other girls had accused Sanchez.
She said Sanchez did not tell them about any girls, other than REDACTED

REPASTED having accused him of abuse. She said the letter was only to provide
support to Sanchez related to the allegations made against him by
REDACTED  and her daughterREDACTED

It noted that on November 20. 2007, Sanchez was interviewed in the
presence of his attorney, REDACTED at which time Sanchez was
asked for a copy of the"EPACTED griginal letter written in Spanish. By
letter dated February 6, 2008, Sanchez’s attorney provided a copy of the
original letter.

On February 11 & 12, 2008,R,E.DACTE D were again contacted to
confirm that they were the authors of the letter provided by Sanchez’s
attorney. They both stated they had written the letter, but acknowledged
that at the time the letter was written in 2007 they had no knowledge that
Sanchez had been accused by other girls. They could not provide a
plausible explanation as to why the letter makes reference to the “gitls
who accused Sanchez”.REDACTED  gaid that the original letter, signed
by her and her husband, had just been mailed on Thursday of the previous
week. She explained that they had never provided Father Sanchez the
original letter and only sent him a translation of the letter. She said they
did not think that there would be any need for them to send the signed
otiginal. REDACTED  qaid that, initially, he was going to provide a
handwritten letter, but later solicited the assistance of a personal
acquaintance, who is a doctor. The doctor prepared the original version in
Spanish and she also prepared a translated copy which was sent to
Sanchez REPACTED  wag not willing to provide the name of the doctor.
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As previously noted, on November 20, 2007, Sanchez was interviewed in the
presence of his attorney. Monsignors Michael W. Meyers andREDACTEgED pyere also
present. The interview was audio tape-recorded by the investigator and CTED ,and
later transcribed. :

During the interview, Sanchez was informed of the identity of each of the persons
who made specific allegations of sexual misconduct against him, the nature of those
allegations and the identity of women who had reported that he had them sit on his lap as
young girls, but were not offended by the behavior. The following points are noted
regarding Sanchez’s responses:

e He did not remember REDACTED and denied the specific allegations
made against him b}RE_DA_CTuED:. :

¢ He denied knowingREDACTED [,

o He denied knowing the" ™™ family and that any parent ever complained
about his behavior or attempted to talk to him. i

o He acknowledged knowingREDACTED | but denied the allegation about
asking her to sit on his lap or touching her leg. His attorney did not allow
him to answer if " went to confession with him,

¢ He acknowledged knowing REPACTED  but denied that he ever had her
sit on his lap. '

e He denied knowingREDACTED . :

o He denied knowing the™*°"sisters or remembering their father, who
was a PE teacher at the school.

e He did not rememberREDACTED gver talking to him about
a complaint made by any student.

o He denied ever having any girl sit on his lap during confession or at any

time. o _ _ REDACTED
o He admitted to providing some input to the letter written by the

By letter dated December 21,2007 to Monsignor Gonzales REPACTED  provided
the results of a polygraph examination taken by Sanchez on November 28, 2007, which
in the opinion of the examiner revealed that there was no deception by Sanchez during -
the examination. The credentials of the examiner as a certified polygraph examiner were
investigated and it was determined, not only that he was not a certified examiner, but that
he had previously been indicted by the California Department of Consumer Affairs for
fraudulent business practices. The results of the inquiry regarding the examiner and
observations regarding the validity of the examination were submitted by separate
memorandum dated January 11, 2008. '

By letter dated December 21, 2007,REDACTED s provided the original
transcript of the interview with Sanchez. It was requested that the document be reviewed
* to ensure that it accurately reflected the questions asked of Monsignor Sanchez and his
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responses. Additionally, it was requested that the accuracy of the document be
acknowledged by each page being initialed and the last page being signed by Sanchez.

Tt is noted that prior to the transcript being sent 1 (EPACTED 4t wwas reviewed by
the investigator and compared with the contents of the audio recording of the interview.
The transcript, with the exception of minimal typographical errors or portions marked as
unintelligible, is a verbatim transcription of the interview.

‘By letter dated February 21, 2008,REDACTED returned a copy of the original
transcript with an attachment from Sanchez with three pages of “corrected answers”. As
previously noted the document provided to Sanchez was a verbatim transcription of the
interview; however, in some instances, Sanchez crossed out the question or statement
made by the investigator and his original answer to the question. The “corrected
answers” noted by Sanchez were changes to his original answers or clarifications of his
responses. For example, Sanchez admitted to telling theREPACTED what to say in their
letter supporting him, but changed his answer to just “No” in his corrections.

On January 14, ZOOSREDACTED ] was interviewed in the presence of
his attorney,REDACTED It is noted that~=""°TEP signed a mediation document
on May 11, 2004 in which he alleged that in 1980-1981 he was sexually abused by
Sanchez in the sacristy of the church and other places on church grounds at Sacred Heart
Parish in Pomona, California. In his signed statementREPACTED alleged that Sanchez

abused him by doing the following: '

Sanchez penetratingREDACjED anus with his penis one time.
FondlingREPACTED genitals over his clothes on multiple occasions.
FondlingREPACTED  buttocks over his clothes on multiple occasions.
Rubbing his body againstREDACTED)n ‘multiple occasions.

Rubbing and massaginREDACTED  body over his clothes on multiple
occasions.

Caressing*FPACTED  face, skin to skin, on multiple occasions.

GivingREDACTEDWine.

& o

REDACTED  provided a statement reaffirming his original allegations regarding the
sexual abuse of which he accused Sanchez. He noted that giving him wine was not like it
sounded, but it involved Sanchez allowing the altar boys to have small quantities of wine
if they wished. :

REDACT_ED clarified that “not too much happened in the sacristy” and that most of
the allegations involving touching or rubbing against him occurred in areas around the
church grounds and in the equipment room of the schoolREPACTED stated that he was
anally raped by Sanchez one time and the incident occurred in a room located in the area
" of the sacristy. REPACTED was shown photographs and a sketch of the floor plan of the
sacristy. His reaction to the photographs and the sketch was to ask why a floor plan of
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how the sactisty area looked in 1980-1981 was not shown to him. He said that in 2006
he confronted Sanchez in the sacristy and it did not appear as he remembered it from
when he was an altar boy. He said that, prior to 2006, he had not been back to or seen the
sacristy since he was anally raped by Sanchez and was certain there was a room off to
one side. He recalled that the room was used to store wine, communion hosts and some
chairs were stacked up against one wall. -

On January 18, 2008,REDACTED __aformer neighbor of REDACTED 1oy orted
that in approximately 2003, following a confrontation between him anEoACTED
REDACTED apologized, and emotionally opened up to him about his life and attributed some
of his problems to having been “violated by a priest” when he was an altar boy. He said
REDACTED gid not go into any details about what he meant by having been violated. He
* told REPACTED thiat in order for him to deal with what had happened, he needed to confront
the situation directly and suggested to him that he talk to someone at the church. The
following day he droveREDACTED to Sacred Heart and left him there.

REDACTED
REDACTEP added 1_ha_REDACTED

"D Jater told and discussed the abuse issue witt
REDACTED 4 is a chaplain for the Chino Police Department. ‘

On January 18, 2008REDACTED _, mother of REDACTED  was
interviewecREDACTED was asked if " ever told her anything about having been
abused by Sanchez and, if so, when and what had happened. She said thaf™°™ did tell
her, but only after he was an adult and she estimated that it was some time between five
to ten years ago.REDACTED became very emotional and started to cry, saying that

REDACTEDYid not go into a lot of detail, but told her that when he was about ten years old,
Sanchez had penetrated him in his backside. She noted that her reaction at the time, as in

other situations with"* ™ she felt helpless in knowing how to help him.

REDACTED advised that she and her family were very close to Sanchez. She
added that they were probably closer to him, referring to seeking him out and sharing
family information, than Sanchez was to them. She said that she talked to Sanchez about
problems her family was experiencing because of the controlling, demanding and abusive
nature of heREDACTED REDACTED. Afterwards, at the invitation of Sanchez,
she and her ex-husband accompanied Sanchez to a retreat in San Diego.

 OnMarch 3,200REDACTED Sacred Heart Church
was contacted to determine if there were any storage rooms in the vicinity of the sacristy,
as described byREPACTED ghe advised that a room, which was previously the office of
the Director of Religious Education (DRE), was being used for storage and is located just
outside of and adjacent to the sacristy. During the interview with Sanchez, he was also
shown the same photographs and sketch of the sacristy floor plan that was shown to
REDACTED  ganchez identified a small room, within the sacristy, which had been
previously observed by the investigator and noted on the sketch as the “janitor’s room”,
as previously being the office of the CCD Director. The room identified by REDACTED
was physically observed by the investigator and it was not located within the sacristy or
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identical to thé room identified by Sanchez as the office of the CCD Director. -Sanchez
also advised that there were no rooms inthe church that were used for the storage of
chairs and tables.

, By letter dated April 11, 2008, addressed to Monsignor Gonzales,RE DACTED
provided signed declarations fromREDACTED
attesting to having attended Sacred Heart School during the same time period as REDACTED
andREDACTED  and/or having been classmates/friends. They also stated they never saw
Sanchez act improperly toward any girl or saw any girl sitting on his lap. REDACTED | glso
provided a sworn declaration made byREDACTED in support of Sanchez and.
attesting to a number of aspects of her knowledge of the allegations made byREDACTED
anREDACTED  and o never having seen Sanchez with girls sitting on his lap or hearing
any gossip among the girls, that he ever asked any of them to do that, nor that he ever
touched any of them in any inappropriate way. : :

All of the aforementioned signed statements are included as part of the
confidential file in this matter.

Observations/Findings: It is noted that the canonical investigation regarding Sanchez
was reopened following allegations made by two women in April 2006 that they had been
molested as minors by Sanchez. The nature of those allegations was not immediately
“known; however, in November 2006, one of the two women provided a statement that
she had been molested during confession. The behavior she described was similar to
previous reports that were documented and filed in 1989. The observations/findings that
 follow are based on information gleaned from file documents, the previous investigation
conducted byREPACTED  and investigation conducted since April 2006:

o The allegations made byREDACTED andREDACTED
which was the basis for reopening this investigation, are consistent with
allegations which were previously made by the mother oREDACTED jn
1987 anREDACTED 1989, Support of the allegation involving
REDACTEDyyys provided by a former teacher who claimed she made a report
to the Principal about Sanchez sometime in 1982 or 1983.

e In documents submitted to the Vicar for Clergy and during a recorded
interview, Sanchez has consistently denied the allegations, specifically
stating that he never had women sit on his lap in the confessional or
outside. Five women provided statements to the contrary, based on their
personal experiences.

e Sanchez has claimed that the women involved in the allegations against
him know each other and conspired against him with false accusations.

Investigation revealed that two of the womenREPACTED are
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acquainted, but no information was developed that they were acquainted
with or in any way associated with REDACTED

REDACTED _  former classmates of REDACTED
REDACTED 4146 provided statements which refute Sanchez’s claim that he
never had any women sit on his lap in the confessional or outside.

REDACTED ~~ ~  were not aware of the ongoing investigation and the
allegations made byREDACTED and had not been in recent
contact with them. ' :

Violations of California Penal Code - Consultation with the Child
Protection Section of the Los Angeles Police Department (LAPD)
regarding the specific behavior of which Sanchez is accused, i.e., having
young girls sit on his lap and fondle, attempt to fondle, touch under
clothing or over clothing was within the scope of 288(a) PC (Lewd act
with a minor) or 243.4(d) (Sexual Battery). The behavior claimed by

REDACTED _ would fall within the scope of
288(a) PC and the behavior alleged b would be within 243.4(d).
The allegations made byREDACTED mother were reported in 1987 by the

school principal to the regional supervisor. No information is available as
_to what action was taken. The allegations surfaced again in 1989 during
inquiries related to Sanchez being accused of having an affair with a
married parishioner. The regional supervisor stated she doubted the
incident took place and noted that the principal was dealing with many of
her own personal problems as well. REDACTED  ontact information was
available, but no interview of REDACTED was pursued, nor was the matter
reported to the appropriate law enforcement agency. :

The initial investigation related to the allegations made b)REDACTED
focused on the plausibility of REDACTED)eing anally raped in the sacristy,
which was described as an active venue during Sunday mornings and
completely inhospitable for'the activity desctibed byREPACTED Based on
information contained in the mediation document signed byX=PACTED in
May 2004 and his interview in 2008, in which he described the location
where he claims he was raped by Sanchez as a storage room with chairs,
the activity described byREDACTEDwould be more plausible from the
aspect of privacy. Based onREPACTED description and location of the

" room, it is possible that he was referring to the room identified to the
investigator by the parish business manager as a current storage room,
previously used as an office by the DRE.

The final point is that there is no physical evidence to prove or disprove
the allegations against Sanchez and the ultimate decision regarding
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whether or not the allegations have any validity nﬁght come down to the
credibility of Sanchez versus the accusers/witnesses.

The following concerns related to the credibility of REDACTED and
Sanchez surfaced during the course of the investigation:

REDACTED

o ' . REDACTED ‘ ) '
During the first investigation, noted that the allegation was made

approximately twenty-two years after it supposedly happened and there were a plethora
of reasons to doubt whether it occurred, including the following:

- @ REDACTED made allegations during his initial complaint about having been
penetrated by a priest that were inconsistent with allegations in a
subsequent interview. : :

e REDACTED ¢laimed he was expelled in mid-year from the parish school.

The school records revealed that he attended for two full years and was
not expelled.

e REDACTED criminal past and " "PACTED including his self-admitted
conviction on fraud charges, impugns his credibility. .

e The sacristy was an active venue during Sunday mornings and completely
inhospitable for the activityREDACTED described. (INote: Subseauent
investigation revealed the most egregious act described byREDACTED the
anal penetration, did not eccur in the sacristy, but in a room adjacent to
the sacristy) '

o REDACTED ¢laimed he was wearing shorts at the time of the offenses.
Investigation revealed that altar servers were not allowed to serve Mass in
shorts. -

o REDACTED a5 about 4°8” tall at the time of the alleged activity whereas
Sanchez stands close to 5’8”.REDACTED | opined that with this height
difference, it would be difficult, if not impossible, to engage in the alleged
activity the wayREPACTED described.

REDACTED

REDACTE - , o . .
o P participated in a demonstration at Sacred Heart in which she

handed out leaflets alleging that she had been molested by Sanchez, but
has not been willing to provide a statement to the investigator.

o TInasigned statement provided byREDACTED , she said she did not
believeREPASTED, because she knew the girls, referring toREDACTED
REDACTED they were associated with gang members and REPACTED. boyfriend
was in prison.

e During the interview WiﬂREDACTvED, he said that he was aware that the
investigator had attempted to locateREDACTED . Hesaid .
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REDACTEDhad contacted him about being interviewed by the investigator
and he told her that as far as her decision about being interviewed, it was

" her decision not his. He volunteered that he was subsequently contacted
by REPACTED a5king him for some money. He offered to allowREDACTED 1o
earn some money by workingREDACTED  She was not pleased with
his offer and refused. : :

Sanchez
e During the interview withRE DACTED . she described Sanchez, based on
her personal observations of his association withREDACTED — and her

confrontation with him regarding her suspicions of an affair, as a blatant
liar. '

Sanchez advisedREDACTED by email that he had talked to REPACTED
revscteohyy telephone and that she had freely admitted that she had falsely
accused him and that her daughter had lied. REDACTED was interviewed
and denied having said what Sanchez attributed to her. She noted that
based on the nature of their conversation, he was not acting in good faith.
Sanchez provided a letter purportedly written byREDACTE D _
supporting him against allegations made byREDACTED . Based on
previous materials submitted by Sanchez, the letter appeared to have been
possibly written by Sanchez. During the interview with Sanchez, he
admitted to telling theREPACTEDwhat to say in the letter, but later after

reviewing the interview transcript, he ¢hanged his answer, denying he had -

done so.REDACTED vyere not able to provide a plausible answer to why
they made references in their letter to the “girls who accused Sanchez”
when at the time the letter was written, REtl%gg; were not aware that Sanchez
had been accused by other girls besides
Sanchez denied knowinfREDACTED _but shortly after being
informed of their allegations, he prepared or had a letter prepared by the
REDACTED giating that their daughters went to school with the girls who
accused Sanchez. Ifhe did not knowREDACTED how
would he have known that theREPACTEDchildren were classmates of
REDACTED . As previously noted, theREDACTED were unaware
thatREDACTED had accusedXFPACTED ¢ the time the letter
was written. . ' '

Sanchez also denies knowing "™>"°T%P;, byREDACTED mother=ACTEP
REDACTED gadvyised that she and her family had been very close to Sanchez.
She added that Sanchez was aware of their family problems and she and

her ex-husband had gone on a retreat to San Diego with Sanchez when
they were parishioners at Sacred Heart.

Regarding the polygraph examination, it is not known if Sanchez selected
the examiner or if he was selected bREDACTED  but the utilization of an
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examiner who is not a recognized certified examiner and is someone who
has been indicted for fraudulent business practices is a cause for concern.

Witness Interviews: Separate detailed interview reports have been prepared for the
following persons:

REDACTED

REDACTED
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e
May 21,2007 15 1T A

“To whom it may concern:”

With this I want to let you know that I belonged to Sacred Heart
Church Parish in Pomona, California in the 1980s years when Father
Sanchez was Pastor.

I went to the Chancery of Los Angeles and said several things about
Father Sanchez for which I am sorry.

In that period, I was living in moments of confusion for several reasons
that 1 will say immediately.

1. The atmosphere that was reigning in the community due to the
problems in the Parochial School.

2. Father Sanchez called my attention frequently when I was in the
Charismatic Prayer Group.

3. My daughterREDACTED told me that Father Sanchez suggested that
she sit on his lap. I would like now that they will get together and
dialogue because I am not sure that she was telling the truth at
that time because lately she has been telling us many things that
were not true.

I want to express my sincere sorrow to Father Sanchez if sometimes he
has been suffering due to those accusations, because I know very well
that he has been working hard to build up that community.

REDACTED
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SANCHEZ CASE

Summary

2003 INVESTIGATIO PRAEVIA

This investigation was opened by decree on 12 May 03 and closed on 10 Dec 03, It was
prompted by a primary allegation against Msgr. Manuel Sanchez (MS): an adult manREDACTED
REDACTED | claimed that approx. 22 years earlier MS forcibly sodomized him when he was approx. 10
years old. There are in MS’s files three earlier allegations of sexual misconduct, all made in 1989: (1)
MS had “inappropriately touched” an adult woman, "EPACTED  during confession: (2) MS had asked
two sixth-grade girls to sit on his lap during confession and fondled them; REDACTED
REDACTED o

CHRONOLOGY

6 Jul go; REDACTED , parishioners at S. Heart in Pomona met with V/C Curry to discuss MS;

among the many allegations they made, they accused him of having inappropriately touched their
adult daughteREPACTED of making two sixth-grade girls sit on his lap during confession (they stated - -
that the school principal was aware of this incident) and of having an affair w/an adult female parish-
ioner (first. second and third af three earlier allegations). : '

7 Jul 89:REDACTED et w/principal of §. Heart schoolREDACTED , who told him that in 87 a

REDACTED  had complained that MS had her two daughters sit on his lap during confession and fon-
dled them (second of three earlier allegations).

26 Jul 89:REDACTED  'who was then 24 yrs old, met with V/C Curry; she said that about 3% years ear-
lier (hence, 85-86), MS had asked her to sit on his lap during confession, she did not, he rubbed her
leg; she left the Church after that, she thinks MS is a good man but needs help (first of three earlier alle-
gations). , '

Sep 89:" ™™ met w/principal of S, Heart school andREDACTED , who told himREPACTED
had announced to school that a 13-yr-old cousin of theirs had run away w/a 21-yr-old man; mother of
13-yr-old girl called™™ ™. girls liars, andREDACTED, removed her children from the school (second of
three earlier allegations). ’ A : :

27 Sep 89: V/C Curry met with MS, who “vehemently denied any impropriety on his part”; MS said he
Kknew theRE°°™=ynd considered them good friends, he wanted to speak with them about these allega-
tions but was discouraged from doing so (first, second and third of three earlier allegations).

REDACTEREDACTED

1 May 03: intetview of REPACTED by c/aud in presence of a licensed psychologist*=?A“'=Y described acts
and circumstances of his abuse by MS; many ofREDACTED claims either ¢annot be corroborated or
are contradicted by other sources (primary allegation against MS). 4

7Nov 03: interview oREDACTED by c/aud; she met MS when she was 13, became part-time parish
receptionist at 16, after 6Y years she was hired as youth minister and became part of parish staff.
She considered MS good friend, counselor and father-figure. MS was “touchy-feely”, she recalled
sitting on his lap and him rubbing her leg on at least one occasion, but did not think anything of'it;
she never felt threatened by these actions but can now see how someone might take it the wrong way.
MS had a strained relationship w/staff but not office personnel. After she confronted MS w/affair

Sanchez Case Surmmary, page 1 of 4
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REDACTED REDACTED REDACTED

_their relationship turned cold and non-existent. lost her office after
sent letter to V/C Curry (third of three earlier allegarions). ' :

9 Jun 03: letter from MS to V/C Cox, swearing that he “never touched any boy or girl or adult inappro-
priately in my forty-nine years of priesthood” (primary and three earlier allegations).

17 Jun 03: MS met with V/C Cox, willingly took customary cath and stated that in his 49 years as a
priest, he had never done anything inappropriate to either a child or an adult (primary and three earlier al-
Jegations). :

14 Nov 03: interview cREDACTED Ms°s civil counsel, by c/aud;REDACTED‘ stated that MS had al-
ready deniedREDACTVED allegations verbally and in writing, hence thiere was no need for him to make

any further statementsREDACTED

REDACTED

CONCLUSIONS

primary allegation: the claims made byR=>ACTEP

reasons to doubt their truth.

three earlier allegations: (1) the claim that MS inappropriately touched an adult woman during confes-
sion, if true, may have been something done with no ill intent on the part of MS, and in any event it
was not possible to contact the adult woman herself during the investigation; (2) there is no direct
evidence or testimony regarding the claims that MS had made two 5ixth grade girls sit on his lap and
that he had fondled them during confession, and even if this had happened, such acts may have been
boundary violations with no ill intent on the part of MS, especially since the word “fondle” had a
much less specific and negative connotation in 89 than it had in 03;REDACTED

REDACTED

were not deemed credible, as there were many serious

2003 CMOB RECOMMENDATION: there is “insufficient evidence to establish the truth of the alle-
gation” made byREDACTED and it is deemed “highly improbable” that M3 committed the act alleged;
regarding the previous allegations concerning minors, they amount at most to possible boundary vio-
lations; therefore, inasmuch as MS is already retired, no removal of faculties or limitation of ministry
is recommended, and the case is to be closed unless new relevant information is forthcoming.

2003 ARCHBISHOP’S DECISION: concurrence with recommendation of CMOB.

2006 — 2007 INVESTIGATIO PRAEVIA

This new investigation was ovened bv decree on 11 Apr 06 and was prompted by new allegations

" against MS by two adult females?lE_DA%T,.ED ., whoclaimed

during a protest on 9 Apr 06 at S. Heart Church in Pomona that they tod were molested as minors by MS.

CHRONGLOGY

11 May 04REDACTED ius counsel submits mediation document to Archdiocese containing sworn
statements byREDACTED regarding his claims of abuse by MS (primary allegation against MS). .
Apr-May 06: attempted interview ofREDACTED by cfaud “=>"°T=P participated in demonstration of 9
Apt 06 at S. Heart Church, Pomona, stating publicly that she had been molested by MS; however,

she would not meet with c/dud to give statement (second of two new aliegations).

Apr-May 06: interview of four former students of S. Heart school, each of these women had only positive 4

experiences w/MS while they were students at S. Heart school and observed no untoward activity on
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his part one of these WomenREDACTED interviewed on 15 Apr 06) reports that
in Mar 06 she had been approached b REDACTED sister and friend of
REDACTED who attempted to recruit her to sav that she too had been molested by MS.
13 Nov 06: interview of REDACTED by c/ang;REPACTED participated in dem-

onstration of 9 Apr 06 at S. Heart Church, Pomona, stating publicly that she had been molested by
MS. When 7 or 8, she went to first confession to MS, who invited her to sit on his lap, which she -
did. MS put his hand under her dress, making her very nervous and scared. When his hand reached .
the edge of her panties, she started crying and jumped off. MS became angry and told her she had
been bad and needed to say 3. Our Fathers and 2 Hail Marys; he also told her to tell no one about
what had happened. She avoided MS after that (first of two new allegations).

28 Apr 06: interview o REDACTED  mother of REDACTED, (one of the two “sixth-grade girls” of the ear-
lier allegations who were made to sit on MS’s lap and were fondled by him) by c/aud; now
lives in Mexico and is unavailable to ¢/aud.REDACTED :emembers making report to principal about
MS fondling daughter  during confession;™ "™ had come home upset and frightened, MS had
made her sit on his lap and rubbed her back, legs and tried to touch her breast. buFzEDACTED did not allow
him to do so. At first, REDACTED did not believe but then observer coming out of confes-
sional in tears on a subsequent occasion and went in to confessional to speak w/MS. REDACTED re.
quested that her daughters no longer confess to MS; she subsequently removed all her children from
the school (new relevant information on second of three earlier allegations).

30 Nov 06: interview ofREDACTED i, principal of S. Heart school from 86 to 93; she had a
very good recollection of complaint made byREDACTED, regarding her daughter, complaint.occurred
at same time as reports that MS was going up to office 0o{REDACTED and allegations of an im-
proper relationship between them. She recalled going to the Archdiocese and reporting situation (MS
and Sanchez) twice to Msgr. Curty, once by hetself, another time withREDACTED No
action was taken about complaints against MS, but after MS had gone to the Archdiocese to mest
with s/o about coniplaints, he retumed to S. Heart and was very angry w/Sister and tried to get rid of
her. She had no knowledge of allegations against MS except those involving Sanchez and the™=>"“"™"

REDACTED
o econd and third of three earlier allegations).

8 Jan 07: interview cREDACTED by c/aud; she remembers being first interviewed by s/o

from the Archdiocese in 1989, MS did not damage her physically or sexually abuse her, but his ac-
tions towards her involved misconduct and broke her faith in the Church. She had come to US in 83
as an 18-yr-old (born in 65) attended S. Heart Church in Pomona, involved in youth group; attended
retreats, it was customary for retreatants to go to confession before retreat; several times during con-
fession, MS touched her legs; he started touching a little bit and would continue until she pushed him
away. Several incidents, all during confession, 83-84. When MS asked her to sit on his lap during

- confession, she said that was too much; she refused, but he proceeded to touch her leg as before. For
her “it was not just a touch,” she interpreted it as-meaning he wanted to do more than just touch. She
spoke to her stepmother. She thought that MS was approached about this by the Archdiocese but
nothing happened until she was 1nterv1ewed several years later, in 89. There was anotlggpagtep
whom the same thing had happened, but™"T*P could not remember this girl’s name. 1

REDACTED

PRELIMINARY CONCLUSIONS

primary allegation: the new,vmore complete information contained in the Mediation Document submit-

ted by REPACTED and his attorneys make"EPACTED g claims more plausible.

three earlier allegations: REDACTED

REDACTED " ) there is
now dxrect testnnony reoardmo the claim that MS made at least one sixth grade girl sit on his lap and
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Sanchez Case Summary
Page 4 of 4

that he fondled her during confession, giving this claim the semblance of truth; REDACTED
REDACTED

two new allegations: the first of these new claims ‘appears to have the semblance of truth, while the sec-
ond cannot yet be evaluated, since the claimant refuses to make any statement.

2006 CMOB RECOMMENDATION: given the new evidence that has been brought forward, the vari-
ous allegations made appear to be plausible, and until complete information can be obtained from all
witnesses and complainants, MS’s faculties should be suspended pending the results of the investiga-
tion, he should undergo a psychological assessment and pastors of parishes where he has acted or
may act as a supply priest should be notified that he is not permitted to engage in ministry.

2006 ARCHBISHOP’S DECISION: concurrence with recommendation of CMOB.

Revocation of MS’s faculties: on 26 Jan 07 V/C issued a decree revoking MS’s faculties pending the
conclusion of the investigation and the resolution of the matter.
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Re; Sanchez:

REDACTED

REDACTED a5 working on this case. Attached is his analysis and recommendations dated
March 13, 2007. '

I have examined the file and I find evidence of three developments that post date his
analysis:

1. On November 20, 2007, Manuel Sanchez met with REDACTED andREDACTED .
REDACTED . It appears that the purpose of this meeting was to provide him the
opportunity to present his viewpoint to CMOB. Essentially, he continues to deny
all charges and reiterate the claim of a conspiracy against him. It is not clear if his
Canonical Adviser was present for that session.

2. The accused took a polygraph test and passed it.
3. REDACTED  one of the ladies who denounced him to Msgr. Curry some years
ago (Msgr. Curry, now bishop Curry was Vicar for Clergy) provided a written

apology for things that she said to Msgr. Curry about Sanchez. A copy of that
apology is on file. ‘

REDACTED

CC1007463
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'REDACTED
SAN CHEZ CASE

Analysis and Recommendations byREDACTED
13 Mar 07

.FACTS, 2003

prelim, investigation: opened by decree on 12 May 03 and closed on 10 Dec 03 (closing decree is not
found in the file); prompted by the allegation of an adult manREDACTED , who
claimed that approx. 22 years earlier Msgr. Sanchez (S.) forcibly sodomized him when he was
approx. 10 years old; three earlier allegations of sexual misconduct had been made against S. in
1989, all three coming from one female parishioner who claimed that S. had “inappropriately
touched” her adult daughter during confession, that S. had asked two sixth grade girls to sit on his lap
during confession, and that S. was having an affair with an adult female parishioner.

REDACTED .

conclusions of investigation: the allegation put forth by is not deemed credible, as there are

many serious reasons to doubt its truth;REDACTED

REDACTED i . o C R idem for the allegationsg that
S. had two sixth grade girls sit on his lap during confession;REDASJTED
REDACTED

CMOB recommendation: there is “insufficient evidence to establish the truth of the allegation” made
BREDACTED and it is deemed “highly improbable” that S. committed the act alleged; regarding the
previous allegations concerning minors, they amount at most to possible boundary violations; there-
fore, inasmuch.as S. is already retired, no removal of faculties or limitation of ministry is recom-
mended, and the case is to be closed unless new relevant information is forthcoming.

FACTS, 2006 —2007

prelim. investigation; opened by decree on 11 Apr-06, no conclusion date found, perhaps still ongoing;
prompted by new allegations against S. by two adult femalesREDACTED |
REDACTED who claimed during a protest in Apr 06 — organized by =AY P at Sacred Heart
Church in Pomona — that they too were molested as minors by S.

results of investigation to date: described molestation to auditor as'S. having her sit on his lap when
she made her first confession in preparation for first communion and putting his hand under her
dress, when his hand reached her panties she started crying and jumped off his lap; has not coop-
erated with any kind of statement; no indepenident corroboration of allegations has been found. It
was discovered that a woman, a former classmate of ™ sister in Pomona, was approached by
REDACTED cister, who explained that she was a friend oREDACTED .14 who told her how S. had abused
REDACTED This other woman had the impression that™ s sister, who was also good friends witt e
was attempting to.convince her of the truth oREDACTED gjegations and was attempting to recruit her
to claim that she too had been abused by S.; this woman, hoRgA%\é%r, could only respond thar §m§i§;
ter’s statements were contrary to her own experience of S. sister also told this' woman tha

was attempting to locate and organize other girls against S.
CMOB recommendation: none found in file.

decree revoking S.’s faculties: on 26 Jan 07 the Vicar for Clergy issued a decree revoking S.’s faculties
pending the conclusion of the investigation and the resolution of the matter.

Sanchez Case Analysis, 13 Mar 07, page 1 of 2~
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Sanchez Case Analysis
- 13 Mar 07, page 2 of 2

OBSERVATIONS

Decree of 26 Jan 07, revoking faculties formerly entrusted to S.: this seems to be without any real
practical effect, since faculties previously, granted to S. ceased when he retired from ministry, inas-
much as he no longer holds an ecclesiastical office, no longer has an official ministerial assignment
and is not on an officially approved active leave of absence (cf. current FACULTIES for priests of the
Archdiocese of Los Angeles).

N.B.: no FACULTY is required to exercise those rights, powers or functions given by ordination it-

- self (e.g. the right or power of a validly ordained priest to celebrate Mass), for it is by valid
ordination that they are conferred. If such rights, powers or functions are to be effectively
restricted or forbidden, the procedures outlined in canon law must be carefully ob-
served (applicable norms may include canons 35-58 [on singular administrative acts], 1317-
1320 [on penalties in general], 1336-1338 [on expiatory penalties], 1341-1342 [on imposi-
tion of penalties], 1362-1363 [on terms of prescription), 1399 [on special circumstances al-
lowing for punishment of otherwise unspecified violations of law], 1718 [norms for determin-
ing how to proceed in a penal matter], 1720 [norms for an administrative penal process),
1722 [norms for placing restrictions or prohibitions on a reus while the canonical process is
underway)).

Evaluation of Present Status of Case: unless the prelim. investigation begun in 2006 uncovers evidence
not yet found, the new allegations made and the statements gathered seem to add nothing to the sub-
stance of what was already presented in 2003; moreover, the investigation has uncovered circum-
stances that tend to impugn the credibility of the two women making the new allegations, only one of
whom has described the act of molestation of which she accuses S. It is therefore most difficult at
present to see any basis for an eventual modification by CMOB of its 2003 recommendations. None-
theless, CMOB should certainly be heard concerning these latest developments in the case.

RECOMMENDATIONS

With a view to upholding the public good, which includes the due observance of applicable norms, the
following recommendations are made in the Sanchez case at the present time:

(1) as a conciliatory gesture, a decree formally rescmdmg the decree of 26 Jan 07 should be issued
- (as explained above, the original decree has no real practical effect anyway);

(2) S. should be informed of the decision to rescind the original decree and be invited to meet so that
the decree of revocation may be executed and the matter fully discussed;

(3) if not already concluded, the prelim. investigation begun in 2006 should be formally concluded

: (this step may precede or be contemporaneous with nos. 1 and/or 2 above);

(4) .a final report of the matter should be made to CMOB and a final recommendatlon elicited from
the Board;

(5) atameeting w/S. — whether the meeting suggested in no. 2 above or a subsequent meeting —
an explanation should be made of the need for S. to avoid giving occasion to misguided persons
or unscrupulous detractors to call into question either his reputation or that of the Church; the
possibility should be discussed of S,’s voluntarily acceding to a request from his Archbishop, a
request promipted by a concern for the good of the Church and for S.’s own personal good, that
S. agree to certain limits on the occasional public ministry in which he will engage as a retired
priest (e.g. refraining from any public ministry at Sacred Heart Church in Pomona and other area
parishes);

(6) this agreement should be put into writing as a record of what the parties have mutually decided,
and the assurance should be given that at any time and for any reason S. may approach the Vicar
for Clergy for a temporary or permanent revision of the agreement, always with a view to the
overall good of the Church and to S.’s own personal good.

RpATTED
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The Rev. Msgr. Manuel Sanchez Ontiveros
1215 South Hamilton Boulevard
Pomona, California, 91766

REDACTED

September 25, 2007

REDACTED

Bishop Sartoris advised me yesterday to send you all the material I could
concerning my case. I tried to send these documents by Email, but I do not
know if they got through. Therefore, I am directing them to the Chancery .

I hope that you will have the opportunity to read them before the session.
Thank you again for reviewing my case.

Sincerely yours,

[l

Msegr. Manuél Sanchez Ontiveros

CCl 007466
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- QUESTIONS FOR THE CARDINAL
AND MSGR. GONZALES

Could you please ask the Cardinal what is my future as a priest in
Los Angeles and in the world?

. Could the Cardinal and the Vicar for Clergy give me a good

reason or explanation why, during almost 8 months, they had

~ absolutely no communication with me or with my Canon lawyer,

4.

even after repeated attempts from us to contact them?

By telephone, Msgr. Gonzales told me that I had the right to
retain a Canon lawyer and agreed thatREDACTED
recommendation of REDACTED of San Francisco would
be a good choice for me. One week later, Msgr. Gonzales told me
by letter that the Archdiocese would not be responsible for paying

REDACTED I don’t understand what made him change his mind.

Why did Msgr. Gonzales tell me that the Clergy Misconduct
Oversight Board recommended to the Cardinal that I be put on
Suspenso a Divinis when, according to one of the members of the
Board, the Board didn’t know the details of the accusation against
me when that decision was made? Even now, they don’t know the
full story of my case."EPACTED | being part of the settlement,
makes me look guilty in the eyes of my community, as well as, the
whole world. -

Whv didn’t the Archdiocese even consider the possibility that
REDACTED if he was abused at all, could have been abused by
someone other than by me? My contention is, that if it did
happen, it is a clear case of mistaken identity.
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MSGR. MANUEL SANCHEZ O.
SACRED HEART CATHOLIC CHURCH
1215 SOUTH HAMILTON BOULEVARD

POMONA, CA. 91766

Most Rev. Gabino Zavala

Regional Bishop of San Gabriel Pastoral Region
16009 East Cypress Avenue

Irwindale, California 91706-2122

Dear Bishop Zavala: ‘ September 14, 2007

After seven months of a complete absence of support from the
Archdiocese, I am very relieved that I will finally have the opportunity
to actually sit down and discuss my situation with my Regional Bishop.

There is no way to express my feelings other than to say that this neglect
is a disgrace to my fifty-five vears in the priesthood. It is my opinion
that my accuser,REDACTED  has received much more favorable
attention than I in this shameful matter.

As you will note as you read the material enclosed, my Canonist, Mr.
REDACTED of San Francisco, received not one word from his letters
of inquiry to The Archbishop nor The Vicar for Clergy regarding my

case. However, this incredible silence does not deter me from
continuing in my battle to clear my good name of an insidious crime.

I look forward to our meeting on Wednesday. I have great hope that
you will give me some clarity and perhaps even some modicum of

closure to a time of great sorrow in my life.

Sincerely yours in Christ,

Manuel Sanchez O.
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THE REV. MSGR. MANUEL SANCHEZ
SACRED HEART ROMAN CATHOLIC CHURCH
1215 SOUTH HAMILTON BOULEVARD

- POMONA, CA. 91766

-Msgr. Gabriel Gonzales
* Vicar for Clergy

Dear Gabriel, May 23, 2007

I cannot find any good excuse why you have not been in contact with me. I wonder
why we did not resolve the injustice of my problem a very long time ago.

In my opinion, yout job and mission as Vicar for Clergy should be to defend and to
be by the side of the priest in any difficulties or traumas in which he may be
involved. I had the illusion that you would be there for me when I needed help.

I am wondering if you received my letter of May 18, 2007. Could it be lost? That
would be the only adequate reason for the silence. Bishop Zavala and various others
received my letter. If it should be the case that you didn’t receive your copy, please
let me know and I will gladly send you another.

What could be a good reason for not making contact with me? You make me think
that I am nothing in your opinion, either as a priest or as a human being. In my
Spanish culture, the least thing that someone can do is to answer, either ditectly ot
indirectly, a request for such important communication. '

I contacted REPACTED thig past week, and she told me by telephone that she was very
sorty about everything that she said about me in the Chancery when Msgt. Curry was
Vicar for Cletgy. She told me that she had mailed a letter with her hand-written
testimony which recanted het previous accusations.

It comes to my mind Luke 18: 1-8 where the widow asks for justice from an unjust
judge several times duting many days until she was heard. Perhaps, you can take
five minutes from yout ovetbutdened schedule to read this parable from Our Lotd.

How many times must I ask you ot your office to be in touch with me or my Canon
lawyer befote 7am heard? Maybe, you have expected me to be quiet, to die ot to
disappear from this world. I promise you that I will not cease looking for justice
unul everything has been clarified.

Sincerely yours in Christ,

Manuel Sanchez
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9++

Your Emminence Cardinal Mahony:

I am sorry but this is the only possible way to communicate with you,
although I would prefer to talk out this problem in person.

Please understand my situation. In this letter to Bishop Zavala, I have
expressed my innermost feelings regarding the tremendous humiliation
that I received from your unexpected punishment of Suspenso a Divinis.
Never in my life could I have imagined that I would be treated in this
manner by the Church that I have served with so much love for 53
years.

My intention has been hlways and is to continue serving her ‘till the end
of my life. That has been the call that I received from God.

Sincerely in Christ,

Manuel Sanchez 0. |

CCl1 007470



RCALA 009513

The Rev. Msgr. Manhuel Sanchez O.
Sacred Heart Catholic Church
1215 South Hamilton Blvd.
Pomona, Ca. 91766

-Bishop Gabino Zabala
Saint Gabriel Pastoral Region

Dear Bishop Zavala: May 1,2007

I most sincerely regret having to send a letter of this nature to yon, but I
think that the circumstances leave me no choice. I have been gravely
humiliated from the treatment that I have received by the Church
suspending me a Divinis.

This is the document that Bishop Joe Sartoris asked me to leave for him
and, after reading it, he returned it with a letter saying, among other
things, “I have read all the material that you gave me. Your innocence
certainly comes through.” -Bishop Sartoris is the only priest, that
knowing my situation, has said something positive related to my
canonical sitnation in the Archdiocese of Los Angeles.

Following is the accusation of my supposed misconduct, I can swear in
front of God that I am telling the complete truth. I defy the Clergy
Misconduct Oversight Board to investigate or allow me and my lawyer
to clarify the facts and establish the truth. The hands of my lawyer
have been completely tied due to the lack of any response to his
petitions. I think that you, as my regional bishop, have the right to
know all about my case.

Canon Law 1717 has been totally ignored. The conduct of the
Personnel Board and the Vicar for Clergy is not acceptable in my
opinion. They have demonstrated a complete lack of good manners and
Christian charity. I have been dismissed from the Priesthood Ministry
in an ignominious manner without giving me any opportunity to defend
myself. Apparently, they did not even remotely speculate that those
accusations could be pure fantasies or prefabrications by the people that
have accused me.

CCl 007471



'RCALA 009514

These are the three possible allegations that could be influencing the
Personnel Board:

1. REDACTED accusation of brutal sodomy more than 24 years
ago in the sacrxsty of Sacred Heart Church in Pomona before the
10:30 Mass when I was already vested.

2. The case of "EPACTED ‘306 20 years) who accused me of asking her
to sit on my lap for her Confession. She never attended Masses.

3. Four or five women accused me of asking them to sit on my lap
when they went to Confession as teenagers.

When T was called to the Chancery on Saturday, February 3, 2007, the
case oiREDACTE[_) was not even mentioned. After an investigation by
a detective, the Clergy Misconduct Board had determined about three
years ago that there was no credible evidence to supportREDACTED
claim. At that time, Msgr. Cox had suggested that I could go to my
home in Spain until this matter was settled, but I preferred not to just
disappear from public view. I told Msg. Cox that I would prefer to
remain in Pomona to continue saying two or three Masses on Sunday to
fill the great need in the Church for a declining priesthood, as well as, to
defend myself and my reputation.

Now, regarding the accusation byREDACTED , the case was resolved as you
can see in the accompanying document. I cannotimagine why this case
was even mentioned after the Vicar for Clercv. Richan Thamas Curry,
gave no credibility to the claim. In addltlon,REDACTED , my best
collaborator during 20 years of parish work for the formation of the
leaders of my community of Sacred Heart, is ready to come from EI
Paso, Texas to testify that everything that I said about*=P"CTED jg trye,
He can speak with authority as he knew her family very well.

Concerning the accusation of the four or five women that were
interviewed over a period of nine months byREDACTED

REDACTED I suspect that they are friends oREDACTED  who have
been paid to testify to augment his case. These women were present at
Sacred Heart Church on March 19, 2006 wheiREDACTED  came to
manifest against me in his own interest. I have a witness that will testify
that REDACTED . gave each of his demonstrators the sum of $100.00 for
their participation. REDACTED  promised the people on that day that
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he would come every Sunday to demonstrate against me. However, due
to the fact that he was met with antagonism by the parishioners, he has
not returned in the past 13 months. And, contrary to what these women
claim, I have been told by a reliable source that they are acquainted
with each other and did attend classes together at Sacred Heart
Parochial School in Pomona.

. .. REDACTED .
Immediately after my encounter witl . ~ and his

demonstrators at the church door on March 19, 2006, I requested that
the Chancery hire a detective to inquire about the allegations of the
women who made these false claims of molestation against me. I was
comnletelv confident that this defamation would be quickly dismissed.

REDACTED was hired by the Chancery, and I was naively
under the impression that he would look for the truth on my behalf as
well. After visiting them several times,"EP"CTED  reported to me that
the women maintained their silence. He gave me the impression that the
girls had no interest in testifying against me. I cannot begin to state the
shock that I felt after hearing the damning testimony of R"EPACTED  a¢ the
meeting with Msgrs. Gonzales and Meyers.

According toREDACTED __ the testimony of these women was the
determining factor for the Clergy Oversight Misconduct Board to
advise the Cardinal to put me out of the Ministry. Consequently,
without taking into account Canon 1717, Juris Canonici of the Church,
or without advising me of the severity of what possible crimes I may

have committed, the Cardinal suspended me A Divinis on February 3,
2007. ' : ~

My lawyer says that he cannot comprehend the way that the various
institutions within the Catholic Church are proceeding in my case.
More detailed information on all three of these cases can be viewed in
my written declaration.

After three months of written requests from my lawyer and myself for a
copy of the nature of the accusations, the silence has been deafening.
The Vicar for Clergy, Msgr. Gabriel Gonzales and his aide, Msgr.
Michael Meyers have repeatedly promised to keep me apprised of my

RCALA 009515
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situation. Neither by te]ephone nor in writing have these petitions been
forthcoming.

I find this attitude lacking fraternal courtesy and acceptable education .

I wonder how they can possibly justify that they are acting in good

conscience keeping me for so long in a crippling limbo. In the very

" least, they could say:

A. We are not allowed to communicate with you or your lawyer.

B. You have to wait until your case is prepared for presentation.

C. Your case is so grave that you will waste your time trying to
defend yourself because we think that you are guilty.

I think that I have not been treated in a Christian way by the Church
that I have been serving for 53 years with great love during my
priesthood. Nevertheless, I will always continue loving and serving the
Great Faith in which I was born. :

Furthermore, no one, absolutely no one, has asked me or has concerned
himself about whether or not I have a place to live in these difficult
circumstances. My feeling was that it was better not to remain at the
rectory in Pomona. It continunes to be most difficult for me to sleep at
night, and I am considering going to a psychiatrist for help. I do not
want to go to Spain because I do not know what to say to my brother
who is a priestREDACTED and to the rest of my family. Iintend to
stay here in Los Angeles to defend my innocence. The Archdiocese
apparently doesn’t show any interest in solving this problem.

" The only communication that I have received from the Vicar for Clergy
was that, if I want to use the services of REDACTED as my canon
lawyer, I will have to pay him myself. I know thatREDACTED has been
paid by the Diocese on other occasions.

Why this silence and inhuman way of proceeding so contrary to the
times in which we live? I even wondered if it could be remotely possible
that my ecritical and defensive attitude of my community of Sacred
Heart School could have contributed to this trauma. The Cardinal told
me personally and then later by a written communiqué that I was one of
the best priests of the Archdiocese and that was the reason why he
named me a monsignor.
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I asked myself if it has been prohibited forREDACTED to
communicate with me. Apparently, REDACTED has been so busy in his
pastoral work that he didn’t even have five minutes to call after my
request to phone me regarding this matter. I wonder also if the Clergy
Misconduct Oversight Board is afraid to antagonize SNAP, and
therefore it is forced to believe all the accusations against the priests. I
have learned that REDACTED  belongs to that commission in Pomona.

Can you imagine how I must feel in my present situation? Please think
for a moment that you have been accused of asking some women to sit
on your lap which you never ever did either in the Confessional or
outside it. You go to the institution that you have been serving for so
many years expecting that they will hear you, defend you and protect
you. Instead of being offered any of the preceding expectations that you
look for, you are not only denied a/l of them, but you are thrown out of
that institution without giving you the opportunity of defending yourself
in any manner whatsoever. You have to be blind in both eyes not to see
that this is against the Gospel, and that this attitude is completely
contrary to the Christian principles that Our Catholic Church is
supposed to profess, to defend and to practice.

I consider myself so innocent regarding those allegations that I would
deem myself guilty if I do not act to demand justice. Should I put my
case in the Hands of Divine Providence alone, I would feel that I am
failing myself, I have every RIGHT to be heard.

Sincerely in Christ,

Manuel Sanchez O.
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Page 1 ot 1

Manuel Sanchez

From: "Manuel Sanchez” REDACTED
To: REDACTED_
Sent: Monday, September 24, 2007 6:22 PM

Attach: REDACTED
Subject: Fw:REDACIED ' recommendation

~—- Original Message ——

From: Manuel Sanchez

To:RED CTED

Sent: Monday, September 24, 2007 6:08 PM
Subject: Bishop Satoris' recommendatlon

REDACTED

Bishop Sartoris has strongly advised me to give you as much information as possible
concerning my case. He told me that he knows of your integrity both as a lawyer and
a Christian.
In the decree of Suspenso a Divinis, REDACTED accusations were strongly
influential for the decision of the Board against me.
Her case had already been analyzed at that time, and it had been decldedly
determined bv Bishop Tom Curry that it had no foundation whatsoever.
NeverthelessREDACTED case was once more presented as defamation and libel. 1
was completely dumbfounded. Apparently, the Board did not have access to the
prevailing facts of the decision by Bishop Curry. :
On May 15, 2007, I had a telephone conversation witk who was at that time
* in Miami, Florida. She freely admitted that she had accused me falsely when she told
her story in the Chancery. I asked her to provide me with a handwritten letter
attesting to her admission. She did so immediately, although the letter is not so
strongly worded as was the conversation on the telephone. She told me that her step-
daughter had been a liar all her life and continues to be dishonest even now that she is
married. She volunteered to testify by telephone from Santo Domingo, where she
presently resides, to anyone from the Chancery or from the Clerov Misconduct
Oversight Board. She can be reached at this numberREDACTED
The Vicar for Clergy has a copy of REPACTED  Jetter in Spanish, written ""To Whom
it May Concern," on May 21, 2007. I will send you a copy of the letter in English.
Also included, I am sending a copy of the letter that I sent to Bishop Zavala on May 1,
2007. I admit that it is a very strong letter, but please understand my anger and my
frustration.
Sincerely yours,
Msgr. Manuel Sanchez O.

REDACTED

10/17/2007
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REDACTED
September 18, 2007

As you can imagine, the forthcoming review of my case by the CMOB
on October 24™ is extremely important to me. Just in case you have not
received any of these copies, I am sending them directly to you at the
Chancery.

I greatly appreciate the time that you have spent on my appeal.
Without your cooperation and work, the solution of my situation would

be almost impossible to resolve, I am convinced.

Thank you very much for anything that you might do for me, and may
God bless you.

Yours sincerely in Christ,

. / v
Msgr. Manu{l Sanchez Ontiﬁ?i

CCl 007477



RCALA 009520

rage 1 ot 1

Manuel Sanchez

From: "Manuel Sanchez"REDACTED
To: REDACTED .
Sent; Wednesday, October 17, 2007 8:28 PM

Subject: Review Board Hearing

REDACTED

Bishop Sartoris strongly advised me to. request your permission for my presence at the
October 24th meeting of the CMOB. I would be more than grateful for the opportunity to
defend my case in person. I will greatly appreciate your consideration of my petition.
Concerning the case of "-0"CTEP the opinion and testimony oREDACTED
REDACTED woyld be very important. For twenty years they were leaders and teachers for the
parents of ﬂ&g [g‘qg% children. They were very well acquainted with the character and the
behavior of -in the community. Although they reside at the present time in El
Paso, Texas, they readily offered to come to Los Angeles and testify to the Board as to the
veracity of their written statement. :
As a matter of record, I would like to comment on the declaration of REDACTED
REDACTED He was present when the Decree of Suspenso a Divinis was given to me on
February 3, 2007. Regarding the girls who accused me of immoral conduct when
they manifested in front of the church withREPACTED said
RcElgglélyEEhat these girls didn't know each other. This is a decided contradiction of "=PACTED
(cellphone JREDACTED . When REDACTED _ ___visited  inher home, she
told him that she knew three of the girls as they all had attended the same school together
in Pomona told me that she had offered to cooperate in any way with the detective,
butREDACTED  refused to give her the complete list of the names of the other gitls. I have
no idea of the number of girls who were paid to accuse me in order to assureREPACTED of
his share of the settlement with the Archdiocese. ™™ will gladly speak with anyone on
the Board about this matter. It is unbelievable thaREDACTED didn't tell the true
facts to the Chancery. :
I have a witness who said that the group of about fifteen people that were demonstrating
withREPACTED iy front of the church were paid the sum of $100.00 each. Her name is
REDACTED ~  her phone number isREDACTED She can be reached after 8:00
PM. She was also present when this manifestation took place?=PACTEP had promised that
he would come every Sunday to Sacred Heart to demonstrate. Due to the rejection of the
whole community, he came only once. According ta(REDACTED , she said to
REDACTED wyhat are you doing to our church. You are trying to destroy it. I have known
- you since you were a little boy in the school, and you were always a terrible
troublemaker." She stated that"=""CTEP then went to the other side of the street crying.
It is a pity that REDACTED  wifl be rewarded after telling so many lies about me. I have
been humiliated
to the ultimate without having having any possibility to defend myself.

10/17/2007
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THE REV. MSGR. MANUEL SANCHEZ ONTIVEROS
SACRED HEART CATHOLIC CHURCH
1218 SOUTH HAMILTON BOULEVARD
POMONA, CALIFORNIA 91766

Msgs. Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy

Dear Gabriel: A May 18, 2007

- 1 regret having to be so strong with you; but after almost four months of
not being able to communicate with you, I think that I have every right
to express my feelings to you concerning my case. I ask myself: Is the
putpose of the Office of the Vicar for Clergy to defend the priests of the
Church or is its objective to condemn without due process of Canon
Law?

May I quote ditectly from the dectee issued by your office on January 26,
2007? “This decree should in no way be construed as a judgment of guilt
concerning the allegations.” Normally, you declare someone guilty and
then he is punished. In my case, I was punished to the maximum with
Suspenso a Divinis without being declared “guilty.” Is this the new rule
coming from the Vatican?

I reiterate once more that I am one-hundted percent innocent with
regard to the accusations that you brought against me to the Clergy
Misconduct Oversight Board. I have been disgracefully treated with a
complete lack of tespect for the position that I have so proudly held in
this diocese for the past 32 yeats.

It is more than obvious that you didn’t treat me according to the
Christian principals of the Gospel. Please read Saint Matthew, Chapter
18, Verse 15. Couldn’t you have solved this problem speaking directly to
me? It was as easy as a phone call ftom me this Thursday, May 17, 2007,
directly toREPACTED | She told me that she was very sorty for whatever
she said to Msgr. Curry in the Chancery. She said that she was under a
great deal of stress for what was happening in Sacred Heart School and
in the prayer group of my parish. She is now convinced that her
daughter was telling lies because, she maintains that her daughter has
been a liar all of her life. She promised to send me a FAX next Monday,
May 21, 2007, detailing her convetsation with me. She gave me the
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telephone number with which she can be reached. When I receive this
FAX, I will send a copy to you. '

You took for granted the validity of REDACTED ,ccusation and turned it
over to the Clergy Misconduct Oversight Board without taking into
consideration the comments and conclusions by Msgr. Cutry which are
clearly defined in my personnel file in the Archdiocese. You did not
allow me to defend myself; you completely tied the hands of my lawyet
to advocate my case. Neither you, nor your secretary, did not have the
smallest courtesy to be in touch with me. You made me think that my
honor and my reputation mean nothing for you when, after serving my
Chutch for fifty-three years, I was thrown out without the most remote
possibility of defending myself.

Where should the priests of this Diocese go when they have been falsely
accused? I have been denied by you access to the services of a lawyer
accorded me by Canon 1717 of the Juris Canonici of our Church. I have
been so disconsolate and depressed to the point that I have been forced
to seek psychological therapy to try to understand how it could be
possible for your office to be so callous and unfeeling.

May I expect that you, in your obviously very over-burdered schedule,
will read this letter and do me the favor of responding in one way or
another? Three days ago I requested from your secretary that you return
my phone call. I am still waiting.

I am sotry if I am very strong in this letter. I think that the reputation
and honor of a priest who has been serving faithfully for so many years

deserves a modicum of respect from you and your office.

Sincerely in Christ,

(Manuel Sanchez)

CC: Cardinal Roger Mahony
Bishop Gabino Zavala
(My Regional Bishop)

CC1007480



Your Eminence: : May 18, 2007

| hope that you will read this letter. I it, my feelings concerning
- your Decree of Suspenso a Divinis are reflected in an honest and
sincere way. ' '

I sincerely expect that my situation will be resolved as soon as
possible. | reaffirm my innocence with an ever-growing sense of
frustration and disappointment in the way that the Office of the
Vicar for Clergy is handling my case.

Sincerely yours in Christ,

Manuel Sanchez

RCALA 009523
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. THE REV. MSGR. MANUEL SANCHEZ
SAC‘RED HEART RONMAN CATHOLIC CHURCH
1215 SOUTH HAMILTON BOULEVARD
POMONA, CA. 91766

Msgt. Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy

Dear Gabriel, May 23, 2007

I cannot find any good excuse why you have not been in contact with me. I wonder
why we did not resolve the injustice of my problem a very long time ago.

In my opinion, your job and mission as Vicar for Cletgy should be to defend and to
be by the side of the priest in any difficulties ot traumas in which he may be
involved. I had the illusion that you would be there for me when I needed help.

I am wondering if you received my letter of May 18, 2007. Could it be lost? That
would be the only adequate reason for the silence. Bishop Zavala and various others
received my letter. If it should be the case that you didn’t receive your copy, please
let me know and I will gladly send you another.

 What could be a good reason for not making contact with me? You make me think
that I am nothing in your opinion, either as a priest or as a human being, Inmy
Spanish culture, the least thing that someone can do is to answer, either dnectly or
indirectly, a request for such important communication.

I contacted"EPACTED thig past week, and she told me by telephone that she was very
sorty about evetything that she said about me in the Chancery when Msgr. Cutry was
Vicar for Clergy. She told me that she had mailed a letter with her hand-written
testimony which recanted her previous accusations.

It comes to my mind Luke 18: 1-8 whete the widow asks for justice from an unjust
judge several times duting many days until she was heard. Perhaps, you can take
five minutes from your overtburdened schedule to read this parable from Our Lord.

How many times must I ask you or yout office to be in touch with me ot my Canon
lawyer befote Jam heatd? Maybe, you have expected me to be quiet, to die or to
disappear from this wotld. I promise you that I will not cease looking fot justice
until everything has been clarified.

Sincerely yours in Chtist,

Manuel Sanchez

CCl 007482
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Manuel Sanchez

From: "Manuel Sanchez'REDACTED

To: REDACTED

Sent:’ Monday, September 24, 2007 6:08 PM

Attach: REDACTED . e

Subject: REDACTED  recommendation
REDACTED

~ Bishop Sartoris has strongly advised me to give you as much information as possible,
concerning my case. He told me that he knows of your integrity both as a lawyer and
a Christian.
In the decree of Suspenso a Divinis, REDACTED accusations were strongly
_influential for the decision of the Board agamst me.
Her case had already been analyzed at that time, and it had been decldedly
determined by Bishop Tom Curry that it had no foundation whatsoever.
NeverthelessREDACTED case was once more presented as defamation and libel. 1
was completely dumbfounded. Apparently, the Board did not have access to the
prevailing facts of the decision by Bishop Curry. -
On May 15, 2007, I had a telephone conversation withREPACTED  who was at that time
in Miami, Florida. She freely admitted that she had accused me falsely when she told
her story in the Chancery. I asked her to provide me with a handwritten letter
attesting to her admission. She did so immediately, although the letter is not so
strongly worded as was the conversation on the telephone. She told me that her step-
daughter had been a liar all her life and continues to be dishonest even now that she is
married. She volunteered to testify by telephone from Santo Domingo, where she
presently resides, to anyone from the Chancery or from the Clergy Misconduct
Oversight Board. She can be reached at this number:REDACTED
The Vicar for Clergy has a copy of REPACTED  Jetter in Spanish, written "To Whom
it May Concern," on May 21, 2007. I will send you a copy of the letter in English,
Also included, I am sending a copy of the letter that I sent to Bishop Zavala on May 1,
2007. I admit that it is a very strong letter, but please understand my anger and my
frustration. .
Sincerely yours,
Msgr. Manuel Sanchez O.

9/24/2007
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CMOB 064 Summary .

Priest Background: This case involves a 79 year old Archdiocesan priest who was
ordained in 1954. He is currently retired with no faculties. His faculties were removed
by decree on 1/26/07.

Complaints:
Complainant #1-(C1)

In April 2003, C1, a male born in 1971, reported to the Victims Assistance
Ministry (VAM) that in approximately 1981 he had been sexually abused by the priest
(064). In the initial information reported by C1 was documented on a Clergy Misconduct
form and reflects that C1 accused the priest of grabbing him from the rear and put his
penis inside of him. C1 reported that the incident happened in the room where left-over
bread and wine were taken The initial investigation in this matter was conducted by and
reported to CMOB by REDACTED pased on a review of the documents from the first.
investigation, it appears that the locanon of the alleged incident was assumed to be the

sacristy.

The first investigation was concluded in December 2003 and subsequently
presented to CMOB. The allegations made by C1 were not substantiated and the
credibility of C1 was in question for several reasons, including, but not limited to,
C1’s criminal past, drug usage, and primarily, because the sacristy was an active venue
during Sunday mornings and completely inhospitable for the activity C1 described.

The case was closed and the priest remained in ministry. C1 was a plaintiff in the
Clergy I lawsuit.

Complainant #2 (C2)

REDACTED

CCl 0074384
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Complainant #3 (C3)

In November 1989, C3, a female born in 1965. wrote a letter to the ADLA
REDACTED . In subsequent
Aivma AMYTS G PULL UL LLS MY USURALLUL, U 1opuLteu wal 1t was common for the priest to
have young girls sit in his lap, including herself. She saw him have girls sit in his lap and
noted that it was part of his “M. O.” with the girls. Regarding herself, she described
sitting on the priest’s lap as a common and spontaneous occurrence. She opined that his
actions never seemed contrived and she did not view them as inappropriate. She
volunteered that she would have to admit that as she got older, about the age of sixteen, it
felt more uncomfortable.

Complainant #4 (C4)

In July 1989, the school principal reported to Vicar for Clergy that in 1987, the
mother of C4, a female born in 1973, complained to her that some time around Easter, the
priest had asked each of her two sixth grade girls to sit on his lap during confession and
then fondled them. In April 2006, the mother of C4 was located and confirmed having
complained to the school principal about the priest having fondled C4 on two occasions
during confession. C4 is married and resides in Mexico and was not available for
interview. ' : :

Complainants #5 & #6 (C5 & C6)

C5 and C6, females born in 1971 and 1970, respectively, participated during a
public demonstration at the church where the priest was a former pastor and claimed he
had molested them when they were minors. C5 was subsequently interviewed and
reported that when she was about seven or eight years old, she went to confession for the
first time in order to make her First Communion. She recalled that when she entered the
confessional she was nervous and did not have anything to confess. The priest asked her
to come around to his side and when she did she noticed a chair to the left side of the
priest. When she went to sit in the chair the priest told her not to sit in the chair, but in
his lap. She sat in his lap as he told her and he put his hand under her dress. His actions
made her even more nervous and scared. When his hand reached the edge of her panties
she started crying and jumped off of his lap. The priest became angry with her, told her
she had been bad and needed to go say three Our Fathers and two Hail Marys. He also
told her not to say anything to anyone about what had happened. C5 also reported that
C6 had also experienced a similar incident during confession.

C6 never made herself available for interview; however, her former 7 grade

teacher from 1982-1983, was interviewed and recalled C6 having complained about the
.priest after going to confession with him. She made a report to the school principal.

CCl 007485
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Investigation:

This case was reopened for investigation after the allegations made by C5 & C6
during the public demonstration in April 2006. Extensive investigation was conducted
regarding all aspects of the allegations against the priest and included thirty-four .
interviews.

Regarding C1, it is noted that after the initial investigation in 2003, a mediation
document signed by C1 was received which alleged that the priest abused him by doing
the followmg

e The priest penetrated C1’s anus with his penis one time.

e Fondled C1’s genitals over his clothes on multiple occasions.

e Fondled C1’s buttocks over his clothes on multiple occasions.

* Rubbing his body against C1 on multiple occasions.

* Rubbing and massaging C1’s body over his clothes on multlple occasions.
» Caressing C1’s face, skin to skin, on multiple occasions.

¢ Giving C1 wine.

C1 was interviewed in January 2008, and provided a statement reaffirming his
ongmal allegations regarding the sexual abuse. He clarified that “not too much happened
in the sacristy” and that most of the allegations involving touching or rubbing against him
occurred in areas around the church grounds and in the equipment room of the school. C1
stated that he was anally raped by the priest one time and the incident occurred in a room
located in a room adjacent to the sacristy. Subsequent investigation located a room
adjacent to the sacristy as described by C1.

Regarding allegations of misconduct mvolvmg confessions or the priest having
girls sit on his lap, four complaints exist regarding improper behavior with young girls
during confession, statements from three additional women support allegations about the
priest having young girls sit on his lap, six additional women reported having interacted
with the priest when they were students and never experienced any inappropriate
behavior.

Additionally, three men, two of whom were classmates with C5 and one with C6,
were interviewed. All three reported having gone to confession with the priest, but at no
time were they ever asked to sit on his lap.

Interview with the priest:

On November 20, 2007, the priest was interviewed in the presence of his attorney.
The interview was audio tape-recorded by the investigator and the priest’s attorney, and
- later transcribed.

During the interview, the priest was informed of the identity of each of the
_ persons who made specific allegations of sexual misconduct against him, the nature of
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those allegations and the identity of women who had repdrted that he had them sit on his
lap as young girls, but were not offended by the behavior. The following points are
noted regarding the priest’s responses:

He did not remember C1 and denied the specific allegations made against
him by C1.

He denied knowing C6.

He denied knowing C4’s family and that any parent ever complamed
about his behavior or attempted to talk to him.

REDACTED

He acknowledged knowing C3, but denied that he ever had her sit on his
lap.

He denied knowing C5.

He did not remember the teacher who claimed she made a report to the
principal regarding an incident involving C6,

He denied ever having any girl sit on his lap during confession or at any
time. : :

He admitted to providing some input to the letter written in his support by
a married couple.

CC1 007487
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COPY

N
REDACTED

Archdiocese of Los Angeles ' \iilzsl;ire (L:sz\f:rnrf: o

Boulevard 9010-2202
January 20, 2009

REDACTED
REDACTED
REDACTED
REDACTED '

As you may recall last winter, after vas interviewed, you were going to review your files

for any relevant materials that might assist the Clergy Misconduct Oversight Board.

The Sanchez matter is scheduled for final review by the Clergy Misconduct Oversight Board

next month, As part of their review, they have asked me to confirm with you whether your files

contain any information that was not previously provided by you or b ™ when he was

interviewed on January 14, 2008. If you have any information, let me know and I will ask
REDACTED 7 to contact you. If you have no information, please let me know that as well. -

Your assistance is this matter is greatly appreciated. Trust you are having a good New Year.

Yours very truly,
REDACTED

Pastoral Regions:  Our Lady of the Angels  San Femando  San Gabriel  San Pedro  Santa Barbara

CCl1 007488
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Attorney Work Product
Memorandum
REDACTED
To:
Monsignor Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy -
REDACTED
From:
Date: February 9, 2009
Subject: Monsignor Manuel Sanchez
Canonical Investigation -
Reference: .Email fromREDACTED dated December 26, 2008.

Referenced email outlined several pending issues which were discussed during a
meeting on December 22, 2008 and that needed to be resolved in order to conclude this
investigation.

The purpose of this memorandum is to document that the pending issues have
been resolved as follows: ' '

1. By Email dated January 6, 20090REDACTED
REDACTED, advised that, according ™" records,REDACTED  is the only
plaintiff in regards to Manual Sanchez. NeitherREDACTED
REDACTED were found in a database search of plaintiffs or perpetrator information.

REDACTED . advised that a review of settlement

information revealed tha """ settlement was above the median range.

2. By Email dated February 5, 2006REDACTED _ _* attorney, advised that
she did not have any additional information.

3. By Email dated January 6, 2009,@%95\.QIE P.---, , --EEE/'\.C%IDSO advised that
Sanchez’ file shows Sanchez P and C files, VAM file, co&gig%gdence, and

REDACTEDork product. There is no information solely available t Therefore,

there is nothing tha "~ s that the ACC does not have.

RCALA 009531
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’ Page2 of 3
Confidential

Attorney Client Privilege

Attorney Work Product

REDACTED

4. The letter written ), was previously translated by the
investigator and it represents an accurate translation; however, the following
information, which was previously reported by Investigative Report dated June 23,
2008, is noted:

REDACTED

On September 27, 2007, Sanchez wrote an email tREDACTED
Chair of the CMOB, in which he stated, “On May 15, 2007, T had a
telephone conversation with"EPACTED iho was at that time in Miami,
Florida. She freely admitted that she had accused me falsely when she
told her story in the Chancery. I asked her to provide me with a
handwritten letter attesting to her admission. She did so immediately,
although the letter is not so strongly worded as was the conversation on
the telephone. She told me that hier step-daughter had been a liar all her
life and continues to be dishonest even now that she is married. She
volunteered to testify by telephone from Santo Domingo, where she
presently resides, to anyone from the Chancery or from the Clergy
Misconduct Oversight Board. She can be reached at this number "™
' (It should be noted that the letter does not state that the
daughter had been a liar all her life as Sanchez states; however,
Sanchez later did accurately translate the letter which reads, in part, that
REDACTED was not sure that her daughter was telling the truth at the time
because lately she had been telling them things that were not true.)
On September 27, 2007,REDACTED» was re-contacted to confirm the
information provided by Sanchez tREDACTED ¢ via email REDACTED
reiterated that what she had told Sanchez was that, with time, she had
doubts regarding whether or not his intentions were malicious, but at no
time did she tell him that she had falsely accused him. She suggeqted to

Sanchez that possibly through a dialogue between himself a TED the
issue could be resolved.
She continued that she has ﬁo doubts that the incident wit]REDACTED nd

Sanchez occurred, and what happened toREDACTED ag very traumatic for
her. She never told Sanchez that Ivelisse had lied about the incident, but
did, in the course of the conversation, tell him that her daughter, like most
children, had, on occasion, not been completely honest with her,

She said Sanchez had called her sisters numerous times attempting to
contact her and when he talked to her, he pressured her into writing a
letter, which she did on the way to the airport. She stated that, based on
the nature of their conversation and what Sanchez is now saying, he is not
acting in good faith.

CCI1 007490
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Confidential :
Attorney Client Privilege
Attorney Work Product

5. Ttis noted that independent investigation was conducted by Sanchez’ attorney and
he submitted four signed declarations from four women, who attended Sacred
Heart during the same time period aREDACTED , asserting that they
never experienced any inappropriate behavior on the part of Sanchez, One of the
womenREDACTED s, was also interviewed by the investigator in this matter on
two occasions and her statéement was consistent with the information provided to
Sanchez’ attorney. :

A by-product of reviewing school records to locate boys, who attended school at
the same time asREDACTED , was locating records which revealed that
some of the claims made by two of the women interviewed by Sanchez’ attorney
were not accurate. For exampleRE DACTED , reported that she was a
‘classmate oREDACTED _during 7™ and 8™ grade and?®PA°TEC was her best
friend. She reported having seen*=""°" Pthree years ago an®REPACTEDagver told
her anything about being abused. No school records were located for = ACTED g
pupil classroom attendance records foREDACTED  # apnd 8" grade, 1982-1983 and

1983-1984, respectively, did not show any record fo:REDACTED ~ . Records
show that Estrada’s sistetREDACTED attended Sacred Heart School in
1984-1985 and part of the 1985-1986 school year.

REDACTE[5

was contacted on February 6, 2009 by telephone in El Paso, Texas.

was advised of the result of the records check which did not show her
as a classmate ofREDACTED | :insisted that she attended school at Sacred
Heart and started school at the same time as her sisters:REDACTED

REDACTED . vas advised that "EPACTEPwas no longer a student at Sacred Heart for
the 1984-1985 school year. She then stated that the person that she was referring
to in her signed statement was nofREDACTED , but possiblyREDACTED
She was asked if she prepared the signed statement or if it was pioparou 1u1 e vy
Sanchez’s attorney. She advised that the statement was prepared by Sanchez’s
attorney and sent to her for her signature.

To summarize, in the course of this investigation, four complaints exist regarding
improper behavior with young girls during confession, statements from three
additional women support allegations about Sanchez having young girls sit on his
lap, six additional women reported having interacted with Sanchez when they
were students and never experienced any inappropriate behavior.

Additionally, to resolve the pending issues in this matter, three men, who were

former students at Sacred Heart School, two of whom were classmates with
REDACTED | _nd one witl were interviewed. All three reported having

gone to confession with Sanchez, but at no time were they ever asked to sit on his

lap.

CCI 007491
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CONFIDENTIAL & PRIVILEGED
INVESTIGATIVE REPORT
ATTORNEY CLIENT WORK PRODUCT

December 6, 2003

Sacristy
c?»cqrésa-osét Marteet
REDACTED

I, canonical auditor

The complaints lodged agairist Monsignor X wete reviewed as well as the actions taken at the time they
were made. As aresult the following individuals were interviewed between October 28, 2003, and
December 3, 2003:

REDACTED

Telephonic contact was made with X on Septernber 15, 2003, to advise him of the status of this matter. He
made two subséquent telephonic contacts and was advised since he was represented by counsel that he
should discuss this with hs attorney before submitting to an interview in this matter,

X is a Buropean in his 70s who was ordained in Europe in 1954 and came from Europe to the Los Angeles
Archdiocese in 1971. He served at a high school and three parishes in the Archdiocese before tetiring in
2000. He arrived at XYZ in 1977 and becamme pastor there in 1980, setving in that capacity until his

Hoos

retirement. He no longer lives at the parish but does regularly assist there on Sundays when he is in the Los

_Angeles area.
There are four separate allégations that have been made against X, They are:

1" OnJuly 6, 19897F>*°™™® and her husbarnd advised the vicar of clergy (Monsignor Thomas J.
.Curry) that in about 1986 X inappropriately touched their daughter.

2. -During the July 6, 1989, meeting th™"™; also alleged that X asked two sixth grade girls to sit on
his lap during confession. " Reoacie

3. During the July 6, 1989, meeting the also alléged that X wa$ having an affair with a
parishioner. On November 7, 1989, this was also independently alleged to Curry by IREDACTED
who was the youth minister at XYZ Church at the time.

4. On April 4, 200:REDACTED 5 (born June 2, 1971) made an allegation to Father N that X had
abused him in the sacristy of XYZ Church in approximately 1981,

RCALA 009534
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REDACTED
¢  Allegation that X inappropriately touched

During the July 6, 1989, meeting with Curry the " made approximately 20 allegations regarding X,
including the one regarding their daughter. X was their pastor at XYZ at the time and many of the
allegations had to do with his administration of the parish, On July 26, 1989, Curry and Monsignor

REDACTED  met wittREPACTED and her motherREPACTED, advised them that about three and a half years
ago (she was 24 years old at the time of the interview but the question of her age at the time the alleged
incident took place was not asked) she went to a youth group retreat and had a face-to-face confession with
X. At this time he asked her to sit on his lap and she disraissed the request jokingly, however, during the
confession he rubbed her leg. She left the church after that and did not return. When asked if there was
anything they could do for her or X she said that she thought X was a good man but that he needed some
type of help. She requested that they provide it for him but requested nothing for berself.

On July 6, 1989, Curry contacted Father P, an associate pastor at XYZ at the timeé. He told Curry that Mrs,
REPASTED had advised him that & molestation of her danghter had taken place and the danghter had stopped
. attending church. P said that he bad heard rumors about X but there was nothing to substantiate them and
he had never seen anything improper.

On October 31, November 3 and 7, 2003, P was contacted telephonically, He related that he was at XYZ
from July 1988 until June 1989 and that he and X did not agree on many issues and he requested to be
trapsferred to another parish. X did not seek his counsel and P did not offer it to him. He tecalled that the

RECACTED made some type of allegation against X but understood that they had taken it to the chancery and that
it bad been investigated, resalved and the case closed. He could offer no insight into it and had no idea
where the**™ ™ xyrrently were located. There were a lot of schisms in the parish at that time, some he felt
were legitimate others were not. Some parishioners supported the school and others, including X, did not
and X’s relationship with the school principal was one of love/hate; Hispanics had issues with whites; some
agreed with X about spending money on stained glass windows while others did not; and there were others,
It was a changing community with an abundance of crime and gang activity and all these issues lent to the
fact that many in the parish liked X while many others did not. He never observed X do anything
inappropriate in a sexual context to either a minor or adult.

On. October 28, 2003, Curry was telephonically contacted and advised he remembered very little about his
investigation into X. He did recall that the couple that made the complaint was much more concerned
about their perception that X was mismanaging the parish than their allegation regarding X abusing their

daughter. He felt they brought the issue regarding the daughter up as almost an afterthought and he felt that
‘was sttange. :

On October 28, 2003REDACTED was interviewed regarding his contacts wittREDACTED, a5d
her motheREDACTED the current and past parish secretaries at XYZ Church, Based on his contact with them

earlier this yeat regarding theREDACTED ; allegation he felt they were honest forthright people that could be
trusted.

.- REDACTED
On October 28. 2003REDA(§TED , J was contacted regarding the interview he and
. conducted oiREE_)ACTE?in 1989. He could add nothing to the original interview and as he recalls she was a
believable person. -
On November 7, ZOOREDACTEDwas contacted and vaguely rcmemberaREDACTEDand her parents but has
no idea where they ate now. As far as she knows they were reliable people.

cED, A%%glgovember 3, 2003,RE DACTED ) were interviewed together at the XYZ Patish office.
faintly remembereREPACTED ¢ one time working in the parish office. She could not offer anything
more regarding her or her family and has no idea as to her current whereabouts,REDACTED advised the REDACTED
are not current parishionets and she could not locate any records pertaining to them,

EDACTED
In a memorandum dated July 13, 198R r mentions that he talked 'REDACTED[decaased)
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at length regarding this matter. R served at XYZ from 1980 to 1985 and agreed that X might have had
difficutties managing the parish but R had never seen any signs of impropriety.

On September 27, 198SREDACTED intérviewed X regarding this matter and he “vehemently denied
s [T} s y - N REDACTED - A

any improprietics on his part”. He acknowledged knowing th and said that they were active

parishioners and good fiiends of his. He suggested he speak to them regarding this and was cautioned

against doing that. He said he was aware the daughter was not attending church and had mentioned that to

the parents. He speculated that she made up the story as an excuse for not attending Mass. It was

suggested he see a doctor to deal with the trauma of the allegations and he agreed.

X apparently did ss REDACTED a psychologist, in the latter part of 1989 but it is not
known on how many occasions or over what time period.****°™" mentions in a memorandum dated
November 30, 1989, that the doctor believes this allegation to be false.

On November 24, 2003 ,REDACTED 8, former vicar for clergy and current pastor at Saings
Felicitas and Perpetua in San Matino, advised thhREDACTED | 3 psychologist that had been utilized as
a therapist for priests. He is no longer used by the Archdiocese.

¢  Allepation that X agked two sixth grade girls to sit on his Jap during confession

REDACTED

This allegation was one of many originally raised by th ... at the July 6, 1989, meeting with Curry.
They advised thdt two years prior X asked two seventh grade girls (there are various references to these
girls in the file as being in the sixth, seventh and eighth grade) at the parish school to sit on his lap during
confession. They said Sister L, the school principal, was aware of the incident.

On July 7, 198%™ met with L who advised th"- < -_. had five children in the parish school at one
time but now only two were dttending. I described the family as strict. Tn 1987R5PACTED )" ha
sometime around Easter X had asked each of her two sixth grade girls to sit on his lap during confession
and that he then fondled them, L believed that she told her supervisor at the time,REDACTED  (deceased).
After the initial mention of the allegation the patent never spoke to L about it again. She went on that she
wouid not be surprised if the allegation was true as she found X impossible to work with and that the staff
meetings were heated and X had no interest in the school.

' REDACTED
Curry mentions in a letter to the Archbishop dated July 13, 1989, that he contactec regional
supervisor for elementary schools of the Archdiocese of Los Angeles, and that she doubted the incident
took place. She knew there were difficulties at the school but thought I, was dealing with many of he
personal problems as well. :

In an undated interview assumed to have taken place in September 1989, L and Sister R came to Curry’s
office. R worked in XYZ Parish with the SAYA program (this is probably the Soledad Enrichunent Act or
SEA, an alternative program that works with tioubled youth and gang members). They related that recently
the two gitls central to the allegation came to school and announced their 13-yeax-o0ld cousin had run away
with a 21 vear old man. The mother of the 13-year-old came to school to say the Horta girls were lying,
REDACTE.D family then removed their girls from the school. These two girls were rebellions and
troublesome at school and had two boyfriends that waited for them after school outside the school gates.
Curry indicated that during their meeting L and R were more concerned with financial matters related to the
school than thREDACTEDyd R noted that X tended to turn away from people that threatened his power.
On November 3, 2003REDACTED could not recall tthEDACTED‘amin at XYZ. They were not able to
locate the family in old parish directories.

REDACTED
On Qctober 31, 2003, P advised he did not recall th family.

B
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REDACTED
On November 7, 2003, M advised she faintly recalled the family and believed they were active in the
parish but had no idea as to their present location. ’

X in 1989 “vehemently denied any impropriety on his part” regarding this maiter in an interview with
Curry and "**°""1nd in 2003 denied ever taking any liberties with minors during his carcer as a priest.

REDACTED
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R"EDACTED

. REDACTED
¢  Allegation that X abus in the sacristy

On November 24 and December 3, 2003. Father N, associate pastor at XYZ Parish, was telephonically
contacted regarding his meeting wifRE0™ Cjingéﬁ;g 23,2003. He said thaREPACTEDcame 10 gee him at
the parish that Wednesday because N noticed ~ _ in the vestibule of the church two or three weeks
‘before, after a Sunday Mass. N approached . at that time as he looked despondent an(REDACTED
advised him that he had been away from the church and was now returning. Since Mass had just finished
and N did not have much time he told REPASTED that if he wanted to talk to come see him later. REDACTED
Wwas not crying at this time. Whe"="*CT="; returned it was to the parish office on April 23. He appeared
nervous and told N he had information that he had been carrying in silence too long but that he would not
see N again and felthe could tell him. He told N that when he saw the name of Father I X (this is the
deceased brother of the accused) on a parish conference room named in his honor all his memories came
flowing back and he felt an honor like that should not be bestowed on an individual like X. When N
determined the nature (REDACTED sccusations he toldREDACTED to contact REDACTED  in the

Assistance Ministry and did not hear any specifics of the allegations.

On Deceraher 2, 2003,"°"°™ dvised that N contacted her aboREPACTEDgn April 23, 2003, and that she
called _ thatday, The conversation with him was documented on a Clergy Misconduct form and

states that in 1978-1981 a priest at the XYZ Church had abused him there. He was about ten years old at

the time and his mother later told him the priest at the parish then was Father X. He could only describe

him as a Mexican man and gave no age. REDACTED, stated that the priest grabbed him from the rear and put

his penis inside™="*™*" and this happened where the left over bread and wine were taken. He further

stated this occurred during the summertime and that he was wearing shorts and the priest wore robes, The

initial report, amongst othe things, contained the following information that he provided, he always needed

attention; he was expelled from XYZ School in the fifth grade; he entered public school and becamme 2 gang ,
member; he went to jail in the seventh grade; he hated authority; he has been out of jail for five years; and : :
he tried to kill himself. He went on that he had used drugs, was jailed for fraud, was about to be sentenced
for spousal abuse, had an anger problem, feared publicity regarding this and wanted to know if there were '
other victims of the priest.
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On May 1, 2003REDACTED acting in his capacity as a canonical auditor, and REDACTED . alicensed
psychologist working with the Assistance Ministry, interviewecREDACTED jn 3 classroom at the XY Z Parish
Schaol. REDACTED dggoribed®=""T=" ag a profuse talker who readily changed subjects REDACTEDmgther is
a teachers” aide and his father an alcoholic who abused every member of the family including the mother
and he served jail time for that. The parents divorced several years ago.REPACTED hag an older and younger
brother and a sister that is either 4 bit younger ot a bit older than he is. All children are now grown and all

. have emotional issues they sre dealing withREPACTED gexnally assaulted his sister in front of his younger
brother when he was in the seventh grade. This seriously affected both the brother and sister. REDACTED pag
a conflicted reldtionship with his father. He claimed that his abuse involving the priest took place over a
period of seven or eight wesks when he was in the fifth grade. The priest approached hira from the rear in
the XYZ sacristy as he was preparing to serve Mass. He would be facing the cabinet where the hosts and
wine were kept and the priest would reach around and caxess his face and press his body againsREDACTED?,
This escalated over time to where the priest exposed his penis and haREPACTED  hold it, When the priest
finally tried to have anal intercourse witf"™""""=" ; and was unable he aske=P ™0 5 1o azsist him. At this
point"**A"¥0, “Grew the line”. He left the church and did not retum until tecently when he came onfo the
parish grounds. The priest toldR=PACTED not to tell his parents as he (the priest) would deny it and the
father would punisREPACTED severely, REDACTED

REDACTED

REDACTED In 1993 he told his mother he was abused as a child but did
not tell her a priest was the abuser since the church means so much to her. Sometime in the last year he
confided to a neighbor, who is a policeman, what happened and he tolREPACTED; that he would have to ‘
confront the priest to find healing. He also claimed this neighbor gave him a lie detector test. When he i
finaily returned to XYZ N saw him crying and told him that he would be willing to listen to him and
although they did not discuss the abuse then this led to the April 23 meeting. Jn the meantime=PACTED
asked his mother who the “father” was during the relevant time period and she told him X, REPACTED:
strongest feelings during the interview were when he discussed his desire for the Archdiocese to rescue his
brothe tom the gang life he is currently living. He threatened that things would become ugly if his
brother was not given a place to live and recover. Towards the end of the interviewREDACTEDg wag ‘shown
nine photographs of priests. After first saying he did not want to try and identify the perpetrator he looked
at them and picked out three photos and asked if X was one of them, These three wore glasses and the
. other six did not, When informed that osie of thém was X he selected the vhoto of X. He advised he had
not reported the abuse to the police despite being given the number by~*"A°TE0 He wag told they would
have a better idea if there were other victims.
Ateviewo 0" cumulative pupil record shows that he entered XYZ School September 2, 1980, as a
fourth grader coming from Madison School in Pomona. He attended XYZ that entire year as well as his
entire fifth erade withdrawine June 11. 1082 whan hie anvallment information was sent to Roosevelt in

PomonaREDACTED

On June 29, 2003°EPACTED intetviewed Sister F the principal at XYZ Parish School in 1981-82. This was
the first year she was a school principal and she could not recalREDPACTED ¢ 5 gtndent there. She had no
recollection of a student being asked to leave the school at any time, especially during the middle of the
year. She hid no recollection of any incident involying students urinating into the durk tank at the parish
fiesta. It was a small school and she felt she would recall anything serious that happened during the two
years she was there. She remembered the altar servers being in the sixth grade and older, Other than
Sunday Mass they only served funeral Masses and the student body Mass on Friday mornings.

On Noverber 3, 2003, REPACTED: yyag telephomically contacted at his home and advised he was a XYZ
parishioner. In the early 1980s he was in charge of the dip tank at the parish fiesta. He could not recall the
exact years the tank was at the fiesta but advised it was there for several ysars, He borrowed the tank from
another Knights of Columbus council and stopped using it because people were no longer interested in it
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and it was not making enough money to justify it. Nobedy urinated in it to the best of his knowledge and
that certainly was not the reason the fiesta terminated its being there. He would have known if someone
had been identified as doing that. The name meant nothing to him,

D
On Noveriber 5, 2003?EDACTE was telepbonically contacted at her home in Moreno Valley. She stated
that her family was parishioners at X'¥Z in the 1980s and that she worked with the parish altar servers in
the early 1980s. The one requirement to be a server was that he had made his first communion and this was
normally done in the second or third grade. All servers were required to wear long pants and a collared
shirt when serving Mass. During the hot summer months they were sometimes allowed to wear tee shirts
but always had to wear long pants. There was an effort to have six servers at each Mass but at times there
were less than that. There were no records kept then as to who served what Masses. At a required
Saturday training session the servers were told which Mass they would serve on that Sunday. If they were
not at the Satrday meeting they did not serve the next day. Most of the servers served twice a month and
it would be uncommon for a person to serve three Sundays in a row, It would have been very unusual for
any individual to serve at the same Mass with the same priest for several consecutive Sundays. The
sacristy was very busy between the Sunday Masses with all the servers and priests concluding one Mass
and preparing for the next one, Besides them other people would frequently be in that area including a lady
in the parish that took care of the sacristy. She could not recall her name. She thought two of the three
doots into the sacristy were unlocked during Mass, She did not remember R¥°°™5, but did recall some of
the servers especially if they attended the parish schiool.

* On November 3, 2003, whenREDACTED  were interviewed théy did not remember theREPACTED
family as having been parishioners at XYZ. They checked parish directories dating back to 1995, me
oldest available. and emld net lncate the family in them, None of them remembere <= 2/CTED teachers,

REDACTED . The kindergarten through eighth grade parish school closed in 1998,
The parish fiesta is held in June and alwzys has been as far as they knew. In 1981 the dates were June 19,
20 and 21, They did not recall anyone being identified as having urinated into the dip tank at the fiesta at
any time. :

When contacted on November 7, 2003, M. did not remeniber sREDACTED 34 vz,

The associate pastor assigned to XYZ in 1981-1982 was Father R. Father I X, the pastor’s brother was “in
residence” there at that time and participated in parish ministry. Both are deceased. The associate pastors
that come closest to being assigned to the parish during the appropriate time period that are available to be
interviewed are Father R who served there from 1974 to 1976 and Father.P from 1988 to 1989,

O Novernber 4, 2003, R was telephonically contacted and advised he was at XYZ from 1974 until 1976,
During that time period the sacristy was a very active place during the Sunday morning Mass period. To
the best of his recollection each Mass had two or fhree altar servers and he could not recall any of them
ever wearing shorts as it probably was not allowed. He racalled that 2 woman took care of the sacristy and . '
was frequently in it but he could not recall her name. He could not remember if the sacristy doors ‘were

locked duting Mass. There was a lot of activity throughout the parish during his tenure there.

During the aforementioned contacts with P in October and November he advised that while he was atXYZ
there were between two and six altar servers at each Sunday Mass. Often servers would be scheduled and
did not come so servers would be solicited from the congregation. He believed that servers were mandated
to wear long pants while serving Mass and he has no idea if records exist showing who said or served Mass
from that time period or before: Which servers worked with any particular priest on any given Sundzy was
happenstance as far as he knew. A server working with the same priest cight weeks in a row might be
unusnal. The Sunday morning sacristy was very active. The Masses flowed into each other and there were
priests, altar servers and others passing through it, There was a woman who looked after the care and
maintenance of the sacristy that was there frequently during the week but also appeared on Sunday
mornings as well. At that time he believed that the doors to the sacristy were left unlocked during Sunday

- mornings and that the door to the driveway was often propped open, especially diiring the summer months.
He did not recall a Gallegos family in the parish and as indicated earlier he never saw X do anything
inappropriate of a sexual nature, He estimated X as being 577" of 5°8” tall,
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REDACTED
In a document dated June 25, 2003 reviewed various XYZ Parish bulletins dating from January
1980 until July 11, 1982, These indicated thaR=PACTEL] was an associate pastor in January 1980 but
replaced by Father Cin July 1980, The vicar for clergy files show C returned to Mexico in September
1980 although the November bulletin still shows him at the parish. In January 1981 a bulletin reads that
Father R is the new associate pastor. A note in one bulletin indicated Father § was visiting from July-
August 1981, The August 30, 1981, through August 29, 1982, bulletins listed Father I X (the pastor’s
brother) “in residence”. The Sunday morning Mass schedule in November 1980 was 7:00, 9:30 and 11:00 - .
with 1:00 and 5:00 Masses in the afternoon. This changed in October 1981 to Sunday momings at 7,00,
9:00 and 11:00 with afternoon Masses at 12:15, 1:30 and 5:00. Anslow also documented his visit to the
parish and described the sacristy as an area about 20’ by 10° with fhree closets and various cabinets that
hold the supplies and other various things needed by the priests and altar servers to conduct the Mass,
There are three entry doors to the sacristy one on the south side, one on the north and another from behind
the altar. The door on the north exits into a driveway going to the church parking lot. He notes that
Gallegos mentioned a metal cabinet to him that stored the hosts and wine and there is one there now,
although that is not its present purpose. It is possible that it could have been utilized for that at one time,
: REDACTED . . : REDACTED
On October, 15, 2003 was telephonically contacted and said that he had contactec ia
mimber of tires on the telephone after their first meeting, He tried to provide him with a therapist and
REDACTED 25 interested in one in his city of resideénce, He was given names of twa in that Jocale and he
never contacted thern. He then wanted ane in a near by city and a name was provided for one there and
once again he did not follow through. He requested tattoo rernoval and he was told who to contact for this
but he never did. He contactedREDACTED throngh his work as his home telephone was discomected,
REDACTED
On October 15, 2003, telephonic contact was made witt 1 but was terminated when he advised he
retainedREDACTED » tepresent him,
-« REDACTED . . . . . . ,
On December 3, 2003 was interviewed and provided various forms documenting her contacts with
- Gallegos from April 23 until November 11, 2003. Her log indicates that she 0"=>*°"©tglked wifREDACTED
left him messages or mailed him items on at least 18 separate occasions. He was offered the names of four
different therapists in various locations that he suggested but he continually rej ected them for differing
Teasons, One therapist, although no longer accepting new patients, agreed to see and an
appointment was agreed upon™— < os did not keep it. He was also provided Literature and the name of
the person to call to have his tattoos removed, which he requested, and he never acted ensbis, Whenhe
called®=P*°TED) November 11 he yelled with such anger and for such a long perioc almost
became ill. He refused to listen to her.

This matter has been discussed with Monsignor Craig A. Cox over the last several months. He advised that
X has for many years returned to Europe during the summer months but does not kriow the exact dates. Ho
believes X is 5’7" or 5°8” inheight. He personally knew the associate pastor at XYZ in the early 1980s,
Father R, and opined that he was a very good man with an excellent reputation. He felt that if R knew of
any inappropriate activity on the part of X he would have discussed it with X or if necessary brought it to
the attention of appropriate people in the chancery. :

A public records check of Gallegos was conducted on August 19, 2003. This revealed that Gallegos had
been arrested many times for various crimes, both felonies and misdemeanors, between May 17, 1990, and
April 17, 2003, in San Bernardino and Los Angeles counties. He was convicted or pled guilty to at least six
felonies for auto burglary and drug violations. There were more records indicating that others with the
same name as the complainant were arrested but since these do not have identifying data on the entry it is
not possible to determine if these records pertain to the complainant. From the data provided it is also not
possible to tell how many years he was incarcerated. It is noted that on April 23, 2003, he advised he had
served time for fraud and was at that time on probation for that violation and that he was to be sentenced
for spousal abuse in the near future. Neither of these was identified on his record, o

X was in Burope when this allegation was made and Cox sent him a letter there to inform him, In

correspondence to Cox entitled “Deposition from X for the Vicar for Clergy For the Archdiocese of Los
Angeles” dated June 9, 2003, he swore he “never touched any boy or girl or adult inappropriately in my
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forty-plus years of priesthood”. He was incredulous that anyone would make an aceusation that would ruin
his reputation. On June 17, 2003, REDACTED| Cox interviewed X at the chancery for about 80 tinutes. -
He willingly took a customary oathi that is administered in situations like these. After being advised of the
exact allegation he wanted to imnmiediately confront his accuser. He once agdin repeated that in his many
years as a priest he had never done anything inappropriate to either a child or an adult. He confirmed he
tetired from XYZ in 2000 but continues to help at Mass there when he is not in Europe. He maintains a
room at the parish. He came to the parish in 1977 and was pastor from 1980 until his retirement. During
July and August he would customarily go to Europe and arrange for visiting priests to help at the parish,
He recalled Father T and Father M as two individuals that helped him. He advised that altar servers were
only used at Sunday Masses as he did not want them to miss school during the week. If a family member
was being ndarried or died a server might assist at those Masses. There were four oz five servers at each
Sunday Mass and the Masses tended to run into each other so the sacristy was a busy area on Sunday
mornirigs. It would have been possible for a priest to have been alone with a server but unusual for it to be
for any significant amount of time. He pointed out that there were multiple doors that could be entered at
any time by someone. The namREPACTED meant nothing to him. .

On Qctober 8, 2003, X ‘was telephonically advised of the status of this matter. At that time he reiterated he
did not know the complainant and when asked as to the status of the sacristy doors on Sunday mornings in
the early 1980s he advised they were always unlocked,

On November 14, 2003, REDACTED was interviewed in his office. After a discussion of this matter
he advised that in his opinion it would be against his client’s best interest to submit to another interview
and he would advise him of that. His rationale is that X has already denied any wrongdoing verbally and in
writing and that he will stand on that. He opined that the only allegation that seems to have any credibility
is the affair withREPACTEDind that was in the distant past and no good would come to anyone by exposing
itnow. '

On Noverrber 6, 2003, the web site www.halls.md was visited. J displayed a Boys Height Growth Chart
for children of “Mexican-American” race/ethnicity. This shows the average height for an 11 year old is
4'8”, On the same date www.babybag.com was also visited and it had a table entitled Height & Weight
Averages for Children. It listed the height for an 11 year old boy as 4°9 1%”, '

Analysis and Observidtions
REDACTED

Allegation that X inappropriately touche
REDACTED

Allegation that X asked two sixth grade girls to sit on his tap during confession

This allegation originally came to the attention of the chancery when &eREDACTED:LcIuded it in their litany of
- complaints against X on July 6, 1989. The girls’ mother brought it to the attention of the principal of the -
parish school two years prior to that and the principal reported it to her superior (now deceased) who
doubted it occurred and disregarded it. It is unclear how long after the alleged activity took place the
mother advised the principal but'it does not seem to have been a contemporaneous event. The mother
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apparently never raised the issue again and kept her girls at the school for two more years and then
withdrew them over what appears o be a relatively minor issue. The girls were characterized as rebellious
and troublesome while at the school. The term fondled is somewhat ambignous in this context considering
the time period, Tn 1989 the user might have had the Webster Dictionary meaning in mind, “to caress or
handle lovingly” whereas in 2003 used in this fashion it has sexual implications. Then it could have been
used perhaps for siroking ariother’s hair, patting their backs, etc. This would have been a boundary
violation but once again X might have done it with no ill intent. And as M stated it was not necessarily
uncommon for X to have youngsters sit on his lap.

The present location and status of any of th®=PACTEDs yunknown and once again re-visiting this issue at this
tirne would garner little, if anything, to further clarity this matter,

REDACTED
Allegation that X had an affair wit

REDACTED

REDACTED

Allegation that X abused tin the sacriégg

This allegation was made approximately 22 years after it supposed]y happened There are a plethora of

teasons to doubt whether this occurred. They include:

1. Wher™™*“™" 3 made the initial complaint he said the priest penetrated him., When he was
subsequently interviewed he said the priest was unable to have anal intercourse with him and
asked foiREDACTED: aggistance at which time he refused and left. This is a significant variance.

2. REDACTED claimed he was expelled in mid yéar from the parish school. Records indicate he went
two full years to the school and was not cxpelled.

3. Thereason he gives for his mid term expulsion was his urinating in the parish fiesta dunk (dip)
tank, It was determined that if he did this nobody else knew about it and so it had no bearing on
his Jeaving school. Also the fiesta is held in June which rules out a mid term departure.

4. The sactigty was an active venue during Sunday mornings and completely inhospitable for the
activity he describes, With all of the individuals that had unfettered access to that space it is not
credible to believe one would have perpetrated such an act there during that tirhe period.

5. He claimed he was wearing shoris at the time of the offenses. It was determined that altar servers
were not allowed to serve Mass in shorts.

6. REDACTED yrag about 4’8" tall at the time of the alleged activity whereas X stands close to 578",
With this height difference it would be difficult, if not mxpossible, to engage in the alleged activity
the way he described it.

10
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7. 'The fact that Gallegos described the perpetrator as a Mexican when X is a Eurapean is not
something a Mexican-American child would normally do.

8. Gallegos criminal past and drug usage, mcludmg his self-admitted conviction on fraud charges,
impugns his credibility.

9. His reluctance to accept the services offered by the Archdzocese yet continue to bargain for them
over several tonths is curious activity.

10. His claim that a neighbor in law enforcement gave him a lie detector test makes no credible senge.
And that the neighbor told him to confront the perpetrator but did not telt him to report it to
authorities is also suspect. .

11. The discrepancy between his description of his first meeting with N and how N describes it.-

His choosing X in the photo line up is interesting but not telling since X setved at the parish fot so long that
Gallegos could have seen him there any number of tires.

X on earing of this accusation mlmedlately denied and denounced it; requested to confront his accuser;
submitted to an interview; and swore in writing and verbally that he did not commit the alleged acts

11
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REDACTED
From: RE_@&QT\EE Y LM I S U IR IS
Sent: Friday, December 26, 2008 2:21 PM
To: REDACTED
Cc:
Subject: MSGR MANUEL SANCHEZ CMOB #0684
REDACTED :
On Monday 12-22-08, we met to review this case. It was decided that TONC'ED has the

canonical lead and that Sonny would provide investigative support for this case. We also
concluded that the following work needs to be done before to conclude this investigation:
1. Double check to make sure that onlleEDACTED
his settlement in the median range?

2. REDACTED attorney needs to be contacted and asked if he found anything we need to know
about.

3. The attorney representing the Archdiocese needs to be contacted to see if he found
anything we need tom%ﬁ%g about.

4. The letter from needs to be translated by someone other than the accused.

5. We need to ask 2 or 3 boys and 2 or 3 girls who made their first communion at about
the same time as the complainants if Sanchez had just about everyone sit on his lap or
just a few of the girls.

was part of the civil suits. If so, was

S0, the status of this case is returned to Canonical Services for further investigation.
Everyone agreed that the follow-up work could be

completed quickly. So, I will havefPA™ a5k everyone to bring their }

schedule with them to the January CMOB meeting so we can agendize a special meeting in
February to review this case. )

Thanks,
REDACTED
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Investigative Report
REDACTED
To:
Monsignor Gabriel Gonzales
Vicar for Clergy
REDACTED
From
Date: June 23, 2008
Subject: Canonical Investigation of Monsignor Manuel Sanchez

Reference:  Report of "EPACTED  canonical Auditor, dated December 6, 2003,
setting forth the details of canonical investigation of Monsignor Sanchez. which was
conducted as a result of allegations of sexual abuse made byREDACTED  against
Sanchez. .

Predication: The canonical investigation of Sanchez was reopened on April 11, 2006
and was prompted by new allegations against Sanchez by two adult females,REPACTE="

REDACTED who, on April 9, 2006, during a public demonstration at
Sacred Heart Church, Pomona, California, claimed they were molested as minors by
Sanchez. :

Summary of Investigation: On April 12, 2006, the auditor met with Sanchez, at which
time he denied knowingREDACTED . _or the nature of the allegations they
were making. He also provided the names of REDACTED andREDACTED

v

REDACTED , who he advised had been recently contacted by someone related

to the two women, who was attempting to recruit them into making an allegation against
him. In a subsequent telephone call, Sanchez provided the names of REDACTED

REDACTED as persons who could provide information
on his behalf. He specifically advised that he had been told byREDACTED that
REDACTED had paid people to demonstrate on April 9, 2006. Sanchez requested that
the auditor conduct interviews of the persons he identified.

The persons identified by Sanchez were interviewed. The information provided
pREDACTED revealed that she had been contacted on March 27 or 28, 2006, by
REDACTED ~_ thessister of REDACTED | to talk to her about the sexual abuse by
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Sanchez of ‘REDACTED also told her thaREDACTED

REDACTED +and possibly four or five other girls had been molested by
Sanchez. REPACTED degcribed the molestation of the girls as Sanchez having them sit on
his lap while he fondled them.REDACTED nterpreteX-OACTED visit as an attempt to
convinee her that the allegations made byREDACTED s were true and to recruit her to
also claim she had been molested by Sanchez. :

REDACTED , in her interview, advised thafRFPACTEDyas accompanied by -
several other persons, including some bodyguards, as part of the demonstration on April
9,2006. She heard from a friend thaREDACTED had paid his bodyguards $100.00 for their
services.

The others identified by Sanchez provided favorable statements regarding their
own interaction with Sanchez, noting that they had never experienced any inappropriate
behavior from him. The interviews were documented as separate reports and submitted
to the main confidential filet.

* On April 15, 2006,REDACTED
was briefly interviewed and acknowledged her partlc1pat10n in the April 9, 2006
demonstration. However, because of another appointment she was not available for a

detailed interview. She advised that she would contact the auditor to arrange an
interview with herself and REDACTED

On April 24, 2006REDACTED was again contacted at her residence. She
advised she was not ready or comfortable with being interviewed at that time, but would
be willing to do so at a later date. She said that she had been in contact withREPACTED

REDACTED " who had agreed to be interviewed, but also at a later date REDACTED stated
that she would contact the auditor to schedule a date for the interview once she was
ready.

REDACTED 4id not provide any statement as to the nature of the abuse which
she was alleging. The only information available describing what was possibly being
alleged was provided byREDACTED on April 15,2006, when she said she was told
byREDACTED that the molestation involved Sanchez having the girls sit on his lap
while he fondled them.

REDACTED
A review of the referenced report prepared by - revealed that similar

allegations accusmg Sanchez of havmg girls sit on his lap and fondling them had surfaced
during a 1989 inquiry.

On November 13, 2006:RE DACTED provided a
statement regarding her claim of having been molested by Sanchez. She explained that -
when she was about seven or eight years old she went to confession for the first time in
order to make her First Communion. She said all of the students were taken from school
to the church for confession the week before they were scheduled to make their First
Communion. She recalled that when she entered the confessional she was nervous and

CCI 007505



_ Page 3 of 20
Confidential
Attorney Client Privilege
Attorney Work Product

did not have anything to confess. Sanchez asked her to come around to his side and when
she did, she noticed a chair to the left side of Sanchez. When she went to sit in the chair
Sanchez told her not to sit in the chair, but in his lap. She sat in his lap as he told her and
he put his hand under her dress. His actions made her even more nervous and scared.
When his hand reached the edge of her panties she started crying and jumped off of his
lap. Sanchez became angry with ber, told her she had been bad and needed to go say
three Our Fathers and two Hail Marys. He also told her not to say anything to anyone
about what had happened. When she left the confessional she was crying, but no one
asked her what had happened. She noted that there were teachers and teachet’s aides
outside who saw her crying.

On November 15, 2006, the auditor reported to the Clergy Misconduct Oversight
Board on this matter. The results of the investigation, to date, were reported and a
summary of allegations that were made against Msgr. Manuel Sanchez in 1989 were also
presented. Those allegations are summarized as follows:

1. Allegation: Msgr. Sanchez asked a girl to sit on his laIS during confession
and was rubbing her leg.

Details: On July 6, 1989 REDACTED  and her husband advised Msgr.
Thomas J. Curry, Vicar for Clergy, that in about 1986 Sanchez
inappropriately touched their daughter **>*°™° On July 26, 1989, REDACTED
Curry andREPACTED ymet with REDACTED age 24, and her motherREDACTED
reported that about three and a half years earlier she attended a youth
retreat and had a face-to-face confession with Sanchez. According to

REDACTED ganchez asked her to sit on his lap and she dismissed the request
jokingly. However, during the confession, he rubbed her leg. She left the
church after that incident and did not return.

2. Allegation: Msgr. Sanchez asked a 6% grade girl to sit on his lap, while he
rubbed her back, legs and tried to touch her breast.

Details: On July 6, 1989,REDACTED 4]0 alleged that Sanchez asked two

sixth grade girls to sit on his lap during confession, In response to the
 allegation, on July 7, 1989, Msgr. Curry met witREDACTED

the school principal. She reported to Msgr. Curry that in 1987, REDACTED
REDACTED 14 her that some time around Easter, Sanchez had asked each of

her two sixth grade girls to sit on his lap during confessmn and then
fondled them.

Note: On April 28, 2006REDACTED  yyas Jocated and interviewed via
telephone. REPACTED  said she could not recall the exact dates, but did
remember making a report to the Principal athEagggDSanchez fondling her

daughter™"°"™ during confession. She said was born in 1973 and
now resides in Aguas Calientes, Mexico with her husband. She has
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REDACTED .
- another daughter, bhorn in 1975, who was also a student at Sacred

RCOACTED

Heart at the same time as REDACTED iq also married and lives in
Zacatecas, Mexico.

She continued that it was a common practice for the school to take the
students to confession during the weekdays and Sanchez would hear their
confessions. It was during a weekday confession, while at school, that

ResctEd came home upset and frightened.™ ™™™ told her she did not want to go
to confession with Sanchez because he insisted on face-to-face
confessions and then he placed her on his lap. Once she was sitting on his
lap, Sanchez began to rub her back, then her legs and then tried to touch
her breast, but she did not allow him to do so. At first, she did not believe
REDACTED fyyt Jater, when she was present with  at church for confession,
she observed™ " coming out of the confessional crying. told her
Sarichez had done the same thing again. She immediately went to the
confessional to speak to Sanchez, but he would not come out. Afterwards,
she spoke to the secretary at the school and the Principal and told them
what had happened. She made a request of the Principal that her
daughters not go to confession with Sanchez, but another priest, possibly
REDACTED '

REDACTED

On November 30, 2006REDACTED the former
Principal at Sacred Heart School reported she had very good recollection about the
complaint made byREDACTED  regarding her daughter. She noted that it occurred about
the same time period as information which she reported to Msgr. Curry about Sanchez’s
relationship wittREDACTED She said she was told by several persons, whose
names she could not recall, except forREPACTED  that Sanchez had been observed on
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several occasions going to an upstairs Toom in the Beta Center to visit REDACTED
According to what she was told, Sanchez would go to the center at about 11:00 p.m. and
leave around 3:00 a.m. or 4:00 a.m. :

REDACTED REDACTED REDACTED

On January 27, 2007, the auditor, in the presence of Msgrs. Gabriel Gonzales and
Michael Meyers, informed Sanchez of the allegations made byREPACTED  accusing him
of having fondled her during confession when she was a child and that the same had
happened to her friend,REDACTED _'The auditor also informed Sanchez of the most
recent information fromREDACTED , who had accused him of similar
behavior in the past, and of the information reported by REDACTED  about her sitting

. on his lap. Sanchez was not asked to respond, but he did say that he had never had
anyone sit on his lap, as he was being accused. Sanchez asked the auditor to confirm that
REDACTED - had said the same as the others. He was advised that she reported the
same behavior, but that she was not offended. After advising Sanchez of the allegations
against him, the auditor was excused from the meeting and Msgrs. Gonzales and Meyers
met privately with Sanchez to inform him that his faculties were being revoked.

Later, on the same date, and several days afterwards, Sanchez contacted the
auditor by telephone. Sanchez vehemently asserted that he had not done what he was
being accused of, and that the women who accused him are all acquaintances who had
conspired against him. Sanchez requested thatREDACTED be re-
interviewed for information which supports his claim that the statements provided by

REDACTED 1nd others are false and a conspiracy against him.

REDACTED |

On June 13, 2007, after several attempts to contact REDACTED by telephone,
she was re-interviewed at her parents’ residence. She acknowledged that she had spoken
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to Sanchez specifically about the allegations made b}REDACTED . She said

Sanchez told her they had accused him of having them sit in his lap and fondling them.
She said he did not tell her where the incidents occurred or the circumstances. The
information provided byREDACTED was essentially the same as her previous
statemnent in April 2006. However, she was emphatic in expressing her support for
Sanchez and noted that she was born in 1971 and remembers knowing Sanchez all of her
life. She said she has two brothers and two sisters and they were all in shock when they
heard the allegations against Sanchez. She noted that Sanchez and his brother,EOACTEP

REDACTED were frequent visitors to their home when she was growing up and she never felt
uncomfortable around them. She expressed that she trusted Sanchez to the point that she
would entrust her own children to be in his care. She emphatically stated that she does
not believe the allegation against Sanchez and what he is accused of doing does not
represent the “Father” she knows.

REDACTED opined thatREDACTED were close friends with
REDACTED _ because during her conversation withREPACTED in 2006 EDACTED to]d her
she had met with"™™ and he had cried in her arms. REDACTED ; was asked if she
specifically knew if the"=PACTED were friends withREDACTED, She acknowledged that it
was an assumption on her part because of her conversation withREDACTED

REDACTED
REDACTED

On July 5,2007REDACTED , former classmate of EPACTED  gnd

REDACTED g interviewed. She was not aware of the allegations against Sanchez and
noted that in her own interaction with Sanchez nothing of én inappropriate nature had
ever occurred. She recalled Sanchez having her sit on his lap on numerous occasions, in
what she described as a church-related setting, with other people present. She estimated
that she was in the sixth grade when Sanchez had her sit on his lap. She did not recall
going to confession with Sanchez, but said that she thought she must have.

She was asked if she was present at a party withREDACTED about -
ten years ago when the topic of them being molested by Sanchez was discussed. She was
- emphatic that she did not attend the party and noted that she has not seen any of her
former classmates since 1985.

On July 6, 2007, REDACTED  was re-interviewed to determine if she was
personally acquainted with any of the women who had accused Sanchez of molestation or
inappropriate behavior related to him having them sit on his lap. She acknowledged that
she knewREDACTED  from their mutual involvement in the parish youth group, but
noted thaf™"™ was in the Spanish group and she was in the English group, which limited

* their interaction. She said they did talk on occasion, but never about the current topic. -
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She was not acquamted mthREDACTED
however, the surnames did sound familiar as families that were active at Sacred Heart.

She said that it was common for Sanchez to have young girls sit on his lap,
including herself. She saw him have gitls sit on hislap and noted that it was part of his
“M. O.” with the girls. Regarding herself, she described sitting in Sanchez’s lap as a
common and spontaneous occurrence. She opined that his actions never seemed '
contrived and she did not view them as inappropriate. She added that she would have to
admit that as she got older, about the age of sixteen, it felt more uncomfortable.

REDACTED ~
was asked if Sanchez ever rubbed her leg while she was sitting on his
lap. She said Sanchez would touch her leg and at that point she would think, “Okay, this
has gone far enough” and jump off.

On July 7, 2007REDAQI_E,D_ . former Principal at Sacred Heart
School from 1981 through 1983, was mtewlewed She stated that in her interaction with
parents, teachers and students, nothing was ever reported to her about Sanchez.

On July 28, 2007, REDACTED contacted the auditor bv telephone to advise
the correct name of the former teacher at Sacred Heart wa: REDACTED  and no
andREDACTED . She added that Sanchez was very close to
thREVAY1EY; family and it was rumored that Sanchez paid the tuition at Sacred Heart for
theREDACTED '

On August 7, 2007, REDACTED former teacher at Sacred Heart School from
1981 through 1983, was interviewed by telephone. REDACTED  was advised of the
ongoing canonical investigation of Sanchez, which was initiated as a result of allegations
made bREDACTED She recalled REDACTED bemg in her fifth grade class and
desctibed him as outgomg, funny, cute and baswally a nice little boy. However, he could
at times be a typical fifth grader, and be talking when he shouldn’t. She did not recall
REDACTED  ever saying anything to her about any problems with Sanchez.
REDACTED  yolunteered. without being asked, that she did recall an incident
during confession involving REDACTED  ghe explained that it was customary for the
teachers to walk the students to the church for confession and afterwards walk them back
to school. One day after returning to the schoolREDACTED . who was either a sixth
or seventh grader, approached her and asked to talk to heIREDACTED was upset because
Sanchez had asked her to sit on his lap during confession. She immediately took o to
the PrincipaREDACTED who spoke to™" privately. Afterwards she,f=T
REDACTED gpoke tREDACTED _ and was told that she had confronted Sanchez, asking
him what he was doing and what he was thinking. REDACTED  told her Sanchez’s
explanation was that he was just trying to comfortREDACTED

On July 10, 2007REDACTED _, advised she was classmates with
REDACTED ind knevREDACTED but not well.

t REDACTED
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She last sawREPACTED in ninth or tenth grade when they all attended

Ganesha High School in Pomona. She was very close friends withREPACTED  and on
occasion would spend the night at her house. Prior to the interview with the auditor, she
had never heard anything abowtREDACTED  having been molested by Sanchez. She said

REDACTED  never said anything to her about being molested and reiterated that she has
not seen her since high school. ‘

Regarding her own expetiences with Sanchez, she recalled that on occasion he
would be present on the school campus and during recess she would go and say “hi” to
him and sit on his lap. She also recalled that she started going to confession with him in
about fourth grade and she did not like the screen in the confessional booth, so she would
have face-to-face confessions with Sanchez. She said during confession, Sanchez would
have her sit on his lap. She said Sanchez never did anything that she would have
considered inappropriate and if he had, she would have immediately told her father. She
added that her father was the Physical Education teacher at Sacred Heart.

On September 11, 2007:REDACTED was interviewed by the auditor and

REDACTED regarding the information provided by
REDACTED was advised that, according toREPACTED  'she had
immediately taken”  to her, REDACTED office and reported the incident.
REDACTED was provided a brief description of the various allegations against

Sanchez, and that a similar complaint involving confession and Sanchez having a girl sit
on his lap, had been reported by a parent to the school principal in 1987.

REDACTED said she had absolutely no recollection of whaREDACTED said
had occurred. ' .

On October 2, 2007, Father Christopher Ponnet was interviewed about
information he provided to Monsignor Curry in 1989 in which he said that he had heard
rumors about Sanchez, but they were not substantiated and that someone at First
Confessions had mentioned being uncomfortable with Sanchez. He was asked for the
source of the rumors, what he was told and if he recalled the identity of the person who
mentioned being uncomfortable at First Confessions.

Father Ponnet advised that the rumors Wére in reference to the mother of two gitls
who had made a report tREDACTED  regarding Sanchez’s behavior during
confession. He said the source of the information wasREDACTED He noted that

REDACTED . _the youth minister, seemed to know specifics about the
accusations. '

In reference to First Confessions, he said he could not recall specifically who
mentioned something to him, but speculated that it might have been in reference to the
general rumors that were circulating. He added that he and REPACTED  yrere in
charge of preparing students for First Confessions and they changed confessions to be

RCALA 009553

CCI 007511



RCALA 009554

. Page 9 of 20
Confidential
Attorney Client Privilege
Attorney Work Product

held in plain public view in the sanctuary area. He was not sure of the exact year that the
change was made, but said it was possibly in May 1989.

| Father Ponnet said that while he heard innuendos about misconduct on the part of
Sanchez, he never saw anything directly.

Father Ponnet advised that he was aware of the ongoing investigation, because
three to four months ago, Sanchez called him “out of the blue” and told him someone had
accused him of misconduct. He said Sanchez’s description of the allegations was generic
in nature and Sanchez did not provide any specifics. Sanchez told him that someone
might be contacting him in connection with the investigation. Sanchez asked him if he
had seen anything happen. He told Sanchez that he did not think that it was appropriate
to be discussing the matter with him, or to be giving details. He added that he got the
impression that the purpose of Sanchez’s contacting him was to try to influence his
statement.

It is noted that during the course of this investigation, Sanchez has offered names
of witnesses who, according to Sanchez, could in some way substantiate his claims of a
conspiracy against him. The statements provided by soine of those witnesses have been
previously noted in this report. Additionally, Sanchez sent letters and email
communications to Monsignor Gonzalez and REDACTED Chair of the Clergy
Misconduct Board (CMOB), providing information regarding his case. The following is
a summary of some of the information provided by Sanchez and the mvestlgatlon
conducted to verify his claims:

o  On September 24, 2007, Sanchez wrote an email to Monsignor Gabriel
Gonzales asking that he provide the CMOB a copy of a letter written by
REDACTED jn May 2007 containing an apology for defaming him.

On September 26, 2007, REDACTED was interviewed and
confirmed that she had talked to Sanchez by telephone in May 2007.
Sanchez told her that he had been trying to locate her to ask for
forgiveness because he had been too harsh and demanding with her. He
told her that a young man, whom he described as a drug addict who was
only trying to get money from the church, had falsely accused him of
molestation and the previous information involving her daughterREDACTED
had surfaced. She said Sanchez never mentioned anything about also
having been accused by two women. She said Sanchez appeared very
anguished and was looking for her support.

She felt sorry for Sanchez and told him that maybe she too had done
wrong by reporting him to his supervisor because of the incident involving
REDACTED 3nd that she probably should have talked to him directly. She said
that after so many years she has doubts about whether Sanchez’s actions
towardsREDACTED were done with malicious intent. She conveyed her
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feelings to Sanchez and wrote him a letter, but at no time did she
apologize for having defamed him. She reiterated that, with time, she has
had doubts regarding Sanchez’s intentions, but at the time of the incident,
she was very angry. She added that her husband does not share her
feelings regarding Sanchez’s intentions.

On September 27, 2007, Sanchez wrote an email ttREDAGTED

Chair of the CMOB, in which he stated, “On May 15, 2007, T had a
telephone conversation wittREDACTED who was at that time in Miami,
Florida. She freely admitted that she had accused me falsely when she
told her story in the Chancery. I asked her to provide me with a
handwritten letter attesting to her admission. She did so immediately,
although the letter is not so strongly worded as was the conversation on
the telephone. She told me that her step-daughter had been a liar all her
life and continues to be dishonest even now that she is married. She
volunteered to testify by telephone from Santo Domingo, where she
presently resides, to anyone from the Chancery ot from the Clergy
Misconduct Oversight Board. She can be reached at this number:

REDACTED

On September 27, 2007, REDACTED (s re-contacted to confirm the

.information provided by Sanchez toREDACTED  via email REDACTED
reiterated that what she had told Sanchez was that, with time, she had
doubts regarding whether or not his intentions were malicious, but at no
time did she tell him that she had falsely accused him. She suggested to
Sanchez that possibly through a dialogue between himself and***°T*° the
issue could be resolved. ‘

She continued that she has no doubts that the incident wittREPACTED and
Sanchez occurred, and what happened t*=°A°TEP was very traumatic for
her. She never told Sanchez that REPACTEPhad lied about the incident, but
did, in the course of the conversation, tell him that her daughter, like most
children, had, on-occasion, not been completely honest with ber.

She said Sanchez had called her sisters numerous times attempting to
contact her and when he talked to her, he pressured her into writing a
letter, which she did on the way to the airport. She stated that, based on
the nature of their conversation and what Sanchez is now saying, he is not
acting in good faith. ’

Sanchez provided an English translation of a letter dated February 6, 2007,
addressed to “To whom it may concern” from former Sacred Heart
parishionersREDACTED The letter was written in
support of Sanchez and to create doubt regarding the credibility of
REDACTED The letter specifically states, “Four of our
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children were attending the parochial school at Sacred Heart during the
same period as were the girls who accused Father Sanchez of molesting
them. My daughters will testify that Father never invited them or anyone
they knew inside or outside of the confessional to sit on his lap. They
cannot imagine how those girls can make such outlandish statements.”
On October 22, 2007, REDACTED were contacted by telephone
to verify they had written the aforementioned letter. REDACTED
confirmed that she and her husband wrote the letter to provide support to
Sanchez related to the allegations made against him. .

REDACTED  was asked about the letter making reference to her children
going to Sacred Heart during the same time period as the girls who
accused Sanchez, and if she was referring toREDACTED
REDACTED . She said that she had never heard the names oiREDACTED
REDACTED and was not aware that other girls had accused Sanchez.
She said Sanchez did not tell them about any girls, other thanREPACTED
Reoece) having accused him of abuse. She said the letter was only to provide
support to Sanchez related to the allegations made against him by
REDACTED and her daughter REDACTED

Tt noted that on November 20, 2007, Sanchez was interviewed in the
presence of his attorneyREDACTED at which time Sanchez was
asked for a copy of thREDACTED original letter written in Spanish. By
letter dated February 6, 2008, Sanchez’s attorney provided a copy of the
original letter. :

On February 11 & 12, ZOOSREDACTED were again contacted to
confirm that they were the authors of the letter provided by Sanchez’s
attorney. They both stated they had written the letter, but acknowledged
that at the time the letter was written in 2007 they had no knowledge that
Sanchez had been accused by other girls. They could not provide a
plausible explanation as to why the letter makes reference to the “girls
who accused Sanchez”.REDACTED  said that the original letter, signed
by her and her husband, had just been mailed on Thursday of the previous
week. She explained that they had never provided Father Sanchez the
original letter and only sent him a translation of the letter. She said they
did not think that there would be any need for them to send the signed
original. REDACTED  said that, initially, he was going to provide a
handwritten letter, but later solicited the assistance of a personal
acquaintance, who is a doctor. The doctor prepared the original version in
Spanish and she also prepared a translated copy which was sent to
Sanchez. REDACTED was not willing to provide the name of the doctor.
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As previously noted, on November 20, 2007, Sanchez was interviewed in the
presence of his attorney. Monsignors Michael W. Meyers and REDACTED - were also
present. The interview was audio tape-recorded by the investigator andREDACTED 4nqg
later transcribed.

During the interview, Sanchez was informed of the identity of each of the persons
who made specific allegations of sexual misconduct against him, the nature of those
allegations and the identity of women who had reported that he had them sit on his lap as
young girls, but were not offerided by the behavior. The following points are noted
regarding Sanchez’s responses:

¢ Hedidnot remcmbe&r\;ga%ﬁ‘gg ED
made against him by
e He denied knowingREDAUITED
¢ He denied knowing the < family and that any parent ever complained
about his behavior or attempted to talk to him. _
¢ He acknowledged knowingREDACTED  pyt denied the allegation about
' asking her to sit on his lap or touching her leg. His attorney did not allow
him to answer if " went to confession with him.
¢ He acknowledged knowing REDACTED, but denied that he ever had her
sit on his lap. .
e -He denied knowinREDACTED :
¢ He denied knowing theREPACTED o remembering their father, who
was a PE teacher at the school.
e He did not rememberREDACTED ever talking to him about
a complaint made by any student.
o He denied ever having any girl sit on his lap during confession or at any
time.
¢ He admitted to providing some input to the letter written by the

and denied the specific allegations

REDACTED

REDACTED |
By letter dated December 21, 2007 to Monsignor Gonzales, . provided

the results of a polygraph examination taken by Sanchez on November 28, 2007, which
in the opinion of the examiner revealed that there was no deception by Sanchez during
the examination. The credentials of the examiner as a certified polygraph examiner were
investigated and it was determined, not orly that he was not a certified examiner, but that
he had previously been indicted by the California Department of Consumer Affairs for
fraudulent business practices. The results of the inquiry regarding the examiner and
observations regarding the validity of the examination were submitted by. separate .
memorandum dated January 11, 2008.

By letter dated December 21, 2007,':2EDACTED was provided the original
transcript of the interview with Sanchez. It was requested that the document be reviewed
to ensure that it accurately reflected the questions asked of Monsignor Sanchez and his

RCALA 009557

CCI1 007515



RCALA 009558

v ’ Page 13 of 20
Confidential )

Attorney Client Privilege

Attorney Work Product

responses. Additionally, it was requested that the accuracy of the document be
acknowledged by each page being initialed and the last page being signed by Sanchez.
It is noted that prior to the transcript being sent to REDACTED , it was reviewed by
the investigator and compared with the contents of the audio recording of the interview.
The transcript, with the exception of minimal typographical errors or portions marked as
unintelligible, is a verbatim transcription of the interview.
By letter dated February 21, 2008:REDACTED returned a copy of the original
transcript with an attachment from Sanchez with three pages of “corrected answers”. As
previously noted the document provided to Sanchez was a verbatim transcription of the
interview; however, in some instances, Sanchez crossed out the question or statement
made by the investigator and his original answer to the question. The “corrected
answers” noted by Sanchez were changes to his original answers or clarifications of his
responses. For example, Sanchez admitted to telling the **PA°TED what to say in their
letter supporting him, but changed his answer to just “No” in his corrections. '

On January 14, 200§REDACTED . was interviewed in the presence of
his attorney REDACTED It is noted thaREPACTED, signed a mediation document
on May 11, 2004 in which he alleged that in 1980-1981 he was sexually abused by
Sanchez in the sacristy of the church and other places on church grounds at Sacred Heart
Parish in Pomona, California. In his signed statement,REPACTED glleged that Sanchez
abused him by doing the following:

Sanchez penetratitREPACTED  anus with his penis one time.
FondlingREPACTED ; genitals over his clothes on multiple occasions.
Fondling i buttocks over his clothes on multiple occasions.
Rubbing his body agains"EPACTEP on multiple occasions.

Rubbing and massaging _  body over his clothes on multiple
occasions.

CaressingREDACTED  face; skin to skin, on multiple occasions.

. . REDACTED
Giving wine

REDACTED

— provided a statement reaffirming his original allegations regarding the
sexual abuse of which he accused Sanchez. He noted that giving him wine was not like it
sounded, but it involved Sanchez allowing the altar boys to have small quantities of wine
if they wished.

REDACTED clarified that “not too much happened in the sacristy” and that most of
the allegations involving touching or rubbing against him occurred in areas around the
church grounds and in the equipment room of the school REPACTED gtated that he was
anally raped by Sanchez one time and the incident occurred in a room located in the area
of the sacristy. REPACTEDwas shown photographs and a sketch of the floor plan of the
sacristy. His reaction to the photographs and the sketch was to ask why a floor plan of
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how the sacristy area looked in 1980-1981 was not shown to him. He said that in 2006
he confronted Sanchez in the sacristy and it did not appear as he remembered it from
when he was an altar boy. He said that, prior to 2006, he had not been back to or seen the
sacristy since he was anally raped by Sanchez and was certain there was a room off to
one side. He recalled that the room was used to store wine, communion hosts and some
chairs were stacked up against one wall.
On January 18, 2008 REDACTED a former neighbor of EDACTED reported
that in approximately 2003, following a confrontation between him and REDACTED
REDACTED gpojogized, and emotionally opened up to him about his life and attributed some
of his problems to having been “violated by a priest” when he was an altar boy. He said
REDACTED did not go into any details about what he meant by having been violated. He
toldREPACTED that in order for him to deal with what had happened, he needed to confront
the situation directly and suggested to him that he talk to someone at the church. The
following day he drove""PACTED 1o Sacred Heart and left him there.
REDACT':EDACTED ~ added thaRED'A‘CT_ED later told and discussed the abuse issue with e
" who is a chaplain for the Chino Police Department.

On January 18, 200 \EDACTED 4y ther o REDACTED  was:
interviewed REDACTED was asked if™ "™ ever told her anything about having been
abused by Sanchez and, if so, when and what had happened. She said tha" - did telt
her, but only after he was an adult and she estimated that it was some time between five
to ten years agoREDACTED ~ became very emotional and started to cry, saying that

REDACTED 4id not go into a lot of detail, but told her that when he was about ten years old,
Sanchez had penetrated him in his backside. She noted that her reaction at the time, as in
other situations witl -, she felt helpless in knowing how to help him.

REDACTED advised that she and her family were very close to Sanchez. She
added that they were probably closer to him, referring to seeking him out and sharing
family information, than Sanchez was to them. She said that she talked to Sanchez about
problems her family was experiencing because of the controlling, (REDACTED

REDACTED REDACTED ;. Afterwards, at the invitation of Sanchez,
she and her ex-husband accompanied Sanchez to a retreat in San Diego.

On March 3,2008REDACTED _, Sacred Heart Church
was contacted to determine if there were any storage rooms in the vicinity of the sacristy,
as described byREPACTED She advised that a room, which was previously the office of
the Director of Religious Education (DRE), was being used for storage and is located just
outside of and adjacent to the sacristy. During the interview with Sanchez, he was also
shown the same photographs and sketch of the sacristy floor plan that was shown to

REDACTED  Sanchez identified a small room, within the sacristy, which bad been
previously observed by the investigator and noted on the sketch as the anitor’s room”,
as previously being the office of the CCD Director. The room identified by REDACTED
was physically observed by the investigator and it was not located within the sacristy or
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identical to the room identified by Sanchez as the office of the CCD Director. Sanchez
also advised that there were no rooms in the church that were used for the storage of
chairs and tables.

By letter dated April 11, 2008, addressed to Monsignor Gonzales, REDACTED
provided signed declarations fronREDACTED .
attesting to having attended Sacred Heart School during the same time period ag"EDACTED
andREDACTED  4nd/or having been classmates/friends. They also stated they never saw
Sanchez act improperly toward any girl or saw any girl sitting on his lap. REDACTED also
provided a sworn declaration made byREPACTED  in support of Sanchez and
attesting to a number of aspects of her knowledge of the allegations made byREPACTED
and REDACTED - and to never having seen Sanchez with girls sitting on his lap or hearing -
any gossip among the girls, that he ever asked any of them to do that, nor that he ever
touched any of them in any inappropriate way.

All of the aforementioned signed statements are included as part of the
confidential file in this matter. -

Observations/Findings: It is noted that the canonical investigation regarding Sanchez
was reopened following allegations made by two women in April 2006 that they had been
molested as minors by Sanchez. The nature of those allegations was not immediately
known; however, in November 2006, one-of the two women provided a statement that
she had been molested during confession. The behavior she described was similar to
previous reports that were documented and filed in-1989. The observations/findings that
follow are based on information gleaned from file documents, the previous investigation
conducted b}REDACTED and investigation conducted since April 2006:

e The allegations made byREDACTED
which was the basis for reopening this investigation, are consistent with
allegations which were previously made by the mother oREDACTED  in
1987 anREPACTED 41 1989, Support of the allegation involving
REDACTED yag provided by a former teacher who claimed she made a report
to the Principal about Sanchez sometime in 1982 or 1983. ‘

e In documents submitted to the Vicar for Clergy and during a recorded
interview, Sanchez has consistently denied the allegations, specifically
stating that he never had women sit on his lap in the confessional or
outside. Five women provided statements to the contrary, based on their
personal experiences.

o Sanchez has claimed that the women involved in the allegations against

him know each other and conspired against him with false accusations.
Investigation revealed that two of the womerREDACTED are
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acquainted, but no information was developed that they were acquainted
with or in any way associated withREDACTED

oREDACTED , former classmates JREDACTED

REDACTED also provided statements which refute Sanchez’s claim that he
never. had any women sit on his lap in the confessional or outside.

REDACTED were not aware of the ongoing investigation and the
allegations made byREDACTED and had not been in recent

contact with them.

Violations of California Penal Code - Consultation with the Child
Protection Section of the Los Angeles Police Department (LAPD)
regarding the specific behavior of which Sanchez is accused, i.e., having
young girls sit on his lap and fondle, attempt to fondle, touch under
clothing or over clothing was within the scope of 288(a) PC (Lewd act
with a minor) or 243.4(d) (Sexual Battery). The behavior claimed by
REDACTED i would fall within the scope of
288(a) PC and the behavior alleged by would be within 243.4(d).
The allegations made byREDACTED mother were reported in 1987 by the
school principal to the regional supervisor. No information is available as
.to what action was taken. The allegations surfaced again in 1989 during
inquiries related to Sanchez being accused of having an affair with a
married parishioner. The regional supervisor stated she doubted the
incident took place and noted that the principal was dealing with many of
her own personal problems as wellREPACTED 5 contact information was
available, but no interview oREPACTED 3 was pursued, nor was the matter
reported to the appropriate law enforcement agency. '

The initial investigation related to the allegations made by REDACTED
focused on the plausibility ofREPACTED being anally raped in the sacristy,
which was described as an active venue during Sunday mornings and
completely inhospitable for the activity described byREPACTED Based on
information contained in the mediation document signed byREPACTED jn
May 2004 and his interview in 2008, in which he described the location
where he claims he was raped by Sanchez as a storage room with chairs,
the activity described byREPACTED would be more plausible from the
aspect of privacy. Based onREDACTED’ description and location of the
room, it is possible that he was referring to the room identified to the
investigator by the parish business manager as a current storage room,
previously used as an office by the DRE.

The final point is that there is no physical evidence to prove or disprove
the allegations against Sanchez and the ultimate decision regarding
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whether or not the allegations have-any validity might come down to the
credibility of Sanchez versus the accusers/witnesses.

The following concerns related to the credibility ojREDACTED

Sanchez surfaced during the course of the investigation:
REDACTED

and

During the first investigationREPACTED  noted that the allegation was made
approximately twenty-two years after it supposedly happened and there were a plethora
of reasons to doubt whether it occurred, including the following:

o REDACTED made allegations during his initial complaint about having been
penetrated by a priest that were inconsistent with allegations in a
subsequent interview.

o REDACTED (1aimed he was expelled in mid-year from the parish school.

The school records revealed that he attended for two full years and was
not expelled.

¢ REDACTED criminal past andREDACTED  including hlS self-admitted
conviction on fraud charges, impugns his credibility.

o The sacristy was an active venue dunng Sunday mornings and completely

-inhospitable for the actlvm DACTED, described: (Note: Subsequent
investigation revealed the most egregious act described BREDACTED the
anal penetratton, did not occur in the sacristy, but in a room ad]acent to

. the sacristy)

e REDACTED jaimed he was wearing shorts at the time of the offenses.
Investigation revealed that altar servers were not allowed to serve Mass in
shorts.

o REDACTEDyag about 4’8" tall at the time of the alleged activity whereas
Sanchez stands close to 5°8”. REDACTED  gpined that with this height
difference, it would be difficult, if not impossible, to engage in the alleged
activity the way*=PACTED described.

REDACTED

REDACTED  _ | . . . )
° participated in a demonstration at Sacred Heart in which she

handed out leaflets alleging that she had been molested by Sanchez, but
has not been willing to provide a statement to the investigator.

e In asigned statement provided bREDACTED  she said she did not
believe REPACTED hecause she knew the girls, referring tREDACTED
REDAGTED hov were associated with gang members and*EPACTED boyfriend
was in prison. -

s During the interview WlthREDACTED he said that he was aware that the
investigator had attempted to 1ocatfREDACTED He said
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REDACTED had contacted him about being interviewed by the investigator -
and he told her that as far as her decision about being interviewed, it was
her decision not his. He volunteered that he was subsequently contacted
bREDACTED gsking him for some money. He offered to allovREPACTED 15
earn some money by working in his restaurant. She was not pleased with
his offer and refused.

" Sanchez

During the interview Witth_EDACTED , she described Sanchez, based on

her personal observations of his association withREPACTED  and her
confrontation with him regarding her suspicions of an affair, as a blatant
liar, REDACTED
Sanchez advisedREDACTED by email that he had talked to

" by telephone and that she had freely admitted that she had falsely
accused him and that her daughter had lied. REPACTED was interviewed
and denied having said what Sanchez attributed to her. She noted that
based on the nature of their conversation, he was not acting in good faith.
Sanchez provided a letter purportedly written byREDACTED
supporting him against allegations made by REDACTED  Based on
previous matetials submitted by Sanchez, the letter appeared to have been
possibly written by Sanchez. During the interview with Sanchez, he
admitted to telling thREPACTED what to say in the letter, but later after
reviewing the interview transcript, he changed his answer, denying he had
done so. REPACTED  were not able to provide a plausible answer to why

- they made references in their letter to the “girls who accused Sanchez”

when at the time the letter was written, they were not aware that Sanchez

had been accused by other girls besideREPACTED

Sanchez denied knowinREDACTED , but shortly after being

informed of their allegations, he prepared or had a letter prepared by the
REDACTED gtating that their daughters went to school with the girls who

accused Sanchez. If he did not knowREDACTED how

would he have known that theREPACTEDchildren were classmates of

REDACTED As previously noted, the **?*°"*° were unaware
thatREDACTED 'had accused Sanchez at the time the letter

was written.

Sanchez also denies knowing{tDACTED HyREDACTED mother"-ACTED
REDACTED gadvised that she and her family had been very close to Sanchez.
She added that Sanchez was aware of their family problems and she and

her ex-husband had gone on a retreat to San Diego with Sanchez when
they were parishioners at Sacred Heart.

Regarding the polygraph examination. it is not known if Sanchez selected
the exariner or if he was selected byREPACTED byt the utilization of an
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examiner who is not a recognized certified examiner and is someone who
- has been indicted for fraudulent business practices is a cause for concern. -

Witness Interviews: Separate detailed interview reports have been prepared for the
following persons:

REDACTED

REDACTED
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‘February 2007
Deposition of Msgr. Manuel Sanchez

After serving the Church as a priest for 53 years, some false accusations have been
made against me that have the ability to destroy my life and reputation. I think
that I have been treated unjustly and unfairly by my Archbishop and the Clergy
Misconduct Oversight Board. Twenty or so years ago, Msgr. Curry, at that time
Vicar for Clergy, informed me of certain allegations against me made by a

REDACTED . I'was told only a portion of her allegations and prohibited by
Msgr. Curry from contacting her. Never was I informed of the whole content of her
claims against me by the Chancery., Now the Chancery is condemning me without
giving me a fair opportunity to defend myself. 1 have been deprived of all my
privileges of exercising and practicing as a Catholic priest “arbi et orbe,” anywhere
in the world.

Twenty years ago, the above charges against me were reviewed by The Vicar for

Clergy and thé Archbishop; and apparently, they considered that these accusations

against me were completely irrelevant, I wanted to confront my accuser,
REDACTED at that time; however, she disappeared from my parish,

and I was advised by the Vicar for Clergy not to try to contact her.

See Document #1 and Document #2. I didn’t know about those two documents
which had been written 20 years ago until my lawyer,REDACTED , recently
turned over copies to me. Should the Chancery have advised me of all these
allegations against at the time they were made, I would have had the opportunity to
defend myself. These allegations are completely false and heinous. The copies of
two of those documents that are included in this deposition will be analyzed later.

In order to take seriously any accusation, you have to know the credibility of the
person from whom the charges are coming, DACTED |, 'in Document #1, said so
many lies about me and my ministry that that I have no doubt that she was afraid
that if I found out about them, the truth would have come to light. She convinced
the Vicar for Clergy not to show her testimony to me. To me, it should be clear to
everyone that her stories were built upon sand. If the Vicar for Clergy believed her,
he should have convinced her to make these allegations in my presence. Among
other thingsREDACTED had accused me of asking her 20 year old daughter to sit on
my lap during confession. I testified at that time, as well as now, that I never asked
any girl or woman to sit on my lap in or outside of the confessional. 1 emphasize
that should the Vicar for Clergy have believed any of the accusations included in
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Document 1 or 2, he should have insisted that .. testify in front of me and

not grant her desire to keep her allegations secret. Because of this action on the part
of the Vicar for Clergy, I assumed at that time that the case had been satisfied.

Was it appropriate fblREDACTED to present this case OR.E.QAQ:FVED

without analyzing her credibility and knowing the circumstances in which the
accusations took place?

Let me innumerate some of the mcredlble things told b;, REDACTED ¢4 Msgr. Curry.
She claimed that she was working three days a week in the parish from 9AM to 7:30
PM; this is not true. She never worked there at all. She said that I was opposed to
Spanish Masses at St. Joseph Parish in Pomona. I would have been most happy to
accommodate her, but I had nothing to do with that parish whatsoever. My opinion
is thatREPACTED wag very angry at me because I prohibited her from the
inappropriate methods and extravagances she wanted to display in the prayer
group: for example, having all the participants fall down during prayers when she
claimed to be using “special powers.”

She claimed that I wanted only money from the people and I was a bad
administrator. Did anyone from the Chancery go and check out the parish and the
addition of the new buildings which I constructed during the time that I was Pastor
without asking for any financial help whatsoever from the Diocese?

REDACTED . was limitedlv involved in the parochial school, and she claimed that
she was a very ‘close friend ofREDACTED _ Principal of Sacred Heart School.
The testimony ofREDACTED regarding the alleged accusation of the girls in the
school was dismissed byREUACTED the School Supervisor at that time,
who investigated the charges and found them lacking any credibility. Also,">"°""
Chris Ponnet andrREpAcTED . =~ ~ |, both Assistants at Sacred Heart, also
came to the same conclusion. Should any of the accusations by the girls have been
found to have any veracity, each one of the afore mentioned persons would have had
the obligation to notify me.

The parents and the principal were against me because I did not sufficiently
support the school, according to them. ,Having under twenty students from the
community in the parochial school and more than 1,500 in the CCD Program for
Public School children, I had to care for both proportionately. I was not giving all
the money to the school because I was constructing rooms to accommodate all of the
students, as well as, the seven hundred parents that were receiving a Catholic
education as it is the will of The Holy See.

REDACTED

The remainder of accusations can be proven counterfactual.

I built nine offices and seven meeting halls, one with the capacity for three hundred
people, without asking for one cent from the Diocese.REDACTED apd her husband
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claim that I was not well-received in the other parishes where I served. Could she
prove that I did a poor job in Los Nietos Parish in Los Angeles and Saint Helen’s
Parish in South Gate? Actually, I have served the community of Sacred Heart for
thirty years. Ilove that community, and I have all the indications and a whole wall ~
filled with commendations to indicate that the community has always respected and
loved me in retarn. K ‘

Now, let’s come to the present time and put my case up to date. I have been accused
by this manREDACTED that I brutally sodomized him over 24 years ago in the
sacristy here in Sacred Heart Church. He claims that this incident occurred when 1
was completely vested just before going to say the Mass. Obviously, no one believed
this wild tale. Logistically, it would have been quite impossible to have been alone
with him in that place. There are three doors leading into this room which are
. invariably open to the public, and the sacristy is always filled with altar servers,
readers and Ministers of the Eucharist.
On March 27, 2006, REDACTEDv came to the church very anxious to manifest and
to try to revive his case against me. Almost two years had passed since he made his
allegation. When he came to the sacristy, he didn’t recognize me nor did I recognize
him. As a matter of fact, he asked me at that time if I was Father Sanchez. He
obviously wanted to reinforce his “cause.” He brought with him fewer than ten
people who, according to REDACTED . _» had been paid
$100.00 each for demonstrating with him. She knewREDACTED when she was
working for the school, and she has a son the same age ai" " '""who knew him
when they were in parochial school together. His name isREDACTED
REDACTED _ agree thatREDACTED ' was a troublemaker.
REDACTED  ¢opfronted him on March 27", She later told me that she said to him,
“How do you dare say that about Father Sanchez? I know you, and I know that
Father Sanchez is not capable of molesting anybody.” My sor"->""=" knows you, as
well.” is willing to testify on my behalf is necessary.
Along with the people who came with RE,DACTEDV were several of the girls who had
attended Sacred Heart School with him. They claim that I asked them to sit on my
lap in the confessional some twenty-four years ago. I demanded thatREDACTED
REDACTED  at that time, hire a detective to investigate and clarify this
accusation immediately. The Chancery hiredREDACTED for this
assignment. Ten months passed before REDACTED was able to obtain any
information from these girls. He informed me by telephone that they refused to
cooperate with him. At that point, his opinion was that they had no case against me.
In my naiveté, I insisted that he continue to try to contact them and clear up this
matter. Should I have not been certain and secure in my innocence, I would not
have insisted on several occasions thatREDACTED  continue his investigation.

REDACTED ' .
. .. work number) was one of the girls
who was in Sacred Heart School at the same time with the girls who accused me.
They had asked her to join them in the accusation against me. She vehemently
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~ refused to do so. She reported to me in person that the reputation of these girls was
highly suspect.”="“"offered to get together s groun of other former female
classmates who were also in school Wit]REDACTED to testify that I never asked
any of them inside or outside the confessional to sit in my lap.

On those occasions when I was accused b}REDACTEVD _the Chancery Office
suggested that I might wish to go to Spain and “rest” for a while. I preferred to stay
and defend my honor and my reputation. My feelings remain the same with the
accusations made against me by the women friends oREDACTED

‘What can I do to defend myself against these false accusations which have
completely robbed me of my dignity as a priest and as a man? I have been denied
my privileges here and throughout the world. I have been treated as thongh I am

- guilty without having the possibility of defending myself. As a priest, I have spent
my entire life serving the people. What will my community of Sacred Heart, where 1
have spent thirty years, think of me? When I go back to Spain, what am I supposed
to say to my family and fellow priests?

I cannot imagine how my punishment can be justified in the eyes of the Church
without any verification whatsoever.

February 8, 2007

Manuel Sanchez
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MEMORANDUM

TO: Cardinal Roger M. Mahony

FROM: REDACTED
Clergy Misconduct Oversight Board”

RE: Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board
Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: November 28, 2006

The Clergy Misconduct Oversight Board returned to the case of Monsignor Manuel Sanchez on
October 25, 2006 and November 15, 2006. Ive attached copies of two previous memos
concerning Monsignor Sanchez, dated November 12, 2003 and December 22, 2003.

Msgr. Sanchez is now 76 years of age and lives in retirement in Palos Verdes. His faculties have
not been removed and he says Mass from time to time at Sacred Heart Church in Pomona and
possibly in other parishes.

Fliers were distributed at Sacred Heart on Sunday, March 26, 2006. They were signed by two
women,REDACTED _ . who claimed they were abused by
Monsignor Sanchez when they were minors. REDACTED the plaintiff in the Superior Court
case filed in 2003 and the person whose complaint was investigated bREPACTED  and

" considered by the Board in November and December of 2003 (as stated in the memos referred to
above), was referred to in the flyer and was present and assisted in passing out the fliers. )

REDACTED,f GNAP was also present. FurtherREDACTED  confronted Monsignor Sanchez the week
before, on March 19, 2006, and accused him of molesting him when he was eight years old. e

REDACTED claimed that Monsignor Sanchez reacted emotionally to the accusation and started
crying — that he put his head down and walked away without denying the charges. A witness to
the confrontation denies that this occurred. The accusations of REDACTED  and the
demonstration at Sacred Heart Church on March 26 were reported in the local press.
A new canonical preliminary investigation was opened andRiEP/f“_(_:TE,D was designated as
auditor to conduct the investigation. He reported to the Board on October 25, 2006 and
November 15, 2006, He stated that he had made several attempts fo interview the two women
but had been unsuccessful in obtaining their cooperation thus far. However, he obtained the
pames of some other women who may have been fondled by Monsignor Sanchez when they were

-

-
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Memorandum Regarding Monsigror Manuel Sanchez
November 28, 2006 :

Page 2

minor;REDACTED is pursuing his investigation to interviesREDACTED

REDACTED . and to identify, locate and interview the other women and will keep the Board advised
of the progress of his investigation.

Tn addition to the two new accusations and the possibility of others. a review of the file discloses
that additional information has been provided about the claims of DACTED  dince the Board
considered his case in 2003 REDACTED ) attorney, submitted a mediation
brief which sets out the allegations in greater detail. When the case was presented to the Board,
it was believed that all of the incidents complained of occurred in the sacristy on Sundays and
that this was highly improbable due to the many people present in or passing through the sacristy
at that time. The brief, however, states that the abuse took place in the sacristy and other places
on church grounds and that the alleged rape occurred in a separate room where the wine is kept
along with a lot of chairs. This account is more plausible.

REDACTE_D claim was first reported «REDACTED 4 qa0req HeartREDACTED was
interviewed byREDACTED shortly thereafter on May 1, 2003, "=

REDACTEDgqyoht to interview him in October, 2003, but did not proceed after he learned thafREDACTED
REDACTED s represented by counsel. As yetREDACTED  has not been interviewed by our

auditor. A request will be made toREPACTED {0 permiREDACTED  to interview ™™
REDACTED .

The members of the Board discussed the case at length and expressed concern that the
investigation should be pursued vigorously to obtain complete information from all complainants
and witnesses. In the interim, it was the consensus that Monsignor Sanchez’s faculties be
suspended pending the results of the investigation, that he undergo a psychological assessment
(which has never been conducted), and that the pastors of parishes in which he has acted or may
Wmﬁat he 15 not permitted to engage in ministry. It was also the

——
.

consensus that no further announcement need be made in Sacred Heart Parish at this time

cc:  Msgr. Gabriel Gonzales
s T reconntilas
o? Conci” v .
* @h M W

29 Mo 3006 |
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Case CMOB 064 — Summary of Previous Allegations

The following is a summary of allegations that were made dgainst Msgr. Manuel
Sanchez prior to, and not associated with, the allegations made by REDACTED

1. Allegation: Msgr. Sanchez asked a girl to sit on his lap during confession
and was rubbing her leg.

Details: On July 6, 1989, RE PACTED » and her husband advised Msgr.
Thomas J. Curry, Vicar for Clergy, that in about 1986 Sanchez
inappropriately touched their daughter A, On July 26, 1989REPACTED
Curry and"EPACTED met witlREDACTED | age 24, and her mother. REDACTED
reported that about three and a half years earlier she attended a youwn

retreat and had a face-to-face confession with Sanchez. According to
REDACTED Sanchez asked her to sit on his lap and she dismissed the request
jokingly. However, during the confession he rubbed her leg. She left the
church after that incident and did not return. :

2. Allegation: Msgr. Sanchez asked a 6" grade girl to sit on his lap, while he
.rubbed her back, legs and tried to touch her breast.
REDACTED

Details: On July 6, 1989, the also alleged that Sanchez asked two
sixth grade girls to sit on his lap during confession. In response to the
allegation, on July 7, 1989, Msgr. Curry met wittREDACTED .
the school principal. She reported to Msgr. Curry that in 1987<=VAv!ED

REDACTED {g]d her that some time around Easter, Sanchez had asked each of

her two sixth grade girls to sit on his lap during confession and then .
fondled them.

On April 28, 20067EPACTED  ywas located and interviewed via telephone.
REDACTED said she could not recall the exact dates, but did remember
making a report to the Principal about Father Sanchez fondling her
daughter, ", during confession. She saic " was born in 1973 and
now resides in Aguas Calientes, Mexico with her husband. She has
another daughter®¥°"°TEP borp in 1975. who was also a student at Sacred
Heart at the same time as Sara”~ > s also married and lives in

Zacatecas, Mexico.

She continued that it was a common practice for the school to take the
students to confession during the weekdays and Father Sanchez would
hear their confessions. It was during a weekday co@n}{ems[;sion while at

school tha " ;ame home upset and frightened. " told her she did
not want to go to confession with Father Sanchez because he insisted on
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face to face confessions and then he placed her on his lap. Once she was
sitting on his lap, Father Sanchez began to rub her back, then her legs and
then tried to touch her breast, but she did not allow him to do so. At first,
she did not believe  , but later, when she was present with ™" at
church for confession, she observed coming out of the confessional
crying.®“™"told her Father Sanchez had done the same thing again. She
immediately went to the confessional to speak to Father Sanchez, but he
would not come out. Afterwards, she spoke to the secretary at the school
and the Principal and told them what had happened. She made a request
of the Principal that her daughters not go to confession with Father
Sanchez, but another priest, possibilREDACTED

3. REDACTED
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MEMORANDUM ,
& ®)
Y]
TO: Cardinal Roger M. Mahony '
FROM: REDACTED
RE: Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board

Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: November 28, 2006

" The Clergy Misconduct Oversight Board retumed to the case of Monsignor Manuel Sanchez on
October 25, 2006 and November 15, 2006. I've attached copies of two previous memos
concerning Monsignor Sanchez, dated November 12, 2003 and December 22, 2003.

Msgr. Sanchez is now 76 years of age and lives in retirement in Palos Verdes. His faculties have
not been removed and he says Mass from time to time at Sacred Heart Church in Pomona and
possibly in other parishes.

Fliers were distributed at Sacred Heart on Sundav. March 26, 2006. They were signed by two
womenREDACTED , who claimed they were abused by

Monsignor Sanchez when they were minors. REDACTED  the plaintiff in the Superior Court

~ case filed in 2003 and the person whose complaint was investigated bREDACTED _and

- considered by the Board in November and December of 2003 (as stated in the memos referred to
above), was referred to in the flyer and was present and assisted in passing out the fliers REPACTEP

REDACTED of SNAP was also present. FurtheiREDACTED  confronted Monsignor Sanchez the week
before, on March 19, 2006, and accused him of molesting him when he was eight years old. we.
REDACTED:]aimed that Monsignor Sanchez reacted emotionally to the accusation and started
crying — that he put his head down and walked away without denying the charges. A witness to
the confrontation denies that this occurred. The accusations ofREDACTED  and the:

~ demonstration at Sacred Heart Church on March 26 were reported in the local press.

A new canonical preliminary investigation was opened andR E,DACTED was designated as
auditor to conduct the investigation. He reported to the Board on October 25, 2006 and ,
November 15, 2006. He stated that he had made several attempts to interview the two women
but had been unsuccessful in obtaining their cooperation thus far. However, he obtained the
names of some other women who may have been fondled by Monsignor Sanchez when they were
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Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez
November 28, 2006
Page 2

. REDACTED oo . REDACTED
minors. is pursuing his investigation to interview 1

REDACTED  and to identify, locate and interview the other women and will keep the Board advised
of the progress of his investigation. : :

In addition to the two new accusations and the possibility of others, a review of the file discloses
that additional information has been provided about the claims ojREDACTED_ since the Board
considered his case in 2003REDACTED attorney, submitted a mediation
brief which sets out the allegations in greater detail. When the case was presented to the Board,
it was believed that all of the incidents complained of occurred in the sacristy on Sundays and
that this was highly improbable due to the many people present in or passing through the sacristy
at that time. The brief, however, states that the abuse took place in the sacristy and other places
on church grounds and that the alleged rape occurred in a separate room where the wine is kept
along with a lot of chairs. This account is more plausible. '

REDACTED claim was first reported toREDACTED at Sacred Heart. REDACTEDV
interviewed bREDACTED shortly thereafter on May 1, 2003.

REDACTED sought to interview him in October, 2003, but did not proceed after he learned thai™ ™
REDACTED was represented by counsel. As yetREDACTED  has not been interviewed by our
‘auditor. A request will be made REDACTED to permit REDACTED to interview -

REDACTED , o

REDACTED

The members of the Board discussed the case at length and expressed concern that the
investigation should be pursued vigorously to obtain complete information from all complainants = .
and witnesses. In the interim, it was the consensus that Monsignor Sanchez’s faculties be '
suspended pending the results of the investigation, that'he undergo a psychological assessment
(which has never been conducted), and that the pastors of parishes in which he has acted or may
act as supply priest be advised that he is not permitted to engage in ministry. It was also the
consensus that no further announcement need be made in Sacred Heart Parish at this time.

cc:  Msgr. Gabriel Gonzales
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MEMORANDUM
TO: " Cardinal Roger Mahony
EROM: REDACTED
RE: Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board
Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)
DATE: - 22 December 2003

The Clergy Misconduct Oversight Board discussed the case of Monsignor Manuel Sanchez on
December 10, 2003. We sent you an earlier memorandum on this case dated November 12,

. 2003. As noted therein, the complalnt involves the alleged molestation of a young baoy in the
sacristy at Sacred Heart Parish in Pomona in 1981-82.

REDACTED . . investigator retained by the Archdiocese, conducted a very thorough
mvestngatlon His report is attached. While it is not my intent to attach the invastinator's report
as a matter of course, in this case | did want you to see an example o work. As the
report indicatesREDACTED  interviewed a number of people -~ laity, religious and priests. We
asked him to investigate not only the new complaint of abuse of a minor boy, but also other
complaints that had been raised against Monsignor Sanchez for misconduct or boundary
violations with minors and with an adult in pastyears.

REDACTED - 45es not find any evidence of anything other than boundary violations with regard to

the previous complaints related to the contact Monsignor Sanchez had with minor girls. There is
evidence that he was a highly affectionate person and that at times he may have expressed this
affection innocently but without understanding how it might be uncomfortable or offensive to
others. With regard to the past allegation of an inappropriate relationship with an adult woman,
this allegation has greater credibility, although there is no certainty as to exactly what may have
happened. After discussion, the members of the Clergy Misconduct Oversight Board are

satisfied that there was no need fo do any further investigation related to that particular issue.
REDACTED

report details the information he obtained concerning the new allegation of
misconduct with a minor boy. From this information, it appears that the alleged misconduct is
highly improbable. There are elements of the charge that are not consistent or that strain
credibility. The alleged abusive activity supposedly took place in the sacristy on Sundays.
However, the investigation reveals that there are many peaple present in or passing through the
sacristy on Sundays. In view of this, it is very unlikely that a perpetrator would engage in the
activity being complained of for fear of being caught in the act.

After a thorough discussion, the CMOB fou ere is insufficient evidence to establish the
truth of the allegation and recommend that the file be closed unless new relevant information is
received. Monsianor Sanchez is retired and the Board does not recommend the removal of

facultles or any restriction placed on his ability to help out occasmnally in his retirement.
Pibshain
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Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez
Page 2 )

However, the Board does recommend that the Vicar for Clergy meet wit j nchez
and discuss the concerns about fully and completely respecting ministerial boundaries, put him
underobedience to fully abide by Archdiocese regulations on maintaining proper boundaries,

RCALA 009577

and warn nim that any future violation of such boundaries will result in a prohibition of public
ministry. ——————— -

Thank you.

cc: Msgr. Craig A. Cox

Scoa pH 5 AT

Attachment
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" REDACTED

MEMORANDUM
TO: _Cardinal Roger M. Mahony _
FROM: REDACTED REDACTED
Clergy Misconduct Oversight Board
RE: Recommendatiarz of the Clergy Misconduct Oversight Board
" Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: November 12, 2003

The Clergy Misconduct Oversight Board discussed the case of Monsignor Manuel Sanchez on
October 22, 2003. Msgr. Sanchez is a retired Hispanic pastor emeritus, age 73, who was
ordained in 1954 and incardinated in the Los Angeles Archdiocese in 1976,

In April, 2003REDACTED received a call from a concerned priest
relating that a 32 year old man told him he had been abused by Msgr. Sanchez in 1981-82 at the
age of 7-10 years when he was an altar boy. He said that Msgr. Sanchez would approach the boy
from behind while in the sacristy and caress his face, press his body against the boy, expose
himself and have the boy hold his penis. He said that the boy told him that Msgr. Sanchez
attempted anal intercourse but was stopped by him. The boy said that this occurred on weekends
over a period of 7-8 weeks. Msgr. Sanchez was confronted and strongly denies the allegations

- and wants to meet personally with the complainant.

Prior complaints had been made about Msgr. Sanchez in 1989. At that time it was alleged that he
had asked several teenage girls to sit on his lap during confession and that he then fondled or
touched them inappropriately. RE DACTED
REDACTED . Msgr. Sanchez was confronted about these accusations
at the time and strongly denied them. There were also a number of other problems at the parish.
Msgr. CurryREDACTED spoke to the people involved and concluded that nothing of
significance really happened. No psychological assessment of Msgt. Sanchez was made and no
action was taken at the time.

Msgr. Cox d1rectecREDACTED the investigator hired by the Archd1ocese to investigate

the allegations.REPACTED  made an interim report to the Board at its October 22" meeting. He

stated that his review of the C-File showed that counseling had been offered to the young man

throughREDACTED  and REDACTED | and that he had been interviewed byREDACTED

and EDACTEDREDACTED  spoke to the young man by telephone on October 15, 2003.

_He was 1rnmed1ate1y informed by the young man that he was represented by counsel ancREDACTED
did not pursue the conversation further.

Msgr. Sanchez has retained attomeyREDACTED ' to represent him and is eager to cooperate.

He is not living at the parish and is not involved in parish activities.
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Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez
November 12, 2003 :
Page 2

Recommendation: It was the consensus of the Board that Msgr, Sanchez undergo a
psychological assessment, that his activities be restricted —i.e., that he not be involved in public
ministry — pending the results of the assessment, and thaREPACTED investigate the matter
further and report his finding to the Board. It was also the consensus of the Board that there is no
need to notify the parish until the Board considers the case further.

ce: Msgr. Craig A. Cox
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CONFIDENTIAL & PRIVILEGED
INVESTIGATIVE REPORT
ATTORNEY CLIENT WORK PRODUCT

December 6, 2003

Canonical Investigation of Monsignor Manuel Sanchez

RE . .
Report of DACTED canonical auditor

The complaints lodged against Monsignor Manuel Sanchez were reviewed as well as the actions taken at
the time they were made. As a result the following individuals were interviewed between October 28,
2003, and December 3, 2003:

REDACTED

Telephonic contact was made with Sanchez on September 15, 2003, to advise him of the status of this
matter. He made two subsequent telephonic contacts and was advised since he was represented by coxmsel
that he should discuss this with his attorney before submitting to an interview in this matter.

Sanchez is a 73-year-old Spamsh-Amencan who was ordained in Spain in 1954 and came from Spain to the
Los Angeles Archdiocese in 1971. He servedata h1gh school and three parishes in the Archdiocese before
retiring February 1, 2000. He arrived at Sacred Heart in 1977 and became pastor there in 1980, serving in
that capacity until his retirement. He no longer lives at the parish but does regularly assist there on
Sundays when he is in the Los Angeles area,

There are four separate allegations that have been made against Sanchez. They are:

1. On July 6, 1989, REDACTED , and her husband adviséd the vicar of clergy (Momsignor Thomas

EDACTED

J. Curry) that in about 1986 Sanchez inannropriately touched their daughter

2. During the July 6, 1989, meeting the also alleged that Sanchez asked two sixth grade girls to
sit on his lap during confession.

3. REDACTED

RFNANTFN

4. On Ai)rﬂi4, ﬁObS,REDACTED ) , 1971) made an allegation tREDACTED
REDACTED that Sanchez had abused him in the sacristy of Sacred Heart Church in approximately 1981.
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REDACTED REDACTED
REDACTED
REDACTED
REDACTED REDACTED REDACTED
REDACTED
2
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REDACTED

e  Allegation that Sanchez asked two sixth grade girls to sit on his lap during confession’

This allegation was one of many originally raised by REDACTED at the July 6, 1989, meeting with Curry.
They advised that two years pnor Sanchez asked two seventh grade girls (there are various references to
these girls in the file as being in the sixth. seventh and eighth grade) at the parish school to sit on his lap
during confession. They saicREDACTED the school principal, was aware of the incident.
On Tuly 7, 1989, Curry met with =™ Who advised thaREDACTEDhad five children in the parish school at
one time but now only two were attending =" described the family as strict. In 198" to1d ™"”
that sometime around Easter Sanchez had asked each of her two sixth grade girls to sit on his lap during
confesslon and that he then fondled then™™*™™ believed that she told her supervisor at the time=*T="
REDACTE deceased) After the initial mention of the allegation the parent never spoke to " about it again.
She went on that she would not be surprised if the allegation was true as she found Sanchez impossible to
work with and that the staff meetings were heated and Sanchez had no interest in the school.
REDACTED
Curry mentions in a letter to the Archbishop dated July 13, 1989, that he contacted , Tegional
supervisor for elementary schools of the Archdiocese of Los Angeles, angT‘ngat she doubted the incident
took place. She knew there were difficulties at the school but thought was dealing with many of her
personal problems as well.

_—_ . oo REDACTED

In an undated interview assumed to have taken place in September 1989, and

REDACTED came to Curry’s office.REDACTED worked in Sacred Heart Parish with the SAYA program (this is
probably the Soledad Enrichment Act or SEA, an alternative program that works with troubled youth and
gang members). They related that recently the two girls central to the allegation came to school and .
announced their 13-year-old cousin had run away with a 21 year old man. The mother of the 13-year-old
came to school to say the" girls were lying, The*™™*°™ family then removed their gitls from the
school. These two girls were rebellious and tronblesome at school and had two boyfriends that waited for
them after school outside the school gates. Curry indicated that during their meeting—~ anREPACTED
were more concerned with financial matters related to the school than th ™" an¢ REDACTEDnoted that
Sanchez tended to turn away from people that threatened his power.

On November 3, 2003:RE DACTED  :ould not recall thiREDACTEDfamﬂy at Sacred Heart. They were not
able to locate the family in o}d parish directories.
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REDACTED

On Qctober 31, 2007 FPA°TEL 3 dvised he did not recall the family.

REDACTED

On November 7, 200:REDACTED advised she faintly recalled th .family and believed they were active
in the parish but had no idea as to their present location.

Sanchez in 1989 “vehemently denied any impropriety on his part” regarding this matter jn an interview
with Curry and**°*°™™ and in 2003 denied ever taking any Liberties with minors during his career as a
priest. :

'REDACTED
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REDACTED

REDACTED

s  Allegation that Sanchez abusec in the sacristy
On November 24 and December 3, 2003REDACTED ___ ____ associate pastor at Sacred Heart Parish. was
telephonically contacted regarding his meeting wittREPACTED opy April 23, 2003. He said tha

came to see him at the parish that Wednesday because - noticeREDACTED in the vestibule of the

church two or three weeks before, after a Sunday mass. REPACTED approachec’REDACTEDat that time as he
looked despondent andREPACTED advised him that he had been away from the church and was now
returning. Since mass had just finished and"**™™ did not have much time he told F=>*°™. that if he
wanted to talk to come see him later. ~——"C' -° was not crying at this time. WheREPACTED returned it was
to the parish office on April 23. He appeared nervous and told FEPATE he had information that he had Rlégsgm
carrying in silence too long but that he would not see again and felt he could tell him. He told
that when he saw the name of REDACTED (this is the deceased brother of the accused) on a
parish conference room named in his honor all his memories came flowing back and he felt an honor like
that should not be bestowed on an individual like Sanchez. When™*"*“"* letermined the nature of
REDACTED gccusations he told"EPACTEP o contacREDACTED “and did

not hear any specifics of the allegations:

CTED

On December 2. 2003REPACTED qyised that™ - contacted her abouREPACTED on April 23, 2003, and that
she called "=""°T=P that day. The conversation with him was documented on a Clergy Misconduct form
and states that in 1978-1981 a priest at the Sacred Heart Church had abused him there. He was about ten
years old at the time and his mother later told him the priest at the parish then was Father Sanchez. He
could only describe him as 2 Mexican man and gave no age. REPACTEDstated that the priest grabbed him
from the rear and put his penis insideREDACTEDand this happened where the left over bread and wine were
.taken. He further stated this occurred during the summertime and that he was wearing shorts and the priest
wore robes. The initial report, amongst other things, contained the following information that he provided,
he always needed attention; he was expelled from Sacred Heart School in the fifth grade; he entered public
school and became a gang member; he went to jail in the seventh grade; he hated authority; he has been out
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of jail for five years;RE DACTED . was jailed for frand, '
was about to be sentenced for spousal abuse, had an anger problem, feared publicity regarding this and
wanted to know if there were other victims of the priest.

On May 1, 2003 REPACTED gating in his capacity as a canonical auditor, anREDACTED , a licensed
psychologist working withtREDACTED  intervieweREPACTED; in a classroom at the Sacred

Heart Parish School. REPACTEDescribedREPACTED gs g profuse talker who readily changed subjects.
REDACIED mother is a teachers’ aide and his tather an alcoholic who abused every member of the family

including the mother and he served jail time for that. The parents divorced several years agoREDACTED hag
an older and younger brother and a sister that is either a bit younger or a bit older than he is. All children
are now grown and all have emotional issues they are dealing withREDACTED D 3

REDACTED when he was in the seventh grade. This seriously affected both the brother
and sister, REPACTED has a conflicted relationship with his father. He claimed that his abuse involving the
priest took place over a period of seven or eight weeks when he was in the fifth grade, The priest

- approached him from the rear in the Sacred Heart sacristy as he was preparing to serve mass. He would be
facing the cabinet where the hosts and wine were kept and the priest would reach around and caress his face
and press his body againsiREPACTED | This escalated over time to where the priest exposed his penis and
haREPACTED; 1101d it. When the priest finally tried to have anal intercourse withREDACTED and was unable
he askedREPACTED {5 asgist him. At this poinREPACTED“drew the line”. He left the church and did not
return until recently when he came onto the parish grounds. The priest toldREPACTEDnot to tell his parents
as he (the priest) would deny it and the father would punistREPACTEDseverely. After this he became .
disruptive in school and mid-way through the sixth grade he was expelled from the parish school. The final
act that resulted in his expulsion was when he was caught urinating in the dunk tank at the parish fiesta. He
enrolled in the public school but only attended that school the rest of the year and then changed schools
again the next year for junior high schoo]REDACTED o

~

RENACTFEN
REDACTED marrying and having children have
motivated himREDACTED and to turn his life around. In 1993 he told his mother he

was abused as a child but did not tell her a priest was the abuser since the church means so much to her.
Sometime in the last year he confided to a neighbor, who is a policeman, what happened and he told

REDACTED {4t he would have to confront the priest to find healing. He also claimed this neighbor gave him
a lie detector test. When he finally returned to Sacred Hea™"“"™ saw him crying and told him that he
would be willing to listen to him and although they did not discuss the abuse then this led to the April 23
meeting. In the meantime™=PACTED; asked his mother who the “father” was during the relevant time period
and she told him Sanchez.REDACTED strongest feelings during the interview were when he discussed his
desire for the Archdiocese to rescue his brothe from the gang life he is currently Living. He threatened
that things would become ugly if his brother was not given a place to live and recover. Towards the end of
the interviewREPACTED wag shown nine photographs of priests. After first saying he did not want to try and
identify the perpetrator he looked at them and picked out three photos and asked if Sanchez was one of
them. These three wore glasses and the other six did not. When informed that one of them was Sanchez he
selected the photo of Sanchez. He advised he had not reported the abuse to the police despite being given
the number byREPACTED He was told they would have a better idea if there were other victims.

A review of REDACTED _  cumulative pupil record shows that he entered Sacred Heart School
September 2, 1980, as a fourth grader coming from Madison School in Pomona. He attended Sacred Heart
that entire year as well as his entire fifth grade withdrawing June 11, 1982, when his enrollment
information was sent to Roosgvelt in Pomona, REDACTED

On June 29, 2003 I_?EDACTEDintervinew«:dREDACTE{D the principal at Sacred Heart Parish

reshont i 1981-82. This was the first year she was a school principal and she could not recal FEPACTED
_ as astudent there. She had no recollection of a student being asked to leave the school at any -

time, especially during the middle of the year. She had no recollection of any incident involving students

urinating into the dunk tank at the parish fiesta. It was a small school and she felt she would recall

anything serious that happened during the two years she was there. She remembered the altar serversbeing

in the sixth grade and older. Other than Sunday Mass they only served funeral Masses and the student

body Mass on Friday mornings. S o

CCl1 007543



On November 3, 200 REDACTE Dwas telephomca]ly contacted at his home and advised he was a
Sacred Heart parishioner. In the early 1980s he was in charge of the dip tank at the parish fiesta. He could
not recall the exact years the tank was at the fiesta but advised it was there for several years, He borrowed
the tank from another Knights of Columbus council and stopped using it because people were no longer
interested in it and it was not making enough money to justify it. Nobody urinated in it to the best of his
knowledge and that certainly was not the reason the fiesta terminated its beine there. He would have
known if someone had been identified as doing that. The nameREDACTED meant nothing to him.

On November 5, 2003REDACTED  was telephonically contacted at her home in Moreno Valley, She stated
that her family had lived in Pomona and were parishioners at Sacred Heart in the 1980s and that she
worked with the parish altar servers in the early 1980s. The one requirement to be a server was that he had
made his first communion and this was normally done in the second or third grade. All servers were
required to wear long pants and a collared shirt when serving Mass. During the hot suramer months they
were sometimes allowed to wear tee shirts but always had to wear long pants. There was an effort to have
six servers at each Mass but at times there were less than that. There were no records kept then as to who
served what Masses. At a required Saturday training session the servers were told which Mass they would
serve on that Sunday. If they were not at the Saturday meeting they did not serve the next day. Most of the
servers served twice a month and it would be uncommon for a person to serve three Sundays in arow. It
would have been very unusual for any individual to serve at the same Mass with the same priest for several
consecutive Sundays, The sacristy was very busy between the Sunday Masses with all the servers and
priests concluding one Mass and preparing for the next one. Besides them other people would frequently
be in that area including a lady in the parish that took care of the sacristy. She could not recall her name.
She thought two of the three doors into the sacristy were unlocked during Mass. She did not remember
REDACTED  but did recall some of the servers especially if they attended the parish school.

On November 3, 2003, wherR E DACT ED were interviewed they did not remember the

REDACTED family as having been parishioners at Sacred Heart. They checked parish directories dating back
to 1993, the oldest available, and could not locate the family in them, None of them remembered REPACTED
teachers REDACTED The kindergarten through eighth grade parish school closed in
1998. The parish fiesta is held in June and always has been as far as they knew. In 1981 the dates were
June 19, 20 and 21. They did not recall anyone being identified as having urinated into the dip tank at the
fiesta at any time.

REDACTED REDACTED

When contacted on November 7, 200 did not remember & family at Sacred Heart.

RED'A“C:E.E[S“‘M assigned to Sacred Heart in 1981-1982 wasREDACTED
LS L ==, hepastor’s brother, was “in residence” there at the time and participated in parish
ministry. Both are deceased. The associate pastors that come closest to being assigned to the parish during
the appropriate time period that are available to be interviewed arREDACTED who served there

from 1974 to 1976 and Father Chris Ponnet from 1988 to 1989.

REDACTED

On November 4, 2003 was telephonically contacted and advised he was at Sacred Heart from 1974

until 1976. During that time period the sacristy was a very active place during the Sunday morning Mass
period. To the best of his recollection each Mass had two or three altar servers and he could not recall any
of them ever wearing shorts as it probably was not allowed. He recalled that 2 woman took care of the
sacristy and was frequently in it but he could not recall her name. He could not remember if the sacristy
doors were locked during Mass. There was a lot of activity throughout the parish during his tenure there.

During the aforementioned contacts with Ponnet in October and November he advised that while he was at
Sacred Heart there were between two and six altar servers at each Sunday Mass. Often servers would be
scheduled and did not come so servers would be solicited from the congregation. He believed that servers
were mandated to wear long pants while serving Mass and he has no idea if records exist showing who said
or served Mass from that time period or before, Which servers worked with any particular priest on any
given Sunday was happenstance as far as he knew. A server working with the same priest eight weeksin a
row might be unusual. The Sunday morning sacristy was very active. The Masses flowed into each other
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and there were priests, altar servers and others passing through it. There was a woman who looked after the
care and maintenance of the sacristy that was there frequently during the week but also appeared on Sunday
momings as well. At that time he believed that the doors to the sacristy were left unlocked during Sunday
mornings and that the door to the driveway was often propped open, especially during the summer months.
He did not recall a"=>"“™" ; family in the parish and as indicated earlier he never saw Sanchez do anything
inappropriate of a sexual nature. He estimated Sanchez as being 5°7” or 5°8” tall.
In a document dated June 25, 2003 REDACTED reviewed varinme Sacred Heart Parish bulletins dating from
January 1980 until July 11, 1982. These mdxcatcd thatREDACTED  was an associate pastor in
Jamuary 1980 but replaced byREDACTED in July 1980. The vicar for clergy files show
REDACTEDretymed to Mexico in September 1980 although the November bulletin still shows him at the parish.
In January 1981 a bulletin reads that REDACTED _is the new associate pastor. A note
in one bulletin indicated REDACTED was visiting from Julv-Aueust 1981. The Angust 30, 1981,
through August 29, 1982, bulletins listed REUACTED . “inresidence”. The
Sunday morning Mass schedule in November 1980 was 7:00, 9:30 and 11:00 with 1:00 and 5:00 Masses in
the afternoon. This changed in Octobcr 1981 to Sunday marnings at 7:00, 9:00 and 11:00 with afternoon
Masses at 12:15, 1:30 and 5:00."°”"“™- also documented his visit to the parish and described the sacnsty
as an area about 20’ by 10° with three closets and vatious cabinets that hold the supplies and other various
things needed by the priests and altar servers to conduct the mass. There are three entry doors to the
sacristy one on the south side, one on the north and another from behind the altar. The door on the north
exits into a driveway going to the church parkmg lot. He notes tha"=PACTED mentioned a metal cabinet to
him that stored the hosts and wine and there is one there now, although that is not its present purpose. Itis
possible that it could have been utilized for that at one time.
EDACTED
On October, 15, 2003 . was telephonically contacted and said that he had contacteREDACTED a
number of times on the telephone after their first meetmg He tried to prov1de him with a therapist and
REDACTED was interested in one in Pomona. He was given names of two in Pomona and he never contacted
them. He then wanted one in Ontario and a name was provided for one there and once again he did not
follow throngh. He requested tattoo removal and he was told who to contact for this but he never did. He
contaéteCREDACTEDthrough his work as his home telephone was disconnected.

On October 15. 2003_ telenhonic contact was made with®EDACTEP but was termmated when he advised he
retaineddREDACTED  to represent him.
REDACTED
On December 3, 200 was interviewed and prov1ded various forms documentlng her confacts with
REDACTED from April 23 until November 11, 2003. Her log indicates that she or " talked with c =/ =D
left him messages or mailed him items on at least 18 separate occasions. He was otfered the names ot tour
different therapists in various locations that he suggested but he continually rejected them for differing
reasons. One therapist, although no longer accepting new patients, agreed to seREDACTED apd an
appointment was agreed upon. "=PACE0; did not keep it. He was also provided literature and the name of
the person to call to have his tattoos removed, which he requested, and he never acted on this, When he
called™™*“™ on November 11 he yelled with such-anger and for such a long penod EDACTED Imost
became ill. He refused to listen to her.

This matter has been discussed with Monsignor Craig A. Cox over the last several months. He advised that
Sanchez has for many years returned to Spain during the summer months but does not know the exact
dates. He believes Sanchez is 5°7” or 5’8" in height. He personally knew the associate pastor at Sacred
Heart in the early 1980s, REDACTED , and opined that he was a very good man with an
excellent reputation. He telt that 1t Ralston knew of any inappropriate activity on the part of Sanchez he
would have discussed it with Sanchez or if necessary brought it to the attention of appropriate people in the,
chancery.

A public records check oiREDACTE D _ was conducted on August 19, 2003. This revealed
thatREDACTEDha been arrested many times for various crimes, both felonies and misdemeanors, between
May 17, 1990, and April 17, 2003, in San Bernardino and Los Angeles counties. He was convicted or pled
guilty to at least six felonies for auto burglary and drug violations. There were more records indicating that

- — e e e s W s e e wm e
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others with the same name as the complainant were arrested but since these do not have identifying data on
the entry it is not possible to determine if these records pertain to the complainant. From the data provided
it is also not possible to tell how many years he was incarcerated. It is noted that on April 23, 2003, he
advised he had served time for fraud and was at that time on probation for that and that he was to be
sentenced for spousal abuse in the near firture. Neither of these was identified on his record.

Sanchez was in Spain when this allegation was made and Cox sent him a letter there to inform him. In
correspondence to Cox entitled “Deposition from Manuel Sanchez for the Vicar for Clergy For the
Archdiocese of Los Angeles” dated June 9, 2003, he swore he “never touched any boy or girl or adult
inappropriately in my forty-nine years of priesthood”.. He was incredulous that anyone would make an
accusation that would ruin his reputation. On June 17, 2003, *”*°™° and Cox interviewed Sanchez at the
chancery for about 80 minutes. He willingly took a customary oath that is administered in situations like
these. After being advised of the exact allegation he wanted to immediately confront his accuser. He once
again repeated that in his 49 years as a priest he had never done anything inappropriate to either a child or
an adult. He confirmed he retired from Sacred Heart in February 2000 but continues to help at Mass there
when he is not in Spain. He maintains a room at the parish. He came to the parish in 1977 and was pastor
from 1980 until his retirement. During July and August he would customarily go to Spain and arrange for
visiting priests to help at the parish. He recalled REDACTED  andREDACTED as
two individuals that helped him. He advised that altar servers were only used at Sunday Masses as he did
not want them to miss school during the week. If a family member was being married or died a server
might assist at those Masses. There were four or five servers at each Sunday Mass and the Masses tended
to run into each other so the sacristy was a busy area on Sunday mornings. It would have been possible for
a priest to have been alone with 2 server but unusual for it to be for any significant amount of time. He
nointed oyt that there were multiple doors that could be entered at any time by someone. The name™=>"“"="

R EDACTEDmeant nothing to him.

On October 8, 2003, Sanchez was telephonically advised of the status of this matter. At that time he
reiterated he did not know the complainant and when asked as to the status of the sacristy doors on Sunday
mornings in the early 1980s he advised they were always unlocked.

On November 14, 2003REDACTED  was interviewed in his office. After a discussion of this matter
he advised that in his opinion it would be against his client’s best interest to submit to another interview
and he would advise him of that. His rationale is that Sanchez has already denied any wrongdoing verbally
and in writing and that he will stand on that REDACTED

REDACTED

On November 6, 2003, the web site www.halls.md was visited. It displayed a Boys Height Growth Chart
for children of “Mexican-American” race/ethnicity. This shows the average height for an 11 year old is
4°8”. On the same date www.babybag.com was also visited and it had a table entitled Height & Weight
Averages for Children. It listed the height for an 11 year old boy as 49 Y4”.

Analysis and Observations .
: REDACTE
Allegation that Sanchez inappropriately touched CTED

REDACTED oo . L. '
made this allegation three and a half years after the incident occurred. She was a young adult

when she claimed Sanchez rubbed her leg"=""°TEP advised that Sanchez was a “touchy-feely” person and
would on occasion touch people, including herself, with no ill intent. Priests that served with Sanchez
observed nothing they considered inappropriate. Sanchez more than once denied this type of activity at any
time and specifically this incident. It is possible that botl" " and Sanchez are correct, that is Sanchez did

something he considered appropriate while™ ™ took umbrage with the act.
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The present location and status of the Sotos is unknown and little, if anything would be gained by re-
contacting them regarding this matter. :

Allegation that Sanchez asked two sixth grade gitls to sit on his lap during confession.

This allegation originally came to the attention of the chancery when the*™ ™ included it in their litany of
complaints against Sanchez on July 6, 1989. The girls’ mother brought it to the attention of the principal of
the parish school two years prior to that and the principal reported it to her superior (now deceased) who
doubted it occurred and disregarded it. It is unclear how long after the alleged activity took place the
mother advised the principal but it does not seem to have been a contemporaneous event. The mother
apparently never raised the issue again and kept her girls at the school for two more years and then
withdrew them over what appears to be a relatively minor issue. The girls were characterized as rebellious
and troublesome while at the school. The term fondled is somewhat ambiguous in this context considering
that time period. In 1989 the user might have had the Webster Dictionary meaning in mind, “to caress or
handle lovingly” whereas in 2003 used in this fashion it has sexual implications. Then it could have been
used perhaps for stroking another’s hair, patting their backs, etc. This would have been a boundary
violation but once again Sanchez might have done it with no ill intent. And as **>*°™ stated it was not
necessarily uncommon for Sanchez to have youngsters sit on his lap.

The present location and status of any of (""" unknown and once again re-visiting this issue at this
time would gamer little, if anything, to further clarify this matter.

REDACTED

REDACTED

Allegation that Sanchez abusec ; in the sacristy

This allegation was made approximately 22 years after it supposedly happened. There are a plethora of
reasons to doubt whether this occurred.. They include:

1. WhenREPACTED made the initial complaint he said the priest penetrated him. When he was
subsequently interviewed he said the priest was unable to have anal intercourse with him and
asked for REPACTED jggistance at which time he refused and left. This is a significant variance.

2, REDACTED ¢laimed he was expelled in mid year from the parish school. Records indicate he went
two full years to the school and was not expelled. .

10
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3. The reason he gives for his mid term expulsion was his urinating in the parish fiesta dunk (dip)
tank. It was determined that if he did this nobody else knew about it and so it had no bearing on
his leaving school. Also the fiesta is held in June which rules out a mid term departure.

4. The sacristy was an active venue during Sunday mornings and completely inhospitable for the
activity he describes. With all of the individuals that had unfettered access to that space it is not
credible to believe one would have perpetrated such an act there during that time period.

5. He claimed he was wearing shorts at the time of the offenses. It was determined that altar servers
were not allowed to serve Mass in shorts.

6.REDACTED was about 4’8” tall at the time of the alleged activity whereas Sanchez stands close to
5°8”. With this height difference it would be difficult, if not impossible, to engage in the alleged
activity the way he described it.

7. The fact that REPACTED described the perpetrator as a Mexican when Sanchez is a Spaniard is not
something a Mexican-American child would normally do.

8. REDACTED criminal past and drug usage, including his self-admitted conviction on fraud charges,
impugns his credibility. : '

9. His reluctance to accept the services offered by the Archdiocese yet continue to bargain for them
over several months is curious activity.

10. His claim that a neighbor in law enforcement gave him a lie detector test makes no credible sense.
And that the neighbor told him to confront the perpetrator but did not tell him to report it to
aythorities is also suspect.

11. The discrepancy between his description of his first meeting with Noble and how Noble describes
it.

His choosing Sanchez in the photo line up is interesting but not telling since Sanchez served at the parish
for so long thaR"EPACTED ¢ould have seen him there any number of times.

Sanchez on hearing of this accusation immediately denied and denounced it; requested to confront his
accuser; submitted to an interview; and swore in writing and verbally that he did not commit the alleged
acts. -

11
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Page 1 of 1

REDACTED

From: REDACTED

Sent:  Tuesday, December 16, 2003 9:53 AM
To: Cox, Msgr. Craig A.

Subject: CMOB

Good morning, Msgr. Cox:

Was there a response from Cardinal Mahony to CMOB’s recommendation dated November 12 2003 re CMOB-
064-01 “Sacristy”. If so, 1 don’t have a copy.

1

Thanlg
REDACTED ™*

12/16/2003
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Statement for Weekend Masses at Sacred Heart, Pomona
January 31 — February 1, 2004
Regarding Monsignor Manuel Sanchez

REDACTED  Our

Archblshop, Cardmal Ro ger Mahony, has asked that I make an important announcement here at
Sacred Heart Parish this weekend.

As you know from news reports, many lawsuits were filed in the month of December that allege |

sexual abuse of minors on the part of different priests, brothers, nuns and laypersons working for
the Church. These filings are public records, available to the media and. to any other person who
wishes to obtain the information. -

You probably are not aware that your Pastor Emeritus, Monsignor Manuel Sanchez, was named
as a defendant in ones of these lawsuits. We expect that there will be news reports referring to
Monsignor Sanchez and this lawsuit in the coming weeks. We wanted you to learn this
information from us first rather than through secular news sources.

The alleged incidents relate to approximately 1981 when Monsignor Sanchez was serving as
Pastor here at Sacred Heart. When the complainant contacted us in April 2003, we arranged for
him to be interviewed immediately. When informed of the complaint, Monsignor Sanchez
firmly denied any sexually abusive conduct with the person who complained or with any minor.

Using the services of a professional investigator, a former FBI agent, a very thorough
investigation was undertaken. The results of that investigation were presented to our Clergy
Misconduct Oversight Board. That Board consists of thirteen persons, eleven of whom are lay
people. The Clergy Misconduct Oversight Board has reviewed the case and concluded that the
evidence did not support the charges. The Board recommended that there be no restrictions
placed on the ability of Monsignor Sanchez to continue ministering at Sacred Heart or in any
other place during his retirement.

Cardinal Mahony is committed to assuring that children and young people are safe. He has
firmly pledged that, when it is determined that a priest has engaged in sexual misconduct with a
minor, he will be permanently removed from ministry. That pledge has been implemented. The
fact that a lawsuit has been filed, However, does not mean that Monsignor Sanchez has acted in
an abusive fashion. All people, priests included, must be presumed innocent until there is proof
to the contrary. At the same time, the Church takes allegations of this sort seriously -- precisely
because we want to uncover the full truth and then act in accord with the truth. After all, Jesus
himself stated that it is the truth that sets us free. Therefore, we will continue to seek all
available information. ‘

We also will continue to keep you informed of developments. Finally, I ask that you please pray
for everyone involved -- people who have been harmed by sexual abuse, for Monsignor Sanchez
and for priests, and those conducting the investigations. Thank you for you kind attention, May
God bless you!
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Declaracion para las misas del fin de semana
Iglesia de Sagrado Corazoén de Jestis en Pomona
31 de enero — 1 de febrero, 2004
Respecto al Monsefior Manuel Sanchez
Me llamoREDACTED ,
REDACTED meha pcd1do dar un anuncio importante
aqui en la parroqula del Sagrado Corazén este fin de semana.

Quizés ya se han dado cuenta a través de noticias en los medios de comunicacién que muchas
demandas se presentaron en el mes de diciembre alegando que algunos sacerdotes, religiosos y
religiosas y laicos que trabajan por la Iglesia han abusado de menores de edad. Estas demandas
existen en forma de documentos piiblicos, disponibles a los medios de comunicacién y a
cualquier otra persona que desee obtener dicha informacién.

Probablemente no estén ustedes enterados que su Pastor emérito, el Monsefior Manuel Sinchez,
ha sido nombrado como demandado en una de las demandas. Se espera que haya varios reportes
en las noticias con respecto al Monsefior Sanchez y las demandas en las préximas semanas.
Queremos que ustedes reciban esta informacién de nuestra parte y no por medio de las fuentes
seglares de noticias.

Este supuesto incidente se remonta al afio 1981, aproximadamente, cuando el Monsefior Sanchez
servia como Pastor aqui en el Sagrado Corazén. Cuando el demandante se comunicd con
nosotros en el mes de abril del 2002, acordamos para una entrevista con él inmediatamente.
Cuando le informamos al Monsefior Sénchez de la acusacidn, él firmemente negé en lo absoluto
cualquier mala conducta sexual con la persona que lo acusaba y con persona menor alguna.

A través de los servicios de un investigador profesional, un ex agente del FBI, una investigacién
de fondo se logrd. Los resultados de esa investigacién fueron presentados a nuestra Comision de
Supervisién de Casos de Mala Conducta del Clero. La Comisién consiste de trece personas, de
los cuales once son laicos. La misma Comisién estudié el caso y determiné que la evidencia no
soporta la acusacién. La Comisién recomendd que no haya limitacién alguna sobre la capacidad
del Monsefior Sanchez como ministro tanto en la parroquia del Sagrado Corazon, como en otro
Iugar alguno durante su Jub11ac1on :

El Cardenal Mahony se ha comprometido a cuidar que los nifios y jévenes estén seguros. Elha
prometido firmemente que, cuando se haya determinado que un sacerdote ha participado en mala
conducta sexual con un menor, ese sacerdote serd removido permanentemente del ministerio.
Esa promesa ha sido implementada. Sin embargo, el simple hecho que se presenta una demanda
no significa que el Msgr. Sanchez ha actuado de manera abusiva. Toda persona, inclusive un
sacerdote, debe ser considerada inocente hasta que se presente prueba al contrario. A lavez,la
Iglesia toma y recibe cualquier acusacién en serio — precisamente porque queremos hacer todo

" para descubrir la plan verdad y responder de acuerdo con la verdad. Después de todo, sabemos
que Jestis mismo declaré que es la verdad que nos hara libres. Por lo tanto, continuamos en
basqueda de toda informacién a nuestro alcance.

Ademis seguiremos manteniendo al dfa a esta comunidad con respecto a este asunto. Por
Gltimo, les suplico que recen por todas personas involucradas —por quienes fueron dafiadas por
el abuso sexual, por los sacerdotes, y por los que conducen las diferentes investigaciones. Les
agradezco amablemente su bondadosa atencién. jQue Dios los bendiga!
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MEMORANDUM

TO: ~Cardinal Roger M. Mahony

FROM: REDACTED 'EDACTED
Clergy Misconduct Oversight Board

RE: - Recommendation of the Clergy Misconduct Oversight Board
Monsignor Manuel Sanchez (CMOB 064-01)

DATE: November 12, 2003

The Clergy Misconduct Oversight Board discussed the case of Monsignor Manuel Sanchez on
October 22, 2003. Msgr. Sanchez is a retired Hispanic pastor emeritus, age 73, who was
ordained in 1954 and incardinated in the Los Angeles Archdiocese in 1976.

In April, 200:REDACTED received a call from a concerned priest
relating that a 32 year old man told him he had been abused by Msgr. Sanchez in 1981-82 at the
age of 7-10 years when he was an altar boy. He said that Msgr. Sanchez would approach the boy
from behind while in the sacristy and caress his face, press his body against the boy, expose
himself and have the boy hold his penis. He said that the boy told him that Msgr. Sanchez
attempted anal intercourse but was stopped by him. The boy said that this ocourred on weekends
over a period of 7-8 weeks. Msgr. Sanchez was confronted and strongly denies the allegations
and wants to meet personally with the complainant.

Prior complamts had been made about Msgr. Sanchez in 1989. At that time it was alleged that he
had asked several teenage girls to sit on his lap during confession and that he then fondled or
touched them inappropriately RE DACTED

REDACTED Msgt. Sanchez was confronted about these accusations
at the time and strongly denied them. There were also a number of other problems at the parish.
Msgr. Curry and REPACTED gspoke to the people involved and concluded that nothing of
significance really happened. No psychological assessment of Msgr. Sanchez was made and no
action was taken at the time.

Msgr. Cox REDACTED the investigator hired by the Archdiocese, to investigate
‘the allegationsREDACTED  made an interim report to the Board at its October 22™ meeting. He
stated that his review of the C-File showed that counseling had been offered to the young man
througREDACTED  2,dREDACTED 4 that he had been interviewed byREDACTED
REDACTED spoke to the young man by telephone on October 15, 2003,
He was immediately informed by the young man that he was represented by counsel andREDACTED
REDACTED did not pursue the conversation further.

Msgr. Sanchez has retained attomeyREDACTED to represent him and is eager to cooperate:
He is not living at the parish and is not involved in parish activities.
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Memorandum Regarding Monsignor Manuel Sanchez
November 12, 2003
Page 2

Recommendation: It was the consensus of the Board that Msgr. Sanchez undergo a
psychological assessment, that his activities be restricted — i.e.; that he not be involved in pubhc
ministry — pending the results of the assessment, and thaREDACTED investigate the matter
further and report his finding to the Board. It was also the consensus of the Board that there is no
need to notify the parish until the Board considers the case further.

cc: Msgr. Craig A. Cox

RCALA 009598
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CMOB-064-01 — Msqgr. Manuel Sanchez

Pastor Emeritus, retired, Hispanic
Age 73, ordained 1954; incardinated 1976
Spends several months a year in Spain

REDACTED

06/01/89 Ltr to V/C (Curry) from , youth minister at Sacred Heart in
Pomona, asking for a private appt regarding situation at church.

06/27/89 Ltr from V/C to REDACTED asking her to put this in a letter to him and he
will respect confidentiality.

7/5/89 Letter to V/C fronREDACTED TEDyou’[h minister. Does not want to write

specifics in a letter because she is afraid of confidentiality but is

concerned about Fr. Please grant her an appointment.

7/6/89 Memo to file re telephone conversation with Fr. Chris Ponnet in response
to his message left on VI nhnne asking to speak with V/C prior to
meeting with =ACTEREPACTED. L 4 seen him weeks ago to say that her
daughter had told her a molestation had taken place and she stopped
going to church. Fr. Ponnet said there were rumors — not substantiated.
Suggested that the youth minister REDACTED might have more to say.

7/6/89 Memo to file re meeting with V/C andREDACTED | They stated their
-~ daughteREPACTED to|d them that when she was apprx. 17 yrs. old (now 24)

she went to confession with Fr. He asked her to sit on his lap and touched
her inappropriately during confession. She reported to her parents now
as a result of being in counseling. She also stated that the same thing .
happened to a girl named who was 17 at the time. There was just
the one incident. Apparently there were other girls in the 7" grade that
this happened to. Others know of this problem. Everything is
malfunctioning at the parish. People are leaving. Ladies apart from Fr.’s
family have stated in the rectory.

, ' REDACTED e . REDACTED
7/7/89 Ltr to V/C fror . asking if she should say anything to the
family, and supplying V/C with their address. ‘
e REDACTED
7/7/89 Notes in file re meeting wittREDACTED  gnd V/C. Mrs. has

five children — two presently in school. Two years agoREDACIED came
to Sister and through an interpreter said that Fr. had asked each of her 6"
grade girls to sit on his lap during confession and he had fondled them.
Sister stated that three of the sisters in her community have left in the last
three years because they were unable to work with Fr. Not surprised of

allegations.
REDACTED
7/13/89 T g from V/C — please call and | will speak with you.
7/13/89 Memo to Cardinal Mahony from V/C re Fr.. advisina him of the situation
and his conversations with REDACTED theREDACTED
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REDACTED ) _
Concerned and puzzled. Have decided to suspend judgment

until further investigation.

07/26/89 Memo to file re meeting between V/C,REDA CTED 4nREDACTED 4
REDACTED alleged that 3-1/2 years prior she was involved in the

youth group and during one of the retreats she went to confession with Fr.
He asked her to sit on his [ap and he rubbed her leg. She has not gone
to church since. The same thing happened to her friend who is younger.
There was another incident previous to that involving another priest who
put his hand under the top of her dress. She has been seeing a ,
psychologist, but has not mentioned this. She asks that Fr. get help.

08/07/89 Ltr tcREDACTED  from V/C. Would like to meet with her and > C 00

when he returns from vacation.

9/27/89  Memo to file re Fr. — meeting between Fr., V/C andREDACTED
Confronted Fr. about the allegations of two school girls that he asked to
sit on his lap during confession. When one of them refused, he stroked
her leg. Fr. vehemently denied the allegations. His initial reaction was to
meﬁ*ég/*_'\%#é%fﬂ.mlly and_he was cgutloned against that. Fr. agreed to
see to help him with this trauma.

11/2/89 Ltr tREDACTED from V/C informing her that he spoke with Fr. about
her allegations and he has no memory of the incident. He is however

seeing a therapist. Suggests that a meeting between her, Fr., V/C and
REDACTED  pe arranged. '

11/7/89 REDACTED e REDACTED REDACTED
REDACTED
REDACTED

11/e/80 REDACT®  pepacten

11/20/89 Lir toREDACTED e appointment with Fr. soon.

11/29/89 Ltr to Fr. from V/C recapping the meeting between Fr., V/C and Fr.
REDACTED |ast Wednesday. Addressed the letter fromR°*°™® his behavior,
and made suggestions.
11/30/89  LirfromVICto" " stating that V/C andREPACTED et with Fr. re her
letter. Thanking her for her courage in writing.

11/30/89 Memo to Cardinal Mahony from V/C with the current status. Fr. has been
confronted about his involvement with™*>"“"and the problems in the
church. Investigated the other claims and suspicious of the parents of the
young woman who were more concerned about the management of the
churchREPACTED  thinks accusations are false.

A
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12/5/89 Ltr to REDACTED trom /G enclosing letter from < - and ltr sent to Fr.
from V/C,

04/23/03:  Clergy misconduct report alleging misconduct in 1978 81 (aqe 7-10) of a

boy in the sacristy (now 31 years old) received by REDACTED tpyroyqp™™
REDACTED

5/1/03 Auditors report on interview withREDACTED witREDACTED
attending. His father abused him as a boy. Parents separated and
divorced several years ago. Abused his sister in the 7 grade. The
alleged abuse with Fr. accurred as an altar boy in the 5™ grade, which
would place the abuse between 1981-82 at the age of 10-11 years. The
abuse occurred several weekends in a row (maybe 7 or 8). This occurred
in the sacristy whila =~ was facing a storage cabinet. The priest while
standing behind reached his hand over and caressed his face. He
would press his body against™™“™ from behind. The priest would expose
himself and hawREDACTED hold his penis. He tried anal intercourse but was
unable. At this point™ " drew the line. The RpsrlAesEtDtold him not to tell
anyone, his father would punish him severely. was shown three
photos and became visibly shaken — wasn't sure, but picked out Fr. He is
in therapy — had joined a gang and had trouble with the law.

05/23/03 Ltr to Fr. in Spain from V/C (Cox) advising him of the complaint byREDACTED

REDACTED alleging abuse in 1978-81 when he was 7-10 year old altar boy.
-Please call —would like to speak with him.

6/9/03 ‘A statement from Fr. to V/C denying allegations.

6/11/03 Ltr to V/C from Fr. stating his disappointment with the way this is being
handled. Denies allegations.

6/16/03 Ltr to Fr. from V/C explalnmg the busy schedule apologlzes understands
his anxiety. .

6/17/03 Auditor's interview byREPACTED  \yith Fr. with V/C present. The

allegation was presented to him and he vehemently denied this and
wanted to confront the accuser. Is sure he is confusing him with
someone else. Does not recognize theED name. Several other

priests would come and go at that parish, including his brother over 20
years.

6/25/03 Memo to file fronREPACTED  (@REDACTED preliminary investigation,

attaching several pages from parish bulletins from the time period.
Report on his investigation and visit to the parish and the physical
description, layout, etc.

6/27/03 Ltr to Mahony fromREDACTED o preliminary investigatioh and interview

suggesting that the abuse could not be ruled out, but that if it did occur it
probably was a guest priest from Mexico.

3
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7/23/03 ~ Ltr to Chief Fred Sanchez, Pomona Police fromREDACTED reporting the

alleged abuse.

CMOB-064-01: “Sacristy” - Retired pastor emeritus, Hispanic, age 73, ordained 1954,
incardinated 1976. In April 2003 a call toREDACTED rom a concerned priest regarding a
32 year old man alleging abuse by Fr. in 1981-82 at the age of 7 or 10 years old when
he was an altar boy. Fr. would approach the boy from behind while in the sacristy and
caress his face, press his body against the boy, expose himself and have the boy hold
his penis. Fr. tried anal intercourse but was unable, at which point the boy stopped him.
This occurred on weekends over a period of 7 to 8 weeks. Fr. denles allegatlons There
were other complaints in 1989.
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CONFIDENTIAL & PRIVILEGED
INVESTIGATIVE REPORT
ATTORNEY CLIENT WORK PRODUCT

December 6, 2003

Sacristy
CMOB-064

Report +REDACTED

The complaints lodged against Monsignor X were reviewed as well as the actions taken at the time they
were made. As a result the following individuals wete interviewed between October 28, 2003, and
December 3, 2003: '

REDACTED

Telephonic contact was made with X on September 15, 2003, to advise him of the status of this matter. He
made two subsequent telephonic contacts and was advised since he was represented by counsel that he
should discuss this with his attorney before submitting to an interview in this matter.

X is a European in his 70s who was ordained in Europe in 1954 and came from Europe to the Los Angeles '
Archdiocese in 1971, He served at a high school and three parishes in the Archdiocese before retiring in
2000. He arrived at XYZ in 1977 and became pastor there in 1980, serving in that capacity until his
retirement. He no longer lives at the parish but does regularly assist there on Sundays when he is in the Los
Angeles area.

There are four separate allegations that have been made against X. They are:

REDACTED

1. OnlJuly 6, 1989, and her husband advised the vicar of clergy (Monsignor Thomas I.
Curry) that in about 1986 X inappropriately touched their daughter.

2. During the July 6, 1989, meeting th"™"" """ also alleged that X asked two sixth grade girls to siton
his lap during confession.

3. REDACTED

oERAATER

4. On April 4, 2003REDACTED » 1971) made an allegation to Father N that X had
abused him in the sacristy of XYZ Church in approximately 1981.
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REDACTED

REDACTED
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REDACTED

e  Allegation that X asked two sixth grade girls to sit on his lap during confession

DACTED

Rl
This allegation was one of many originally raised by the at the July 6, 1989, meeting with Curry.
They advised that two years prior X asked two seventh grade girls (there are various references to these
girls in the file as being in the sixth, seventh and eighth grade) at the parish school to sit on his lap during
confession. They said Sistst REDACTED was aware of the incident.
On July 7, 1989, Curry met witt avho advised that™ ' had " children in the parish school at one
time but now only two were attendmg ™ described the family as strict. In 1987 ™ tok that
sometime around Easter X had asked each of her two sixth grade girls to sit on his lap during confession
and that he then fondled them.  selieved that she told her supervisor at the timeREDACTED  (deceased).
After the initial mention of the allegation the parent never spoke to  about it again. She went on that she
would not be surprised if the allegation was true as she found X impossible to work with and that the staff
meetings were heated and X had no interest in the school.

Curry mentions in a letter to the Archbishop dated July 13, 1989, that he contactedREDACTED_ regional
supervisor for slementary schools of the Archdiocese of Los Angeles, and that she doubted the incident
took place. She knew there were difficulties at the school but though ~ was dealing with many of her
personal problems as well,

In an undated interview assumed to have taken place in September 1989 andREDACTED came to Curry’s
offic™" worked in XYZ Parish with the SAYA program (this is probably the Soledad Enrichment Act or
SEA, an alternative program that works with troubled youth and gang members). They related that recently
the two girls central to the allegation came to school and announced their 13-year-old cousin had run away
with a 21 year old man. The mother of the 13-year-old came to school to say the™"“"" girls were lying.
ThR**°™ family then removed their girls from the school, These two girls were rebellious and
troublesome at school and had two boyfriends that waited for them after school outside the school gates.
Curry indicated that during their meetinREPACTED were more concerned with financial matters related to the

school than the and noted that X tended to turn away from people that threatened his power.

CTED

On November 3, 2003, REDACTED could not recall th‘REDA family at XYZ. They were not able to
locate the family in old parish directories. .

neoxre . REDACTED

.On October 31, 2003, dvised he did not recall the . family.
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REDACTED
On November 7, 2003, M advised she faintly recalled the family and believed they were active in the
parish but had no idea as to their present location.
X in 1989 “vehemently denied any impropriety on his part” regarding this matter in an interview with
REDACTED and in 2003 denied ever taking any liberties with minors during his career as a priest.

REDACTED
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REDACTED

. REDACTED . .
s  Allegation that X abused in the sacristy

On November 24 and December 3, 2003 Father N, associate pastor at XYZ Pansh. was telephonically
contacted regarding his meeting with"EDACTED o AcérEBI 23, 2003. He said that*"""°T5P came to see him at
the parish that Wednesday because N uuvuc in the vestibule of the church two or three weeks
before, after a Sunday Mass. N approache®EDACTED a4 that time as he looked despondent andREDACTED
advised him that he had been away from the church and was now returning. Since Mass had just timished
and N did not have much time he tolcREDACTED' that if he wanted to talk to come see him later REDACTED
was not crying at this time. WherREDAC IEDretumed it was to the parish office on April 23. He appeared
nervous and told N he had information that he had been carrying in silefice too long but that he would not
see N again and felt he could tell him. He told N that when he saw the name of Father I X (this is the
deceased brother of the accused) on a parish conference room named in his honor all his memories came
flowing back and he felt an honor like that should not be hestowed on an individual like X. When N
determined the nature ofREDACTEDacousations he tolX™>"°T=P o contact REDACTED  in the
REDACTED  and did not hear any specifics of the allegations.

On December 2, 2003, "5 dvised that N contacted her abouREDACTED gp April 23, 2003, and that she
calleREPACTED that day. The conversation with him was documented on a Clergy Misconduct form and
states that in 1978-1981 a priest at the XYZ Church had abused him there. He was about ten years old at
the time and his mother later told him the priest at the parish then was Father X. He could only describe
him as a Mexican man and gave no age REDACTEDstated that the priest grabbed him from the rear and put
his penis insideREPACTEDynd this happened where the left over bread and wine were taken. He further
stated this occurred during the summertime and that he was wearing shorts and the priest wore robes. The
initial report, amongst other things, contained the following information that he provided, he always needed
attention; he was expelled from XYZ School in the fifth grade; he entered public school and became a gang
member; he went to jail in the seventh orade: he hated authority; he has been out of jail for five years; and

REDACTED REDACTED _was jailed for fraud, was about to be sentenced
for spousal abuse, had an anger problem, feared publicity regarding this and wanted to know if there were
other victims of the priest.
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REDACTED REDACTED

On May 1, 200: acting in his capacity as a canonical aggéfg& anc a licensed

psychologist working with the Assistance Ministry, interviewed _ in a classroom at the XYZ Parigh
SchoolREDACTED degrrihed =DACTED, oo o iofise talker who readily chaneed subiects<=0ACTED mother is
a teachers’ aide and REDACTED REDACTED _ including the mother
and he REDACTED The parents divorced several years ago."=°"“"50; has an older and younger
brother and a sister that is either a bit younger or a bit older than he is. All children are now grown and all
have emotional issues they are dealing with REPACTEDREDACTED

REDACTED REDACTED has
a conflicted relationship with his father. He claimed that his abuse involving the priest took place over a
period of seven or eight weeks when he was in the fifth grade. The priest approached him from the rear in
the XYZ sacristy as he was preparing to serve Mass. He would be facing the cabinet where the hosts and
wine were kept and the priest would reach around and caress his face and press his body against REDACTED
This escalated over time to where the priest exposed his penis and hacREPACTED hold it. ‘When the priest
finally tried to have anal intercourse witREPACTED 2nd was unable he asked E>"CTEPto agsist him. At this
pointREDACTED drew the line”. He =t the church and did not return until recently when he came onto the
parish grounds. The priest told _ notto tell his parents as he (the priest) would deny it and the
father would punistREPACTED geverely. After this he became disruptive in school and mid-way through the
sixth grade he was expelled from the parish school. The final act that resulted in his expulsion was when
he was caught urinating in the dunk tank at the parish fiesta. He enrolled in the public school but only
attended that school the rest of the year and then chaneed schools acain the next vear for junior high
school. In the seventh grade he became REDACTED He estimated he
has spent ten years incarcerated. He has extensive tattoos and scars from beatings and being shot. He
stated that hiREDACTED marrying and having children have motivated him toREDACTED

REDACTED . In 1993 he told his mother he was abused as a child but did
not tell her a priest was the abuser since the church means so much to her. Sometime in the last year he
confided to a neighbor, who is a policeman, what happened and he told REPACTED that he would have to
confront the priest to find healing. He also claimed this neighbor gave him a lie detector test. When he
finally returned to XYZ N saw him crying and told him that he would be willing to listen to him and
although they did not discuss the abuse then this led to the April 23 meeting. In the meantim&E>"C1ED
asked his mother who the “father” was during the relevant time period and she told him X. REDACIED
strongest feelines durine the interview were when he discussed his desire for the Archdiocese to rescue his
brothefmm:DACTED_ _ i _ He threatened that things would become ugly if his
brother was not given a place to live and recover. Towards the end of the interview R=PACTED wag shown
nine photographs of priests. After first saying he did not want to try and identify the perpetrator he looked
at them and picked out three photos and asked if X was one of them. These three wore glasses and the
other six did not. When informed that one of them was X he selected the photo of X. He advised he had
not reported the abuse to the police despite being given the number b:REPACTED He was told they would
have a better idea if there were other victims.
. REDACTED . .

A review o ~ cumulative pupil record shows that he entered XYZ School September 2, 1980, as a
fourth grader coming from Madison School in Pomona. He attended XYZ that entire year as well as his

" entire fifth grade withdrawing June 11, 1982, when his enrollment information was sent to Roosevelt in
Pomona. He receivedREPACTED gnd was promoted both years.

On June 29, 2003 REDACTED interviewed ™ """ the principal at XYZ Parish School in 1981-82. This was
the first year she was a school principal and she could not recall REPACTED ag 3 student there. She had no
recollection of a student being asked to leave the school at any time, especially during the middle of the
year. She had no recollection of any incident involving students urinating into the dunk tank at the parish
fiesta. It was a small school and she felt she would recall anything serious that happened during the two
years she was there. She remembered the altar servers being in the sixth grade and older. Other than
Sunday Mass they only served funeral Masses and the stadent body Mass on Friday mornings.

On November 3, 2003REDACTED was telephonically contacted at his home and advised he was a XYZ
parishioner. In the early 1980s he was in charge of the dip tank at the parish fiesta. He could not recall the
exact years the tank was at the fiesta but advised it was there for several years. He borrowed the tank from
another Knights of Columbus council and stopped using it because people were no longer interested in it
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and it was not making enough money to justify it. Nobody urinated in it to the best of his knowledge and

that certainly was not the reason the fiesta terminated its being there. He would have known if someone

had been identified as doing that. The name - CTED meant nothing to him.
REDACTED . o,

On November 5, 2003 was telephonically contacted at her home in Moreno Valley. She stated

that her family was parishioners at XYZ in the 1980s and that she worked with the parish altar servers in

the early 1980s. The one requirement to be a server was that he had made his first comrounion and this was
normally done in the second or third grade. All servers were required to wear long pants and a collared
shirt when serving Mass. During the hot summer months they were sometimes allowed to wear tee shirts
but always had to wear long pants. There was an effort to have six servers at each Mass but at times there
were less than that. There were no records kept then as to who served what Masses. At a required

Saturday training session the servers were told which Mass they would serve on that Sunday. If they were

not at the Saturday meeting they did not serve the next day. Most of the servers served twice a month and

it would be uncommon for a person to serve three Sundays in a row. It would have been very unusual for
any individual to serve at the same Mass with the same priest for several consecutive Sundays. The
sacristy was very busy between the Sunday Masses with all the servers and priests concluding one Mass
and preparing for the next one. Besides them other people would frequently be in that area including a lady
in the parish that took care of the sacristy. She could not recall her name. She thought two of the three
doors into the sacristy were unlocked during Mass. She did not rememberREPACTED byt did recall some of
the servers especially if they attended the parish school.

On November 3, 2003, whenR}‘EDACTED were interviewed they did not remember thtREDACTED
family as having been parishioners at XYZ. They checked parish directories dating back to 1993, the
oldest available, and could not locate the family in them. None of them rememb,eredR'.EP.A?I ED teachers,

REDACTED The kindergarten through eighth grade parish school closed in 1998.
The parish fiesta is held in June and always has been as far as they knew, In 1981 the dates were June 19,
20 and 21. They did not recall anyone being identified as having urinated into the dip tank at the fiesta at
any time. .

REDACTED
‘When contacted on November 7, 2003, M did not remember a family at XYZ.

The associate pastor assigned to XYZ in 19811982 waREDACTED REDACTED o o tor's brother was “in
residence” there at that time and participated in parish-ministry. Both are deceased. The associate pastors
that come closest to being assigned to the parish during the appropriate time period that are available to be
interviewed are"-"ACTEwho served there from 1974 to 1976 andREDACTED from 1988 to 1989,

On November 4, 2003,wmwas telephonically contacted and advised he was at XYZ from 1974 until 1976,
During that time period the sacristy was a very active place during the Sunday morning Mass period. To
the best of his recollection each Mass had two or three altar servers and he could not recall any of them
ever wearing shorts as it probably was not allowed. He recalled that a woman took care of the sacristy and
was frequently in it but he could not recall her name. He could not remember if the sacristy doors were
locked during Mass. There was a lot of activity throughout the parish during his tenure there.

During the aforementioned contacts witt  in October and November he advised that while he was at XYZ
there were between two and six altar servers at each Sunday Mass. Often servers would be scheduled and
did not come so servers would be solicited from the congregation. He believed that servers were mandated
to wear long pants while serving Mass and be has no idea if records exist showing who said or served Mass
from that time period or before, Which servers worked with any particular priest on any given Sunday was
happenstance as far as he knew. A server working with the same priest eight weeks in a row might be
unusual. The Sunday morning sacristy was very active. The Masses flowed into each other and there were
priests, altar servers and others passing through it. There was a woman who looked after the care and
maintenance of the sacristy that was there frequently during the week but also appeared on Sunday
mornings as well. At that time he believed that the doors to the sacristy were left unlocked during Sunday
mornings and that the door to the driveway. was often propped open, especially during the sumnmer months,
He did not recall aREPACTEDEamily in the parish and as indicated earlier he never saw X do anything
inappropriate of a sexual nature. He estimated X as being 5°7” or 5°8” tall,
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REDACTED
In a document dated June 235, 2003, eviewed various XYZ Parish bulletins dating from January

1980 until July 11, 1982. These indicated that™ = => ! was an associate pastor in January 1980 but
replaced byREPACTED ip July 1980. The vicar for clergy files show C returned to Mexico in September
1980 although the November bulletin still shows him at the parish. In Tanmarv 1981 a bulletin reads that
REDACTED i5 the new associate pastor. A note in one bulletin indicatec E was visiting from Julv-
August 1981, The August 30, 1981, through August 29, 1982, bulletins listedREDACTED ,
REDACTED, «jp) yesidence”. The Sunday morning Mass schedule in November 1980 was 7:00, 9:30 and 11:00
with 1:00 and 5:00 Masses in the afternoon. This changed in October 1981 to Sunday mornings at 7:00,
9:00 and 11:00 with afternoon Masses at 12:15, 1:30 and 5:00.FFPACTED 4150 documented his visit to the
parish and described the sacristy as an area about 20’ by 10’ with three closets and various cabinets that
hold the supplies and other various things needed by the priests and altar servers to conduct the Mass.
There are three entry doors to the sacristy one on the south side, one on the north and another from behind
REBZCA:"FED The door on the north exits into a driveway going to the church parking lot. He notes that
mentioned a metal cabinet to him that stored the hosts and wine and there is one there now,
although that is not its present purpose. It is possible that it could have been utilized for that at-one time.

REDACTED
On October, 15,2003, _  was telephonically contacted and said that he had contacted REDACTED
number of times on the telephone after their first meeting. He tried to provide him with a therapist and
REDACTED a5 interested in one in his city of residence. He was given names of two in that locale and he
never contacted them. He then wanted one in a near by city and a name was provided for one there and
once again he did not follow through. He requested tattoo removal and he was told who to contact for this
but he never did. He contactedREDACTED hrough his work as his home telephone was disconnected.

On October 15. 2003. telenhonic contact was made with R"EPACTEDbyt was terminated when he advised he

retainedREDACTED  1to represent him.

REDACTED
On December 3, 2007 was interviewed and provided various forms documenting her contacts with

REDACTED g4 m April 23 until November 11, 2003. Her log indicates that she or talked wittREDACTED
left him messages or mailed him items on at least 18 separate occasions. He was offered the names of four
different therapists in various locations that he suggested but he continually rejected them for differing
reasons. One therapist, although no longer accepting new patients, agreed to see EDACTED 4nd an
appointment was agreed upon.REDACTED did not keep it. He was also provided literature and the name of
the person to call to have his tattoos removed, which he requested, and he never acted on this. When he
called "**“"*Pon November 11 he yelled with such anger and for such a long penod EDACTED, Imost
became ill. He refused to listen to her.

This matter has been discussed with Monsignor Craig A. Cox over the last several months. He advised that
X has for many years returned to Europe during the summer months but does not know the exact dates. He
RhEPhAPVPE 3( is 5°7” or 5°8” in height. He personally knew the associate pastor at XYZ in the early 1980s,
and opined that he was a very good man with an excellent reputation. He felt that if knew of
atly inappropriate activity on the part of X he would have discussed it with X or if necessary brought it to
the attention of appropriate people in the chancery.
A public records check oiREDACTED was conducted on August 19, 2003. This revealed tthEDACTEDhad
been arrested many times for various crimes, both felonies and misdemeanors, between May 17, 1990, and
April 17, 2003, in San Bernardino and Los Angeles counties. He was convicted or pled guilty to at least six
REDACTED There were more records indicating that others with the
same name as the complainant were arrested but since these do not have identifying data on the enfry it is
not possible to determine if these records pertain to the complainant. From the data provided it is also not
possible to tell how many years he was incarcerated. It is noted that on April 23, 2003, he advised he had
served time for fraud and was at that time on probation for that violation and that he was to be sentenced
for spousal abuse in the near futute. Neither of these was identified on his record.

X was in Europe when this allegation was made and Cox sent him a letter there to inform him. In

correspondence to Cox entitled “Deposition from X for the Vicar for Clergy For the Archdiocese of Los
Angeles” dated June 9, 2003, he swore he “never touched any boy or girl or adult inappropriately in my
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forty-plus years of priesthood”. He was incredulous that anyone would make an accusation that would ruin
his reputation. On June 17, 2003, F**°T"" and Cox interviewed X st the chancery for about 80 minutes. -
He willingly tock a customary oath that is administered in situations like these. After being advised of the
exact allegation he wanted to immediately confront his accuser. He once again repeated that in his many
years as a priest he had never done anything inappropriate to either a child or an adult. He confirred he
retired from XYZ in 2000 but continues to help at Mass there when he is not in Europe. He maintains a
room at the parish. He came to the patish in 1977 and was pastor from 1980 until his retirement. During
July and August he would customarily go to Europe and arrange for visiting priests to help at the parish,

He recalledREDACTED as two individuals that helped him. He advised that altar servers were-
only used at Sunday Masses as he did not want them to miss school during the week. If a family member
was being married or died a server might assist at those Masses. There were four or five servers at each
Sunday Mass and the Masses tended to run into each other so the sacristy was a busy atea on Sunday
mornings. It would have been possible for a priest to have been alone with a server but unusual for it to be
for any significant amount of time. He pointed out that there were multiple doors that could be entered at
any time by someone, The name REPACTEDmeant nothing to him.

On October 8, 2003, X was telephonically advised of the status of this matter. At that time he reiterated he
did not know the complainant and when asked as to the status of the sacristy doors on Sunday mornings in -
the early 1980s he advised they were always unlocked.

On November 14, 2003, REDACTED was interviewed in his office. After a discussion of this matter
he advised that in his opinion it would be against his client’s best interest to submit to another interview
and he would advise him of that, His rationale is that X has alreadv denied anv wronodninoe verhallv and in
writing and that he will stand on that. REDACTED

REDACTED

On November 6, 2003, the web site www.halls.md was visited. It displayed a Boys Height Growth Chart
for children of “Mexican-American” race/ethnicity. This shows the average height for an 11 year old is
4°8”. On the same date www.babybag.com was also visited and it had a table entitled Height & Weight
Averages for Children. It listed the height for an 11 year old boy as 4°9 14”.

Analysis and Observations

REDACTED

Allegation that X asked two sixth grade girls to sit on his lap during confession

This allegation originally came to the attention of the chancery when the " included it in their litany of
complaints against X on July 6, 1989, The girls’ mother brought it to the attention of the principal of the
parish school two years prior to that and the principal reported it to her superior (now deceased) who
doubted it occurred and disregarded it. It is unclear how long after the alleged activity took place the
mother advised the principal but it does not seem to have been a contemporaneous event. The mother
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apparently never raised the issue again and kept her girls at the school for two more years and then

. -withdrew them over what appears to be a relatively minorissue. The girls were characterized as rebellious
and troublesome while at the school, The term fondled is somewhat ambiguous in this context considering
the time period. In 1989 the user might have had the Webster Dictionary meaning in mind, “to caress or
handle lovingly” whereas in 2003 used in this fashion it has sexual implications. Then it could have been
used perhaps for stroking another’s hair, patting their backs, etc. This would have been a boundary
violation but once again X might have done it with no ill intent. Anda:  stated it was not necessarily
uncommon for X to have youngsters sit on his lap. '

The present location and status of any of th®=""“"*" is unknown and once again re-visiting this issue at this

time would garner little, if anything, to further clarify this matter.

REDACTED

REDACTED,
Allegation that X abused A in the sacristy

This allegation was made approximately 22 years after it supposedly happened. There are a plethora of

reasons to doubt whether this occurred.. They include:

1. Whe nREDACTEDmadc the initial complaint he said the priest penetrated him. When he was
subsequentlv interviewed he said the priest was unable to have anal intercourse with him and
asked foREPACTED aggistance at which time he refused and left. This is a significant varjance.

2. REDACTED claimed he was expelled in mid year from the parish school. Records indicate he went
two full years to the school and was not expelled.

3. The reason he gives for his mid term expulsion was his urinating in the parish fiesta dunk (dip)
tank. It was determined that if he did this nobody else knew about it and so it had no bearing on
his leaving school. Also the fiesta is held in June which rules out a mid term departure.

4. The sacristy was an active venue during Sunday mornings and completely inhospitable for the
activity he describes. With all of the individuals that had unfettered access to that space it is not
credible to believe one would have perpetrated such an act there during that time period.

5. He claimed he was wearing shorts at the time of the offenses, It was determined that altar servers
were not allowed to serve Mass in shorts.

6. REDACTEDwag about 4’8” tall at the time of the alleged activity whereas X stands close to 5°8",
With this height difference it would be difficult, if not impossible, to engage in the alleged activity
the way he described it.
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REDACTED

7. The fact that described the perpetrator as a Mexican when X is a European is not
something a Mexican-American child would normally do.

8.REDACTED criminal past ancREDACTED including his self-admitted conviction on fraud charges,
impugns his credibility.

9. His reluctance to accept the services offered by the Archdiocese yet continue to bargain for them
over several months is curious activity.

10. His claim that a neighbor in law enforcement gave him a lie detector test makes no credible sense,
And that the neighbor told him to confront the perpetrator but did not tell him to report it to
authorities is also suspect. - ' e e

11. The discrepancy between his description of his first meeting with and how  describes it.

His choosing X in the photo line up is interesting but not telling since X served at the parish for so long that
REDACTED ¢6y1d have seen him there any number of times.

X on hearing of this accusation immediately denied and denounced it; requested to confront his accuser;
submitted to an interview; and swore in writing and verbally that he did not commit the alleged acts.
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CONFIDENTIAL & PRIVILEGED
INVESTIGATIVE REPORT
ATTORNEY CLIENT WORK PRODUCT

October 16, 2003
. REDACTED
ol

Clergy Misconduct Oversight Board

REDACTED
From

Subject: Sacristy

This involves allegations of sexual abuse being lodged against a priest earlier this year by a complainant
accusing the priest of abusing him when he was in the fourth grade. The complainant is now 32 years old,

The allegation is that aver the course of about eight weeks the priest approached the complainant from the
rear while he was preparing to serve mass. This was always in the sacristy between Sunday masses and the
actions escalated from the priest reaching around and caressing his head while pressing his body against the
complainant’s, to the priest exposing himself and eventually the priest attempting anal intercourse on the
complainant who was nine years old at the time. The complainant did not allow this final action and after
the attempt left the church that day and did not return.

REDACTED . mtervmwed the complamant in April 2003 and telephonic
contact has been maintained between the complainant and" " as well SREDACTED ‘regarding
social services available to him™~ - advised on October 15 that he contacts the complainant through his
work number and does not believe the complainant has taken advantage of the counselmg or tattoo removal -

-offered to him.

For several reasons I wanted to re-interview the complainant and have him expand on and clarify a number
of {ssues pertinent to this matter. Sorne of these are: -

1. Determine the time of year these actions took place since the priest took a lengthy annual vacation
during the same time period each year.

2. Clarify his wearing apparel since in the earlier interview he advised he was wearing shorts

3, Determine exact actions and how long they took since the sacristy is a busy venue during mass
times on Sundays and there are three doors into it that were believed to be unlocked at these times.

4. Clarify his statement to REDACTED regarding a neighbor in law enforcement giving him a
polygraph and telling him to retumn to the parish to confront the perpetrator but not mentioning to
him that he should file a police report. '

Some items gleaned from a review of the complainant’s arrest record and theREDACTED interview are:

1, He has been arrested several times over the years and served about ten years in state custody for
various crimes, including fraud.

2. He was a gang member with dmg and anger management problers.

3. His father, who served time in prison for abusing his mother, abused his entire family.

4, He as well as his brothers and sister have had social adjustment problers.

5. He identified the priest by asking his mother the priest’s name and initially told her somebody else
abused him. ,

6. He picked the priest out of a photo lineup of nine priests shown to kim b’ REDACTED A problem

with this is that he has been frequenting the parish where the priest still helps which, if he saw him
there recently might have influenced his choice of photos.
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REDACTED ‘
sbserved the sacristy and talked to people in the parish that were there at that time in question,
including the priest. He could not locate anyone that recalled the complainant or that remembered an
incident at the parish fair that he claimed resulted in his being expelled from the parish school, The school
principal at the time adviseREDACTEDshe could not remember any incident that occurred in that time period
that would have called for a student’s expulsion. The school records tend to back her up as they mdlcate
the complainant attended school there his entire fourth and fifth grades.

The early evening of October 15 I called the complainant at his place of employment to arrange an
interview. I immediately identified myself and he responded that he had retained an attorney and she did
not want him to talk to anyone in the Archdiocese. On hearing this I told him I was not aware of his
counsel and tried to terminate the interview. The complainant, however, continued to make unsolicited
comments as to wanting to talk and bring this to a resolution. Itold him he must consult with his lawyer,
who he identified as REDACTED . prior to any further conversation with me. He was once again
given my name and telephone number and the conversation terminated.

I immediately contactedRED’f‘CTED “and informed her what occurred. The next dayRE DACTED
REDACTED  and Monsignor Craig Cox were also advised.

REDACTED
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